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شماره 
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باید شر عوامل غیر اقتصادی را از سر بازار 
سرمایه کم کنیم

9

خط ترانزیتی ایران به عراق و سوریه 
وصل می شود

13

بانک تجارت شریک راهبردی ذوب 
آهن اصفهان برای ارتقاء تولید

10

افزایش کارآمدی کتابخانه  های 
کمتربرخوردار در نظام رتبه  بندی جدید

14

گسترش زیست بوم نوآوری با نخستین 
شهر هوشمند کشور

11

نورد گرم شمارۀ 2 در زمینۀ مصرف 
آب کم مصرف ترین پروژۀ توسعه ای 

فولاد مبارکه است

 شاهین روی خط بازار ، دلالان 
به دنبال سود بیشتر!

15

16

سیدمجید صدری رئیس هیئت مدیره  
باشگاه پرسپولیس شد

12

رزمایش اقتدار نزاجا، مهارت در اجرای 
عملیات ترکیبی بود

2

بازدید رئیس مؤسسۀ فرهنگی بین المللی 
اکو  از شرکت فولاد مبارکه

5

لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان 
در ارتقای حوزه نفت

3

افزایش منابع بانک سپه از 160 هزار 
میلیارد تومان به 475 هزار میلیارد تومان

6

موتور سه استوانه ملی وارد مرحله 
صنعتی سازی می شود

4

بیمه ایران برای ماندگار شدن باید به 
سمت تحول دیجیتالی حرکت کند

7

 تمرکز بر تولید نخستین خودرو هوشمندِ 
کشور در گروه سایپا

4

عناوینخبرها

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

علوّ مقامی که خداوند با شهادت 
به آن بزرگوار عطاء کرد، مزد 

زحمات و اخلاص کم نظیر او بود 
و این مقام با هیچ یک از مقام های 

دنیوی قابل مقایسه نیست

بودجه 1400 در ایستگاه مجلس )4(

ضمن تبریک دهه فجر انقلاب اسلامی ، ورود حضرت 
امام خمینی )ره( در 12 بهمن ماه ســال 1357 به میهن 
اسلامی و گرامیداشت چهل و دومین سال پیروزی انقلاب 
اسلامی ایران ، نگارش مواردی از تخصیص بودجه 1400 
طی سه شماره گذشته ، بحث تصویب تحقیق و تفحص 
از فولاد مبارکه و استقبال مدیرعامل مجتمع مزبور با هزینه 
مجلس محترم ذیلًا گزارشی از افزایش دو برابری یارانه ها 
و مصوبات بعدی کمیسیون تلفیق بودجه ،هر شخصی که 
در حال حاضــر یارانه 45 هزار پانصــد تومانی دریافت 
براساس مصوبه تلفیق در سال آینده  91 هزار تومان یارانه 
پرداخت می شود بنابراین یارانه تمام افراد یارانه بگیر در 
ســال 1400 دو برابر خواهد شــد، با تجمیع یارانه های 
پرداختی ، مبلغ 20 هزار میلیارد تومان علاوه بر مبلغ ذکر 
شــده برای افزایش یارانه 35 میلیون نفر اقشــار طبقه 
متوسط و متوســط رو به پایین قرار داده شده و 10 هزار 
میلیارد تومان هم برای افزایش مســتمری مددجویان 
کمیته امداد و بهزیستی ، 147 هزار میلیارد تومان برای 
پرداخت یارانه نقدی برای ســال 1400 ، ضمناً سازمان 
هدفمنــدی یارانه ها و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مکلف شدند تا برای پرداخت یارانه هدفمندی و معیشتی 
نسبت به ثبت نام کلیه افراد پشت صف، افراد جدیدالورود 
و همچنین افرادی که قبلا منصرف شده و اکنون مستحق 
دریافت یارانه هستند، اقدام کنند وتأخیر در ثبت نام و عدم 
پرداخت یارانه هدفمندی و معیشــتی از ســوی این دو 
دستگاه تخلف محسوب شده و مسئولیت آن برعهده کلیه 
مدیران ذی ربط بوده و این تخلف قابل رسیدگی در مراجع 
ذیصلاح است و در مجموع 32 هزار میلیارد تومان یارانه 
تولید در حوزه مسکن، کشاورزی، گردشگری و ... مصوب 
شد، افزود: 18 هزار میلیارد تومان برای رفع محرومیت در 
مناطق کمتر برخوردار و همچنین 33 هزار میلیارد تومان 
یارانه دارویی قرار داده شد که یارانه دارویی در اختیار بانک 
مرکزی قرار داده خواهد شــد تا نحوه تامین 2.5 میلیارد 

دلار آن را به صورت ارزی-ریالی تعیین کنند.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

طرح پالایــش گاز بیدبلند خلیج فــارس به عنوان 
بزرگ ترین تأسیسات جمع آوری و فرآورش گازهای همراه 
نفــت ایران با ظرفیت فرآورش روزانه بیش از 5۶ میلیون 
مترمکعب و ســرمایه گذاری 3.4 میلیارد دلار با فرمان 

رئیس جمهوری به طور رسمی به بهره برداری رسید.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط  عمومی وزارت نفت، 
دکتر حسن روحانی، در آیین بهره برداری از پالایشگاه گاز 
بیدبلند خلیج فارس، ضمن تبریک به مردم خوزستان و 
همه آنهایی که از این پروژه منتفع می شوند، گفت: مسئله 
گازسوزی در مشعل ها برای ما بسیار مهم بود، وقتی از این 
منطقه عبور می کردیم حس می کردیم که سرمایه های ملی 
در حال سوختن است، اما امروز به هدفی که سالانه دنبال 
می کردیم رسیدیم، معتقدم چنین پروژه های مهمی، مسیر 
را برای دولت سیزدهم نیز هموارتر می کند، به عنوان رئیس 
هیئت امنای صندوق عنوان می کنم که منابع لازم برای 
توسعه این صنعت )پتروشیمی( وجود دارد و هر موردی که 
مورد نیاز باشد انجام خواهیم داد.این پروژه بزرگ در روزی 
افتتاح می شود که آنها با قلدری مدعی بودند ایران را به زمین 
خواهند زد، با ذلت و سرافکندگی سرنگون شدند. کارهای 
آنهایی که علیه ملت ما توطئه و برنامه ریزی کرده بودند در 
روزهای پایانی عمر منحوس شان برای همه جهان و ملت ها 
و خود ملت آمریکا نیز روشن شد و همگان دیدند که اینها 
تا چه اندازه ضد دموکراسی و پارلمان بودند، همانطور که 
روزی مجلس شــورای ملی آن زمان را مستبدان به توپ 
بستند اینها نیز پایان عمرشان با اوباشی که به سمت کنگره 
فرستادند، کنگره را به توپ بستند، اینها از آغاز کارشان به 
همین شکل بودند، اما در پایان برای همه آشکار شد که این 
تروریست ها چه جنایتی بر مردم آمریکا و جهان روا داشتند.
پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس برای ما افتخار 

آفرین است
از ابتدای سال تا امروز 11 پروژه مهم پتروشیمی افتتاح 
شــده است و امیدواریم ۶ پروژه دیگر هم در مسیر افتتاح 
باشــد، مردم  امیدوار باشــند ظرف دو سال آینده همه 
مشعل هایی که امروز گازهای ما را می سوزاند، محیط زیست 
را آزار می دهند و در نتیجه سرمایه ما از بین می برند به طور 
کامل جمع آوری می شوند، این پالایشگاه بزرگ گازی که 
یکی از بزرگترین پروژه ها در ســطح منطقه و خاورمیانه 
اســت، امروز به دست فرزندان این مرز بوم به بهره برداری 
رسمی رســید، اجرای این طرح در سال 94 و 95 یعنی 
شرایطی که دست ما در سایه برجام باز شده بود و توانستیم 
نفت را صادر کنیم و بخش بزرگی از پول نفت به صندوق 
وارد شود، قوت گرفت.  وی افزود: مردم باید بدانند 38 درصد 
از پول حاصل از فروش محموله های نفت خام کشــور به 
صندوق توسعه ملی واریز می شــود، بنابراین، همه پول 
محموله هایی که فروخته می شــود در اختیار دولت قرار 
نمی گیرد و تنها 14.5 درصد آن در اختیار خود شرکت ملی 

نفت ایران برای توسعه و اداره امورش قرار می گیرد، آنچه 
در اختیار دولت قرار می گیرد مقداری اندک است.  هر قدر 
شرایط ما مناســب و درآمد ما اضافه شود، بخش بزرگ 
درآمدهای نفتی در اختیار صندوق توسعه ملی برای تحول 
در تولید و صنعت قرار می گیرد و امیدواریم ســال آینده 
همان طور که پیش بینی کردیم بتوانیم روزانه 2 میلیون و 
300 هزار بشکه نفت بفروشیم. این سهم نفت در اختیار 
صندوق توسعه ملی برای اجرای طرح های توسعه ای کشور 

قرار می گیرد.
استان خوزستان در صنعت نفت و گاز و دیگر صنایع 
در کشور سرآمد است، امروز شاهد افتتاح طرح بزرگی در 
این استان بودیم که بیش از سه میلیارد دلار در آن هزینه 
شده و برای حفظ محیط زیست نیز بسیار مهم است. وی 
عنوان کرد: بخشی از قدرت ملی ما در سایه قدرت انرژی 
بدست می آید، ما کشوری هستیم که منابع عظیم نفت و 
گاز دارد و از خطوط متعدد کشتیرانی نیز بهره مندیم، از این 
رو جایگاه ویــژه و مهمی در این صنعت داریم. مردم باید 
بدانند که ایران بزرگترین منبع گازی جهان است، کشور 
ما بیش از 31 هزار میلیارد مترمکعب گاز در اختیار دارد که 
البته به دســت آوردن و فرآوری آن مشکلاتی دارد که در 

حال انجام است.
امروز در دولت دوازدهم برای نخســتین بار در تاریخ 
ایران شاهد تولید روزانه یک میلیارد مترمکعب گاز هستیم. 
بــا این همه گازی که تولید می کنیــم و در اختیار مردم 
می گذاریم باز هم در زمستان مشکل داریم باید مقداری  در 
بخش فرهنگ سازی تلاش کنیم و کارهای دیگری انجام 
دهیم که مردم به ویژه طی زمســتان در مصرف مراقبت 

کنند.
دنیا به نفت و گاز ایران نیازمند است

رئیس جمهوری با اشاره به اینکه دنیا به نفت و گاز ایران 
نیازمند است، گفت: می توانیم در تولید و صادرات گاز قطب 
اصلی منطقه باشیم، زیرا یکی از مؤلفه های قدرت ملی ما، 
قدرت انرژی است. معتقدم در زمینه صادرات گاز کارهای 
خوبی انجام شده اما در این بخش عقب هستیم، در حالی 
که باید جزو پنج کشور نخست دنیا در زمینه صادرات گاز 
باشیم.امروز بیشتر به دو کشور گاز صادر می کنیم که باید 
بتوانیم سه تا چهار کشور دیگر هم مشتری گاز ما شوند، 
صادرات گاز ایران باید جایگاه بهتری به دست آورد، البته 
در فصل هایی دست ما برای صادرات گاز باز است، اما به هر 
حال باید این صادرات تداوم یابد تا جایگاه مناسب تری در 

سطح منطقه به دست آوریم.
 سیاست خارجی در جهش تولید

 نقش مهمی دارد
وی با تاکید بر نقش مهــم کمک بانک ها در به ثمر 
رسیدن پروژه های توسعه ای کشور، عنوان کرد: کسانی که 
بد زبان و شاید مطلع هم نباشند، بدانند که سیاست خارجی 

چه نقش مهمی می تواند در توسعه اقتصادی داشته باشد. 
اگر سیاست خارجی نبود، اگر برجام نبود و پول فروش نفت 
در سال های 95 و 9۶ وارد صندوق توسعه ملی نمی شد این 
پروژه نیز با مشکلاتی روبه رو می شد. رئیس جمهوری ادامه 
داد: مهندســان ایرانی نیز فداکاری و ایثار کردند، زیرا در 
شــرایط تحریم کســی برای کمک به این پروژه به ایران 
نمی آمد، اما امروز ایران جزو کشــورهایی اســت که ابر 
پروژه هایی در زمینه برق، آب، گاز و نفت به دست فرزندان 
این مرز و بوم انجام داده اســت. روحانی، حضور و فعالیت 
بخش خصوصی در حوزه بالادستی صنایع پتروشیمی را 
بسیار ارزشمند دانست و گفت: در این دولت تولید بنزین 
بیش از دو برابر شده و به 110 میلیون لیتر در روز رسیده 
اســت. صادرات فرآورده های نفتی نیز افزایش 4 برابری 
داشته به گونه ای که در سال 92 صادرات فرآورده های ما 
در بخــش نفت و گاز 5.9 میلیون تن بود که امروز به عدد 
سالانه 22.3 میلیون تن رسیده  است. هزینه پالایشگاه گاز 
بیدبلند خلیج فارس ظرف چهار سال باز می گردد و مردم 
باید بدانند طرحی که چند سال روی آن کار شده زمانی که 
بهره برداری برسد پول آن در مدت زمانی باز می گردد و پس 
از چند ســال به سود مورد نظر می رسد که این موضوع از 

لحاظ اقتصادی نیز مهم است.
زنگنه: تا پایان سال ۱۴۰۱ هیچ گازی در مشعل 

نمی سوزد
وزیر نفت درآمد سالانه طرح عظیم پالایشگاه گازی 
بیدبلند خلیج فارس را 1.5 میلیارد دلار اعلام کرد و گفت: 

تا پایان سال 1401 هیچ گازی در مشعل نمی سوزد.
تعهد ما در ابتدای سال 99 این بود که در این سال 17 
طرح پتروشیمی با سرمایه گذاری حدود 11.4 میلیارد دلار 
با مجموع ظرفیت تولیــد 25 میلیون تن به بهره برداری 
رسمی برســد، خوشــحالم اطلاع دهم که امروز شاهد 
بهره برداری رسمی یازدهمین طرح از این مجموعه هستیم. 
وی پالایشگاه بزرگ بیدبلند خلیج فارس را ابرپروژه برشمرد 
و خطاب به رئیس جمهوری گفت: جای شما امروز در این 
طرح خالی است، می دانم چقدر مایل بودید که در این آیین 
گشایش این طرح حضور داشته باشید اما به دلیل مشکلات 
بهداشتی از این کار منع شدید. وزیر نفت با یادآوری اینکه 
بهبهان از قدیمی ترین مراکز تمدنی خوزستان و شهری با 
فرهنگ ریشه دار است و در این فصل هم بوی نرگس همه 
جا را عطرآگین کرده است، ادامه داد: پالایشگاه نخست گاز 
بیدبلند مبدا صنعت گاز ایران اســت. بــا راه اندازی این 
پالایشــگاه و ظرفیت پالایش روزانــه حدود 25 میلیون 
مترمکعب و بهره برداری از خط لوله یکم سراسری در سال 
1350 صنعت گاز در ایران شکل گرفت و متولد شد.زنگنه 
با اشاره به اینکه بخش عمده ای از این مقدار گاز )روزانه 25 
میلیون مترمکعب( با توجه به اینکه در داخل کشور مصرف 
نمی شد با خط لوله ای که تا آستارا کشیده شده بود به اتحاد 

جماهیر شوروی سابق صادر می شد، یادآوری کرد: تعریف 
پالایشگاه بیدبلند 2 به اوایل سال 1380 برمی گردد، درآن 
مقطع ما مطالعاتی جامع درباره بهره برداری از ظرفیت های 
استان خوزستان انجام دادیم و پس از بحث های فراوان به 
این نتیجه رسیدیم که لازم است تاسیساتی بزرگ و متمرکز 
برای فرآورش گاز بسازیم. وی با بیان اینکه جنابعالی )رئیس 
جمهــوری( از اوایل دولت یازدهــم اهمیت جمع آوری 
گازهــای همراه نفــت به ویژه آنهایی که در مشــعل ها 
می سوختند را ابلاغ کردید، افزود: موضوع گازهای مشعل 
از مسائل تاریخی در صنعت نفت است و خاموش کردن آن 
برای سال ها مطرح بوده اما بنا بر دلایل متعددی اجرا نشده 

است.                      
توسعه منطقه ای هدف کلان طرح پالایش گاز 

بیدبلند خلیج فارس
وزیر نفت با بیان اینکه تا پایان سال 1401 هیچ گازی 
در مشعل نمی سوزد و بیش از 95 درصد از گازهای همراه 
جمع آوری شده استفاده می شود، تصریح کرد: بخشی از 
طرح آماک در دولت اصلاحات انجام شد و بخشی هم در 
سفر پیشین جنابعالی به استان خوزستان به بهره برداری 

رسید.
  ادامه در صفحه3

بزرگ ترین تأسیسات جمع آوری و فرآورش گازهای همراه نفت ایران به بهره برداری رسید
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2
هفته نامه اقتصادی ایران

حجت الاسلام والمسلمین منتظری، دادستان کل کشور با تاکید بر اینکه نقش بانک ها در شرایط جنگ اقتصادی و در راستای اجرای اقتصاد مقاومتی بی بدیل است گفت: مدیران بانکی، مرد 
میدان نبرد اقتصادی هستند که باید همانند سردار سلیمانی از کیان و اعتبار کشور در برابر تهاجم دشمنان دفاع کنند. هدایت منابع مردم به سمت توسعه نظام اقتصادی و تولیدی کشور 
توسط بانک ها باید به طور شبانه روزی پیگیری شود. در شرایط جنگ اقتصادی، کوتاهی مدیران اقتصادی به ویژه در حوزه نظام پولی و بانکی قابل چشم پوشی نیست. سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری در راستای اقتصاد مقاومتی، بایستی سرلوحه اقدامات مدیران اقتصادی و بانکی کشور باشد. وی با اشاره به اقدامات انجام شده در خصوص اصلاح نظام بانکی خواستار 
تسریع روند موضوع شد. بانک ها امین سپرده های مردم هستند و شرعاً و قانوناً وظیفه دارند از سرمایه های مردم صیانت کنند و قوه قضاییه در حمایت از بانک ها در قبال سپرده های مردم 
کوتاهی نخواهد کرد. جلوگیری از به یغما رفتن سرمایه های مردم در بانک ها توسط کلاهبرداران و سوء استفاده کنندگان از وظایف قوه قضاییه به عنوان مدعی العموم است و با معرفی افرادی 
که از سرمایه های مردم سوء استفاده می کنند و مطالبات بانک ها را پس نمی دهند به قوه قضاییه با آنها برخورد جدی خواهد شد، حل مشکلات بنگاه های اقتصادی و تولیدی که به دلیل 
مسائل کلان اقتصادی کشور با معضل مواجه شدند با همراهی و همیاری بانک ها و قوه قضاییه امکان پذیر است. وی بر لزوم پاسخگویی بانک ها به موارد مطرح شده در رسانه ها تاکید کرد.

لزومپاسخگویی
بانکهابهموارد
مطرحشده
دررسانهها

سومین آزمایش طرح مهم انتقال امن 
اطلاعات با فناوری کوانتوم

سومین آزمایش مهم انتقال امن اطلاعات با فناوری کوانتومی 
بین برج میلاد و سازمان انرژی اتمی انجام شد.به گزارش  اعتبار به 
نقل از صدا و سیما ، در هم تندیگی فوتون ها کلید ورود به فناوری 
کوانتوم است که بعد از دوسال تحقیقات پایه در سازمان انرزی اتمی 
در خرداد ســال 97 به مرحله اجرایی رسید و از آن رونمایی و امروز 
وارد مرحله جدیدی شــد. از فناوری کوانتوم در حوزه انتقال امن 
اطلاعات، استفاده گسترده می شود و امکان ارسال اطلاعات رمز 
نگاری شده کوانتومی در لحظه فراهم و پیام موردنظر توسط کلید 
کوانتومی رمزگذاری، به مقصد ارسال و در آنجا دوباره به کمک کلید 
کوانتومی که به دلیل بهره گیری از درهم تنیدگی کوانتومی قابل 
کپی برداری و هک نیست، رمزگشایی می شود.  فناوری کوانتوم که 
از دانش های پیشرفته در جهان است به عنوان انقلاب دوم فناوری 
یاد می شود.بعد از انجام آزمایش درهم تندیگی انتقال داده در فواصل 
2 متری، و ... انجام شد و قرار است این فرآیند امشب میان سازمان 
انرژی اتمی و برج میلاد در فاصله 1۶50 متری انجام شد. ساخت 
رایانه های کوانتومی، ســاعت اتمی، تشخیص به موقع بیماری و 
سرطان ها و ماهواره و رادار های کوانتومی از جمله دستاورد های مهم 
حاصل شده از این فناوری جدید است.وجود زیر ساخت مناسب و 
برنامه ریزی به موقع سبب شد تا ایران با فاصله کوتاهی از کشور های 
پیشرو در جهان به این فناوری دست یابد و جز ۶ کشور صاحب این 
فناوری باشد. فعالیت های عملیاتی مرکز فناوری های کوانتومی ایران، 
به عنوان متولی و پیشرو و تنها مرکز آزمایشگاهی موجود در کشور، 
از سال 1397 در 4 حوزه اصلی فناوری های کوانتومی )مترولوژی و 
حســگری کوانتومی؛ مخابرات کوانتومی؛ شبیه سازی آنالوگ و 
دیجیتال کوانتومی؛ رایانش و محاسبات کوانتومی( تعریف شده و در 
حال اجراست؛ که می توان به رادار کوانتومی و تصویربرداری کوانتومی، 
رمزنگاری کوانتومی در فضای آزاد و در بستر فیبر نوری، اندازه گیری 
کوانتومی کمیت های مختلف فیزیکی، ساعت اتمی، مغناطیس 
سنجی کوانتومی، نقشه کوانتومی مغز، ژیروسکوپ و مسیریاب 
کوانتومی و تولید چشمه های درهم تنیده مجتمع در بستر موج بر نیز 
اشاره کرد. فناوری ای که امشب با انتقال این عکس به مرحله جدید 
خود وارد شد و پیام اقتدار ایران را رسا تر به گوش جهان می رساند.  
فناوری های کوانتومی به عنوان یکی از مهم ترین فناوری های قرن 
21 به شمار می آید که به عنوان انقلاب دوم فناوری از آن یاد می کنند 

در حال ایجاد انقلابی شگرف در علم و فناوری است.

خبر

از سوی رئیس قوه قضاییه؛

سند تحول قضایی ابلاغ شد

ادامه از شماره 263
دوما به محض ثبت اطلاعات هر فردی در این سامانه، 
مجموعه ای از محدودیت هــای اقتصادی و اجتماعی به 
صورت برخط برای او به اجرا گذاشته خواهد شد، به عنوان 
مثال محکوم متواری دیگر در هیچ کدام از دفاتر اســناد 
رسمی امکان انجام معامله را نخواهد داشت، نمی تواند هیچ 
شرکتی به نام خود ثبت کند، نمی تواند در هیچ محکمه ای 
شکایتی به نام خود انجام دهد، تمام حساب های بانکی او 
مسدود می شــود، تلفن همراهش قطع می شود، اجازه 
فعالیت در بورس را نخواهد داشت، حتی از رانندگی هم 
منع می شــود و پلیس هرجا او را در حال رانندگی ببیند 
موظف به جلبش است، امکان خرید بلیط هواپیما و اتوبوس 
و قطار را نخواهد داشت. ضمن اینکه، تمامی ارائه خدمات 
به محکوم در تمامی دستگاه های درون و بیرون قوه قضائیه 

تحت نظارت و رصد این سامانه قرار خواهد گرفت.
8( ضعف در سازوکارهای نظارت همگانی بر 

مسئولان
 توضیح مسئله: بعد از تصویب قوانین »رسیدگی 
به دارایی مقامات، مسئولان و کارگزاران« و »الحاق موادی 
به قانون نحوه اجرای اصل 49 قانون اساســی« در اواخر 
شهریور ماه سال 1398 از سامانه ثبت اموال و دارایی های 
مسئولان و مقامات رونمایی شد و همه آنها موظف شدند 
ظرف یک ماه فهرست اموال و دارایی های خود را در این 
سامانه ثبت و در واقع به قوه قضائیه گزارش کنند. این روند 
در طول مدت گذشته کم و بیش در حال پیگیری بوده اما 

هنوز به صورت کامل به اجرا در نیامده است.
پیامدهای مســئله: عدم اعلام لیست اموال و سایر 
اطلاعات مربوط به مســئولان به قوه قضائیه میتواند به 
اعتماد عمومی مردم آســیب زده و کشور را با مشکلاتی 

روبرو کند.
 بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: 
بر اساس سند تحول، قوه قضائیه به جد پیگیر اجرای قانون 

رســیدگی به دارایی مسئولان خواهد بود و برای تکمیل 
این قانون سعی خواهد کرد موادی به قانون نحوه اجرای 

اصل 49 قانون اساسی نیز اضافه نماید
از طرفی در ســند تحول پیش بینی شده است که 
»ســامانه ی ثبت حقوق و مزایا« نیز راه اندازی شود تا به 

شفافیت اطلاعات مسئولان کمک بیشتری نماید.
9( ضعف در حمایت از حقوق متهمان

 توضیح مســئله: یکی از مصادیق مهم صیانت از 
آزادی های مشروع حمایت از حقوق متهمان است. در این 
زمینه و در حال حاضــر یکی از مراحلی که در آن امکان 
تضییع حقوق متهم وجود دارد مرحله کشف جرم می باشد. 
به خصــوص زمانی که ضابط به منظور کشــف جرم یا 
بازداشــت متهم به حریم خصوصی افراد مثل منزل وارد 
می شود یا می خواهد اموال خصوصی مثل کیف و ماشین 
را مورد بررسی قرار دهد، در اینگونه موارد بعضا شکایاتی 
از طرف برخی متهمان مبنی بر تخلف ضابط طرح می شود 
که به جهت عدم وجود اطلاعات مشخص و دقیق، امکان 
کشف انگیزه متهم از طرح چنین مواردی آسان نخواهد 
بود، آیا واقعا حقی از متهم ضایع شده است یا انگیزه متهم 
تحت فشارقراردادن ضابط یا انتقام از او است؟ این همان 
ابهاماتی است که قوه قضائیه را که همیشه بدنبال وجود 
ضابط سالم و مقتدر بوده است را با چالش مواجه می کند.
همچنین از موارد دیگری که میتواند منجر به تضییع 
حقوق متهمان شود موضوع بازداشت های موقت است که 
با چالش های بسیاری روبرو است و وقایعی که در بازداشتگاه 

ها رقم می خورد نیز معمولا مورد چالش بوده است.
 بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: 
سند تحول در جهت تقویت حمایت از حقوق متهمان و 
به منظور رعایت حقوق بازداشت شدگان، راهکارهایی را 

پیش بینی کرده است:
1( ثبت داده مکانی محل بازرســی، زمان آن و نوع 
ورود، نحوه بازرســی و اتفاقات حین این فرایند از طریق 
دوربین نصب شده بر روی لباس ضابطان با حفظ حریم 

خصوصی و حفظ محرمانگی اطلاعات
2( اعمال نظارت هوشــمند بر قضات در خصوص 
قرارهای بازداشت موقت از حیث ضرورت صدور، تمدید 
مدت بازداشــت، تناسب قرار تأمین، وجود فرصت کافی 
برای تسلیم کفیل یا وثیقه و یا امکان پذیرش با توجه به 

تأمین معرفی شده از سوی متهم
3( ضبط صدا و تصویر تمام بازداشــتگاه ها و ارائه به 

مراجع نظارتی و قضائی
4( انجام معاینه پزشــکی به محض بازداشت و ثبت 
هوشمند و سیستمی مشخصات پزشک و نتایج معاینه به  
صورت کامل در پرونده با امکان دسترسی فرد بازداشت 

شده به پرونده پزشکی
5( استانداردسازی بازداشــتگاه ها از نظر موقعیت 
مکانی، فضای فیزیکی و رعایت حقوق بازداشت شدگان از 

جمله دسترسی به ارتباطات و خدمات رفاهی مناسب
۶( متنوع سازی و متناسب سازی وثایق و کفالت های 
موردپذیرش متناســب با مواردی از جمله انواع جرائم و 
درجه مجازات ها، لحاظ شــخصیت و وضعیت فردی و 
خانوادگی و استقرار سازوکارهای مناسب برای قبول انواع 

وثایق و کفالت ها
7( اعتبارســنجی وثایق و کفالت ها با دسترســی 

مستقیم به پایگاه های اطلاعاتی مراجع حاکمیتی

10( عدم وجود تقارن اطلاعاتی برای طرفین معامله
  توضیح مسئله: در هر جامعه ای میزان وقوع جرائم، 
دعاوی و اختلافات نشاندهنده ضعف در اجرای عدالت در آن 
جامعه اســت و سطح عالی عدالت با از بین بردن ریشه های 
وقوع جرائم، دعاوی و اختلافات محقق می شود. در واقع حد 
کمال دستگاه قضائی در تحقق عدالت، از بین بردن ریشه ها 
برای پیشگیری از وقوع هرگونه جرم و دعوا است. به همین 
جهت اســت که قانون گذار در بنــد پنجم اصل 15۶ قانون 
اساسی، یکی از مأموریت های قوه قضائیه را پیشگیری از وقوع 
جرم دانسته است. ورود هر پرونده به دستگاه قضا، به معنای 
ایجاد 3 هزینه اســت، هزینه برای طرفیــن و هزینه برای 
حاکمیت. هرچند رسیدگی متقن و سریع می تواند موجب 
جبران بخشی از این هزینه ها شود اما به هرحال جبران بخش 
عمــده ای از این هزینه ها به ویژه هزینه های معنوی تقریبا 
امری بعید است. به عنوان مثال در یک پرونده دعاوی ملکی، 
افراد برای دستیابی به حق قانونی خود علاوه بر هزینه های 
دادرسی و وکالت متحمل هزینه های معنوی قابل توجه از 
جمله عمر و زمان از دست رفته و مشکلات روحی و روانی می 
شوند که جبران آن ناممکن است. به همین جهت است که 
رویکرد پیشــگیری از جرائم و از بین بردن زمینه های بروز 
اختلاف و دعــاوی از اولویت های مأموریتی دوره فعلی قوه 
قضائیه است. یکی از زمینه های اصلی که موجب وقوع حجم 
زیادی از اختلافات و دعاوی شده است، اطلاع ناکافی طرفین 
معامله از سوابق مالی و اقتصادی طرف مقابل است، یعنی در 
واقع در شــرایط امروز میزان ریسک در معاملات در کشور 
بسیار بالا اســت، چرا که طرفین معامله هیچ دسترسی به 
سوابق و شرایط مالی، اموال و دارایی های طرف معامله خود 
ندارند، و این منجر به اختلافات مالی متعددی در معاملات و 

برخی کلاهبرداری ها می شود.
در برخی از پرونده ها مشاهده می شود که افراد سودجو 
و کلاهبردار در برخی از شــهرها به ویژه کلانشهرها با تهیه 
دفتری صوری در جغرافیای خاصی از شهر و ماشینی اجاره 

ای و جــذب موقت چند کارمند از همه جا بی خبر؛ اقدام به 
انعقاد قراردادهای کلان و یا جذب سرمایه های خرد مردم به 
انحای مختلف می کنند و طرف معامله به واســطه همین 
امکانــات خاص و فعالیتی موقتی آن شــخص در بازار، به او 
اعتماد کرده و اندوخته سال های سال خود را در اختیار او می 

گذارد.
• پیامدهای مسئله: اینگونه پرونده ها، نه تنها بخش قابل 
توجهی از جامعه را درگیر خود کرده است، بلکه موجب کاهش 
اعتماد مردم در سرمایه گذاری خرد و کاهش اعتماد سرمایه 
گذاران کلان در پروژه های تولیدی شــده اســت و ترس از 
اینگونه اتفاقات، همگان را به سمت و سوی بازارهای غیرمولد 
کشانده است. علاوه بر این، اینگونه پرونده ها، حجم زیادی از 
پرونده های ورودی به قوه را نیز تشــکیل داده و خود یکی از 

عوامل مهم اطاله دادرسی است.
   بعضی از راهکارهای پیش بینی شده در سند تحول: 
ســند تحول برای پیشــگیری از بروز اختلاف در معاملات، 
راهکار ایجاد یک تقــارن اطلاعاتی برای طرفین معامله در 
هنگام معامله را پیش بینی کرده است. در واقع راهکار موجود 
در سند به دنبال این است که دسترسی طرفین معامله را به 
سوابق مالی یکدیگر تســهیل و ریسک پذیری معاملات را 
کاهش دهد. بر این اســاس ســامانه ای به نام سامانه اعتبار 
معاملاتی اشخاص ایجاد خواهد شد که میزان ریسک معامله 
با اشخاص را رتبه بندی کرده و به اطلاع طرف دیگر معامله 

می رساند.
نحوه عملکرد سامانه بدین گونه است که پس از ثبت نام 
اشخاص اعم از اشخاص حقیقی و یا حقوقی در این سامانه، 
سامانه با فراخوانی اطلاعات لازم از طریق اتصال به سامانه های 
مرتبط از جمله ثبت، مالیات، بانک و مدیریت پرونده قضائی، 
اطلاعات و ســوابق مالی شخص مورد نظر را ثبت کرده و بر 
اساس آن اعتبار سنجی لازم را انجام داده و از پس در هنگام 
معامله در صورت توافق و رضایت طرفین برای دسترسی به 
وضعیت اعتباری طرفین، کد اختصاصی هر شخص به طرف 
مقابل داده شده و سامانه باتوجه به شرایط آن معامله، بدون 
اعلام اموال و دارایی یا هرگونه سابقه شخص موردنظر، صرفا 
درجه ریسک پذیری انجام آن معامله با آن شخص را به طرف 

مقابل معامله ارائه خواهد داد.
این ســامانه در واقع یک سیستم مشاوره ای هوشمند 
است که تقارن اطلاعاتی مناسبی برای طرفین معامله ایجاد 
می کند. پیشنهاد قوه قضائیه اینست که پس از راه اندازی این 
ســامانه، برای انجام هر معامله ای از طرف مقابل درخواست 
کنید که کد اختصاصی دسترســی به درجه ریسک پذیری 
معامله خود را به شما بدهد و حتما قبل از انجام معامله به این 
سامانه مراجعه فرمایید و در صورت اعلام سامانه مبنی بر خطر 
پذیــری بالای معامله با شــخص موردنظــر، حتما معامله 

موردنظر را انجام ندهید یا با دقت، تحقیقات بیشتر و تضامین 
مشخص تری معامله را انجام دهید.

تحول در نظام مدیریتی دستگاه قضائی
ســند تحول قضائی در کنار توجه به اصلاحات و اتخاذ 
رویکرد تحولی در اجرای مأموریت ها، توجهی ویژه به لزوم 
تحول در نظام مدیریتی قوه قضائیه نیز داشته و تحقق سند 
را در گروی بازطراحی برخی از نظام های مدیریتی حاکم بر 

دستگاه قضائی می داند.
در این بخش به اجرای اقدامات تحولی برای بازطراحی 
نظام مدیریتی قوه قضائیه همچون شایســته گزینی منابع 
انسانی قوه قضائیه در فضای رقابتی، شفاف سازی عملکرد 
مدیران قوه قضائیه، تحقق مدیریت مردمی در دستگاه قضائي، 
شفاف سازی عمومی و برخط ضوابط حاکم بر صدور مجوزها، 
مناقصه ها و مزایده های قوه قضائیه و مشــخصات اشخاص 
منتفع، اعلام نظر برخط مراجعان به دستگاه قضا نسبت به 
عملکرد قضات و مسئولان و حمایت و ارتقاء زنان شاغل در 

قوه قضائیه اشاره شده است.
این سند ذیل 11 موضوع اصلی به شرح زیر، تحول در 

نظام مدیریتی عدلیه را پیگیری کرده است:
1( برنامه ریزی

2( سازمان دهی
3( منابع انسانی

4( منابع مالی
5( منابع فیزیکی و تجهیزات

۶( قوانین و مقررات
7( فناوری

8( نوآوری و پیشنهادها
9( گفتمان سازی

10( ارتباطات مردمی
11( رعایت کرامت ارباب رجوع

ضمانت اجرا و ساز و کار نظارت بر اجرای سند تحول
بخش آخر سند تحول به موضوعی بسیار مهم یعنی نظام 
راهبری و پایش این سند پرداخته است. برای اجرایی شدن 
مفاد سند در زمان بندی مشخص شده، »ستاد راهبری اجرای 
ســند تحول قضائی« به ریاست شــخص آیت الله رییسی و 
عضویت مقامات عالیرتبه قضائــی همچون معاون اول قوه 
قضائیه، رییس دیوان عالی کشــور و دادســتان کل کشور 
تشکیل شده اســت و ذیل آن »دبیرخانه ستاد راهبری« و 
کمیته های راهبری اجرای سند تحول پیش بینی شده اند 
تا به صورت مداوم نحوه ی اجرا و پیشرفت سند در نظام قضائی 
کشــور را رصد و پایش نموده و موانع احتمالی پیش رو را از 
سرراه برداشته و همچنین پل ارتباطی باشند میان قوه قضائیه 
و نخبگان و کارشناسانی که برای ارتقا محتوا و اجرای موثرتر 

ومناسب تر سند تحول پیشنهاداتی دارند.

پیام
پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در پی 

درگذشت حجۀالاسلام والمسلمین 
علوی سبزواری

آیــت الله  حضــرت 
خامنه ای در پیامی درگذشت 
پارســا حجةالاسلام  عالم 
والمسلمین علوی سبزواری 

را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب 

اسلامی به این شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

درگذشت عالم پارســا و پرهیزگار جناب حجةالاسلام 
والمســلمین آقای سیّدمحمّدحســن علوی ســبزواری 
رحمةالله علیه را به خاندان مکرم و بازماندگان و ارادتمندان آن 
مرحوم و به عموم مردم عزیز سبزوار تسلیت عرض می کنم. 
همراهی آن عالم ربانی با حرکت مبارزان در دوران طاغوت و با 
فعالیت های انقلابی در دوران جمهوری اســلامی، حسنه ی 
ارزشمندی در محاسبات الهی و قدرشناسی های مردمی است. 

علو درجات آن مرحوم را از خداوند متعال مسألت می کنم.
سیّدعلی خامنه ای
۴ بهمن ۱399

فرمانده کل ارتش گفت: آنچه در رزمایش اقتدار نزاجا 
مشاهده شد، نشان  دهنده قدرت، روحیه و انگیزه چهره های 
مصمم بود که مطابق برنامه زمان  بندی شده به خوبی اجرا 

شــد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر 
سرلشکر  موسوی، در خصوص برگزاری رزمایش»اقتدار 99« 
نیروی زمینی ارتش افزود: یکی از اهداف مهم این رزمایش 
جابجایی ســریع نیرو ها از نقاط مختلف کشــور به منطقه 
رزمایش بود که با کمک نیروی هوایی و هوانیروز با موفقیت 

انجام شد.  
ســناریو های تدویــن شــده در این رزمایــش بنابر 
دستورالعمل های عنوان شده، مرحله به مرحله با موفقیت 
اجرا و به طور کلی روحیه و مهارت نیرو ها در دســتیابی به 
اهداف مثبت برآورد شد، ما در این رزمایش تلفیق مهارت های 
نیروی انســانی کارآمد را با بهره گیری از تجهیزات در یک 

عملیات ترکیبی مشاهده کردیم که به خوبی به منصه ظهور 
رســید. این نوع عملیات های ترکیبی، فوق العاده پیچیده 
هستند و نیاز به برنامه ریزی دقیق و رعایت جزئیات دارند که 
بحمدا... در این رزمایش به خوبی انجام شــد.   امیر موسوی 
ادامه داد: در این رزمایش تازش از دریا و هوا، و نفوذ از دریا به 
ساحل و ساحل به دریا، با موفقیت انجام شد و همچنین فرود 
آمدن در آب و انجام عملیات در عمق دریا توســط غواصان، 
اجرای عملیات در ساحل توسط غواصان و اینکه منطقه ای 
در ساحل اشغال شــود و توسعه وضعیت داده شود و بستر 
جهت حضور عمده قوای خودی آماده شود از جمله مواردی 
بود که در این رزمایش به شکل مطلوبی انجام شد. هوانیروز 

نیز در رزمایش اقتدار نزاجا کار خود را با دقت و قدرت انجام 
و مأموریت های محوله را در این رزمایش به خوبی پوشش 
داد و در مجموع بخشی از قدرت نیروی زمینی در این رزمایش 
به نمایش گذاشته شد، به طور کلی ارزیابی بسیاری خوبی 
می توان نسبت به اجرای مأموریت ها در این رزمایش داشت 
و آنچه که ما دیدیم، همگی نشــان دهنده قدرت، روحیه و 
انگیزه چهره های مصمم بود که مطابق برنامه زمان بندی شده 
به خوبی اجرا شد،  دو یگان واکنش سریع و متحرک هجومی 
بنا به تغییرات ساختاری در نیروی زمینی ارتش در جریان 
این رزمایش اجــرای مأموریت کردند و آنچه که ما دیدیم، 

بیانگر  کاری مطلوب، منسجم و هماهنگ بوده است.

رزمایش اقتدار نزاجا، مهارت در اجرای عملیات ترکیبی بود

خانواده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی 
کشور شهید محسن فخری زاده عصر امروز )دوشنبه( با 

رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند.
حضرت آیــت الله خامنه ای در این دیدار با تجلیل از 

برجســتگی های علمی و فنی شهید فخری زاده و حضور 
سخت کوشانه آن دانشمند عالی مقام در میدان علم و عمل، 
گفتند: علوّ مقامی که خداوند با شهادت به آن بزرگوار عطاء 
کرد، مزد زحمــات و اخلاص کم نظیر او بود و این مقام با 

هیچ یک از مقام های دنیوی قابل مقایسه نیست.
رهبر انقلاب اســلامی، عظمت یافتن نام شــهید 
فخری زاده در میان عموم مردم و ابراز تأســف بسیاری از 
جوانان از ناشناخته بودن او در زمان حیاتش را از دیگر آثار 

اخلاص شهید دانستند.
ایشان همچنین گفتند: همسران شهدا در اجر آنها 
شریک هستند و از خداوند می خواهیم که صبر و آرامش 
خود را بر دلهای شما نازل فرماید و به توفیق الهی بتوانید 

حرکت خود را متناسب با شأن شهید ادامه دهید.
در این دیدار، همســر و فرزندان شهید فخری زاده با 
قدردانی از پیام محبت آمیز و روشنگر رهبر انقلاب اسلامی 
پس از ترور شهید فخری زاده، تبیین جریان فکریِ شهدای 

جهاد علمی و الگوسازی از آنان را مورد تأکید قرار دادند.

در دیدار خانواده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی کشور مطرح شد؛

تجلیل رهبر انقلاب اسلامی از برجستگی های
 علمی و فنی و اخلاص شهید فخری زاده
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لزوم توجه به نقش تحول ساز جوانان در ارتقای حوزه نفت
باید برای حفظ منافع ملی تلاش کرد

آیت ا... رئیســی رئیس قوه قضاییــه: در دوازدهمین 
گردهمایی مجازی نمایندگان، ولی فقیه و ائمه جمعه کشور، 
گفت: رابطه دولت با ملت رابطه تعریف شــده است و آنچه 
روابط بین ملت و دولت را رقم می زند منافع ملی اســت. به 
گــزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی  قوه قضائیه ، وی  با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای ائمه جمعه کشور گفت: در 
فلسفه سیاسی مسئله دولت که با اراده ملت ها به وجود می 
آید ، رابطه دولت و ملت تعریف شده است و منافع مشترک، 
منافع ملی است از جمله آب، هوا، خاک و سلامت  و حقوق 
جامعه همچنین خدماتی که دولت در قبال مردم باید انجام 
دهــد بنابراین آنچه روابط بین دولت و ملت را رقم می زند 
مشترک و منافع ملی است  که همواره برای حفظ این منافع 
مشترک باید تلاش کرد. رابطه امام و امت مبتنی بر شریعت  
اساس آن تعالی و رشد انسان است و تعبیرهایی که در این 
رابطه وجود دارد تعبیرهای عام است و منافع ملی فقط به 
مرز و بوم  و جغرافیا مربوط نمی شود بلکه منافع غیرسرزمین 
نیز می تواند بعنوان منافع محســوب شود، دروافع مصالح 
انسان در این رابطه پراهمیت است . وی افزود: منافع ملی 
تنها به مرز و بوم و جغرافیا مربوط نمی شود و می تواند منافع 
غیر از ســرزمین هم جزو منافع محسوب شود. رئیس قوه 
قضاییه تصریح کرد: امام )ره( منافع ملی و مصالح انسان را با 
هم پیوند زد و ترکیبی بین ملیت و اسلامیت را رقم زد و نگاه 
علمای بــزرگ و در راس آن امام ایــن بود که تقابلی بین 
اسلامیت و ملیت نیست.  امام بزرگوار به نحوی عمل کردند 
که جمهوریت و اسلامیت، ملیت و اسلامیت، مصالح انسان 
معاصر با منافع ملی با هم پیوند خورد و سازوکار این پیوند 

ایجاد شد.

 قوه قضائیه به دنبال 
مسدودسازی فضای مجازی نیست

سخنگوی دستگاه قضا تاکید کرد که قوه قضائیه به دنبال 
مسدودســازی فضای مجازی و هیچ یک از پیام رســان های 

اجتماعی نیست.
به گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی قوه قضائیه، 
غلامحسین اسماعیلی سخنگوی قوه قضاییه در نشست خبری 
هفتگی با خبرنگاران اظهار داشت: بررسی عملکرد واحد های 
قضایی ما در 10 ماهه امســال در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل، بیانگر آن است که ما در سال قبل 7 میلیون و 453 هزار 
و 247 پرونده وارده یکتا به دادگستری ها داشتیم که این عدد 
امسال به 7 میلیون و ۶48 هزار و ۶23 فقره افزایش یافته است. 
با لحاظ تعدّد مراحل رسیدگی و رسیدگی های انجام شده، در 
10 ماهه پارسال 15 میلیون و 43۶ هزار و 53 مورد رسیدگی 
انجام شده که این رقم امسال به 1۶ میلیون و 2۶5 هزار و 155 
فقره افزایش یافته است. کمتر دستگاهی را می توان یافت که 
آمار عملکردی اش در دوران کرونا بیش از ایام عملکردیِ سال 
قبل باشد، در رسیدگی به پرونده های مانده از سال قبل نیز در 
پایان ماه دهم ســال گذشته، عدد موجودی پرونده های ما 4 
میلیون و 41 هزار و 935 فقره بوده که این رقم امروز به 3 میلیون 
و 59۶ هزار و 319 فقره کاهش یافته است.همه این ها بیانگر 
این است که همکاران ما علیرغم مواجهه با بیماری کرونا، کار 
جهادی انجام داده اند و عملکردشان در مقایسه با سال گذشته 

مثبت بوده است. 
وی همچنین با اشاره به فرارسیدن ایام ا... دهه فجر انقلاب 
اسلامی گفت: خوشحالیم که بهمن ماه و دهه فجر امسال مقارن 
شده است با فضاحت و فلاکت ترامپ قمارباز و دیوانه و رسواییِ 
لیبرال دموکراسی غرب، از ویژگی های مهم انقلاب اسلامی که 
در دوره تحول قوه قضاییه و سند تحول قضایی مورد اهتمام قرار 
گرفته، مردمی بودن انقلاب و مردمی شدن قوه قضاییه است. 
قوه قضائیه به دنبال مسدودسازی فضای مجازی و هیچ یک از 

پیام رسان های اجتماعی نیست.

خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب منجر به 
عدالت فرهنگی می شود

ادامه از شماره 263
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در آیین گشایش نخستین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران با بیان اینکه برگزاری نمایشگاه 
کتــاب تهران به صورت مجازی منجر به عدالت فرهنگی می 
شود، گفت:فضای سوم که در سال های اخیر وجود داشته و در 
دوران کرونایی شتاب یافته است توسعه کتاب های الکترونیکی 
است. البته کتاب های الکترونیکی مزاحم کتاب های کاغذی 
نیست بلکه مکمل آن است و روند رو به رشدی را از میزان تولید 

نشان می دهد.
صالحی با اشــاره به پیمایش پژوهشگاه فرهنگ، هنر و 
ارتباطات در حوزه مصرف کالاهــای فرهنگی گفت: در این 
پیمایش مشخص شد 4۶/۶درصد مردم ایران کتاب می خوانند 
و از این تعداد 19/2 درصد کتاب الکترونیکی و از این تعداد هم 
10/2 درصد بیش از کتاب کاغذی، کتاب الکترونیکی مطالعه 
می کنند. نتایج این نظرســنجی نشان می دهد ذائقه مصرف 
ایرانی ها در مطالعه تغییر کرده و و ذائقه جدیدی در بین مردم 

در حال شکل گیری است.
وی به فرصت دیگر برگزاری مجازی کتاب تهران اشاره 
کرد و گفت: مؤسسه خانه کتاب و ادبیات ایران به عنوان مجری 
برگزاری این نمایشگاه، صنف و معاونت امور فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی در کنار یکدیگر نمایشگاه مجازی را به  
عنوان فرصت چهارم بهره مندی از فضای مجازی ایجاد کرده اند 
که تجربه جدید محســوب می شــود اما تجربه های جدید و 
ریسک کردن با توجه به فواید آن، موضوعی است که موسسه 
خانه کتاب و ادبیات ایران، جامعه نشر و معاونت امور فرهنگی 
فراهم کرده اند و این اتفاقی ارزشمند است. صالحی با اشاره به 
نواقص احتمالی نمایشگاه مجازی کتاب تهران بیان کرد: شاید 
نمایشگاه مجازی در جریان اجرا با نواقصی همراه باشد اما از آنجا 
که فضای مجازی از قابلیت های بالایی برخوردار است، تجربه 

و اتفاق تازه و برکات فراوان را شاهد خواهیم بود.
وی به عدالت فرهنگی به  عنوان یکی از دســتاوردهای 
نمایشگاه مجازی کتاب اشاره و افزود: مقوله عدالت فرهنگی را 
نباید دست کم گرفت علاوه بر اینکه مخاطبان این نمایشگاه از 
شــهرها و مناطق دورافتاده به کتاب، راحت تر دسترسی پیدا 
می کنند. باید به عدالت فرهنگی از بعد انســانی و همچنین 

دیپلماسی فرهنگی توجه داشته باشیم.
عدالت فرهنگی را عدالت بشری تلقی می کنیم. انسان حق 

دانستن دارد و کتاب منبع درست دانستن است.
یکی دیگر از تاثیرات برگزاری نمایشگاه کتاب تهران به 
حوزه اقتصاد مربوط است. برگزاری مجازی نمایشگاه کتاب 
تهران منجر به کاهش هزینه  ها و کاهش تخلفات می شود. در 
فضای فیزیکی راحت نمی شد با تخلفات مواجهه داشت اما در 
فضای مجازی به علت قدرت کنتــرل این فضا این تخلفات 
کاهش می یابد. بنابراین نمایشگاه مجازی کتاب اقتصاد نشر را 
ســالم تر می کند. در حوزه فرهنگ مکتوب اطلاعات و البته 
داده کاوی اطلاعات اندک است و یا انجام نمی شود، در حالی که 
جهان امروز جهان داده است و قدرتمندان براساس داده کاوی 
اطلاعات جریان برنامه ریزی را انجام می دهند که روشن تر و 
روان تر می شود. جهان امروز جهان پول نیست بلکه جهان داده 
اســت و قابلیت های فضای مجازی این قدرت را افزایش داده 
است. همه ویژگی  های نمایشگاه مجازی کتاب به معنای این 
نیست که نمایشگاه فیزیکی برگزار نشود بلکه این تحلیل وجود 
دارد فرهنگ مکتوب بال جدید پیدا کرده و مکمل قالب  های 

سنتی برگزاری نمایشگاه است.
صالحی در پایان با قدردانی از دست اندرکاران برگزاری 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران گفت: از اهالی رسانه در حوزه 
های صدا و سیما، مکتوب، فعالان فضای مجازی و ... می خواهم 
تا در راستای بهتر دیده شدن این نمایشگاه و معرفی آن تلاش 
کنند، زیرا نمایشگاه کتاب تهران به شکل سنتی خود نیاز به این 
همه تبلیغ نداشت و همه ساعت ها کوک بود که در اردیبهشت 
برگزار می شود، ولی برگزاری نمایشگاه کتاب تهران به صورت 
مجازی نیاز به دیده شــدن دارد و لازم است اصحاب رسانه در 
راســتای ارتقای فرهنگ مکتوب در این زمینه همت داشته 
باشند. گفتنی است، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی قبل از افتتاح 
رسمی، با حضور در مرکز تماس نخستین نمایشگاه مجازی 
کتاب تهران با مدیــران و کارکنان این بخش گفت و گو و در 

جریان روند اقدامات این حوزه قرار گرفت.

حسینعلی حاجی دلیگانی عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی گفت :  شوراهای حل اختلاف یکی از ابتکارات جمهوری اسلامی ایران است که در ابتدا برای صلح و سازش 
تشکیل شدند اما به تدریج جایگزین کار قضاوت و در واقع مشابه سیستم دادسرا و دادگاه های موجود شدند. البته بر اساس متنی که قوه قضاییه به دولت ارسال و دولت هم آن را با 
اصلاحاتی به مجلس ارائه کرد فعالیت شوراها اندکی از حالت قضایی فاصله گرفت و بیشتر جنبه صلح و سازش پیدا کرد ضمن اینکه بخشی از کارهایی که شبه قضایی بود بر عهده شوراها 
گذاشته شد و باقی ماند. از سویی مواردی مانند صلاحیت ها، نوع کار و فرآیندها و تعیین تکلیف وضعیت کارکنان شوراها و افرادی که ممکن است دچار تخلفاتی شوند در قانون جدید 
تعیین تکلیف شد و همچنین تعیین تکلیف درآمدها، هزینه های عمومی و همچنین وضعیت کارکنانی که جمعیت قابل توجهی هستند و با شوراها همکاری دارند هم مورد توجه قرار گرفته 
البته باید منتظر نظر شورای نگهبان در مورد  کلیات و جزئیات لایحه باشیم. عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی یادآور شد: خوشبختانه لایحه شوراهای حل اختلاف در کمیسیون 
قضایی و حقوقی مجلس با دقت بسیار بالایی بررسی شده و در این رابطه کمیته هایی تشکیل شد و با حضور کارشناسان، صاحب نظران و مسئولان ذیربط به دقت مورد بررسی قرار 

گرفت و متنی که به صحن مجلس ارائه شد دارای کمترین ایراد بود و تنها تغییرات اندکی در آن داده شد که در نهایت پس از تصویب در صحن علنی به شورای نگهبان ارسال کردیم.
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یکیازابتکارات
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جشــنواره زمستانی موبایل بانک سامان )موبایلت( با 500 میلیون تومان جایزه نقدی از 5 بهمن ماه آغاز می شود.به گزارش سامان رسانه، 
جشــنواره زمســتانی موبایلت )همراه بانک سامان( با 500 میلیون تومان جایزه نقدی از 5 بهمن آغاز و تا 15 اسفند ادامه دارد.  در این جشنواره 
تمامی کاربران اپلیکیشن موبایلت می توانند با انجام حداقل 5 تراکنش مختلف اعم از پرداخت قبض، خرید شارژ، انواع انتقال وجه، خرید کارت 

هدیه، پرداخت اقساط و ... در قرعه کشی 5 جایزه 50 میلیون تومانی و 50 جایزه 5 میلیون تومانی شرکت کنند.
 لازم به ذکر است که کاربران این اپلیکیشن با افزایش تعداد تراکنش های خود، می توانند شانس خود را برای کسب جوایز این جشنواره بالا 
ببرند.  همچنین افرادی که مشــتری بانک سامان نیســتند هم می توانند با افتتاح حساب در یکی از شعب این بانک در سراسر کشور و دانلود و 

فعال سازی اپلیکیشن موبایلت و انجام حداقل 5 تراکنش، شانس خود را برای برنده شدن جوایز این جشنواره بیازمایند. 

وی درباره تفسیر اختصاص یک درصد از منابع صندوق توسعه ملی به بورس نیز گفت: دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی گفته، براساس قانون از سال 
94 باید یک درصد از منابع سالانه صندوق توسعه به بورس اختصاص می یافت که به دلیل مشکلات حقوقی این کار انجام نشد، بر این اساس منابع ریالی از 
محل برگشت تسهیلات به طرح ها، مبنای تخصیص یک درصد قرار می گیرد. مدیرعامل صندوق توسعه ملی افزود: همه وظایف ما پشتیبانی از بورس 
نیست، از محل برگشت تسهیلات طرح ها باید منابع سایر طرح هایی که از طریق حاکمیت به ما معرفی می شود نیز تأمین شود. شهیدزاده گفت: ما از منابع 
ارزی، چیزی به بورس تخصیص نمی دهیم، چون باید این منابع در بانک مرکزی به نرخ تسعیر تبدیل شود. بنابراین صندوق توسعه ملی از محل منابع ریالی 
خود بورس را پشتیبانی می کند. وی افزود: ماهیت منابع صندوق توسعه ملی ارزی است، بر اساس مصوبه مجلس در سال 94، از ورودی هر سال فقط 

10 درصد را می توانستیم تسعیر و به ریال تبدیل کنیم و در اختیار بخش های کشاورزی و صنعت قرار دهیم که این کار نیز انجام شد./ صدا و سیما

موبایلتسامان۵٠٠میلیونجایزهمیدهد اختصاصیکدرصدازمنابعصندوقتوسعهملیبهبورس

به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، 
دکترمحمدباقر قالیبــاف پس از بازدید از 
بیســت و پنجمین نمایشگاه بین المللی 
صنعت نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی، در 
جمع خبرنــگاران گفت: مایــه افتخار و 
خوشــحالی من بود که امروز از نمایشگاه 
تولیدات داخلی حــوزه نفت، در حقیقت 
دانش فنی و نوآوری و خلاقیت شرکت های 

ایرانی بازدید کردم.
 نیروهای جــوان و تحصیلکرده و با 
تجربه ای که توانســته اند در صنعت نفت 
تحولات جدی ایجاد کنند و در همین وقت 
محدود که فرصت بازدید داشتم فعالیت 
های آن ها را افتخارآمیز و غرورآفرین دیدم 
البته جای تاسف است از این جهت که ای 
کاش حرکت های به این عظمت از دهه های 
قبل با سرعت بیشــتری آغاز می کردیم.

خوشبختانه در سال های اخیر نیاز بیشتری 
را احســاس کرده و این نیاز ســبب شد 

تحولات عظیم اتفاق بیفتد، البته که باید 
این تحولات را سرعت بدهیم.

 مقام معظم رهبری حدود 2 ماه قبل 
تاکیــد فرمودند در حوزه پیشــران های 
اقتصادی، حوزه صنعت نفت یکی از مهم 
ترین پیشران ها به شمار می آید لذا امیدوارم 
جبران گذشته شود و با همین سرعتی که 

امروز کار شروع شده فعالیت ها پیش رود.
وی با بیان اینکه امروز شــعار ما می 
توانیم در عمل محقق شــده است، افزود: 
امیدوارم این مهم باور درونی همه ما شود و 
بتوانیم حمایت جدی از شرکت های دانش 
بنیان داشته باشیم، خوشبختانه پارک های 
فناوری در این زمینه شــکل گرفته است 

مخصوصا پارک فناوری ری که می تواند در 
آینده موثر و تاثیرگذار باشد.  نکته ای که باید 
مجلس، دولت و بخش خصوصی به آن توجه 
کنند این اســت که اکنــون فرصت های 
مشخصی برای قراردادهای نفتی در دست 
داریم و کارها در حال انجام هســتند اما ما 
نیازمند این هســتیم که بحث مربوط به 
فاینانس، نقدینگی و سرمایه موردتوجه قرار 
گیرد چرا که موضوع مهم در همه بخش ها 
به ویژه حوزه نفت این 3 مورد است چرا که 
حجم قراردادها بیشــتر بــوده و ارزبری 
بیشتری نیز دارند البته باید روش های بومی 
را در حوزه ســرمایه گذاری این شرکت ها 
مدنظر قرار داد. وی بر همکاری نزدیک میان 
دانشگاه ها و مجموعه شرکت ها با اولویت 
توســعه بخش خصوصی بــا هدف رونق 
اقتصاد مردمی تاکید کرد و افزود: امیدوارم 
در آینده با ســرعت بیشــتری شاهد این 

تحولات باشیم./

خبر

  ادامه از صفحه اول
زنگنــه با اعلام اینکــه ان جی ال 3200 ســال 1400 به 
بهره برداری می رسد و با بهره برداری آن همه گازهای غرب کارون 
پس از جمع آوری و فرآورش به بندر امام فرستاده می شود، افزود: 
ان جی ال 3100 که در ایلام است هم سال 1401 به نتیجه می رسد. 
همچنین یک پتروشیمی حدود یک میلیون تنی در دهلران احداث 
می شود اما در میان این طرح ها پالایشگاه گاز بیدبلند خلیج فارس 
اهمیت ویژه ای دارد. وی حجم سرمایه گذاری، پیچیدگی فرآیندی، 
ظرفیت فرآوری و ورودی و خروجی پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس 
را برای جمع آوری گازهای همراه نفت بی نظیر دانست و گفت: در 
کلان اجرای این طرح )پالایشگاه گازی بیدبلند خلیج فارس( هدف 
توسعه منطقه ای هم در نظر گرفته شده است، در واقع طرحی مادر 

است که فرزندان برومندی هم در پایین دست خود دارد.
تامین خوراک پتروشیمی ها

وزیر نفت با بیان اینکه پالایشگاه گازی بیدبلند خلیج فارس 
خوراک پتروشیمی بندر امام را تامین می کند، افزود: این پالایشگاه 
تامین کننده خوراک الفین و پلی اتیلن گچساران هم خواهد بود و 
بیش از یک میلیون تن اتان از پالایشگاه بیدبلند به گچساران انتقال 
داده می شود، قرار است در آنجا )گچساران( یک واحد الفین ساخته 
شود که حدود 70 درصد پیشرفت فیزیکی دارد و تا سال 1400 
به بهره برداری می رسد.   زنگنه ادامه داد: پتروشیمی گچساران 
خوراک دو واحد 300 هزار تنی پلی اتیلن را در گچساران و دهدشت 
را تامین می کند و بقیه اتیلن هم به خط لوله اتلین غرب تزریق 

می شود.
وی با بیان اینکه در ادامه طرح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس، 
دو طرح نیز قابل اجراســت، اظهار کرد: نخســت، احداث یک 
مینی پالایشگاه برای تولید بنزین با ظرفیت تولید روزانه 15 هزار 
بشکه و دیگری احداث یک واحد PDH )طرح های تولید پروپیلن 
از مسیر پروپان( با ظرفیت  تولید سالانه 450 هزار تن خواهد بود 
که دنبال ســرمایه گذار توانمند برای اجرای آن در این منطقه 

هستیم.
 نگذاشتیم فعالیت صنعت نفت در تحریم

 متوقف شود
وزیر نفت با اشاره اینکه پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در 
ظرفیت کامل افزون بر گاز متان که به  شکل شیرین شده به خط 
لوله سراسری تزریق می شود توانایی تولید 3.5 میلیون تن اتان، 
بوتان، پروپان و پنتان پلاس را داراست، گفت: ما همچنین طرح 
جمع آوری گازهای مشعل مناطق نفت خیز جنوب که قرارداد آن 
سال 1397 با حضور جنابعالی )رئیس جمهوری( به ارزش 1.1 
میلیارد دلار امضا شد را به هلدینگ خلیج فارس سپردیم. زنگنه 
خطاب به رئیس جمهوری تصریح کرد: ما حتی در شرایط تحریم 
هم که شدیدترین فشارها متوجه صنعت نفت بود، نگذاشتیم 
فعالیت مرتبط با صنعت نفت در کل کشور و خوزستان متوقف شود. 
وی با بیان اینکه اســتان خوزستان همواره یکی از نقاط تمرکز 
فعالیت های توسعه ای صنعت نفت بوده و هم اکنون در کنار توسعه 
میدان های آزادگان و یادآوران، چهار قرارداد مطابق الگوی جدید 
قراردادهای نفتی با سرمایه گذاری 4.۶ میلیارد دلار برای توسعه 
میدان های نفتی موجود خوزستان امضا شده است، تصریح کرد: 
1۶ قرارداد نگهداشــت و توسعه میدان های نفتی در حال بهره 
برداری هم با سرمایه گذاری 2.2 میلیارد دلار در این استان در حال 
اجراست که زمینه ساز به کارگیری زنجیره وسیعی از پیمانکاران 
بومی و اشتغال زایی قابل توجه است. وزیر نفت گفت: پیمانکاران 
در قراردادهای نگهداشت و تولید ملزم هستند حدود 80 درصد 
تجهیزات را از داخل کشور تامین کنند که اشتغالزایی قابل توجه ای 

به همراه خواهد داشت.
احداث 2 مگا پروژه جدید در صنعت پتروشیمی

زنگنه با بیان اینکه از ســال 92 تاکنون بیش از 99 پروژه 
مسئولیت اجتماعی با اعتبار بیش از 1800 میلیارد تومان اجرا شده 
است )1250 میلیارد تومان آن هزینه شده(، اظهار کرد: بیش از 
۶59 پروژه در حوزه های آموزشی، بهداشتی، راه، آبرسانی، برق 
رسانی، طرح های هادی روستایی و خدماتی تکمیل و بهره برداری 
شد. وزیر نفت با قدردانی از رئیس جمهوری و دولت برای ایجاد 
فضای حمایتی به منظور اجرای این کارهای بزرگ تاکید کرد: از 
همه دست اندرکاران این پروژه، سازندگان ایرانی و صندوق توسعه 
ملی هم قدردانی می کنم. وی ضمن اشاره به ساخت دو مگاپروژه 
پتروشمی افزون بر طرح های جهش سوم در این دولت، گفت:  هر 
کدام از این دو مگاپروژه از نظر اندازه و ارزش محصولات از بندر امام 
کنونی بزرگ تر خواهد بود، خــوراک این دو مگاپروژه تأمین و 
سرمایه گذار و زمین های آن هم مشخص شده است، هر کدام  از 

این طرح ها در دل خود چند کارخانه تولیدی خواهند داشت.
حجم سرمایه گذاری کم شد اما ...

وزیر نفت با بیان اینکه تیم ترامپ فکر می کرد ما با تحریم 
می میریم اما نمردیم و آنها نابود شــدند، تاکید کرد: ما زنده ایم و 
طرح هایمان را پیش بردیم، گرچه حجم سرمایه گذاری کم شده 
است، اما هیچ طرحی به دلیل فناوری و تجهیزات معطل نماند. ما 
زنده و سرحال هستیم و امید در دل ما بسیار بیشتر از گذشته است. 
زنگنه افزود: افتتاح پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس از یکسو نمایش 
کامل شکست تحریم و فشار حداکثری آمریکا علیه ایران است و 
ازسوی دیگر نشان دهنده توانمندی و استقامت ملی است، من امید 
دارم تا 1401 هم گازســوزی در مشعل ها خاموش شود. وی در 
پایان با بیان اینکه تولید گاز کشور امسال به اندازه 2.5 فاز پارس 
جنوبی افزایش یافته است، گفت: از مردم درخواست می کنم با 
کاهــش یک درجه ای مصرف گاز کمک کنند تا افزون بر اینکه 
زمستان را به راحتی پشت سر بگذاریم، صنایع هم بتوانند از این 
نعمت خدادای استفاده کنند و مجموع فعالیت های اقتصادی در 

کشور زنده و فعال باشد.
درباره مگا پروژه بیدبلند

طــرح پالایش گاز بیدبلند خلیج فــارس به عنوان یکی از 
بزرگ ترین پالایشگاه های گازی خاورمیانه با هدف جمع آوری 
گازهای همراه نفت در گســتره استان های خوزستان، بوشهر و 
کهگیلویه و بویراحمد به منظور کاهش آلایندگی های زیست 
محیطی و تولید محصولات با ارزش به ویژه خوراک مجتمع های 
پتروشیمی، امروز )پنجشنبه، دوم بهمن ماه( با دستور دکتر حسن 
روحانی، رئیس جمهوری از طریق ویدئوکنفرانس و با حضور بیژن 

زنگنه، وزیر نفت به صورت رسمی به بهره برداری رسید.
مگاپروژه پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس با سرمایه گذاری 3.4 
میلیــارد دلار به عنوان یکی از طرح هــای جهش دوم صنعت 
پتروشیمی، سالانه 13.5 میلیون تن گاز ترش از ان جی ال 900 و 
1000 و 2.25 میلیون تن گاز شیرین از ان جی ال 1200 و 1300 
دریافت خواهد کرد و ظرفیت فرآورش روزانه بیش از 5۶ میلیون 
مترمکعب گازهای همراه نفت به اندازه دو فاز پارس جنوبی را دارد. 
در صورتی که این مجتمع با ظرفیت کامل فعالیت کند، سالانه یک 
میلیارد و 500 میلیون دلار برای کشور درآمدزایی خواهد داشت.

این ابرپروژه در سال 1382 مصوبه شورای اقتصاد را دریافت 
کرد. طی اتفاق هایی از محدودیت های بین المللی تا واگذاری از 
شرکت ملی گاز ایران به شرکت انرژی سپهر و تداوم نداشتن تزریق 
نقدینگی، این پروژه پیشرفت چشمگیری نداشت تا اینکه در سال 
93، اجرای آن به هلدینگ خلیج فارس واگذار شد. پروژه در خرداد 

ســال 95 حدود 19 درصد پیشــرفت داشت، اما از اسفند 95 با 
گشــایش اعتبارات اســنادی از طریق صندوق توسعه ملی و 
سندیکایی بانک های پارسیان، صنعت ومعدن، ملت و تجارت به 
عاملیت بانک سپه و تزریق نقدینگی و تداوم تأمین مالی به عنوان 
موتور محرک قوی شتاب بالایی گرفت، به طوری  که پیشرفت 
پروژه در طول 3 ســال بسیار چشــمگیر بود و به 98 درصد در 

اسفندماه 98 رسید و پس از 17 سال تکمیل شد.
بیدبلند خلیج فارس، افزون بر مجتمع پالایشگاهی که در 17 
کیلومتری غرب بهبهان در استان خوزستان احداث شده است، 
شامل بیش از هزار کیلومتر خطوط لوله و تأسیسات ذخیره سازی 
در ماهشهر است؛ 1.4 میلیون اینچ لوله، نصب 7 هزار تن تجهزات 
دوار، نصب 30 هزار تن تجهیزات ثابت، نصب 10 هزار تن مخازن 
ذخیره، 3500 کیلومتر کابل کشی، 20 هزار تن سازه فلزی و یک 

هزار کیلومتر خطوط انتقال گاز در این پروژه اجرا شده است.
ســالانه 10.4 میلیون تن متان، 1.5 میلیون تن اتان، یک 
میلیون تن پروپان، 0.5 میلیون تن بوتان، 0.۶ میلیون تن میعانات 
گازی، 0.9 میلیون تن گاز اسیدی در پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس 
تولید خواهد شد؛ متان تولیدی این پالایشگاه به شبکه سراسری 
گاز تزریق می شود و اتان نیز خوراک پتروشیمی گچساران خواهد 
بود تأمین کننده خوراک صنایع پتروشیمی مسیر خط لوله اتیلن 
دناســت خواهد بود و مازاد آن به منظور تأمین خوراک برخی از 
مجتمع های پتروشیمی به منطقه ویژه پتروشیمی ماهشهر انتقال 
داده خواهد شد، اما با توجه به اینکه پتروشیمی گچساران هنوز 
آماده نیست، کل اتان تولیدی به منطقه ویژه منتقل می شود و 
بحث کمبود خوراک این منطقه تا زمانی که ان جی ال 3200 وارد 
سرویس شود برطرف می شــود. محصولات پروپان و بوتان نیز 
به منظور انجام صادرات به اسکله ماهشهر منتقل می شوند. ۶5 
درصد از مجموع ســرمایه گذاری که در این پروژه از پیمانکاران، 
سازندگان، مشاوران، تأمین تجهیزات و همه عوامل اجرایی در این 
پروژه به کار گرفته شده، سهم ساخت داخل است و ۶3 میلیون نفر 
کارکرد بدون حادثه منجر به فوت در اجرای این پروژه ثبت شده 
است. پروژه پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس در دوران ساخت و اجرا 
برای بیش از 15 هزار نفر به صورت مســتقیم و غیرمســتقیم 
اشتغال زایی ایجاد کرده است و پس از بهره برداری هم حدود یک 
هــزار نفر در مجموعه فعال خواهند بود که بیش از 85 درصد از 
مجموع این یک هزار نفر از نیروهای بومی استان خوزستان به ویژه 

شهرستان بهبهان هستند.
پساب خروجی پالایشگاه بیدبلند خلیج فارس صفر است و 
یک قطره پساب از سایت خارج نمی شود؛ حوضچه های تبخیری 
ساخته شده است که پساب ها در آن تبخیر می شود و افزون بر آن 
به منظور صیانت از کمبود آب در کشور، روزانه حدود یک میلیون 
لیتر آبی که باید به حوضچه های تبخیر وارد شــود با استفاده از 
 )ZDLzero discharge liquid (سیستم های جدید بازیابی
دوباره فرآوری و استفاده می شود که مصرف آب مجموعه کاهش 
می یابد. قرارداد طرح توسعه ای جمع آوری گازهای مشعل در شرق 
کارون به مبلــغ 1.2 میلیارددلار میان هلدینگ خلیج فارس و 
شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب در سال 97 امضا شد که اجرای 
این طرح ازسوی بیدبلند خلیج فارس ضمن اینکه به خاموش کردن 
مشعل های منطقه کمک می کند، خوراک این پالایشگاه را هم 
تثبیت می کند و افزایش می دهد. واحد شیرین سازی میعانات 
گازی یا همان پنتان پلاس نیز طرح توسعه دیگر این مجموعه به 
نام واحد PDH است که میعانات گازی تولیدی مجتمع را به عنوان 
خوراک پالایشــگاه ها برای تولید بنزیــن و گازوئیل با کیفیت 

استحصال می کند.

بزرگ ترین تأسیسات جمع آوری و فرآورش گازهای همراه نفت ایران  به بهره برداری رسید
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موتور سه استوانه ملی وارد مرحله صنعتی سازی می شود
مدیر عامل ایران خودرو گفت: موتور 
سه استوانه ملی وارد مرحله صنعتی سازی 
می شود. ایکوپرس- فرشاد مقیمی مدیر 
عامــل گروه صنعتــی ایران خــودرو در 
نمایشگاه قطعات پیشرانه سه استوانه ملی 
در خصوص این موتور که به تازگی رونمایی 
شــده، با بیان این که پیشرانه سه سیلندر 
جدید دارای ویژگی های بسیار خوبی است 
و وارد مرحله صنعتی سازی می شود، گفت: 
از مهم ترین ویژگی هــای فنی این پروژه 
می توان به کاهش مصرف سوخت و ارتقای 
استاندارد آلایندگی، اشاره کرد. این خانواده 
قوای محرکه، باعث توسعه پنج نوع موتور با 
توان 72 تا 150 اسب بخار و گشتاورهای 

متفاوت از 98 تا 240 نیوتن متر می شود.
از دیگر ویژگی های این موتور می توان 
به قابلیت کسب استانداردهای یورو شش و 
استفاده از سوخت بنزین و گاز طبیعی اشاره 
کــرد. این موتــور کاملا مناســب برای 
خودروهــای هیبریدی بوده و از ســطح 
تکنولوژی های روز و قابلیت اشتراک گذاری 
با سایر خودروسازان داخلی بهره مند است. 
مدیر عامل ایران خودرو در خصوص 
ویژگی ها و قابلیت های این موتور گفت: این 

موتور بسته به پلتفرم مورد استفاده، باعث 
کاهش مصــرف حــدود 3.5 لیتری در 
میانگین مصرف سوخت می شود. تولید 
موتور در کشور از دهه 70 با میانگین مصرف 
12 لیتر در صد کیلومتر آغاز شد و سپس 
به هشــت لیتر و اکنون بــه عدد 7.8 لیتر 
رسیده  است که نشــان از عملکرد خوب 
ایران خــودرو دارد. مقیمی گفت: از 250 
قطعه استفاده شده در این موتور،  تنها هشت 
قطعه وارداتی و مابقی قطعات داخلی سازی 

شده است.

ایران خودرو از رکورد تولید دو سال 
گذشته عبور کرد

گروه صنعتی ایران خودرو پس از عبور 
از رکورد تولید سال گذشته در پایان آذر، در 
آستانه ســالروز پیروزی انقلاب اسلامی، 
رکورد تولید سال 97 را نیز پشت سر گذاشت. 
ایکوپرس- بزرگ ترین خودروساز کشور، روز 
گذشته ششــم بهمن ماه در آستانه میلاد 
خجسته دخت نبی اکرم )ص( و دهه مبارک 
فجر، توانست با مشارکت و همدلی کارکنان 
و همراهی زنجیره تامین و سازندگان، رکورد 

جدیدی را در شــرایط سخت تحریمی، به 
جای بگذارد. گروه صنعتی ایران خودرو تا روز 
گذشــته 423 هزار و 398 دســتگاه انواع 
خودروی سواری و وانت را به تولید رساند و از 
عدد تولید کل ســال 97 عبــور کرد. این 
خودروساز، پیش از این نیز در روز پایانی پاییز 
امســال با تولید 370 هزار و 399 دستگاه 
خودرو از رکورد تولید کل سال 98 عبور کرد. 
به این ترتیب، اقدامات ایران خودرو برای ایجاد 
ثبات در تولید و تحقق اهداف سال، به ثمر 
نشسته و برنامه های مختلفی که بدخواهان 
کشور برای زمین گیر کردن و توقف تولید در 
زنجیره ارزش خودروی کشور در نظر گرفته 
بودند بی اثر مانده است. این خودروساز با ایجاد 
رونق و جهش در تولید، زمینه بازگشت مجدد 
نیروهای کار در شرکت های قطعه ساز را نیز 
فراهم کــرده اســت. آبی پوشــان جاده 
مخصوص، در صدد هستند تا پایان سال نیز 
هدف تعیین شده تولید را محقق کرده و 500 
هزارمیــن خودرو را در ســال 99 به تولید 
برسانند. بی شــک استمرار شرایط فعلی و 
پاســخگویی به دغدغه تمامی ذی نفعان، 
نیازمند پشتیبانی نهادهای ذی ربط در رفع 

موانع موجود و حمایت از تولید ملی است.

عیسی کلانتری  رئیس سازمان محیط زیست با بیان اینکه ما هنوز فکر می کنیم که باید از تمامی منابع خود از جمله در حوزه آب استفاده کنیم، گفت: ما حدود ۹۰ میلیارد مترمکعب 
آب تجدیدپذیر داریم که اگر مصرف بی رویه ادامه داشته باشد تا ۱۰ سال دیگر ریشه محیط زیست را خواهد کند.وی در مراسم رونمایی از برنامه جامع اقدام ملی کاهش آلودگی 
هوای کلانشهرها با بیان اینکه ما هنوز فکر می کنیم که باید از تمامی منابع خود استفاده کنیم، گفت: برای مثال در حوزه آب اینگونه فکر می کنیم. وزارت نیرو هم این اعتقاد را دارد.
ما حدود ۹۰ میلیارد مترمکعب آب تجدیدپذیر داریم که اگر مصرف بی رویه ادامه داشته باشد تا ۱۰ سال دیگر ریشه محیط زیست را خواهد کند. او  با انتقاد از بخشی نگری در 
حوزه آب در کشور گفت: برای مثال قانون موظف کرده است که بخش کشاورزی خودکفا شود. جایگاه محیط زیست اینجا کجاست؟ آب باید پایدار بماند. ما باید ۴۰ درصد از 
منابع آبی تجدیدپذیر استفاده کنیم درحالی که این رقم اکنون ۱۰۰ درصد است. آب نفوذی به سفره های آب زیرزمینی کشور درحالی سالانه ۲۵ میلیارد متر مکعب است که 
بیش از ۵۰ میلیارد مترمکعب از آن بهره برداری می کنیم!وی با اشاره به اینکه معضل هوا در آب و خاک هم وجود دارد، تصریح کرد: این مسائل نه امنیتی است و نه سیاسی. کشور 

باید پایدار بماند. گاهی از تکنولوژی برای تخریب طبیعت استفاده می شود. به هرحال تاکید ما این است که موضوعات امنیتی و سیاسی را از مسائل محیط زیستی جدا کنیم.

محیطزیستکشوربا
اینروندمصرفآبتا
۱۰سالآیندهنابود
میشود

منوچهر منطقی اعلام کرد
سرهم بندی می کنیم، نه خودروسازی!

منوچهر منطقی از مدیران باسابقه صنعتی کشور که 
ســابقه مدیریت در ایران خودرو را نیز در کارنامه دارد، در 
تازه ترین گفت و گوی خود با خبرگزاری تسنیم، با بیان اینکه 
متاسفانه در دهه 90 نتوانستیم دستاوردهای دهه هشتاد را 
در صنعت خودرو ادامه دهیم و یک افت عملکردی در این 
بخش به وجود آمد، می گوید: ســه دلیل باعث شد تا روند 
پیشرفت ما در صنعت خودرو مختل شود. اصولا هر جا که 
خودروسازی رشد پیدا کرده است یک نهاد تنظیم گری یا 
رگولاتوری مســیر رشد را مشخص می کند، اما امروز نهاد 
تنظیم گری ما که به طور عمــده وزارت صنعت، معدن و 
تجارت است در مسیر وظیفه رگولاتوری خود دقیق عمل 
نکرده است. وزارت صنعت به خودروساز می گوید که باید 
تولید را به سه میلیون دستگاه برسانند اما تحقق این هدف 

الزاماتی هم دارد.
نکته دوم این است که برای خود بنگاه ها دو عامل تسلط 
فنی و تسلط به شرایط کسب و کار بازار بسیار مهم است و 
حتی تسلط به فرآیندهای نوین هم مورد توجه جدی قرار 
می گیرد. تجربه ثابت کرده است تمام تیم های مدیریتی که 
در صنعــت خودرو آمده اند این ســه عامل مهم را در کنار 
یکدیگر به کار نگرفته اند. البته اگر منصفانه تر بگویم بعضی 
مقاطع هماهنگی این سه عامل اتفاق افتاده اما زمان کمی 

داشته و نتوانسته نتایج مثبتی برای صنعت داشته باشد.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود در خصوص اثر 
تحریم ها بر صنعت خودروسازی توضیح می دهد: در این 
دوران ما به این دلیل افت تولید داشتیم که در زمینه قطعات 
حساس وابستگی به واردات داشتیم و آنها در شرایط تحریم 
حاضر به فروش قطعات به ما نشدند. در نهایت ما قطعات 
دســت دوم را از مسیرهای دیگری تامین کردیم و به خط 
تولید رساندیم، مسلم است که کیفیت خودروها کاهش پیدا 
می کنــد. تا زمانی که قطعه ســازان داخلــی با مجموعه 
شرکت های دانش بنیان و فناوری های جدید همکاری نکنند 
نمی توان به حل مشکلات امید داشت. هر زمان که این سه 
بخش همراه هم بودند ما به نتایج مناســبی دســت پیدا 
کرده ایــم. امروز که تیراژ تولید افزایش پیدا کرده عامل آن 
تسلط خودروساز در تولید قطعات با فناوری حساس است. 
سیاستگذاری ما در خودرو این گونه است که اگر خودروساز 
30 درصد از قطعات را داخلی سازی کند مجوز تولید به او 
داده می شود. در این شرایط فقط باید یک خط تولید بدنه، 
رنگ و مونتاژ ایجاد شود. طبیعی است که با روند تولید اگر 
قطعات حساس به خط تولید نرسد آن مجموعه از حیز انتفاع 
می افتد. منطقی با بیان اینکه هدفگذاری افزایش تولید 50 
درصدی امکان پذیر است، می افزاید: برای اجرایی شدن این 
هدف باید ظرفیت قطعه ســازی خود را بالا ببریم. وقتی 
توانسته ایم یک و نیم میلیون دستگاه خودرو تولید کنیم 
یعنی توانمندی لازم وجود دارد فقط باید دیدگاه مهندسی 
را در تولید قطعات مورد استفاده قرار دهیم چرا که هنوز در 
تولید برخی قطعات کپی کاری می کنیم که باید اصلاح شود. 
کپی ســازی مشکلش این است که شما یک قطعه را برای 
پراید و یک قطعه را برای سمند کپی سازی می کنید، اما در 
دنیا می گویند با تولید قطعات کاربردی و مهم و استفاده آنها 
در محصولات مختلف می توان ضمن کاهش هزینه روی 
کیفیت محصولات هم اقدامات مثبتی را انجام داد. در این 
مسیر فرآیندهای مهندسی بسیار کاربردی هستند. ما باید 
به جای کپی ســازی به فکر طراحی باشیم. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود با بیان اینکه اجزای حقیقی خودرو 
چه بخش هایی هســتند؟ می گوید: موتور ، قوای محرکه، 
مجموعه بدنه و مجموعه الکترونیکی که اتفاقا ما زیاد به این 
اجزا نپرداخته ایم، پس اگر می خواهیم سیاستگذاری درستی 
داشته باشیم باید در اجزای حقیقی خودرو به خودکفایی 
دست پیدا کنیم. اینکه بگوییم لاستیک، دستگیره و صندلی 
را ساخته ایم که مهم نیست اینها ساده هستند و هر زمان 
می توان ساخت و نیازی به واردات ندارند. ما باید امروز مسلط 
به تولید موتور شــویم و به مرور خود خودرو را بسازیم. وی 
همچنین خاطرنشان می کند: امروز در حال سرهم بندی 
هستیم نه خودروسازی و آزادسازی قیمت هم با آزادی از 
هفت دولت فرق دارد، به همین دلیل خودروساز باید فکری 

به حال کاهش هزینه بکند.

گفتگو-2خبر

خبر

مجلس و بحث آزادسازی واردات خودرو 

تمدید مهلت دفاع از پایان نامه برعهده 
دانشگاه هاست

تاثیر خودروهای وارداتی بر خودرو سازان داخلی
سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  
قیمت خودروهایی که با تیراژ انبوه توسط دو خودروساز ما 
تولید می شود، به گونه ای بالا رفته که امکان واردات خودرو 
خارجی را تا اندازه بســیار زیادی از بین برده است. قبل از 
ممنوع شــدن واردات خودرو ما انــواع خودروها، حتی 
خودرو های بســیار گران قیمت را وارد می کردیم. اما در 
وضعیــت به وجود آمده نمی توان خــودرو وارد کرد. اگر 
ارزان ترین خودروی ســاخت داخل 100 میلیون تومان 
باشد؛ یعنی حدودا 2500 دلار می شود، خودروهای کمی 
گران قیمت تر در حدود 3 تا 4 هزار دلار می شــود. )این 
تخمین ها با دلار 25 هزار تومان در نظر گرفته می شود( . 
خودرو با کیفیت حال حاضر تولیدات داخل و قیمت 4هزار 

دلار در دنیا وجود ندارد.
 سابق بر این خودروهای گران قیمت وارد می شد. اما 
در شــرایط کنونی قیمت خودروهای معمولی وارداتی 
چیزی در حدود ۶ تا 7 هزار دلار اســت که شاید کیفیت 
آنها از تولیدات داخل کمتر باشــد. در یک کلاس بالاتر 
قیمت خودروها از 10 تا 12 هزار دلار متغیر اســت. این 
خودرو ها چون مشابه داخلی دارند، قابل رقابت نبوده و به 
طبع وارد نمی شــوند. خودروهای گران قیمت تر که در 
داخل تولید نمی شوند، مشتری های خاص خود را دارند، 
محدودیت نرخ خرید نداشته و بسیار راحت وارد می شوند. 
این واردات خودرو می تواند تاثیر خوبی بر بازار داشته باشد. 
به عنوان مثال قیمت یک خودروی 40 هزار دلاری، نهایتا 

2.5 میلیارد تومان می شود.
 اما الان چنین خودروهایی در ایران 5 میلیارد تومان 
فروخته می شــود. در واقع عملا قیمت خودروهای گران 
قیمت در ایران حباب بسیار زیادی دارد. اگر واردات آزاد 
شود، این نرخ شکسته می شود، بر خودروهای داخلی تاثیر 
خواهد گذاشت و مشــکلی برای خودروسازان داخلی ما 

ایجاد نخواهد کرد.

علی اکبر صفوی، رئیس تحقیقات و فناوری کارگروه 
تخصصی آموزش های الکترونیکی وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری، اظهار داشت: هرکجا که در برگزاری امتحانات 
به دلیل بیماری، فقر، آلودگی هوا و... تاخیر ایجاد شــود 
دانشگاه ها از طرف وزارت علوم این اختیار را دارند که مهلت 
دفاع از پایان نامه  را تمدید کنند و از این بابت هیچ مشکلی 
وجــود ندارد. او افزود: تمدید دفاع از پایان نامه  یا رســاله 
دکتری از مسائل داخلی دانشگاه هاست و آنها می توانند با 
برنامه ریزی صحیــح در صورت درخواســت و تقاضای 
دانشجویان این معضل را رفع کنند. برای مثال در صورت 
بروز قطعی برق یا هر اتفاق دیگری در تهران، شیراز یا هر 
شهر دیگر دانشگاه ها می توانند دفاع از پایان نامه  را تمدید 
کنند. دانشگاه ها متناسب با مشکلات موجود اختیار تمدید 
یا عدم تمدید دفاع از پایان نامه و رساله  دکتری را دارند و از 
این بابت نیازی به تصمیم گیری وزارت علوم نیست، چراکه 
 وزارتخانــه از قبل ایــن اختیار را به دانشــگاه ها واگذار

 کرده است.

دکتر سعید نمکی وزیر بهداشت گفت : از 4 منبع جهان شامل اروپایی، چینی، روسی و 2 تولید کننده در هندوستان بدنبال خرید واکسن 
هســتیم که کار توافقات در حال اتمام اســت. به گزارش صدا و سیما ، به زودی اولین محموله ها برای واکسیناسیون گروه های آسیب پذیر وارد 
کشــور می شــود.البته در خصوص تولید داخل هم انستیتو رازی نیز اجازه آزمایش بالینی گرفته است که بزودی این مرحله را آغاز خواهد کرد. 
استان های شمالی ما همچنان ملتهب است و بیش از 1100 بستری در استان مازندران داریم. موارد فوتی در استان های شمالی همچنان رقم 
های غیر قابل قبولی است و نگران خیز بیماری در گیلان و مازندران هستیم.رعایت شیوه نامه ها در کلانشهرهایی مثل تهران حدود نصف شده 
است و مترو ، بازارها و مراکز خرید از نقاط پرخطر هستند.هفتمین مورد ویروس جهش یافته انگلیسی در یک مسافر از مبدا هلند شناسایی شده  

است ولی نزدیکانش موردی نداشته اند.

 فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی  در دیدار با “واهان کروبیان” وزیر اقتصاد جمهوری ارمنستان اظهار داشت: حجم تجارت کنونی بین 
دو کشور در حدود 300 میلیون دلار است که با توجه به ظرفیت صادرات و واردات دو کشور و در صورت توسعه همکاری های دوجانبه می تواند تا یک 
میلیارد دلار افزایش یابد. جذب و توسعه سرمایه گذاری های خارجی، توسعه همکاری ها در حوزه های نفت و گاز و انرژی بین دو کشور، سرمایه گذاری 
برای تولید برند مشترک برای بازار بزرگ کشور های اتحادیه اوراسیا و تمرکز بر خط راه آهن ایروان- جلفا- تهران از زمینه هایی است که می تواند به 
ارتقای روابط اقتصادی دو طرف کمک کند. باید برای ارتقای روابط اقتصادی و تسهیل و توسعه امور گمرکی دو کشور، اثربخشی موافقتنامه گمرکی 
را افزایش دهیم. به گفته وزیر اقتصاد، قرارداد دوجانبه پولی و بانکی و بیمه ای بویژه اعتبار صادرات و سرمایه گذاری و نیز تأسیس بانک مشترک، موجب 

تسهیل مبادلات تجاری و سرمایه گذاری طرفین شده و مدلی برای تسویه مالی دو طرف خواهد بود.

واکسنکرونایخارجیاز۴مسیرتامینمیشود افزایشحجمتجارتایرانوارمنستانازحدود۳٠٠میلیوندلاربهیکمیلیارددلار

تحقیق و توسعه با جدیت در گروه خودروسازی سایپا 
پیگیری می شــود/ تمرکز بر تولید نخســتین خودرو 

هوشمندِ کشور در گروه سایپا
رئیس پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات وزارت 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات گفــت: با همکاری گروه 
خودروســازی ســایپا، می توانیم در تولید خودروهای 
هوشمند و مورد نیاز کشور گام های بسیار خوبی برداریم 

و زمینه گسترش صادرات خودرو را فراهم کنیم.
به گزارش سایپانیوز، وحید یزدانیان در حاشیه مراسم 
امضای تفاهم نامــه همکاري بین پژوهشــگاه وزارت 
ارتباطات و فناوري اطلاعات و مرکز تحقیقات و  نوآوری 
صنایع خودرو سایپا، تصریح کرد: گروه خودروسازی سایپا 
در سال های اخیر در عرصه صنعت خودرو پیشرفت های 
خوبی داشته است و توانسته در حوزه فناوری اطلاعات و 
حرکت به سمت خودروهای جدید گام های خوبی بردارد؛ 
این روند توسعه ای را می توان به وضوح در مرکز تحقیقات 
این خودروســاز دید.  وی ادامــه داد: آنچه که در مرکز 
تحقیقات سایپا در حال اجراست بسیار ارزشمند است چرا 
که سایپا از این طریق توانسته در بخش های تکنولوژی و 
طراحی خودرو همگام با سایر خودروسازان جهانی پیش 
بــرود. وی افزود: گروه خودروســازی ســایپا با هدف 

مشتری مداری، ارتقاء کیفیت محصولات خود را مدنظر 
قرار داده و در این میان قرار است با پژوهشگاه ارتباطات و 

فناوري اطلاعات نیز همکاری های خوبی داشته باشد.
رئیس پژوهشگاه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
تصریح کرد: کم و بیش مردم از صنعت خودرو و فرآیندی 
که در این حوزه طی می شود، آگاه هستند اما باید بگویم 
آنچه که ما از نزدیک در گروه خودروسازی سایپا که حاصل 
تلاش ها و مجاهدت های مدیران و مهندسان این شرکت 
است، دیدیم سبب افتخار هر ایرانی است. وی با بیان اینکه 
صنعت خودرو پیشران صنایع کشور است، گفت: تحقیق 
و توسعه با جدیت در گروه خودروسازی سایپا پیگیری می 
شــود و امضای تفاهم نامه همکاري بین پژوهشــگاه 
ارتباطات و فناوري اطلاعات و مرکز تحقیقات سایپا در 

همین راستا است.
یزدانیان اظهار داشت: با استمرار وضعیت فعلی و نگاه 
به فرآیند توســعه ای به طور حتم صنعــت خودرو به 

پیشرفت های قابل قبولی می رسد.
وی افزود: پژوهشــگاه وزارت ارتباطات و فناوري 
اطلاعات یکی از مجموعه های قوی و منحصر به فرد در 
خاورمیانه است لذا امیدواریم همکاری های تعریف شده 
بین طرفین با ســرعت عملیاتی شــود تا شاهد تولید 

خودروهای هیبرید، خودران و خودروهای متصل در گروه 
سایپا باشیم. رئیس پژوهشگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات 
وزارت ارتباطات گفت: ضرورت دارد دو طرف امضاء کننده 
تفاهم نامه با یکدیگر همگام و همراه باشند تا جایگاه صنعت 
خودرو و فناوری اطلاعات در کشور افزایش پیدا کند و از 
ســویی بتوان در بازارهای خارجی نقش آفرین بود. وی 
تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که می تواند باعث حضور 
قدرتمند صنعت خودرو در بازارهای جهانی شــود بهره 
گیری از ارتباط و فناوری اطلاعات و نســل های جدید 
است، امیدوارم با برنامه های تعریف شده، دریچه جدیدی 

از همکاری ها آغاز شود.

 تمرکز بر تولید نخستین خودرو هوشمندِ کشور در گروه سایپا

توزیع لاستیک بین رانندگان حمل ونقل جاده ای
قائم مقام ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای: تا پایان سال، 270 هزار حلقه لاستیک 
با ارز 4200 تومانی بین رانندگان حمل ونقل بار و 
مسافر جاده ای توزیع خواهد شد. به گزارش اعتبار 
بــه نقل از روابــط عمومی ســازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای ، داریوش امانی با اشــاره به 
اینکه از ابتدای سال جاری، ارز 4200 تومانی برای 
واردات لاستیک تخصیص داده نشد و مقرر شد 
ارز نیمایی مبنای واردات این لاســتیک ها قرار 

گیــرد، اظهارکــرد: در حال حاضــر 270 هزار 
لاستیک که پیشتر با ارز 4200 تومانی وارد شده 
بود، از طریق سامانه ســازمان راهداری در حال 
توزیع اســت. وی افزود: در بحث توزیع لاستیک 
قرار شد از این پس وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از طریق سامانه های خود و بر اساس حواله ای که 
ســازمان راهداری و حمل و نقــل جاده ای برای 
کاربران خود بر مبنای پیمایش، کارت هوشمند و 
فعالیت ناوگان صادر می کند، لاســتیک را بین 

رانندگان توزیع کنــد و این وزارتخانه وعده داده 
مشکلی بابت کمبود لاستیک وجود نداشته باشد. 
امانی تصریح کــرد: تخصیص ارزی هم که برای 
واردات لاستیک صورت گرفته، این نوید را می دهد 
که مشکل کمبود لاستیک مرتفع شود و تا آخر 
ســال جاری مشکلی از این بابت نداشته باشیم. 
مشکلاتی در فرایند توزیع لاستیک وجود داشت 
که دستگاه های نظارتی از جمله سازمان تعزیرات 
و ســازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و 

تولید کننــدگان در حال برخورد با این تخلفات 
هستند.

وی همچنین با اشــاره به فعالیت 28 هزار 
تاکسی برون شهری کرایه در سطح کشور گفت: 
هــم اکنون 17 هزار خودرو این ناوگان در ســن 
فرسودگی هســتند و با همکاری ایران خودرو و 
بانک های عامل قرار شد تا پایان سال آینده 3 هزار 
دستگاه از این خودرو ها با تولیدات داخلی جدید 
جایگزین شوند که با این واگذاری ها سن ناوگان 

به زیر 10 ســال که سن استاندارد است خواهد 
رسید، ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
آمادگی دارد بســته به ظرفیــت و توان داخلی، 
قرارداد نوسازی همه 17 هزار خودروی فرسوده 
ناوگان کرایه تاکسی برون شهری را منعقد کرده و 
منابع مالی مورد نیاز را تجهیز کند، اما توان ساخت 
داخل با محدودیت مواجه بود که به لطف خدا این 
طلسم شکسته شد و با وعده ای که مدیرعامل ایران 
خودرو داد، تولیدات داخلی افزایش خواهد یافت.

غلامرضا سلیمانی، رئیس کل بیمه مرکزی 
می گوید: در بحث بیمه و پرداخت خســارت، ما 
به خودروی متعارف و غیرمتعارف اعتقادی نداریم و 
این موضوع را در قالب لایحه به مجلس ارسال کردیم 
و تغییــر میزان پرداخت ها در مجلس در دســت 
بررسی است. از 3سال پیش که قانون بیمه شخص 
ثالث تغییر کرد؛ خشــتی در دیوار بلند پرداخت 
خسارت های مادی وارد شده به خودروها گذاشته 
شد که کج بودن این دیوار از همان ابتدا مشخص 
بود. براســاس قانون فعلی خــودروی متعارف، 
خودرویی است که قیمت آن کمتر از 50 درصد دیه 

کامل مــرد مســلمان در  ماه حرام در آن ســال 
)هم اکنون 440میلیون تومان اســت( باشــد و 
خودرویی که قیمت آن بیشــتر از این حد باشد 
نامتعارف محسوب می شود. به این ترتیب پرداخت 
خسارت توسط شرکت های بیمه به  خودروهای 
به اصطلاح غیرمتعارف فقط در ســقف خسارت 
خودروهای متعارف خواهد بود. سلیمانی در مقام 
نهاد ناظر بر صنعت بیمه به صراحت می گوید: از نظر 
بیمه مرکزی خودروی متعارف و غیرمتعارف معنا 
ندارد. برخی خانوارها براســاس درآمد خود پراید 
می خرند و برخی دیگر می توانند ماشــین مدل 

بالاتــری را تهیه کنند و با توجه به افزایش قیمت  
خودرو، این روش پرداخت خسارت باید تغییر کند. 
سلیمانی راست می گوید وقتی می گوییم خودرویی 
نامتعارف است یعنی شرکت بیمه دیگر خسارت های 
بالای 220میلیون تومان را متأســفانه پرداخت 
نمی کند و در تمام تصادفات با هر شــدت، سقف 
پرداخت خسارت برای انواع خودروها 220میلیون 
تومان درنظر گرفته شــده که این درست نیست. 
اصطلاح خودروی نامتعارف و متعارف ساخته دوران 
تورم بالا و نوســان شــدید نرخ ارز و نشانه شکاف 
طبقاتی در ایران اســت. اشــتباه اینجاست که 

تصمیم گیرندگان به جای کاهش نرخ تورم و کم 
کردن شکاف طبقاتی و افزایش سطح درآمدها از 
مسیر رشد اقتصادی و بهره وری، صورت مسئله را 
تغییر می دهند و با تعریف خودساخته خودروهای 
متعارف یا غیرمتعارف بر دوقطبی شدن جامعه مهر 
تأیید می زنند. از منظر منطق بیمه گری هم قاعده 
روشن است، شرکت بیمه به هر میزانی که تعهد کرده 
باشد و حق بیمه گرفته باشد، موظف به پرداخت 
خســارت به زیان دیده است. از قدیم هم گفته اند 
هرچه قدر پول بدهید همانقدر آش می خورید و هر 

که بامش بیش، برفش بیش.

معمای بیمه، تورم و خودروهای گران قیمت



خبر
برنامه کلنگ زنی 2 هزار میلیارد تومان 

پروژه در گل گهر

وجیه ا... جعفری معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و  رییس هیات عامل ایمیدرو در تشریح مهم ترین ماموریت 
های شرکت گل گهر، گفت: توسعه اکتشافات و زیرساخت 
ها در شمار اولویت های گل گهر قرار بگیرد. برنامه کلنگ 
زنی 2 هزار میلیارد تومان پروژه در گل گهر، نشــان از نگاه 
توسعه ای این مجموعه در بخش معدن و صنایع معدنی 
دارد.  به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی ایمیدرو، وی 
که در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل گل گهر سخن می 
گفت، افزود: یکی از ضرورت های رشد اقتصاد معدن و صنایع 
معدنی، توسعه اکتشافات به عنوان پیشران این بخش است، 
در ایــن زمینه اقدامات قابل توجهی توســط ایمیدرو و با 
همراهی بخش خصوصی صورت گرفته است، مجموعه گل 
گهر باید توسعه اکتشافات را در برنامه های خود قرار دهد 
چراکه دستاوردهای این مهم به توسعه گل گهر و مناطق 
محروم منجر خواهد شد، در بخش زیرساخت، مشارکت 
شرکت ها از جمله گل گهر در طرح ملی انتقال آب خلیج 
فارس، بسیاری از نگرانی ها در توسعه صنعت را برطرف کرد 
که باعث افتخار است، استفاده از ظرفیت های نخبگان و 
ایفای نقش مسئولیت اجتماعی را از دیگر رویکردهایی،که 
باید مورد توجه گل گهر باشد، با راه اندازی مرکز استارت اپ 
های معدنی)imino( جذب نخبگان و حمایت از ایده های 
ارزش آفرین را آغاز کرده است، ایجاد هسته های دانشی با 
بهره مندی از ظرفیت های داخلی نیاز اصلی این بخش برای 
استفاده از ظرفیت نخبگان است. در این راستا ایمیدرو مقوله 
بومی سازی را آغاز کرده است و سیاست های این حوزه را 
به طور جدی دنبال می کند، افزایش تولید نسبت به سال 
گذشته و 2000 میلیارد تومان برنامه کلنگ زنی پروژه ها، 
از دستاوردهای این مجموعه معدنی است، نیازمند خروجی 
پروژه کارخانه 3 میلیون تنی فولاد و نورد ورق گرم پیوسته 
گل گهر )که در دست احداث است(، هستیم، با اجرای طرح 
جامع فولاد، زنجیره فولاد کشور از سنگ آهن تا پایین دست 
به توازن نزدیک شــده است. پیش بینی تحقق هدف 55 
میلیون تن با رویکرد تامین مواد اولیه از داخل دست یافتنی 
است. وی عنوان کرد: از سوی دیگر توسعه بخش فولاد در 
سواحل چابهار نیز مورد توجه است که خارج از طرح جامع 
فولاد است.گل گهر به عنوان نقش آفرین در این زنجیره، 
باید اثرگذاری خود را روز به روز بیشتر کند، نگاه ما به گل 
گهر، ملی است. وی با قدردانی از خدمات جمشید ملارحمان 
مدیرعامل سابق این مجموعه، آرزوی توفیق برای ایمان 

عتیقی مدیرعامل جدید گل گهر داریم.
ضرورت استفاده از نخبگان برای تولید آلومینا از 

بوکسیت کم عیار
 رئیس هیات عامل ایمیدرو بر ضرورت استفاده از تیم 
نخبگان داخلی برای بررسی قابلیت تولید آلومینا از معادن 

بوکسیت شِیلی )کم عیار( تاکید کرد.
 وجیه ا... جعفری در جلسه پایش شرکت آلومینای 
ایران با بیان این مطلب اظهار داشت: با توجه به ذخایر قابل 
توجه معادن بوکسیت شِیلی در کشور تا حدود 70 میلیون 
تن، طرح تولید آلومینا به روش سینترینگ از این معادن، 

جزو برنامه های ارزشمند شرکت آلومینای ایران است.
برای بررسی نهایی قابلیت اجرایی این طرح، با توجه 
به تجربه کشــور در اســتفاده از روش مشابه، اگر از تیم 
نخبگان داخلی - به جای انتظار طولانی برای ورود شرکت 
های خارجی- استفاده شود، خدمت بزرگی برای توسعه 

دانش کشور خواهد بود.
رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به موضوع بومی 
ســازی و توسعه ساخت داخل به عنوان یکی از سیاست 
های این سازمان، تصریح کرد: ایمیدرو، تاکنون با حمایت 
های خود نسبت به ارتقای بومی سازی دانش و فناوری و 
تجهیزات و قطعات، در حوزه های فولاد، مس، عناصر نادر 

خاکی و غیره، اقدام کرده است.
وی افزود: ایمیدرو برای ارتقای این حوزه، همراهی و 
حمایت لازم را با شرکت های زیرمجموعه و وابسته خواهد 
داشت و طبق برنامه ریزی صورت گرفته برای سال جاری، 
حدود یک میلیارد دلار صرفه جویی ارزی ناشی از بومی 

سازی و توسعه ساخت داخل حاصل خواهد شد.
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پرونده نشریه ارتباط ایران زمین  به بررسی روش تحقق انتقال دیجیتالی در بانک ایران زمین می پردازد.در سال های اخیر پدیده جدیدی در اقتصاد و ادبیات کسب و کار با عنوان” دیجتالی” 
شکل گرفته است و تمام صنایع و کسب و کارها را برای تغییر بنیادین هدف قرار داده است. کمتر از چهار سال، پدیده دیجیتالی توانسته است در گستره ای گوناگون از صنعت و سرویس، 
غول های بزرگی را همچون اوبر، واتسآپ، ایربی ان بی، ویز، وی آبل و .... خلق کند؛ در حالی که پیش از آن رسیدن به این سکو در تاریخ تجاری، نزدیک به بیست سال طول می کشید. این حجم 
از فعالیت مالی در این دوره کوتاه، انفجار فرصت های عظیم کسب و کار دیجیتالی را نوید می دهد، سید محمد حسین استاد سردبیر نشریه ارتباط ایران زمین گفت: از زمانی که نهادهای 
مالی کشور به پدیده دیجیتالی شدن خود؛ نگاهی جدی کارشناسانه انداختند باگمانه زنی های فراوانی از سوی کارشناسان اقتصادی، مدیران بانکی و تحلیل گران حوزه فناوری اطلاعات مواجه 
بوده ایم؛ اما کمتر نهادی درباره بانکداری دیجیتال و نقش اساسی آن در جهش تولید سخن گفته است.قدردانی از شعب برتر در سراسر کشور، رادیو آوای ایران زمین، وقت تنگ است و 
به روی عشق در باید گشود،راهکارهایی برای کاهش ازدحام در شعب در ایام کرونایی، گزارش اخبار استان ها، مقاله، پرونده، گفتگو و مصاحبه با مدیران موفق، فناوری، بانک های جهانی، 
دانستنی، مناسبتی، ایران شناسی، فرایند، سلامت، ایران زمین در رسانه ها، آشنایی با نحوه کاشت و پرورش گیاهان و با هنرمندان از دیگر قسمت های جذاب نشریه ارتباط ایران زمین است.

سیویکمین
شمارهنشریه

ارتباطایرانزمین
منتشرشد

خبر
 اردشیر سعدمحمدی« سرپرست 
معاونت معدنی وزارت صمت شد

با حکم مهندس »علی رضا رزم حسینی« وزیر صمت 
»اردشیر سعدمحمدی« مدیرعامل کنونی شرکت ملی 
صنایع مس ایران با حفظ سمت سرپرست معاونت معدنی 
وزارت صمت شد.   پس از استعفای داریوش اسماعیلی از 
معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، اردشیر سعدمحمدی مدیرعامل کنونی شرکت 
ملی صنایع مس ایران با حفظ سمت به  عنوان سرپرست 
معاونــت معدنی وزارت صمت انتخاب شــد. اردشــیر 
ســعدمحمدی دانش آموخته رشته مهندسی معدن در 
مقطع دکترا است که طی دو دهه گذشته علاوه بر سمت 
های اجرایی و مدیریتی عضو هیات علمی دانشگاه نیز بوده 
است. مدیرعاملی شرکت های تهیه تولید و مواد معدنی، 
ملی صنایع مس ایران، ملی فــولاد، ذوب آهن اصفهان، 
هلدینگ توسعه معادن روی، قائم مقامی و معاون معدنی 
سازمان توســعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران 
)ایمیدرو(، عضویت در هیات عامل ایمیدرو و هیات مدیره 
فولاد مبارکه بخشــی از کارنامه دکتر سعدمحمدی در 

بخش صنعت و معدن بوده است.
 مراســم معارفه سعدمحمدی با حضور رئیس هیات 
عامل ایمیدرو و معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در محل وزارتخانه برگزار شد.به گزارش اعتبار به نقل 
از روابط عمومی وزارت صمت،در حکم وزیر صنعت معدن 
و تجارت آمده است ؛ نظر به سوابق ممتد علمی و عملی به 
موجب این ابلاغ جنابعالی را با حفظ پســت، به ســمت 
“سرپرســت معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت” 
منصوب می نمایم .  امید دارد با بهره مندی از تمامی ظرفیت 
های بالقوه و بالفعل موجود در کشور، در راستای توسعه و 
پیشرفت عرصه معدن و رسانیدن آن به جایگاه مورد انتظار 
که متقابلا محورهای آن ابلاغ خواهد شــد، تلاش نمایید. 
توفیق روزافزون شما را در خدمت به ایران و انقلاب اسلامی 
از خداوند منان خواستارم. در این مراسم از زحمات داریوش 
اســماعیلی در زمان تصدی معاونت امور معادن و صنایع 

وزارت صمت تقدیر به عمل آمد.

افزایش تولید محصولات مجتمع جاجرم

تورج زارع، مدیرعامل شرکت آلومینای ایران با اشاره 
به رشد تولید محصولات این شرکت طی 9 ماهه امسال، 
گفت: در این مدت، 299 هزار و 355 تن »هیدرات«، 177 
هزار و 240 تن »آلومینا« و 17 هزار و 817 تن »شــمش 
آلومینیوم« تولید شد. این رقم در مدت مشابه سال گذشته 
به ترتیب، 289 هزار و 85۶ تن، 172 هزار و 87 تن و 5 هزار 
و ۶04 تن بود، شرکت آلومینای ایران با کسب دانش فنی 
تولید آلومینا از بوکسیت های کم عیار و همچنین استقرار 
نظام بهینه سازی و تضمین عملکرد تولید، موفق به کاهش 
میزان توقفات واحد انحلال شده است، میزان توقفات این 
واحد، از 4383 ساعت طی 9 ماهه 98 به 2951 ساعت در 
مدت مشابه امسال کاهش یافت، به رغم تولید با بوکسیت 
های کم عیار در ســال 99، اما کارایی )راندمان( انحلال از 
۶8.۶2 درصد طی 9 ماهه 98، به ۶9.82 درصد در ســال 
جاری رسید. همچنین کارایی گِل قرمز از ۶۶.72 درصد 9 
ماهه سال گذشته به ۶7.44 درصد مدت مشابه سال 99 
افزایش یافت، وی با اشــاره به اجرای 5 طرح توســعه این 
مجتمع گفت: این طرح ها تا پایان آذر، بین 7 تا 95 درصد 
پیشرفت داشته اند و فاز نخست طرح توسعه واحد گِل قرمز 
)نصب واشر پنجم( در دهه فجر امسال به بهره برداری خواهد 
رسید، 4 طرح دیگر در حال اجرای این مجتمع شامل توسعه 
واحد سود و تبخیر، فاز دوم توسعه واحد گل قرمز )نصب دو 
تیکنر(، احداث کارخانه فرآوری بوکسیت به روش واسطه 

سنگین و نیز طرح هیدرات ویژه است.

بازدید رئیس مؤسسۀ فرهنگی بین المللی اکو  از شرکت فولاد مبارکه
رئیس مؤسسة فرهنگی بین المللی اکو 
از کشــور تاجیکستان با حضور در شرکت 
فولاد مبارکه از خطوط تولید این شرکت 

بازدید کرد.
ســرور بختی پس از ایــن بازدید، در 
گفت گــو با خبرنگار فولاد اظهار داشــت: 
مؤسسة فرهنگی اکو شامل 10 کشور پهناور 
منطقه با جمعیتی بالغ بر 450 میلیون نفر 
اســت و یکی از مهم ترین فعالیت های آن 
همکاری فرهنگی و ایجاد فضای دوستی و 

صلح و برگزاری مراسم فرهنگی است.
وی در ادامه از عقد تفاهم همکاری با 
باشــگاه فرهنگی ورزشــی فولاد مبارکة 
سپاهان در روز جمعه  2۶ دی ماه خبر داد و 
گفت: در آیندۀ نزدیک قصد داریم سلسله 
رویدادهای فرهنگی و ورزشی را در مقیاس 
کشــورهای عضو اکو برگزار کنیم و در این 
خصوص تصمیم گرفتیم با توجه به دعوت 
به عمل آمده، از شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
حامی اصلی این باشــگاه بازدید کنیم و از 
نزدیک با فعالیت های این شــرکت آشنا 
شویم. سرور بختی، ضمن اظهار شگفتی از 
حجم تولید و اســتفاده از تکنولوژی های 
مختلف در شرکت فولاد مبارکه گفت: ما تا 

پیش از این نام فولاد مبارکه را زیاد شنیده 
بودیم، اما واقعا شــنیدن هیچ وقت جای 
مشاهده از نزدیک را نمی گیرد. بنده اکنون 
با بازدید از خطوط تولید به جرئت می توانم 
بگویم شرکت های مشابه فولاد مبارکه در 
کل منطقة اکو انگشت شــمارند و امروز از 
بازدیــد فراینــد تولید در این شــرکت 

هیجان زده شدم.
رئیس مؤسسة فرهنگی بین المللی اکو 
در ادامه گفت: با توجه به اهداف مؤسسة اکو 
قطعا توسعة همکاری های اقتصادی نیز در 
قالب آشنایی مردم کشورها تقویت خواهد 
شــد. وی در دیدار با مدیرعامل باشــگاه 

فرهنگی ورزشی فولاد مبارکة سپاهان نیز 
ضمن تأکید بر جایگاه ورزش به عنوان یکی 
از ابزارهای مهم نزدیکی ملت های منطقة اکو 
ابراز امیدواری کرد: باشگاه فرهنگی ورزشی 
فولاد مبارکة ســپاهان اصفهــان بتواند 
به عنوان مرکزی برای برگزاری مسابقات 
مشــترک در جهت ترویج »دیپلماســی 
ورزشــی« میان کشــورهای عضــو اکو 

نقش آفرینی کند.
اســتفاده از ظرفیت های متقابل در 
جهت اســتفاده از دیپلماســی ورزشی، 
برنامه ریزی برای اولین جشنوارۀ ورزشی 
سرزمین کهن، همکاری متقابل در جهت 

انعقــاد خواهرخواندگی تیم فوتبال فولاد 
مبارکة ســپاهان با باشــگاه های فوتبال 
کشورهای عضو، برگزاری دوره های آموزشی 
و مســابقات ورزشــی دوجانبه سپاهان و 
باشگاه های ورزشی، گسترش همکاری های 
رســانه ای و انتشاراتی با اســتفاده از زبان 
ملت های منطقة اکو از موارد مطرح شده در 

تفاهم نامة منعقدشده است.
خاطرنشان می شود مؤسسة فرهنگی 
بین المللــی اکو با عضویت کشــورهای 
جمهوری اسلامی ایران، ترکیه، آذربایجان، 
ازبکســتان، قزاقســتان، قرقیزســتان، 
ترکمنستان، تاجیکســتان، افغانستان و 
پاکستان یکی از قدیمی ترین سازمان های 
منطقه ای است که در سه حوزۀ اقتصادی، 
فرهنگــی و علمی فعالیــت می کند. این 
مؤسسه با هدف تحکیم قرابت های فرهنگی، 
هنری، پژوهشــی و ادبی میان کشورهای 
عضــو، در دورۀ جدید فعالیت های خود به 
ریاست ســرور بختی، پیشــبرد اهداف 
دیپلماســی عمومی برای نزدیک تر شدن 
ملت های منطقة اکو با استفاده از ابزارهایی 
نظیر گردشــگری فرهنگی و دیپلماسی 

ورزشی را در دستور کار قرار داده است.

 مسئولان سازمان برنامه و بودجه می گویند که بدهی 
سر رسید شده دولت به صندوق توسعه ملی به 12 میلیارد 
دلار می رسد، اما با توجه به شرایط خاص درآمدی دولت این 
بدهی براساس پیش بینی های صورت گرفته تا سال 1401 
امهال شــده و فقط 3000 میلیارد تومان آن در سال آینده 
پرداخت می شود.  از سال 1390 صندوق توسعه ملی تشکیل 
شد که با واریز سالانه بخشی از درآمدهای نفتی به این صندوق 
ضمن ذخیره منابع ارزی محلی از منابع برای توسعه کشور 
باشد. این در حالی است که باید براساس برنامه پنجم توسعه 
در سال اول 20 درصد از منابع نفتی به صندوق واریز و سالانه 
سه درصد به آن اضافه می شد و از برنامه ششم توسعه نیز کف 
واریزی 30 درصد و افزایش دو درصدی در هر سال مصوب 
شده بود. اما به هر صورت با کاهش فروش نفت و به دنبال آن 
ریزش درآمدهای نفتی به دلیل تحریم ها، اغلب با پیشنهاد 
دولت و البته موافقت مقام معظم رهبری میزان واریزی منابع 
به صندوق توســعه ملی در بودجه سالانه همان 20 درصد 
تعیین و مازاد بر آن در قالب تسهیلات در اختیار دولت قرار 
می گرفت؛ به گونه ای که برای سال با توجه به پیش بینی دولت 
از فروش 2.3 میلیون بشــکه نفت در سال آینده پیش بینی 
شده بود از 38 درصد ســهم صندوق 20 درصد واریز و 18 
درصد برای دولت مورد اســتفاده قرار گیرد، اما مقام معظم 
رهبری استفاده از منابع را مشروط کردند و قرار شد که تا یک 
میلیون بشکه سهم صندوق 20 درصد پرداخت و 18 درصد 
در اختیار دولت باشــد ولی در صــورت فروش بیش از یک 
میلیون بشــکه در روز دولت از این مازاد سهمی از صندوق 
نداشته و 38 درصد واریز شود و در عین حال تاکید مقام معظم 
رهبری بر بازپرداخت بدهی های سر رسید شده دولت از سال 
آینده بود. در حالی بازپرداخت بدهی های دولت به صندوق 
توســعه ملی با حواشی همراه شــده است که مژگان خانلو 
-رئیس امور پایش تعهدات دولت و تجهیز منابع سازمان برنامه 

و بودجه- در این رابطه توضیحاتی ارائه کرد.

چرا بدهی امهال شد؟
وی با اشاره به این که بدهی های دولت به صندوق توسعه 
ملی در سال 1400 سررسید می شود و میزان آن 12 میلیارد 
دلار اســت، اظهار کرد: اما با توجه به شرایط خاص درآمدی 
دولــت، وضعیت اعتبارات و با تصمیم هیات امنای صندوق 
توسعه ملی بازپرداخت این بدهی تا شهریورماه سال 1401 
امهال شده و از آن زمان بازپرداخت تسهیلات دریافتی دولت 
از صندوق توسعه ملی آغاز خواهد شد. وی  با اشاره به این که 
در نامه مقام معظم رهبری به بازپرداخت بدهی دولت تاکید 
شده است، گفت: با توجه به امهال صورت گرفته آنچه که برای 
ســال 1400 قرار است پرداخت شود حدود 3000 میلیارد 
تومان است که این بازپرداخت از محل درآمدهای نفتی دولت 
 و از مازاد فروش یک تا یک میلیون و 500 هزار بشکه انجام 

می شود.
حساب محرمانه و پنهان  نیست

او با تاکید بر اینکه دولت بدهی 12 میلیارد دلاری خود 
به صندوق توســعه ملی  تائید و مورد توجه دارد، یادآور شد: 
این بدهی موضوع محرمانه و پنهانی نیست و حساب و کتاب 
مشــخص اســت که چقدر دولت بدهی دارد و چقدر باید 
بازپرداخت شود. این رقم 12 میلیارد دلار از سوی ذی حساب 

دیوان محاســبات که مســئولان بررسی های حساب های 
صندوق است نیز مشخص و اعلام شده است.

حساب بدهی شرکت ها جداست
وی در رابطه با ارقام متفاوت از بدهی دولت به صندوق 
توسعه ملی بیان کرد  که 12 میلیارد دلار، بدهی سر رسید 
شده دولت به صندوق توسعه ملی است و بدهی شرکت های 
دولتی و یا وابســته به دولت را در بر نمی گیرد، براساس بند 
الحاقی به تبصره)1( قانــون بودجه هیات نظارت صندوق 
توسعه ملی مکلف است که میزان مطالبات صندوق از دولت 
به تفکیک تسهیلات ارزی، ریالی و زمان سررسید رسیدگی 
و تا پایان فروردین هر سال مشخص کرده و هر شش ماه یکبار 
گزارش آن را ارائه کند، از سویی باید دولت تمامی تسهیلات 
سررسید شده دریافتی از صندوق را براساس گزارش هیات 
نظارت از محل مازاد یک میلیون بشکه فروش نفت پرداخت 
کند،  در جریان بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق 
مجلس در رابطه با درآمدهای نفتی و سهم پرداختی صندوق 
توسعه ملی مقرر شد که در سال آینده از فروش تا سقف یک 
میلیون بشکه نفت در روز ۶5.5 درصد سهم دولت، 20 درصد 
ســهم صندوق توسعه ملی و 14.5 درصد سهم وزارت نفت 
است، اما  از یک میلیون بشکه تا سقف 1.5 میلیون سهم دولت 
از صندوق توسعه ملی قطع شده و  47.5 درصد سهم دولت 
می شــود که باید از محل آن  بازپرداخت بدهی به صندوق 
توسعه پرداخت شود، بنابراین از مازاد بر یک میلیون تا 1.5 
میلیون بشکه 38 درصد سهم صندوق توسعه و 14.5 درصد 
سهم وزارت نفت خواهد بود. برای بیش از 1.5میلیون تا 2.3 
میلیون  بشکه نفت هم برنامه تعیین شده است؛ به گونه ای 
که  از 800 هزار بشکه باقی مانده 47.5 درصد سهم دولت می 
شــود که باید برای معیشت، ســلامت و حمایت از تولید و 
طرح های تملک دارایی حمل و نقل مورد استفاده قرار گیرد 
و مابقی نیز به صندوق توســعه ملی و شــرکت ملی نفت 

اختصاص پیدا می کند./ ایسنا

ابعاد جدید بدهی ۱۲ میلیارد دلاری دولت به صندوق توسعه ملی

 علیرضا عباسی عضو کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: جزییات پیشنهاد تاسیس هنرستان تخصصی کشاورزی در اولین جلسه مشترک وزیران 
جهاد کشاورزی و آموزش و پرورش بررسی می شود. وی در دیدار کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: در راستای رسیدن به خودکفایی تولید 
پنبه کشور، رایزنی جهت تأمین 10 عدد کمباین های برداشت پنبه که یک عدد مربوط استان البرز است، انجام شد.  مسائل مربوط به شرکت شهرک های 
گلخانه ای و نحوه واگذاری های آن ها باید مورد بررسی جدی قرار گیرد. عباسی در این جلسه تنوع بخشی در تأمین نهاده های کشاورزی را مهمترین کار وزارت 
جهاد کشاورزی معرفی کرد. همچنین پیشنهاد تاسیس هنرستان تخصصی کشاورزی را به وزارت جهاد کشاورزی ارائه کرد که مورد استقبال وزیر واقع شد 
و در اولین جلسه مشترک وزیران جهاد کشاورزی و آموزش و پرورش جزییات آن بررسی خواهد شد و تسریع در راه اندازی نمایشگاه دائمی شرکت های 

دانش بنیان کشاورزی استان البرز در ورودی شهرستان کرج )پل فردیس(به انضمام تدبیری برای ایجاد یک نماد فرهنگی از استان البرز را هم مطالبه کرد.

اساسنامه »سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک« در نشست شورای عالی انقلاب فرهنگی با حضور سران قوا تصویب شد. به گزارش پایگاه اطلاع 
رسانی شبکه خبر، در این اساسنامه از آغاز 4 سالگی کودک تا ورود به دبستان یک دوره یک ساله مهد کودک و دو ساله پیش دبستانی پیش بینی 
شده که راهبری، نظارت و برنامه ریزی این دوره سه ساله بر عهده آموزش و پرورش خواهد بود. انتخاب آقایان محمد رضا مخبر دزفولی و عبدا... 
جاسبی به عنوان نمایندگان شورای عالی انقلاب فرهنگی در هیئت نظارت دانشگاه آزاد از دیگر مصوبات نشست امروز بود.رئیس جمهور هم در 
نشست شورای عالی انقلاب فرهنگی با تبریک فرا رسیدن ایام دهه مبارک فجر و سالگرد پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی گفت: انقلاب اسلامی 
ایران از همان آغاز تا امروز، یک حرکت مبتنی بر فرهنگ، دین، اخلاق و برای ادای وظیفه شــرعی و اســلامی بوده است. آقای روحانی افزود: این 

انقلاب وقتی ادامه خواهد یافت که همان روحیه فرهنگی و صلابت گذشته حفظ و تقویت شود.

پیشنهادتاسیسهنرستانتخصصیکشاورزیبررسیمیشود تصویباساسنامه»سازمانملیتعلیموتربیتکودک«

مالیات خانه ها و خودرو های لوکس نزدیک به صفر!
گزارش هشــت ماهه اجرای بودجه سال 1399 را 
دیوان محاســبات به مجلس ارائه کرد که نشان می دهد 
کمترین تحقق مالیاتی به عوارض خروج از کشور، خانه ها 
و خودرو های گرانقیمت اختصــاص یافته که به ترتیب 
حدود ۶ درصد و صفر درصد بوده اند. به گزارش اعتبار به 
نقل از  خانه ملت، بر اســاس گزارش دیوان محاســبات، 
مجموع درآمد های مالیاتی هشت ماهه منتهی به آبان ماه 
99 نسبت به دوره مشابه سال گذشته با رشد حدود 7/ 3۶ 
درصــدی مواجه بوده که در مجموع، به طور میانگین 7/ 
101 درصد از درآمد های مالیاتی محقق شده است، اما این 
رشد اسمی، متوازن و در چارچوب عدالت ارزیابی نمی شود. 
یافته های دیوان محاسبات نشان می دهد در شرایطی که 
مالیات های نقل و انتقال ســهام و حقوق کارکنان بخش 
خصوصی با آمار کم سابقه به ترتیب حدود 779 درصد و 
1۶3 درصد رشد تحقق مواجه بوده اند، اما کمترین تحقق 

مالیاتی به عوارض خروج از کشــور، خانه ها و خودرو های 
گرانقیمت اختصاص یافته که به ترتیب حدود ۶درصد و 
صفر درصد بوده اند! بررسی های دیوان محاسبات نشان 
می دهد، طی هشت ماه نخست سال جاری، مجموع درآمد 
حدود 5/ 101 درصد از درآمد های گمرکی ریالی محقق 
شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد حدود 

10 درصدی را نشان می دهد.
 از سوی دیگر در حوزه تراز بازرگانی، میزان صادرات 
قطعــی کالا های غیرنفتی طی هشــت ماهه منتهی به 
آبان مــاه بالغ بر حدود 7۶ میلیون تن و از لحاظ ارزشــی 
حدود 4/ 21 میلیارد دلار بوده است که طی مدت مشابه 
سال گذشــته، کاهش 14 درصدی در وزن و کاهش 20 
درصدی در ارزش دلاری داشته اســت. همچنین میزان 
واردات طی مدت مذکور با کاهش حدود یک درصدی در 
وزن و ۶/ 18 درصدی در ارزش دلاری در مقایسه با هشت 

ماهه ابتدایی سال 98 روبه رو بوده است. از این حیث، تراز 
بازرگانی کشور با کسری حدود 7/ 1 میلیارد دلاری مواجه 
است و تراز را منفی نشان می دهد. طی هشت ماه ابتدایی 
سال جاری، بیشترین واردات از کشور های چین، امارات، 
ترکیه، هند و آلمان صورت گرفته که ذرت دامی، گوشی 
تلفن همراه و سایر مخلوط های گندم، بیشترین سهم اقلام 
وارداتــی را به خود اختصــاص داده اند. بخش دیگری از 
گزارش دیوان محاسبات به موضوع تخفیفات، معافیت ها 
و ترجیحات در ســود بازرگانی کالا های وارداتی گمرکی 
پرداخته اســت که تا پایان آبان ماه حدود ۶ هزار میلیارد 
تومان شده است. یافته های دیوان محاسبات نشان می دهد 
تا تاریخ انتشــار این گزارش، بدهی های بخش خصوصی 
موضــوع ماده )7( قانون امور گمرکــی حدود 1/ 2 هزار 
میلیارد تومان به دولت اســت که نیــاز به وصول هرچه 

سریع تر حقوق دولت دارد.
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دکترمحمدرضا پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی ،موضوع ادغام بانک های نیروهای مسلح به عنوان یکی از بزرگترین ادغام های دنیا، گفت: با توجه به اینکه 
حوزه تصمیم گیری و بررسی ابر پروژه ادغام جز وظایف اصلی کمیسیون است با هماهنگی های صورت گرفته اقدام به برگزاری  جلسه به منظور  دریافت گزارش های ادغام شده است. 
وی  از مدیرعامل، اعضای هیئت مدیره و مدیران بانک سپه که دومین ادغام بزرگ دنیا را  با نظر و دستورمقام معظم رهبری  پیگیری و به سرانجام رساندند تقدیر و تشکر کرد و افزود:  
با  تلاش مدیرعامل بانک سپه، حمایت وزیر اقتصاد و سران قوا گزارش جامعی در خصوص اقدامات انجام شده در توافق نامه 3۱ بندی و فرآیند انجام و اقدامات پروژه ادغام تهیه و مستند 
می شود که در اختیار اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس به منظور تهیه پیش نویس برای ایجاد قانون جدید در این زمینه  قرار می گیرد، مواردی که در توافق نامه 3۱ بندی نیازمند تصویب 
قانون جهت پایه گذاری حرکتی نوین است از طریق مشارکت بانک سپه و معاونت بیمه و بانک وزارت اقتصاد به عنوان پیش نویس طرح برای تدوین قانون مدون با توجه به حساسیت و 
نو بودن بحث ادغام ها در دستور کار است،در فرآیند اجرای ادغام، ارزش و قیمت گذاری بانک های ادغامی، نیروی انسانی و مسائل پیرامون آن، ناترازی موجود در این بانک ها و میزان 

تاثیر آن در بانک بزرگ سپه،  برنامه زمانبندی و نحوه مصادیق پوشش کسری در بودجه ناشی از تراز منفی از جمله مهمترین مباحث مطرح شده در کمیسیون اقتصادی مجلس است.

درخصوصادغام
قانونتدوین
میکنیم

هفته نامه اقتصادی ایران

بانک دی آماده همکاری بیشتر 
با ذوب آهن اصفهان

برات کریمی مدیرعامل بانک دی کشور،رحیم طاهری عضو هیات 
مدیره و تنی چند از دیگر مسئولین این بانک با حضور در ذوب آهن اصفهان 
با منصور یــزدی زاده مدیرعامل شرکت،احمدســلیمی معاون مالی 
اقتصادی،ابراهیم علیخانی مدیر مالی و جمعی از دیگر مسئولین شرکت 
بــه اشــاره  بــا  کردنــد .وی  گفتگــو  و   دیــدار 

 ظرفیت های بانک دی گفت:صنعت فولاد از جمله صنایع کلیدی کشور 
است که در اقتصاد نقش تعیین کننده ای دارد و لذا بانک دی آماده همکاری 
با ذوب آهن اصفهان به عنوان اولین تولید کننده فولاد کشور است    . منصور 
یزدی زاده نیز تصریح کرد: سیستم بانکی کشور در تامین نقدینگی بخش 
تولید نقش بسزایی دارد و وظایف بانک ها با توجه به شرایط تحریم فعلی 
و محدودیت های ایجاد شده کلیدی است.   در این جلسه مصوبه تخصیص 
یافته توسط بانک دی در زمینه اعطای تسهیلات و ایجاد تعهدات به شرکت 
نیز ابلاغ گردید و همچنین طرفین توافق نمودند در آینده با افزایش سرمایه 
پایه بانک، نسبت به گسترش تعاملات فی مابین در بخش های اعتباری 

و تسهیلاتی از طریق همکاری های دو جانبه اقدام نمایند.

ثبت نام شوراها اسفند ماه، ریاست 
جمهوری؛ اردیبهشت

ثبت نام داوطلبان انتخابات ششمین دوره »شورا های اسلامی 
شهر و روستا« و سیزدهمین دوره »ریاست جمهوری« به ترتیب در 
اسفند و اردیبهشت انجام می شود. به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی وزارت کشور،  جمال عرف، رئیس ستاد انتخابات وزارت کشور 
گفت: انتخابات سیزدهمین دوره »ریاست جمهوری« و ششمین 
دوره »شــورا های اسلامی شهر و روستا« و همچنین دو انتخابات 
میان دوره ای مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری در 
روز 28 خرداد برگزار می شــوند و فقط تقویم فرآیند شــروع این 
انتخابات ها متفاوت است. ثبت نام انتخابات شورای شهر و روستا از 
اسفند )ســاعت 8 صبح روز چهارشنبه 20 اسفند 1399( شروع 
می شود، اما ثبت نام انتخابات ریاست جمهوری در اردیبهشت ماه 

انجام می شود، لذا تقویم ها، فرق می کند.

خبرخبر
12هزار ساختمان در تهران روی 

گسل زلزله است

اسماعیل نجار ،رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت 
که 12 هزار پلاک ساختمانی تهران که بیشتر آنها ساختمان های 
بلند هستند بر روی گسل قرار گرفته اند.  با بیان اینکه گسل تهران 
به کرج هم وصل است، افزود: این امر نشان دهنده این مهم است 
که هر اتفاقی که در این گسل رخ بدهد کرج نیز بی نصیب نخواهد 
ماند.اگر  حادثه ای در گسل تهران رخ دهد  کرج نیز دچار آسیب 
خواهد شد، هر روز نگران هستیم و هر بار که به اطلاعاتمان در 
این خصوص افزوده می شود نگرانی هایمان نیز بیشتر می شود.

یکی از اشــکالات ما این است که به مدیریت بحران آنچنان که 
باید توجه نمی کنیم و این یکی از ایرادهای ما در مدیریت بحران 
است. باید نگران باشیم، اما به این فکر نیز باشیم که از همین امروز 
مراکز مهم از جمله آتش نشــانی ها و بیمارســتان ها را بر روی 
گسل ها نسازیم، نظارت ها باید از سوی به خصوص مهندسان ما 
در ســاخت و سازها بیشتر شود و به جای اضافه کردن به متراژ 
ساختمان ها در ابتدا به فکر کیفیت و استاندارد سازی آنها باشیم.
در منطقه فولادی سرپل ذهاب  که شکننده ترین منطقه بود، 
یک ساختمان با توجه به اینکه طبق آیین نامه دو هزار و 800 
ســاخته شده بود اما حتی یک شیشه آن نشکسته بود؛ این در 
حالی است که ساختمان دیگری به دلیل انجام ندادن درست 
محاسبات سبب شد تا در آن زلزله 23 نفر جان خود را از دست 
بدهند.در حالی که طی روزهای آینده در شــمال کشور شاهد 
کاهش 20 درجه سانتیگرادی دما و برف سنگین خواهیم بود اما 
در این فصول با وجود تمام هشــدارهایی که مبنی بر نرفتن به 
مســافرت و یا همراه داشــتن تجهیزات از سوی دستگاه های 
مختلف می شود اما باز هم شاهد هستیم که از سوی برخی رعایت 
نمی شود و زمانی که در کولاک گیر می افتند با گوشی هایشان 
عکس و فیلــم می گیرند که امدادگری نیســت در حالی که 

امدادگران در حال امدادرسانی هستند.

افزایش منابع بانک سپه از 160 هزار میلیارد تومان
 به 475 هزار میلیارد تومان

گزارش تسهیلات اعطایی بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاری در بخش های مختلف اقتصادی، بنگاه های کوچک و 
متوسط، ضمانتنامه های صادره ریالی، قرض الحسنه اعطایی ازدواج و تهیه جهیزیه، اشتغالزایی و مشاغل خانگی مددجویان سازمان 
بهزیستی کل کشور، کمیته امداد امام خمینی )ره( و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، صندوق توسعه ملی و طرح های حوزه اعتباری 
اعلام شد.به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این بانک در نه ماهه ابتدای سال 99، بالغ بر 1.879 میلیارد  ریال تسهیلات از محل 
منابع بانک به بنگاه های کوچک و متوسط پرداخت کرده است.همچنین بانک رفاه کارگران در نه ماهه نخست سال جاری، در بخش های 
آب و کشاورزی، صنعت و معدن، مسکن و ساختمان، خدمات، بازرگانی و متفرقه بیش از 471.32۶ میلیارد ریال تسهیلات اعطا کرده 
است.این بانک در نه ماهه ابتدای سال 99، تعداد 9.482 فقره تسهیلات قرض الحسنه مشاغل خانگی، اشتغال زایی و کارفرمایان طرح 
های مددجویی به مبلغ بیش از 3.255 میلیارد ریال به معرفی شدگان کمیته امداد امام خمینی )ره(، سازمان بهزیستی و وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی پرداخت کرده است.بانک رفاه کارگران همچنین در مقطع نه ماهه نخست سال جاری، مبلغ 1.170.240 میلیون 
ریال تسهیلات از محل منابع قراردادهای سپرده گذاری صندوق توسعه ملی اعطا کرده است. بر اساس این گزارش، بانک رفاه کارگران در 

نه ماهه ابتدای سال 99، بالغ بر 71.537 میلیارد ریال انواع ضمانتنامه های ریالی به تعداد 155.11۶ فقره صادر کرده است.

گزارشتسهیلاتاعطایی
بانکرفاهکارگراندرنهماهه
نخستسال99اعلامشد

بانک رفاه کارگران

جلسه بررسی ابعاد و آخرین اقدامات 
بانک سپه در پروژه ملی ادغام بانک های 
نیروهای مسلح با حضور اعضای محترم 
کمیسیون اقتصادی و مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی، مدیرعامل بانک 
ســپه، قائم مقام و اعضای هیئت مدیره 
بانک در ساختمان نگین سپه برگزار شد.

به گزارش اعتبار بــه نقل از روابط 
عمومــی بانک ســپه: محمــد کاظم 
چقازردی در این جلسه ضمن خیر مقدم 
به مدعوین با اشــاره به اهمیت واکاوی و 
بررسی ابرپروژه ادغام در بانک سپه گفت: 
معاون نظارتی بانک مرکزی، معاون امور 
بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت 
اقتصــاد و دارایی، معاون طرح و برنامه و 
بودجه ستاد کل نیروهای مسلح  و مدیر 
عامل بانک سپه اعضا، چهار مؤلفه مهم و 
رکن اصلی در ادغام بانک های نظامی را 

تشکیل دادند.
 افزایش منابع بانک سپه از ۱6۰ 
هزار میلیارد تومان به ۴75 هزار 

میلیارد تومان
وی با بیــان اینکــه در دو بخش؛ 
گزارشی از اقدامات بانک سپه به صورت 
میدانی از میــزان منابــع، ظرفیت ها، 
وضعیت استانی و منابع انسانی بانک های 
ادغامی و بررسی ابر پروژه های اقتصادی 
بانک سپه تهیه شده که در اختیار اعضا 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اســلامی  قرار دارد، ادامه داد: بانک سپه 
قبل از ادغام 14 هزار نفر نیرو و 1۶0 هزار 
میلیارد تومان منابع داشــت که در حال 
حاضر حجم منابع بانک شامل 475 هزار 
میلیــارد تومان با 44 هزار نیرو و 3800 

شعبه رسیده است. 

مدیرعامل و عضو هیئت مدیره بانک 
ســپه با عنوان اینکه پس از انجام پروژه 
ملی ادغام 18 درصد از سهم منابع نظام 
بانکــی در اختیار بانک ســپه قرار دارد، 
وظیفه این بانــک را در عرصه اقتصادی 
کشــور خطیر توصیف کرد و گفت: این 
جلســه فرصتی است برای بررسی مدل 
مفهومی که از این ادغام در بانک ســپه 
تهیه شده که با جزئیات در جلسه تبیین 

و تشریح می شود. 
چقازردی با بیان اینکه ارزش گذاری 
بانک های ادغامی بر اساس توافق نامه 31 
بندی و توسط کارشناسان رسمی کانون 
دادگستری انجام شده است، اضافه کرد: 
با توجه به اینکه پس از انجام این ادغام و 
اضافه شــدن پنج بانک انصار، قوامین، 
حکمــت ایرانیان، مهراقتصــاد و کوثر، 
ترازنامه بانک سپه را تحت تاثیر قرار داده، 
امیدواریم با حمایت و استفاده از ظرفیت 
کمیســیون اقتصادی مجلس شــورای 
اســلامی، دولت و بانک مرکزی کسری 
های احتمالــی برطرف و از فرصت های 
پیش رو به نحو احسن بهره برداری شود.

 تحقق بزرگترین مهاجرت داده ها با 
انتقال 6۰ میلیون حساب بانک

وی با بیان اینکه اکثر مدیران عامل 
بانک هــای ادغامی بــه عضویت هیئت 
عامل بانک اضافه شــده اند از بزرگترین 
مهاجرت داده سیســتم بانکی برای ۶0 
میلیون حساب در بانک سپه در سیستم 
COR جدیــد خبــر داد و افــزود: با 
بهره گیری از ظرفیت کمیته ای 10 نفره 
به ریاســت قائم مقام بانک ســپه، 389 
مصاحبــه تخصصــی با تمــام مدیران 
بانک های ادغامی برگــزار و برای 320 
مدیر کل ستادی و استانی، جانمایی و در 
روز اول ادغام احکام تمامی پرســنل به 
نحو مطلــوب و با در نظر گرفتن عدالت، 
شایسته سالاری و سابقه قبلی آنان صادر 

شده است.
 حضور فعال و مؤثر بانک سپه در 
بازار بین بانکی در 5 سال گذشته

چقازردی تامین کســری ناشی از 
ادغــام بانک هــای نیروهای مســلح، 
ســاماندهی نیــروی انســانی و تعیین 
ساختار شــعب را از جمله موضوع های 

مهم و مد نظر مســئولین ارشــد نظام و 
بانک سپه برشمرد و ادامه داد: بانک سپه 
تاکنون هیچ اضافه برداشــتی از ذخایر 
خود نزد بانک مرکزی نداشته و در مدت 
۶ سال اخیر در بازار بین بانکی در شمار 
بانک های تسهیلات دهنده ای است که 
نرخ بازار بین بانکی را کاهش داده است.

وی با اشاره به نقش مؤثر بانک سپه 
در ابــر پروژه های اقتصادی مانند انتقال 
آب خلیــج فارس، پروژه های نفت، گاز و 
پتروشیمی گفت: شرکت هلدینگ گروه 
سرمایه گذاری امید که یکی از بزرگ ترین 
هلدینگ های کشــور اســت بــا تنوع 
سرمایه گذاری های مولد و اشتغالزا نقش 

مؤثری در توسعه اقتصادی کشور دارد.
حضور بانک سپه برای تحقق 

توسعه متوازن استانی
وی در همیــن رابطه افــزود: باید 
توسعه متوازن در استان ها توسط تمامی 
بانک های دولتی کشــور طبقه بندی و 
تقسیم شود تا هریک به میزان ظرفیت 
خود در این خصــوص اقداماتی را انجام 
دهند.  توسعه متوازن باید به عنوان یک 
الگو مورد توجه و عمل قرار گیرد چرا که 
این رویکرد صرفــاً منوط به فعالیت ها و 
مشارکت یک بانک به تنهایی نمی شود. 
محمدکاظم چقازردی با بیان اینکه بانک 
ســپه برنامه هایی در جهــت حمایت از 
بنگاه های کوچک و متوســط با تاسی از 
فرمایشات مقام معظم رهبری در دستور 
کار دارد اظهار داشــت: در سراسر کشور 
هر واحد تولیدی که مشتری بانک سپه 
است اگر به سرمایه در گردش نیاز دارد 
با ارایه درخواست خود می تواند از سرمایه 

درگردش مورد نیاز بهره مند شود.

www.etebar.net

سیدرضا شهرستانی عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: تولید آلاینده در صنایع فولادی نسبت 
به سایر صنایع قابل مقایسه نیست. تولیدات محصولات فولادی در راستای رسیدن به توسعه پایدار و رفاه نسل های آینده مهم 
است، تولید آلاینده در صنایع فولادی نسبت به سایر صنایع قابل مقایسه نیست و گمانه زنی های آلودگی محیط زیست در دو 
بخش صنایع فولادی با حساسیت دنبال می شود. یکی در بخش آلودگی غبارهاست که با استفاده از دستگاه غبارگیر که 
تکنولوژی بسیار ساده و بومی سازی شده است، مرتفع می شود و اکثریت شرکت های فولادی در ایران به این استانداردها مجهز 
هستند، در سبک های صنعتی مقدار غبار معادل 200ppm است، این گام در راستای رعایت استانداردهای اندازه گیری غبار 
برداشته شده است تا از بروز آلودگی هوا جلوگیری شود.  پساب و آب دفع شده در صنایع فولادی با نظارت دقیق تصفیه می شود 
.تا مبادا آبخوان ها آلوده شود، روغن ها توسط سیستم های اسیکیمر جذب و در بشکه هایی جمع آوری می شود و به محیط 
زیست آسیبی وارد نمی شود، فولاد مبارکه به منظور جلوگیری از ورود آلاینده ها به محیط زیست اقدام به نصب و استقرار بیش 
از 200 مورد از تجهیزات کنترل آلودگی هوا کرده است و به طور آنلاین توسط سازمان محیط زیست کشور پایش می شود، در 

واحد فولادسازی به نگرانی های عمومی و بعضا نادرست منطقه از اثرات احتمالی ناشی از پراکنش غبار از این ناحیه پایان داد.

صنایعفولادی
درمقایسهباصنایعدیگر
دوستدارمحیطزیستند

سیدرضا شهرستانی

بانک اقتصادنوین در سال جهش تولید با تامین مالی شرکت های فعال در زنجیره تولید لوله، نقش به سزایی در اجرای 
پروژه ملی و راهبردی کشور با عنوان »خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک« ایفا کرد. خط لوله 1100 کیلومتری گوره 
به جاسک یکی از مهترین پروژه های ملی و راهبردی کشور است که با تولید 3۶۶ هزار تن لوله با موفقیت اجرایی شده و در 
آستانه بهره برداری قرار دارد. این خط از منطقه گوره در استان بوشهر آغاز و به بندرجاسک در سواحل دریای عمان بعد از 
تنگه هرمز می رسد و با اتمام این پروژه ایران برای نخستین بار قادر خواهد بود، نفت خام خود را از آب های آزاد دریای عمان 
صادر کند.در این پروژه راهبردی که با تکیه بر توان و تخصص شرکت های داخلی و تولید ورق ترش برای نخستین بار در 
کشور اجرا شد بانک اقتصادنوین با تامین مالی شرکت های صنعتی مشارکت کننده در تولید لوله های مورد استفاده در این 
پروژه، بالغ بر ۶0درصد منابع مورد نیاز برای تولید این لوله ها را تامین مالی کرده است،  افزون بر 90 درصد تجهیزات مورد 
نیاز برای اجرای این طرح ملی از داخل کشور و به همت شرکت های داخلی تامین شده که این موضوع از خروج 200 میلیون 
یورو ارز از کشور جلوگیری کرده است.طرح راهبردی و ملی خط لوله انتقال نفت خام گوره به جاسک علاوه بر ایجاد چهارهزار 

شغل در این منطقه و استان های همجوار باعث افزایش سطح امنیت اجتماعی و رفاه خانوار این مناطق خواهد شد.

نقشموثربانکاقتصادنوین
درتامینمالی»پروژهملیخط
لولهگورهبهجاسک«

بانک اقتصادنوین

شهردار و اعضای شورای شهر سفیددشت سی ام دی ماه ضمن بازدید از خطوط تولید شرکت ورق خودرو چهارمحال 
و بختیاری در دیدار با میرزایی، مدیرعامل شرکت ورق خودرو، بر لزوم و اهمیت همگرایی و تعامل بیشتر بین شرکت ورق 
خودرو و منطقه تأکید کردند.در این دیدار، رئیس شورای شهر سفیددشت انتصاب وحید  میرزایی مدیرعامل شرکت ورق 
خودرو چهارمحال و بختیاری را تبریک گفت و اظهار داشت: رشد و توسعة بخش صنعت و هم جواری با شهر سفیددشت، 
بلوغ، توسعه و اشتغال این شهر را در منطقه به دنبال دارد. وی نگرش توسعه گرایانة این شرکت را گامی مؤثر در تحقق 
اهداف کلان منطقه توصیف کرد و افزود: وجود این دیدگاه موردپسند در جامعه، نشانة حرکتی مغتنم و تعامل فزایندۀ 
صنعت و جامعه است. در این بازدید، وحید میرزایی، مدیرعامل شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری نیز ضمن اشاره 
بر نقش برجستة شوراهای اسلامی شهر به عنوان نمایندگان مردم افزود: امیدواریم با توسعة همکاری ها و تعامل مثبت و 
سازنده و در تعهد به مسئولیت های اجتماعی شرکت، همچنان در خدمت جامعه باشیم و در این مسیر گام های مثبتی 
برداریم.وی خاطرنشان کرد: توجه و ارج نهادن به دغدغه های محیط پیرامون یکی از رموز رشد و شکوفایی هر واحد صنعتی 

است و شرکت ورق خودرو خود را ملزم و متعهد به رشد همه جانبه به خصوص اشتغال زایی در این منطقه می داند.

تأکیدشهردارواعضایشورای
شهرسفیددشتبرتعامل
بیشترباشرکتورقخودرو

شرکت ورق خودرو چهارمحال و بختیاری

مدیریت و کارکنان بلندهمت شرکت فولاد هرمزگان در سال جهش تولید و پس از کسب رکوردهای پی درپی در 
ماه های فروردین، خرداد، شهریور، آبان و آذر، در دی ماه نیز با تولید 140 هزار و ۶24 تن فولاد خام  توانستند افتخاری دیگر 
بیافرینند. معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان ضمن تأیید این خبر گفت: این رکوردها در حالی ثبت شده که نام فولاد 
هرمزگان در فهرست تحریم های ظالمانة آمریکا قرار گرفته و  همه گیری ویروس کرونا و عدم دسترسی به مواد اولیه و منابع 
انرژی از قبیل گاز و برق نیز  موانع و مشــکلات بســیاری برای شرکت ها ایجاد کرده است.  سید اصغر مدنی تصریح کرد: 
متأسفانه در فصول گرم سال، به دلیل قطعی برق، توقف های طولانی داشتیم و ازآنجاکه کوره های فولادسازی این شرکت 
از نوع قوس الکتریکی است، قطعی برق به صورت مطلق توقف تولید را در پی دارد، تاجایی که با قطع برق واحد فولادسازی 
و قطع گاز، تولید در واحد احیا مستقیم متوقف می شود. وی میزان تولید تختال فولاد هرمزگان در سال 1397 را یک میلیون 
و 440 هزار تن و در سال 98 یک میلیون و 4۶0 هزار تن اعلام و تصریح کرد: تلاشمان بر این است که در سال جاری از تولید 
یک میلیون و 500 هزار تن تختال که ظرفیت اسمی شرکت است،عبور کنیم.معاون بهره برداری فولاد هرمزگان اظهار 
داشت: ظرفیت اسمی تولید آهن اسفنجی در واحد احیا مستقیم این شرکت یک میلیون و ۶55 هزار تن در سال است، اما 
برای تکمیل ظرفیت نیاز است که از منابع بیرونی آهن اسفنجی موردنیاز را تهیه کنیم.علاوه بر این،  در برنامه های توسعه ای 

شرکت در سال 1400 راهبردهای ویژه ای دیده شده که امیدواریم عملیاتی گردد.

دستیابیبهرکوردجدید
تولیددرشرکت
فولادهرمزگان

شرکت فولاد هرمزگان

علی اسحاقی، رئیس مؤسسه تحقیقاتی واکسن و سرم سازی رازی گفت: واکسن ایرانی کرونا با نام »رازی 
کُوو فارس«با اخذ مجوز کمیته اخلاق از هفته آینده آزمایش انسانی را آغاز می کند. به گزارش اعتبار  به نقل 
ازروابط عمومی موسسه تحقیقاتی واکسن و سرم سازی رازی،وی اظهار داشت: کمیته اخلاق به ما مجوز آزمایش 
به روی انسان را داده و طی یک تا دو هفته آینده تزریق انسانی بر روی 133 داوطلب آغاز می شود،مرحله نخست 
23 روز به طول می کشد، در ابتدا واکسن برای 13 نفر ظرف 8 روز تزریق خواهد شد و سپس اگر واکنش خاصی 
بروز نکند، تزریق بر روی گروه های 20 نفره تا 120 نفر دیگر ادامه خواهد داشت. ما از اسفند پارسال کار را آغاز 
کرده بودیم و بعد از  آزمایش بر روی موش، خوکچه، خرگوش و همستر، آزمایش بر روی میمون آغاز شد.پس 
از تزریق واکسن، تیتر آنتی بادی در میمون بالا رفت و ایمنی همورال و ایمنی سلولار ایجاد شد و تاکنون به مدت 
210 روز است که این ایمنی پابرجا بوده است.روش کار ما ویروس کشته شده یا ضعیف شده نیست بلکه ما از 
یک پروتئین ویروس کرونا به نام اسپای استفاده کردیم و با تغییرات در ژنوم آن و فرمولی کردن آن واکسن را 

تولید کرده ایم.

آزمایشانسانیواکسن
»رازیکُووفارس«
بهزودی

علی اسحاقی

دکتر حسین مهري مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: مجموع تسهیلات اعطایی بانک صنعت و معدن به 
واحدهاي تولیدي در 10 ماه نخست سال 99 در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته به میزان 54 درصد افزایش پیدا 
کرده است.به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک صنعت و معدن، وي ضمن بیان مطلب فوق افزود: بیشترین 
میزان تسهیلات پرداختي در بخش تسهیلات ریالي و با اولویت تأمین سرمایه در گردش واحدهاي صنعتي و معدني 
بوده است. گزینش مشتریان خوش حساب و توانمند و پس از آن نظارت دقیق بر اجرای طرح ها هدف مهمی است 
که از سوي این بانک همواره دنبال می شود چراکه اعتقاد داریم اگر طرح توسط متقاضي داراي اهلیت و صلاحیت و 
در مدت زمان تعریف شده در پروژه و بدون اتلاف وقت به درآمد زایی برسد، بازپرداخت تسهیلات و بازگشت منابع 
بانک نیز در زمان مقرر، تحقق خواهد یافت.وی با اشاره به نقش این بانک در به سرانجام رساندن طرح هاي ملي که با 
هدف توسعه اقتصادي و صنعتي کشور به اجرا مي رسد خاطرنشان کرد: با وجود محدودیت هایي که در منابع بانکي 
به لحاظ تحریم هاي ظالمانه اقتصادي وجود داشت، توانستیم به بخش زیادي از تعهدات خود عمل کنیم و در بخش 

مصوبات و انعقاد قراردادهاي تسهیلات نیز در ده ماهه سال جاري شاهد 4۶ درصد رشد بوده ایم.

پرداختتسهیلاتاینبانکدر
دهماههامسال54درصد
افزایشداشتهاست

 حسین مهري

 به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، در نشستی با مدیر عامل بیمه آسیا، تشکل های شبکه فروش بیمه 
آسیا از جمله اعضای کانون انجمن صنفی نمایندگان، انجمن صنفی شرکت های خدمات بیمه ای و انجمن 
صنفی نمایندگان استان تهران  به نمایندگی از شبکه فروش بیمه آسیا،  انتخاب مجدد مسعود بادین به عنوان 
مدیرعامل بیمه آسیا را به وی تبریک گفتند و موفقیت ها و دستاوردهای چشمگیر بیمه آسیا  در دو سال اخیر 
را مرهون تدابیر مدیرعامل و هیات مدیره متخصص بیان کردند.  بنابر این گزارش، مسعود بادین، نایب رییس 
هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا با ارزیابی بسیار مطلوب از عملکرد بیمه آسیا در سال گذشته و 9 ماهه اول 
سال 1399، گفت: در 9 ماهه اول سال 1399 اصلاح پرتفوی، رشد حق بیمه و کاهش نسبت خسارت در 
مقایسه با میانگین صنعت بیمه و سایر شرکت های بیمه ای کاملا مشهود و قابل تقدیر است،اتخاذ  تدابیر و 
تمهیداتی برای تقویت عملیات بیمه گری در تمامی حوزه ها، اظهار داشت: در 9 ماهه اول سال جاری، شش 
هزار میلیارد تومان تولید حق بیمه داشته ایم که برابر با کل تولید حق بیمه شرکت در سال 1398 بوده است 

و این رکورد ستودنی، علیرغم شیوع ویروس کرونا و تحریم های ظالمانه در کشور، به دست آمده است.

9ماههاولسالجاری،
ششهزارمیلیاردتومان
تولیدحقبیمهداشتهایم

مسعود بادین



هادی قوامی معاون امور حقوقی و مجلس وزارت اقتصاد و دارایی با عنوان اینکه این ادغام در این سطح و گستردگی در دنیا انگشت شمار است گفت: بانک سپه می تواند در انجام پروژه ها 
و اهداف نظام بانکی از ظرفیت های کمیسیون اقتصادی مجلس و وزارت اموراقتصادی و دارایی، حداکثر بهره برداری را داشته باشد. وی با بیان اینکه بانک سپه از استثنائات مثبت نظام 
بانکی است که تاکنون اضافه برداشتی از ذخایر بانک مرکزی نداشته افزود: ادغام، وضعیت ترازنامه های بانک سپه را تحت تاثیر قرارداده که کمیسیون اقتصادی می تواند به بهبود آن 
کمک کند. دکترعباس معمار نژاد معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اموراقتصاد و دارایی ماموریت اصلی بانک سپه را ارایه خدمت به نیروهای مسلح و خانواده های 
آنها عنوان کرد و افزود: با عنایت به تاکیدات مکرر مدیرعامل بانک ســپه انجام ابر پروژه ادغام هیچگونه خللی در ارایه خدمات به این نیروها وارد نمی کند. وی همچنین با اشاره به 
تعداد38۰۰ شعبه بانک سپه خواستار ایفای نقش این بانک بزرگ در جابجایی شعب از شهر و استان های باتعداد شعب بالا به شهر و شهرستان هایی شد که فاقد شعبه هستند که مورد 
موافقت مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره قرار گرفت. ارزش گذاری سهام بانک های ادغامی توسط کانون  کارشناسان دادگستری و به انتخاب ستادکل نیروهای مسلح انجام شده و 

هیچ شخص حقیقی وجود ندارد که سهامدار این بانک ها بوده و مبلغ سهام خود را به شرط ارزش گذاری دریافت نکرده باشد.
www.etebar.net
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خبر خبر

یکصد ساختمان غیردولتی در شرایط بحرانی مشابه 
ساختمان پلاسکو در تهران وجود دارد که نیمی از آن ها پس 
از حادثه پلاسکو پلمپ و نیمی دیگر در حال استفاده است.

مهندس احمد خرم رئیس سازمان نظام مهندسی کشور با 
اعلام این مطلب به خبرگزاری صداوسیما افزود: هزار باب 
ساختمان که هر کدام 30 تا 40 واحد دارند و سرجمع 30 
تا 40 هزار واحد مسکونی و تجاری محسوب می شوند، در 

خطر آتش سوزی قرار دارند.
وی با اشاره به این که فاجعه بزرگتر از آتش سوزی، زلزله 
است، گفت: در تهران از خیابان انقلاب به پایین لایه های نرم 
شهر تهران قرار دارند که سطح آب تحت الارضی آن بالاست 
و زیر آن لجن قرار گرفته؛ بنابراین ساختمان روی لایه ای بنا 
شــده که زیر آن لجن وجــود دارد و در صورتی که زلزله ۶ 
ریشتری اتفاق بیافتد، این لایه های لجنی و لایه هایی که 
ســاختمان روی آن بنا شده به هم می خورند و ساختمان 
کاملاً پایین می ریزد. رئیس سازمان نظام مهندسی کشور 
افزود: شرکت جایکای ژاپن در سال 82 مطالعاتی در تهران 
انجام داد و به این جمع بندی رســید که صد ها هزار واحد 
مسکونی بر اثر زلزله ۶ ریشتری ویران و تعداد کشته شدگان 
میلیونی خواهد بود.خرم افزود: اینکه مردم بدانند برای مقاوم 
سازی 8 درصد هزینه ساخت لازم است، بهتر از این است 
که یک زلزله ۶ تا 8 ریشــتر ساختمان آن ها را ویران کند و 
علاوه بر هزینه ساخت، هزینه آواربرداری را هم متقبل شوند، 
در این صورت اکثر مردم دست به کار می شوند.وی گفت: 
بیش از 50 درصد ســاختمان های دولتی شدیداً آسیب 
پذیرند و نیاز به مقاوم ســازی در مقابل آتش سوزی دارند؛ 
گرچه در دو سه دهه قبل ساختمان های خوب دولتی هم 
ساخته شده است، اما این ها مقاوم سازی را منتفی نمی کند.

مرکز نوآوری و توسعه تعاون در راستای 
تسهیل خدمات به تعاون گران 

شکل گرفته است

مدیرعامل بانک توســعه تعاون شکل گیری منتا ) مرکز 
نوآوری و توسعه تعاون( را در راستای تسهیل خدمات به تعاون 
گران عنوان نمود. حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون 
که در مرکز منتا در حضور معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی سخن می گفت اظهار داشت: تعاونی ها به عنوان یکی 
از مهم ترین اشــکال فعالیت اقتصادی مطرح می باشــند و با 
بهره گیری از الگوی تعاون، شکوفایی استعدادها و ایجاد ارزش 
افزوده در بخش های گوناگون اقتصاد قابل تصور است. فعالیت های 
نوآورانه می توانند در قالب تعاون به شکل طرح های اقتصادی 
قابل اتکا مطرح باشند و تجمیع ایده ها و خلاقیت ها در کنار ارکان 
سرمایه گذاری و مدیریتی منجر به شکل گیری بخش های متنوع 
اقتصاد دانش بنیان می گردد، بخش تعــاون به عنوان بخش 
حمایتگر و توانمند ساز فعالیت های نوبنیان شناخته شده است و 
راه اندازی مرکز منتا در تکمیل تحقق اهداف توسعه ای بخش 
تعاون است. این بانک در کنار صندوق ضمانت سرمایه گذاری 
تعاون، سامانه جامع و هوشمند تعاون، دفتر پیشخوان دولت، امور 
ارزی، کارگزاری پوشــش، امور حقوقی و بخش های بیمه ای و 
مالیاتی در این مرکز حضور دارند و هدف این است مراجعات تعاون 
گران به نهادهای مختلف به حداقل برســد و خدمات بهینه به 
متقاضیان ارائه گردد. مدیرعامل بانک توسعه تعاون تشکیل این 
مرکز را نوعی نوآوری عنوان نمود و افزود: در مراحل اولیه ترکیب 
فرآیندی این دستگاه ها نیازمند هماهنگی و صرف زمان می باشد 
و از تعاونی های موفق دعوت می شود با مراجعه به مرکز و مرور 
فرآیندها امکان تجمیع کلیه فرآیندهای موردنظر را فراهم نمایند 
تــا در بازه ای بســیار کوتــاه مدت مجموعــه ای از خدمات و 
سرویس های موردنیاز تعاون گران در این مرکز قابل تصور گردد.

بیمه ایران برای ماندگار شدن باید به سمت تحول دیجیتالی حرکت کند

مجلس
کناربانکسپه
برایبزرگترین
ادغاماست

 سیدمرتضی بختیاری، رئیس کمیته امداد در مراسم امضای تفاهم نامه اختصاص 100 میلیارد تومان تسهیلات   با 
بانک قرض الحسنه مهر ایران که به منظور تامین کمک هزینه تجهیز مسکن مددجویان انجام شد، گفت: این بانک در 2 
سال گذشته در حوزه توانمندسازی مددجویان 2500 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه در اختیار خانواده های تحت 
حمایت قرار داده است، مسکن را از ابعاد مهم توانمندسازی دانست،بیش از 40 هزار خانواده نیازمند فاقد نعمت گاز شناسایی 
شده اند که در صورت انجام لوله کشی، از این نعمت برخوردار می شوند. همچنین 34 هزار خانواده تحت حمایت فاقد حمام 
مناسب و 38 هزار خانوار به سرویس بهداشتی استاندارد دسترسی ندارند، بهسازی مسکن مددجویان نیازمند بیش از 
700 میلیارد تومان اعتبار است، بانک قرض الحسنه مهر ایران 100 میلیارد تومان از این مبلغ را به صورت ارائه تسهیلات 
به مددجویان تقبل کرده است،30 میلیارد تومان نیز از سوی سازمان اقتصاد اسلامی تعهد شده است، نیمی از اعتبار مورد 
نیاز نیز از طریق هماهنگی با استانداری های سراسر کشور تامین شده است.مرتضی اکبری، مدیرعامل بانک قرض الحسنه 
مهر ایران نیز در این مراسم تاکید کرد: این بانک 100 میلیارد تومان تسهیلات برای بهینه سازی و بهسازی مسکن مددجویان 
اختصاص داده است که در قالب وام های 30 میلیون ریالی به حدود 33 هزار خانواده با ضمانت کمیته امداد تعلق می گیرد.

اختصاص۱۰۰میلیاردتومان
برایبهسازی
منازلمددجویان

 سیدمرتضی بختیاری

در راستای ارتقاء امنیت حساب مشتریان، قابلیت جدیدی به سامانه هدایت رمز یکبار مصرف )هریم( 
در بانک سینا اضافه شد. به گزارش روابط عمومی بانک سینا؛ با افزوده شدن این قابلیت که در راستای استاندارد 
سازی و یکسان سازی متن پیامک های رمز دوم پویا در نظام بانکی صورت گرفته، پیامک های مورد درخواست 
مشتری متناسب با تراکنش مربوطه ارسال می گردد و این رمز صرفاً برای تراکنش ذکر شده در شرح پیامک 
قابل استفاده است و نمی توان از آن برای انجام تراکنش های دیگر استفاده کرد.بر اساس این گزارش، با اقدام 
مذکور در شرح پیامک ارسالی از بانک، علاوه بر رمز ارسالی، نوع تراکنش و مبلغ آن نیز ذکر شده و این رمز 
برای هر مبلغ و نوع تراکنش و یا انتقال وجه به کارت دیگری قابل اســتفاده نخواهد بود. به عنوان مثال در 
صورتی که برای خرید شارژ 50 هزار ریالی، درخواست رمز پویا ارسال شود، رمز دریافتی برای تراکنش انتقال 
وجه یا خرید شارژ با مبلغ دیگر قابل استفاده نخواهد بود.گفتنی است این طرح در راستای حفظ و صیانت 
بیشتر از اطلاعات و حساب های مشتریان در برابر سوءاستفاده های احتمالی و افزایش امنیت تراکنش های 

مبنی بر رمز دوم پویا عملیاتی شده است.

افزودهشدنقابلیتجدید
بهسامانههریم
بانکسینا

بانک سینا 

سازمان نظام مهندسی: 100 ساختمان با 
شرایط بحرانی در تهران وجود دارد

  دکتر عباس معمارنژاد معاون امور بانکی، 
بیمه و شرکت های دولتی وزیر امور اقتصادی 
و دارایی در مراسم معارفه سید مجید بختیاری 
بعنوان مدیرعامل جدید شرکت سهامی بیمه 
ایران با اشــاره به سابقه 85 ساله این شرکت 
گفت: انتظارات زیادی از بیمه ایران در جهت 
اعتلای صنعت بیمه داریم که ازجمله آن ها 
تدوین برنامه مدون راهبردی 4 یا 5 ساله است 
که قابلیت به روزرسانی و چابک سازی سازمانی 
را نیز داشته باشد تا در جهت اهداف و راهبردها 
حرکت کرده و از آن برای الگوسازی در شرکت 

استفاده گردد.
بیمه ایران یک بنگاه اقتصادی است که 
دولت نگاه ســودآوری به آن نــدارد اما باید 
روش هایی اتخاذ گردد تا فعالیت این شرکت 
منجر به زیان نیز نگردد و حتماً برنامه خروج 
از زیان باید بــرای آن تدوین گردد بنابراین 
تدوین مدل کســب وکار بــرای این موضوع 

اهمیت بسزایی دارد.
وی  هوشمند سازی و دیجیتالی کردن 
صنعت بیمه را یکــی از برنامه های وزیر امور 
اقتصاد و دارایی برشمرد و تأکید کرد: اگر بیمه 
ایران بخواهد در صنعت بیمه کشور ماندگار 
شود باید به سمت دیجیتالی شدن و تحول 
دیجیتالی حرکت کند و منظــور از این امر 
تدوین و بهبود مدل کســب وکار شــرکت و 
فرآیندها، استفاده از ابزار نوین و فن آوری های 
نوین در فعالیت های شــرکت است و باید به 
ســمت به کارگیری هوش مصنوعی در ارائه 

نرخ ها و مدیریت ریسک حرکت نماییم.
او  با اشاره به اینکه 34 درصد سهم بازار 
صنعت بیمه کشور در اختیار بیمه ایران قرار 
دارد، خواستار استفاده از تجارب گذشته در 
اداره شرکت شد تا مشکلات به حداقل برسد، 
توجه به حاکمیت شرکتی و اجرای آن از دیگر 
خواسته های معاون وزیر از اعضای هیئت مدیره 
و مدیرعامــل جدید بیمه ایران بود تا اعضای 
هیئت مدیره با سیاست گذاری و نظارت بتوانند 

فعالیتهای اجرایی را بــه معاونان و مدیران 
اجرایی ســپرده و نقش سیاســت گذاری و 
نظارتی داشته باشند، وی در پایان از زحمات 
مدیرعامل پیشین تشکر و قدردانی کرد و برای 
مدیرعامل جدید بیمه ایران آرزوی موفقیت 

نمود.بیمه ایران پشتوانه صنعت بیمه است.
موفقیت بیمه ایران به عنوان پیشانی 
صنعت بیمه نقش مؤثری در پیشرفت 

صنعت بیمه کشور دارد
  دکتر غلامرضا سلیمانی رییس کل بیمه 
مرکزی نیز در این مراســم ضمن قدردانی از 
زحمات مدیرعامل پیشین بیمه ایران گفت: 
بیمه ایران پیشانی صنعت بیمه بوده و موفقیت 
آن نقش مؤثری در پیشرفت صنعت بیمه کشور 
دارد. وی بــا قدردانی از اقدامات بیمه ایران در 
خصوص حل مشکلات ذخایر مالی و ساختار 
مالــی آنرا بیانگــر تلاش هــای مدیرعامل و 
هیئت مدیره این شرکت دانست و افزود: صنعت 
بیمه در آینده از رشد خوبی برخوردار خواهد 
بود و اقبال سرمایه گذاران و بیمه گذاران به این 
حوزه بیشتر خواهد شــد ازاین رو بیش از 30 
تقاضا برای تأســیس شــرکت بیمه توسط 
سرمایه گذاران بخش خصوصی صورت گرفته 
است، هنوز ظرفیت های بالقوه زیادی در صنعت 
بیمه مغفول مانده که پرداختن به آن ها در تغییر 
جایگاه بیمه در کشور بسیار مؤثر خواهد بود و 
فضای رقابتی بیشتری را برای شرکت های بیمه 

ایجاد می کند، با توجه به سرمایه انسانی زبده 
موجود در بیمه ایران و همسو بودن آن با اهداف 
دولت، انتظار ما از این شرکت به مراتب بیشتر از 
سایر شرکت های بیمه اســت و امیدواریم با 
مدیریــت جدید بتواند گام هــای مؤثری در 
گســترش صنعت بیمه و حرکت به ســمت 

دیجیتالی نمودن بیمه ها بردارد.
انسجام سازمانی، توجه به سلامت مالی 

و اخلاق حرفه ای اولویت کاری من 
خواهد بود

سید مجید بختیاری مدیرعامل جدید 
بیمه ایران نیز در این مراسم از حسن اعتماد 
مجموعه وزارت اقتصاد تشکر کرد و گفت: مایه 
افتخار است که به خانه خودم برگشتم و از این 
بابت خداوند متعال را شکرگزارم و در واقع این 
جلسات تذکری جدی به همه ماست تا بدانیم 
آنچه ماندنی است ذات اقدس الهی است و تنها 
خوبی ها می ماند، امیدوارم این آمدن و رفتن ها 
مفید و مؤثر باشد،  شناخت بسیار خوبی از بدنه 
بیمه ایران، منابع و نیروی انسانی باتجربه آن 
دارم و امیدوارم با اســتفاده از امکانات، نشان 
تجاری بیمه ایــران را که ارزش زیادی در آن 
نهفته است ارتقا دهیم. مدیرعامل جدید بیمه 
ایران با اشاره به 10 اولویت مهم ذکر شده در 
حکم وزیر امور اقتصادی و دارایی تصریح کرد: 
اولین گام انسجام سازمانی، رفاقت و باهم بودن 
و مبنا قرار دادن کار است و آنچه اهمیت دارد 

ارزش هایی است که باید تعیین کنیم و به دنبال 
آن انسجام بر اساس قوانین و توجه به سلامت 
مالی و اخلاق حرفه ای است و امیدوارم عاشقانه 
کار کنیم و بــرای مملکت خود مفید و مؤثر 
باشیم.سید رسول تاجدار رئیس هیئت مدیره 
بیمــه ایران نیز در این مراســم با قدردانی از 
اقدامات دکتر محمد رضایی گفت: با همدلی و 
همکاری اعضای هیئت مدیره بیمه ایران که 
همگی عضو خانواده این شــرکت هســتند 
تصمیمات خوبی اتخاذ شــده و در راستای 
حاکمیت شرکتی و اجرای آن هدف ما حفظ 
منافع ذی نفعان بوده است، در این شرکت باید 
توجه داشته باشــیم که افزایش حق بیمه و 
کاهش نسبت خسارت هدف نیست بلکه توجه 
به جایگاه شــرکت مهم تر از تولید حق بیمه 
است و آن را تحت تأثیر قرار می دهد بنابراین 
توجه به اهمیت جایگاه بیمه ایران بسیار مهم 
و باارزش اســت.  در ابتدای این مراسم دکتر 
محمد رضایی مدیرعامل ســابق بیمه ایران 
درباره اقدامات صورت گرفته این شرکت در 
دوران تصدی خود گفت: برنامه های راهبردی 
در حوزه ایجاد نقدینگی، کاهش زیان انباشته، 
ارتقای سطح توانگری شرکت، سرمایه گذاری 
در حوزه های مختلف، ساماندهی املاک، ایجاد 
پروژه های ساختمانی و دیجیتالی کردن صدور 
و پرداخت خسارت و همچنین ایجاد پایانه های 
خسارت در سراسر کشور صورت گرفته است.

دکترمهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس، گفت:در حال حاضر بر روند نزولی نرخ ارز تاثیر داشته، 
تعدیل انتظارات در بازار ارز است؛ به این معنا که خریداران در انتظار کاهش نرخ دلار هستند بنابراین از خرید خودداری 
می کنند و فروشندگان نیز به دلیل نگرانی از کاهش بیشتر قیمت، فروشنده شده اند.  در حال حاضر در فضای اقتصادی 
کشور اتفاق جدید رخ نداده که کاهش نرخ ارز را ناشی از آن بدانیم به این معنا که منابع ارزی آزاد نشده، صادرات غیرنفتی 
افزایش چند برابری نداشته و منابع حاصل از فروش نفت نیز تغییری محصوصی نداشته است؛ هرچند ممکن است در نظام 
اقتصادی رویدادهایی ایجاد شده باشد که ما از آنها بی اطلاع باشیم. آنچه در حال حاضر بر روند نزولی نرخ ارز تاثیر داشته، 
تعدیل انتظارات در بازار ارز است؛ ممکن است اخباری مانند تعامل آمریکا درباره برجام موجب تعدیل انتظارات در بازار ارز 
شده باشد اما باید به این نکته نیز توجه کرد که اثرات این موضوعات کوتاه مدت است. آنچه در بازار ارز به صورت بلندمدت 
اثرگذار است موضوعاتی مانند توسعه صادرات است اگر بتوان بازارهای صادراتی را توسعه داد فارغ از اینکه در آمریکا چه 
کسی چه تصمیاتی می گیرد، منابع ارزی کافی برای کالاهای اساسی، مواد اولیه و ماشین آلات خط تولید تامین می شود،از 

دولت انتظار می رفت به جای پیش بینی هایی که منبع و ادله آن مشخص نیست، مشکل بنیادی بازار ارز را حل کنند./

خریداراندرانتظارکاهشنرخ
ارزهستند

مهدی طغیانی

دکتربهاءالدین حسینی هاشمی، کارشناس ارشد بانکی در این باره گفت: درست است که بانک یک بنگاه 
اقتصادی است اما خیلی اجازه مانور و انجام کار اقتصادی ندارد که تسهیلات ازدواج یکی از این موارد است.وی 
تاکید کرد: وام ازدواج می تواند نفری 200میلیون تومان باشد اما باید دید آیا نظام بانکی توان پرداخت آن را دارد 
یا خیر که با توجه به شرایط اقتصادی 70میلیون تومان برای هر نفر رقم مناسبی است.این کارشناس بانکی 
افزود: شیوع ویروس کرونا درآمدهای دولت را در بخش صادرات نفتی و غیرنفتی به میزان قابل توجهی کاهش 
داد و همین موضوع دلیلی بود تا اقتصاد ایران بخشی از توان خود را از دست بدهد اما در مقابل ستاد ملی مبارزه 
با کرونا مصوباتی داشت که باید هزینه مبارزه با این بیماری را تامین می کرد و از نظام بانکی خواست تا نقدینگی 
لازم را بپردازد. بانک مرکزی هم با اجازه رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوری این کار را انجام داد.حسینی هاشمی 
تصریح کرد: با توجه به این که از ابتدای سال تاکنون تکالیف زیادی متوجه نظام بانکی بوده رقم در نظر گرفته 
شــده برای ازدواج مناسب است. تسهیلات برای کسب وکار به منظور صیانت از اشتغال و همچنین مبارزه با 

ویروس کرونا بخشی از اقدامات نظام بانکی در سال جاری است و نباید توان این بخش را کاهش داد.

رقموامازدواج
باتوجهبهشرایطاقتصاد
مناسباست

بهاءالدین حسینی هاشمی

به گزارش روابط عمومی بانک ملت، سامانه وب اپلیکیشن همراه بانک با هدف کسب رضایت حداکثری مشتریان 
دارای تلفن همراه سیستم عامل iOS، پوشش دهی کامل نیازهای آنان و همچنین تکمیل سبد محصولات بانک، 
به نشانی https://mobileweb.bankmellat.ir در دسترس مشتریان قرار گرفته است.  دسترسی به این 
 URL سامانه، فقط از طریق آدرس ذکرشده امکان پذیر است بنابراین کاربران این سامانه باید توجه ویژه ای به آدرس
درج شده در مرورگر تلفن همراه خود داشته باشند تا در دام کلاهبرداران اینترنتی گرفتار نشوند.  دسترسی به وب 
اپلیکیشن سامانه همراه بانک در شرایط کنونی، صرفاً از طریق مرورگر safari و از طریق تلفن همراه آیفون )سیستم 
عامل iOS( امکان پذیر خواهد بود. در عین حال لینک دسترسی به سامانه وب اپلیکیشن همراه بانک در سایت 
بانک ملت به آدرس www.bankmellat.ir در دسترس کاربران قرار گرفته است. ورود به سامانه وب اپلیکیشن 
همراه بانک از طریق درج شماره موبایل، نام کاربری و رمز عبور سامانه همراه بانک امکان پذیر است که نام کاربری و 
رمز عبور در این سامانه همان نام کاربری و رمز عبور استفاده شده در سامانه همراه بانک خواهد بود.پیاده سازی سایر 

خدمات منتخب در فاز توسعه سامانه، در دستور کار قرار دارد و به زودی به فهرست خدمات افزوده خواهد شد.

راهاندازیسامانه
وباپلیکیشن
همراهبانکملت

بانک ملت

به گزارش روابط عمومی بیمه البرز، محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در آیین امضای تفاهم نامه بیمه طرح ملی مسکن 
فی ما بین این وزارتخانه و شرکت بیمه البرز، تاکید کرد: بیمه یک ضرورت است و بر همین اساس تمام واحدهای مسکونی پروژه 
طرح ملی مسکن تحت پوشش بیمه البرز قرار می گیرد. محسن پورکیانی، مدیرعامل بیمه البرز نیز در این آیین ضمن امضای 
تفاهم نامه مذکور با اشاره به این که صنعت ساختمان نقش عمده ای در توسعه کشورها دارد، گفت: با توجه به حجم بالای 
سرمایه گذاری ها در صنعت ساختمان و نقش عمده ای که این صنعت در ایجاد ارزش افزوده و توسعه ملی دارد، خطرهای 
تهدیدکننده این صنعت همواره یکی از دغدغه ها و دل مشغولی های مسوولان بوده است. بر همین اساس، مسوولان امر به منظور 
جلوگیری از اتلاف سرمایه های ملی به دنبال روش هایی هستند تا در کنار بکارگیری تکنولوژی های نوین بتوانند ضمن پوشش 
خطرات مورد بحث، کیفیت و طول عمر ساختمان ها را افزایش دهند. یکی از شیوه های کنترل فرآیندهای ساخت و ساز، تضمین 
کیفیت در قالب بیمه نامه جامع ساختمان یا همان پوشش بیمه عیوب اساسی و پنهان ساختمان است که بر اساس تفاهم نامه 
امضا شده فی مابین وزارت راه و شهرسازی و شرکت بیمه البرز، طرح ملی مسکن تحت پوشش همین بیمه نامه قرار خواهد گرفت.
وی در پایان از وزیر راه و شهرسازی و معاونان و مسوولان طرح ملی مسکن به خاطر نگاه ویژه و مهم برشمردن بیمه قدردانی کرد.

طرحبزرگ
ملیمسکن
زیرچتربیمهالبرز

 محسن پورکیانی

منطقه 4 بیمه دانا برای نخستین بار به باشگاه هزار میلیارد تومانی های صنعت بیمه پیوست. آقای رامین رحمانی سامانی، 
سرپرست منطقه 4 شرکت بیمه دانا با اعلام این خبر اظهار داشت: با تلاش و همت کارکنان شعب تحت سرپرستی این منطقه 
و نیز هدایت ها و رهنمودهای مدیران ارشد این شرکت، به ویژه دکتر کاردگر، نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل و سایر 
تلاشگران این شرکت بزرگ،پرتفوی منطقه 4 در 10 ماهه سال 99 از عدد1010 میلیارد تومان عبور کرد،  این موفقیت در 
حالی به دست آمده که رشد پرتفوی نسبت به 10 ماهه سال قبل 95 درصد بوده و نسبت خسارت پرداختی 57 درصد و 
تحقق بودجه نیز عدد 120 درصد را نشان می دهد.گفتنی است: در حالیکه شرکت بیمه دانا از سال 92 به باشگاه هزار میلیارد 
تومانی ها پیوسته، مایه مباهات است که صرفا در عملکرد 10 ماهه سال 99، پرتفوی یکی از مناطق این شرکت از عدد 1000 
میلیارد تومان عبور کرده است.منطقه 4 شرکت بیمه دانا شامل استان های پنج گانه اصفهان، یزد، چهار محال بختیاری، 
کرمان و خوزستان است و در این پنج استان بیمه دانا دارای 11 شعبه زاینده رود و نقش جهان در اصفهان، یزد، چهارمحال 
و بختیاری، کرمان، جیرفت، اهواز و آبادان است و شعب دزفول و بهبهان نیز در شرف راه اندازی است.تعداد کارکنان شرکت 
بیمه دانا در این 11 شعبه، 200 نفر و تعداد شبکه فروش اعم از حقیقی و حقوقی 473 مورد گزارش شده است./روابط عمومی

منطقه4بیمهدانابه
باشگاههزارمیلیارد
تومانیهاپیوست

بیمه دانا

بانک آینده در میان 2۶ بانک دولتی و خصوصی کشور توانست رکورد دیگری را در راستای تبیین 
قوانین و الزامات بانک مرکزی برای سپره گذاران و سهامداران خود به ثبت رساند.پس از بانک آینده نیز 
بانک های تجارت و ملت رتبه های دوم تا سوم این رده بندی را به خود اختصاص داده اند. بر اساس این 
گزارش، بانک مرکزی در راستای اجرای قانون جدید چک و طرح چکاوک، پس از بررسی و ارزیابی عملکرد 
بانک ها در زمینه فرهنگ سازی و اطلاع رسانی مستمر و همچنین پاسخ گویی شفاف و پیوسته به ارباب 
رجوع، پیرامون این قانون مهم ، بانک آینده را به عنوان برترین بانک کشور در ارایه مفید و موثر این دو اقدام 
مهم معرفی کرده است.تیم جدید مدیریتی بانک آینده با شناخت و اشراف بر قانون جدید چک و چکاوک، 
آنرا تحولی بزرگ در تعمیق ثبات نظام اقتصادی کشور و افرایش ضریب اعتماد مردم به عملیات اطمینان 
بخش بانکداری کشور دانسته و در این راستا با تبیین این قانون برای همکاران و پرسنل شریف بانک آینده 
و در راستای تکریم مشتریان ، نسبت به فرهنگ سازی و اطلاع رسانی مستمر جزییات الزامات جدید قانون 

چک به همه ذی نفعان از طریق ابزار های موثر ارتباطی و رسانه ای اقدام کرده است.

             

تداومبرتری
درمشتریمداری
وشفافیت

بانک آینده
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8 هفته نامه اقتصادی ایران

خبر
استقبال از تشکیل کارگروه مشترک 
کشور های منطقه حوضه آبریز ارس

به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت نیرو “رضا 
اردکانیان” در حاشیه کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
ایران و آذربایجان در دیدار “شاهین مصطفی یف” معاون نخست 
وزیر جمهوری آذربایجان، با اشاره به سابقه 50 ساله کشور های 
منطقه حوضه آبریز مشترک ارس، پیشنهاد داد کارگروه مشترک 
این حوضه آبریز با همکاری کشور های اطراف این رودخانه شامل 
ایران، آذربایجان، ارمنســتان و ترکیه تشکیل شود که طرف 
آذربایجانی از این پیشنهاد استقبال کرد. قرار شد با تشکیل این 
کارگروه و با حضور کشــورهای منطقه، همکاری ها به صورت 
رسمی در زمینه بهره برداری مشترک از این حوضه آبریز به بحث 

و تبادل نظر گذاشته شود.
اردکانیان گفت: متقابلا ما هم در جهت اجرای پروتکل 22 
دسامبر 2020 چند درخواست مشخص داشتیم که امیدواریم 
سریعتر اجرا شود، امید است این کار هرچه زودتر انجام و به طور 
رسمی و کتبی به ما ابلاغ شود، وی گفت: تعیین خسارت های 
احتمالی به جاده و دکل برق و روش جبران آن بر اساس پروتکل، 
درخواست دیگر ما است که امید است زودتر انجام شود. وزیر نیرو 
یادآوری کرد: البته بندهای دیگری هم در پروتکل 22 دسامبر 
وجود دارد که خوشــبختانه امروز هم مورد بحث قرار گرفت. 
درخواست من به طور کلی این است که سریعتر قدم های اجرایی 
برای عملیاتی کردن پروتکل 22 دســامبر برداشــته شود. در 
خصوص برق هم، انتظار می رود اطلاعات لازم تکمیلی از سمت 
جمهوری آذربایجان برای پروژه سنکرون کردن سیستم برق بین 
ایران، جمهوری آذربایجان و روسیه دریافت شود و این داده ها در 
اختیار مهندسی مشاور ایرانی “موننکو” که برای این کار انتخاب 
شده قرار داده شود. این اطلاعات هنوز تحویل نشده و خیلی مسئله 
تعیین کننده ای است؛ چرا که فرصت ما برای اجرایی کردن پروژه 
در دولت حاضر رو به اتمام است و بیش از این نباید کار با تاخیر 
مواجه شود  . وی گفت: امروز هم در سند کمیسیون مشترک موارد 
کمک کننده ای در هر دو موضوع آب و برق بین معاون نخست 
وزیر جمهوری آذربایجان و وزیر اقتصاد و دارایی ایران مورد توافق 

قرار گرفت .

رکوردی جدید در پتروشیمی پارس

داوود حیاتی رئیس بهره برداری شرکت پتروشیمی پارس 
گفت: این شرکت شامل سه واحد استحصال اتان، اتیل بنزن و 
استایرن منومر است که در مجموع 4 میلیون و 235 هزار تن 
محصول در سال تولید می کند،تا دی ماه امسال موفق شدیم 
برای اولین بار رکورد 15 سال گذشته در تولید را بشکنیم  و طبق 
آمار های جهانی، متوسط ظرفیت اسمی تولید صنایع شیمیایی 
در جهان، 83 درصد و در آمریکا 78 درصد است و ما توانستیم 
برای اولین بار این رکورد را به نام پتروشیمی پارس با دستیابی به 
صد درصد ظرفیت اسمی به ثبت برسانیم. وی از ثبت رکورد 
تولید بی وقفه استایرن منومر با بیش از ۶85 روز تولید مستمر 
خبر داد و گفت: این مهم باتوان مهندسی ایرانی و خودکفایی در 
تولید این محصول منومری، برای اولین بار در جهان رخ داده که 
در نوع خود بی سابقه است. پتروشیمی پارس قصد دارد در آینده 
نزدیک با راه اندازی یک واحداستحصال دیگر از خام فروشی ال 
پی جی جلوگیری و با تولید محصولات باارزشی، چون پروپیلن 
و پلی پروپیلن سالانه 220 میلیون دلار سود خالص آینده کشور 
کند، این دو طرح که مطالعات آن ها به پایان رسیده از سال 1400 
اجرایی می شود. این مجتمع علاوه بر تولید اتان، محصولات با 
ارزش دیگری، چون پروپان بوتان و گسولین برای خوراک دیگر 
مجتمع ها تولید می کند. مجتمع پتروشیمی پارس در منطقه 
ویژه اقتصادی انرژی پارس دی 1377 در عســلویه تاسیس و 
فعالیت های اجرایی آن از سال 1378 آغاز شد. کل سرمایه گذاری 
ارزی انجام شده برای اجرای این طرح صنعتی، 720 میلیون 
 دلار و ســرمایه گذاری ریالی انجام شده 2835 میلیارد ریال

 بوده است.
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نگران احیای بازارهای ازدست رفته نفت ایران نیستم
بیژن زنگنه وزیر نفت گفت: نگران احیای 
بازارهای ازدست رفته نفت ایران نیستیم و در 
صورت لغو تحریم ها، قدرتمندتر از گذشته به 

بازار بازمی گردیم.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی 
وزارت نفت، در نشست خبری خود با خبرنگاران 
حاضر در مراسم آغاز به کار بیست وپنجمین 
نمایشگاه نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی درباره 
بازگشــت تولید نفت ایران به بازار پس از لغو 
تحریم ها گفت: من نگران بازارهای ازدست رفته 
نیستم و خریداران نفت هم خود را به یک یا دو 
فروشــنده محدود نمی کنند. در صورت لغو 
تحریم هــا قدرتمندتر از گذشــته بــه بازار 
برمی گردیم، کوتاه تر از زمانی که فکر می کنید.

وزیر نفت درباره سخنان اخیر عبدالناصر 
همتی، رئیس کل بانک مرکزی درباره اینکه 
صادرات نفت ایران در مدت اخیر افزایش یافته 
است، گفت: به شدت. اگر صنعت نفت زنده نبود، 
شرکت ها در این نمایشگاه نمی توانستند کاری 
انجام دهند؛ وقتی شرکت های گاز، پالایش و 
پخش و پتروشیمی سرمایه گذاری می کنند، 
یعنی زنده هستند و برای کالاها و خدمات تقاضا 
می دهند، بنابراین این شرکت ها زنده هستند و 
البته تقاضا بیشتری برای کار دارند که ما هم 
قبول داریم. صنعت نفت نیازمند سرمایه گذاری 
بیشتر است و این روند به منابع سرمایه ای نیاز 
دارد و همه باید در سطح نظام تلاش کنیم منابع 
موردنیاز را تأمین کنیم و از همه این ظرفیت 
عظیم مبارک که در کشور ایجاد شده و یکی از 
ثروت های بزرگ کشور هست، صیانت کنیم و 
بتوانیم طرح های خود را با اتکا به تجهیزات، 

کالاها و مهندسی ایرانی پیش ببریم.
برای حمایت از ساخت داخل پیمانکاران 
برنده مکلف اند طبق فهرست مفصلی که در 
قراردادها به آن اجزا و تجهیزات بیشتری اضافه 
می شود، تنها از شرکت های داخلی خرید کنند 

و حق خرید از خارج را ندارند.

البته ما هنــوز در بخش هایی از جمله 
لوله های بدون درز و ماشین های دوار نیازمند 
کار بیشتری هستیم؛ نزدیک به ۶5 تا 70 درصد 
در ساخت پالایشگاه های گازی و پتروشیمی 
خودکفا شده ایم و تجهیزات دوار هم باید تلاش 

شود در ایران ساخته شود.
ما به زاهدان گازرسانی کردیم و در ماه های 
ابتدایی سال 1400 شهر زابل هم به شبکه وصل 
می شود، اما به دلیل اولویت بخشی به طرح گوره 
- جاسک به عنوان ایرانی ترین و سریع ترین خط 
لوله تاریخ ایران در تأمین خط لوله های خط 
ایرانشهر - چابهار کمی تأخیر شد، اما گازرسانی 
داخل شهرها و شــبکه ها در جریان است. ما 
براساس احتمال ها برنامه ریزی و کار می کنیم، 
اما اعلان عمومی نمی کنیم، زیرا تحریم ها هنوز 
برداشته نشده است، با این حال نگران احیای 
بازارهای ازدست رفته نیستم. من فکر می کنم، 
اگر تحریم ها برداشته شــود، بازار به سراغ ما 
می آید، زیرا خریداران نفت همیشه دنبال تنوع 
در فروشندگان هستند، بازار خیلی بزرگ است، 
اما ما در این سه سال در بازاریابی و انتقال پول و 
دریافت پول، قدرتمندتر و توانمندتر از گذشته 
شدیم و در صورت رفع تحریم ها با قدرت وارد 
بازار می شویم و در کوتاه ترین زمان ممکن به 
تولید حداکثری می رســیم. وی در پاسخ به 

پرسشی درباره آمار صادرات نفت گفت: اکنون 
نمی توانم آمار بدهم، زیرا جنگ تمام نشده است. 
وی همچنین در پاســخ به پرسشــی درباره 
پیش بینی وی از تحولات بازار نفت پس از روی 
کارآمدن بایدن گفت: من پیشگو نیستم، اما 
بستگی به آنها دارد و مقام های سیاسی ما پیام ها 

را به روشنی و با صراحت گفته اند.
وزیر نفت همچنین در پاسخ به پرسشی 
درباره تهاتر نفت در ازای واکســن گفت: من 
چنین مذاکره ای انجام نداده ام. ما با جمهوری 
آذربایجان توافق ها و پیشــرفت های خوبی 
داشته ایم و توافق های روشنی انجام شده که 
تحریم ها آن را دچار اشــکال کرده است و اگر 
برداشته شود، فعال می شود و منافع دو کشور را 
تأمین می کند. پالایشــگاه ها در فروش خود 
مختارند و تاکنون گزارشی درباره تأمین نشدن 
به موقع نیاز واقعــی تولیدکنندگان داخلی 
دریافت نکرده ام، البته قیمت دست من نیست 
و دست بازار است، اما گزارشی دریافت کنم، 
تلاش می کنم خــوراک موردنیاز واحدهای 
پایین دستی به موقع و به قیمت متعارف تأمین 
شــود. من در هر دوره که وزیر نفت بودم همه 
تلاشــم را کــردم که جوانان را رشــد دهم و 
استعدادها و افرادی را که توانایی تدبیر دارند 
رشد دهم که همین نمایشگاه هم زحمتی است 

که کشــیده شده اســت و ما تلاشم کردیم 
زمینه های رشد را فراهم کنیم.

اکنون می بینید که در شرایط تحریم در 
حالی که پول زیادی نداشتیم و در سه سال اخیر 
سرمایه گذاری صنعت نفت 14 میلیارد دلار 
کاهش یافت، پروژه ها اجرایی شدند و ما هنوز 
زنده ایم و رشــد کردیم؛ با مشاهده غرفه های 
نمایشگاه هم متوجه می شــوید که در حال 
انقباض و از بین رفتن نیستند و این مایه افتخار 
است. اکنون برنامه ای برای استخدام رسمی 
نداریم، اما قراردادهــای مدت موقت و مدت 
معیین وجود دارد و افراد ارزیابی می شــوند و 
اکنون هم اگر کســی هست باید در تارنمای 

وزارت نفت برای ارزیابی ثبت نام کند.
حفاری فاز 11 پارس جنوبی هم آغاز شده 
و برنامه ما این اســت که زمستان سال آینده 
روزانه حدود 1۶ میلیون مترمکعب گاز از این فاز 
برداشت کنیم. جکت میدان گازی فرزاد هم در 
حال ساخت است و حفاری در این میدان گازی 
احتمال دارد سال آینده آغاز شود. هم اکنون 
میدان های نفتی و گازی زیادی وجود دارد و 
فشــارافزایی های پارس جنوبی و بازسازی و 
نوسازی تأسیسات نفت مانده است که باید انجام 
شود، هرچند اجازه ندادیم کار در دوران تحریم 
بخوابد، اما در حداقل ها کار کردیم. هم اکنون گاز 
طبیعی با فشــار بالایی که به وزارت نفت آمد 
تأمین می شود و جز در مقطع کوتاهی و در یک 
شب، باقی گازرسانی به نیروگاه ها اداره شد و از 
حالا هم اگر مردم صرفه جویی کنند مشکلی 
نیســت. مســئله این بود که مصرف مردم 
غیرقابل پیش بینی بود و فقط در استان تهران 
15 درصد افزایش مصرف داشتیم و این رقم 
بسیار بالایی است. اگر قرار باشد سالانه 150 
میلیون مترمکعب به مصرف اضافه شود باید از 
کجا تأمین کنیم؟ مگر می توان ســالانه 30 
میلیارد دلار در این حوزه سرمایه گذاری کرد، 

بدون اینکه تولید ملی بالا برود؟

شرکت ما در تخصصی تولید نیروی برق حرارتی به 
عنوان پیشتاز در استفاده از روشهای تامین مالی، به استناد 
تبصره 5 قانون بودجه ســال 1399 موفق به انتشار اوراق 
مالی اسلامی از نوع سلف موازی استاندارد برق شده است.  
محسن طرزطلب مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق 
حرارتی گفت: عرضه اولیه نخستین تامین مالی صنعت 
برق در بخش دولتی است که در نماد معاملاتی »سحرا« 
و طی دو مرحله انجام می شود. به گزارش اعتبار به نقل از 
روابط عمومی شرکت برق حرارتی،   وی   با اعلام آغاز مرحله 
نخســت ، اولین عرضه اولیه اوراق سلف موازی استاندارد 
برق بخش دولتی گفت: شرکت مادرتخصصی تولید برق 
حرارتی در راستای تامین مالی طرح های توسعه ای خود 
بنا دارد طی دو مرحله نسبت به انتشار و عرضه اولیه اوراق 
ســلف موازی اســتاندارد برق به ارزش 13 هزار و 579 
میلیارد ریال در بازار مشتقه بورس انرژی ایران اقدام نماید 
که در گام نخست برابر با ۶ هزار 579 میلیارد ریال از این 
اوراق در این بازار با موفقیت عرضه اولیه شد، دو میلیون و 
420 هزار و 743 قرارداد سلف موازی استاندارد برق توسط 
شرکت مادر تخصصی تولید برق حرارتی به ارزش ۶ هزار 
و 579 میلیارد ریال در نماد “سحرا 021” به روش حراج 
ناپیوسته در حالی عرضه شد که تعهد پذیره نویسی این 

اوراق به گروه خدمات بازار ســرمایه سهم آشنا و شرکت 
تامین سرمایه امین اختصاص یافته است.

صندوق سرمایه گذاری اختصاصی بازارگردانی سهم 
آشنا یکم نیز نقش بازارگردان را برای این اوراق طی دوره 
عرضه ثانویه ایفا خواهد کرد که بر اســاس امید نامه این 
عرضه اولیه ،   بازدهی سالانه این اوراق   حداقل 17.5 درصد 
خواهــد بود. همچنین این اوراق منضــم به قراردادهای 
اختیار خرید و فروش تبعی بوده و دوره زمانی این قراردادها، 

دو سال پس از تاریخ شروع عرضه اولیه است. 
اوراق ســلف موازی اســتاندارد از سود بین دوره ای 
برخوردار نیست و در پایان دوره ، خریدار می تواند با توجه 
به قیمت اوراق در سررسید و براساس قیمت اختیار خرید 
یا فروش تبعی نسبت به تحویل فیزیکی یا تسویه نقدی 
اقدام کند. این اوراق از طریق کارگزاری امین آوید عرضه 
می شود و کارگزار بازار گردان نیز شرکت کارگزاری سهم 
آشنا است، این مساله نشان از انعطاف پذیری شرکت و کادر 
تامیــن مالی آن با توجه بــه محدودیتهای موجود برای 
شرکتهای دولتی است، با رفع محدودیت های شرکت های 
دولتی و هموار کردن مسیر استفاده از بازار سرمایه از طریق 
اصلاحات قوانین و مقررات می توان مسیر توسعه جدیدی 
را برای سنوات آتی ترسیم و پروژه های دولتی را به سرانجام 

رساند.  در این راستا شــرکت مادر تخصصی در راستای 
استفاده از ظرفیتهای قانونی و به استناد تبصره )5( قانون 
بودجه سال 1399 کل کشور موفق به اخذ مجوزات لازم 
برای انتشار اوراق ســلف موازی استاندارد برق به میزان 
13،579 میلیارد ریــال طی دو مرحله اقدام گردید. اتکا 
شرکتهای دولتی به منابع عمومی دولتی مهمترین عامل 
توقف، یا افزایش دوران ساخت پروژه های دولتی بوده به 
نوعی که بعضــاً طرح یا پروژه دولتی دیگر توجیه پذیری 
اقتصادی ندارد از این رو تمرکز بر سایر روشهای تامین مالی 
 یکــی از الزامات پیشــرفت و توســعه ظرفیــت در هر

 بخشی است.

واحد بخار نیروگاه های سیکل ترکیبی شیروان و سبلان با سرمایه گذاری بالغ بر هفت هزار میلیارد تومان همزمان با فرا رسیدن ایام دهه فجر به بهره برداری 
خواهند رسید. به گزارش اعتبار به نقل  از روابط عمومی وزارت نیرو،  بر اساس سیاست های وزارت نیرو و صنعت برق کشور برای استفاده بهینه از منابع به ویژه 
سوخت مصرفی نیروگاه ها و افزایش بازدهی تولید، سومین واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی شیروان و نخستین واحد بخار نیروگاه سیکل ترکیبی سبلان هر یک 
به ظرفیت ۱۶۰ مگاوات همزمان با دهه فجر افتتاح خواهند شــد. افزایش ظرفیت تولید برق منطقه و تامین بخشــی از تقاضای شبکه سراسری برق کشور، 
صرفه جویی در مصرف سوخت و بالا بردن بازدهی نیروگاه، استفاده از حداکثر توان مهندسی داخل کشور و ارتقا دانش فنی در ساخت نیروگاه های حرارتی و 
همچنین اشتغال زایی و توسعه اقتصادی در منطقه از جمله اهداف راه اندازی این واحدهای نیروگاهی است،حدود ۱3هزار مگاوات در زمان فعالیت دولت تدبیر 
و امید به ظرفیت نیروگاه های برق حرارتی کشور افزوده شده است.همچنین ۶۷.۷ درصد از کل ظرفیت تولید برق حرارتی در اختیار بخش خصوصی است و 

در مدت زمان فعالیت دولت تدبیر و امید حدود ۱۲ هزار و ۹۵۴ مگاوات به ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشور افزوده شده است.

بهرهبرداری
ازواحد
بخارنیروگاههای
شیروانوسبلان

پالایشگاه اصفهان متنوع ترین 
فرآورده های نفتی کشور را تولید می کند

مرتضی ابراهیمی مدیرعامل پالایشگاه نفت اصفهان 
گفت: پالایشگاه نفت اصفهان با تولید 30 نوع فرآورده نفتی،  
رتبه نخست تنوع تولید فرآورده های نفتی کشور را در اختیار 
دارد. وی در حاشیه بیست وپنجمین نمایشگاه بین المللی 
نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی با اعــلام این خبر افزود: 
به تازگی محصولات سبز جدیدی مانند هگزان، پنتان و... به 
فرآورده های تولیدی پالایشگاه اصفهان افزود شد. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی پالایشگاه اصفهان وی تأکید 
کرد: شرکت پالایش نفت اصفهان با تولید فرآورده های نفتی 
اصلی بنزین، گازوئیل و نفت کوره و 27 فرآورده دیگر گام 
مؤثــر در کاهش وابســتگی  و واردات کشــور در زمینه 
فرآورده های نفتی برداشته است.مدیرعامل پالایشگاه نفت 
اصفهان با تأکید بر رویکرد این شرکت برای تولید فرآورده های 
دوستدار محیط زیســت تأکید کرد: پالایشگاه اصفهان 
سال هاســت که به منظور کاهش آلایندگی ها از گاز برای 
سوخت کوره ها استفاده می کند. ابراهیمی همچنین با اشاره 
به تولید بنزین با کیفیت یورو 4 از سال 94 در این مجموعه 
پالایشی گفت: با بهره برداری از واحد تصفیه گازوئیل این 
پالایشگاه در سال آینده، همه گازوئیل تولیدی این پالایشگاه 

نیز با کیفیت یورو 5 تولید می شود.
 پالایشگاه اصفهان رتبه نخست تولید 

فرآورده های نفتی در کشور
پالایشگاه اصفهان با تولید 30 فرآورده نفتی رتبه نخست 
کشور را در تنوع محصول به خود اختصاص داده است. سید 
حسن قاضی عسگر معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
منابع اســتانداری اصفهان در کارگروه تسهیل و رفع موانع 
تولید این واحد پالایشگاهی، هدف پالایشگاه اصفهان را در 
رفع موانع تولید و اشتغالزایی همراه با توجه و رعایت نکات 
زیست محیطی دانست. این شرکت با تولید فرآورده های 
نفتی اصلی بنزین، گازوئیل و نفت کوره و 27 فرآورده دیگر 
گام موثری در کاهش وابستگی ها و واردات برداشته است و 
در کارگروه تسهیل از تولیدات این شرکت حمایت می شود. 
پالایشگاه اصفهان همچنین برای کاهش آلایندگی سال 
هاست برای مصرف سوخت در کوره ها از سوخت گاز استفاده 
می کند و در این مدت از سوخت مازوت استفاده نکرده است. 
مرتضــی ابراهیمی افزود: در حــال حاضر محصول بنزین 
تولیدی این واحد پالایشگاهی بنزین یورو 5 است و تولید 

گازوئیل یورو 5 را هم آغاز کرده است.
باتلاش بی وقفه گروه مهندسی نفت ،تعمیرات 

موفقیت آمیز مولد برق پالایشگاه اصفهان
تعمیرات اساسی مولد برق شماره 5 شرکت پالایش 
نفت اصفهان پایان یافت. به گزارش خبرگزاری صداوسیما، 
مرکز اصفهان؛ مدیر نگهداری و تعمیرات شرکت پالایش 
نفت اصفهان گفت: این تعمیرات اساســی با مشــارکت 
متخصصانی از واحد های نگهداری و تعمیرات، بهره برداری، 
بازرسی فنی و مهندسی عمومی در مدت 39 روز با صرف 
25 هزار نفر ساعت پایان یافت. علیرضا قزوینی زاده افزود: 
کارخانه برق واقع در واحد آب و برق و بخار شرکت پالایش 
نفت اصفهان مجهز به 5 ژنراتور برق با ظرفیت 1۶ مگاوات 
اســت که هر ژنراتور پس از ۶0 هزار ساعت کارکرد تحت 
تعمیرات اساســی قرار می گیرد. شــرکت پالایش نفت 
اصفهان با آغاز فعالیت در ســال 1358 در زمینه پالایش 
نفت خام و تولید فرآورده های نفتی و تأمین خوراک صنایع 
پایین دســتی، حدود 23 درصــد از فرآورده های نفتی 

موردنیاز کشور را تولید می کند.

دوره پیش دبستانی سه ساله شد
خانم رضوان حکیم زاده معــاون ابتدایی آموزش و 
پرورش از سه ساله شدن دوره پیش دبستانی از سال آینده 
خبر داد. بر اساس اساسنامه سازمان ملی تعلیم و تربیت، 
کودکان از سال آینده از 3 سالگی تمام می توانند وارد دوره 
پیش دبستانی شوند. وی با اشاره اینکه مدت دوره پیش 
دبستانی قبل از این دو ساله بوده است گفت: دوره پیش 
دبســتانی جزو دوره هــای اختیاری بــوده و این دوره با 
مشارکت مردم و نهاد های دولتی و غیر دولتی انجام خواهد 
شد و درباره دریافت هزینه از خانواده ها برای اجرای دوره 
هنوز در سازمان ملی تعلیم و تربیت تصمیم گیری نشده 

است. صدا و سیما

خبر

وزیر جهاد کشاورزی در سفر غیررسمی به کرمان با همراهی استاندار از گلخانه قرنطینه هواپیمایی ماهان در ارزوئیه بازدید کرد. کاظم خاوازی وزیر 
جهاد کشاورزی به همراه علی زینی وند استاندار کرمان، مدیرعامل هواپیمایی ماهان، رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان و تعدادی از مسئولان 
وزراتخانه جهاد کشاورزی و محلی وارد سایت هواپیمایی ماهان ‘معین اقتصادی’ در روستای ملک آباد شد. خاوازی پس از ورود به ملک آباد از مزرعه 
معین اقتصادی شامل گلخانه قرنطینه خرمای مجول با بیش از سه هزار اصله نهال و گلخانه قرنطینه در حال ساخت پنچ هزار مترمربعی این مجموعه 
بازدید کرد. گلخانه قرنطینه شرکت هواپیمایی ماهان از سال گذشته به وسعت 3۶ هزار مترمربع در 2 منطقه دشتاب و ارزوئیه راه اندازی شده و در حال 
حاضر 110 هزار نهال گردوی پکِان )گردوی گرمسیری( و 50 هزار نهال خرمای پیارُم در آن نگهداری می شود. به گفته امیری مدیر جهاد کشاورزی 

ارزوئیه، این شهرستان قطب تولید محصول زراعی کشور محسوب می شود و تولید کننده ذرت و گندم بذری نمونه کشور است.

وزیرجهادکشاورزیازگلخانههواپیماییماهاندرارزوئیهبازدیدکرد
به گزارش روابط عمومی بیمه حکمت، در راستای خدمت رسانی بیشتر و بهتر به مشتریان بیمه حکمت، این بیمه با بانک قرض الحسنه مهر 

ایران تفاهم نامه همکاری بیمه ای در قالب »طرح مهر حکمت« امضاء کرد.
بر این اساس، حق بیمه متقاضیان را بانک قرض الحسنه مهر ایران در قالب طرح مهر حکمت تا سقف 5 میلیون تومان به شرکت بیمه حکمت 
پرداخت خواهد کرد و بیمه گذاران ظرف 12 ماه حق بیمه پرداختی را بدون مراجعه به بانک، بدون سود، بدون ضامن و بدون کارمزد به بانک مهر 
ایران می پردازند. گفتنی اســت، متقاضیان می توانند با مراجعه به شعب و نمایندگی های بیمه حکمت در سراسر کشور برای رشته بیمه های 
شخص ثالث، بدنه خودرو،آتش سوزی،حوادث انفرادی، عمرمانده بدهکار و سایر رشته ها، بیمه نامه خریداری کرده و اقساط آن را به بانک مورد 

اشاره پرداخت نمایند.

بیمهحکمتبابانکمهرایرانتفاهمنامههمکاریامضاءکرد

در مراسم آغاز بهره برداری از طرح عظیم پالایشگاه 
گاز بیدبلند، رئیس جمهور، وزیر نفت، مدیرعامل هلدینگ 

خلیج فارس و مدیرعامل شــرکت پالایش گاز بیدبلند از 
تلاش بانک ها و بانک پارســیان در تامین مالی این پروژه 

قدردانی و تشکر کردند.
در این پروژه 4/3 میلیارد دلار هزینه شده است که از 
این رقم، مبلغ 2/2 میلیارد دلار آن از محل منابع صندوق 
توسعه ملی و با عاملیت سندیکای بانک ها تامین شده است 
و ســهم بانک پارسیان از تامین مالی 2/2 میلیارد دلاری 
صورت گرفته توســط بانک های عامل400 میلیون دلار 
بوده اســت تامین مالی که منجر بــه اجرای موفق طرح 
توسط پیمانکاران، مهندسان و مدیران و کارگران ایرانی 
شد و سالانه 710 میلیون دلار به ظرفیت صادراتی ایران 
خواهد افزود و میزان فروش آن در داخل کشــور نیز 5/1 
میلیارد دلار برآورد شده است.گفتنی است؛ پالایشگاهی 
که مدیرعامل شــرکت ملی گاز آن را تحقق رویای 110 

ســاله صنعت نفت می داند، قرار است که پرونده فلرهای 
گازی در ایران را برای همیشــه ببندد و از اثرات زیســت 
محیطــی آن جلوگیری کند. فلرهای گازی که حســن 
روحانی رئیس جمهوری آن را از دغدغه های رهبری اعلام 
کرده و می گویند: » این افتتاح مهم که برای آن بالغ بر 3 
میلیارد دلار هزینه شده تمام فلرهای گازی را که در هوا 
می ســوخت را جمع آوری می کند و آلایندگی محیط 
زیست را کاهش می دهد که صرفه جویی ارزی بالایی را 
دارد . به خاطر دارم در همان روزهای نخست که به عنوان 
رییس جمهور دولت یازدهم انتخاب شــده بودم یکی از 
نکاتی که رهبری آن را مورد تاکید قرار دادند همین مساله 
فلرهای گازی بود و در آن روز به ایشان اعلام کردم که برای 
این مشکل طرحی داریم که با افتتاح آن این مشکل تقریبا 

رفع خواهد شد.«

تامین مالی ۴۰۰ میلیون دلاری بانک پارسیان در پروژه ملی پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس

انتشاربیش از 13 هزار و 570 میلیارد ریال توسط شرکت تولید نیروی برق حرارتی در بورس انرژی
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روابط عمومی، نقش مهمی در تحقق 

اهداف سازمانی دارد

 در شرایط کنونی نقش روابط عمومی سازمان ها در 
انعکاس فعالیت ها  و تحقق اهداف سازمانی، بسیار مهم 
و حیاتی اســت. به گزارش روابط عمومــی بانک رفاه 
کارگران، اسماعیل لله گانی مدیرعامل این بانک در سی 
و هشــتمین جلسه شورای اطلاع رســانی وزارت امور 
اقتصادی و دارایی کــه با حضور مدیران روابط عمومی 
وزارتخانه و ســازمان های تابعه بــه میزبانی بانک رفاه 
کارگران در مجتمع آموزشی رفاهی- ولنجک به صورت 
حضوری و آنلاین برگزار شــد، با بیان این مطلب اظهار 
داشــت: در شرایط حســاس کنونی که کشور با جنگ 
اقتصادی، تحریم های ظالمانه و شــیوع ویروس کرونا 
روبرو است، انعکاس فعالیت ها بسیار مهم و حیاتی است 
که این نقش مهم را روابط عمومی ســازمان ها به عهده 

دارند.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران افزود: روابط عمومی، 
آیینه زیبایی هاســت. به این معنی که شناسایی نقاط 
ضعف، انعکاس نقاط مثبــت و تلاش برای بهبود نقاط 
ضعــف در حوزه فعالیت ها و اختیــارات روابط عمومی 
هاست. اطلاع رســانی مناسب فعالیت ها و تلاش های 
مجموعه برای تنویر افکار عمومی در این مقطع حساس، 
روابط عمومی ها را بیش از هر زمان دیگر در کانون توجه 

قرار داده است.
لله گانی تصریح کرد: با شــیوع ویروس کرونا، نظام 
بانکی از جمله ســازمان هایی است که در سخت ترین 
شــرایط، خدمت رســانی به هموطنان را انجام داد و با 
اهدای شــهدای خدمت، دین خود را به نظام و کشور ادا 
کرد اما متاسفانه انتقادهای زیادی به نظام بانکی می شود 
که روابط عمومی ها به عنوان حافظان منافع ســازمان، 

باید بتوانند به این انتقادها پاسخ مناسبی ارائه دهند.
مدیــر عامل بانک رفاه کارگــران در ادامه به نقش 
ســازنده روابط عمومی ها اشاره و اظهار داشت: در عصر 
ارتباطات که عنصر اصلی و مهم آن، ارتباط بین انســان 
هاســت، نقش روابط عمومی ها در ارتباط ســازمان با 
مخاطبانش و درون سازمان با همکاران مجموعه، بیش 
از گذشته اهمیت پیدا کرده است و از نگاه سنتی که فقط 

تبلیغات را وظیفه آن می دانست، فاصله گرفته است.
لله گانی ادامه داد: ماهیت ارتباطات و ابزارهای مورد 
استفاده در مقایسه با گذشته تغییرات محسوسی کرده 
است. این تغییرات، محدودیت های زمانی و مکانی را از 
بین برده اســت و به معنی واقعی کلمه، دهکده جهانی 

شکل گرفته است.
مدیر عامل بانک رفاه کارگران ادامه داد: شکل گیری 
و رونق شبکه های اجتماعی از جمله این تغییرات است 
که استفاده مناســب و بهینه از این شبکه ها می تواند 
روابط عمومی ها را در رسیدن به اهداف سازمانی یاری 

کند. 
لله گانی افزود: روابط عمومی ها، مشاوری امین برای 
مدیران و سازمان ها هستند و از طریق ایجاد پل ارتباطی 
بین ســازمان و ذی نفعان می توانند به مدیران مشاوره 

دهند و سازمان را در مسیر تحقق اهداف یاری کنند.
مدیرعامل بانک رفاه کارگران بیان داشت: تخصص 
در حوزه روابط عمومی اصل مهمی اســت و با توجه به 
جایگاه و اهمیت روابط عمومی، افرادی که برای این حوزه 
انتخاب می شــوند باید از تخصص، دانش و مهارت لازم 
برخوردار باشند تا بتوانند به نحو مطلوب از منافع سازمان 
در تعامل با مخاطبان و سازمان های دیگر حفاظت کنند.

در ادامه این جلســه، خالصی مدیــر مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رســانی وزارت امور اقتصادی و دارایی 
ضمن تقدیر از بانک رفــاه کارگران گفت: هدف اصلی 
برگزاری جلسات شــورای اطلاع رسانی، امید آفرینی 
برای هموطنان در این شــرایط دشــوار است و روابط 

عمومی ها باید در این زمینه پیشگام باشند.
خالصی افزود: در سال های گذشته در سازمان ها و 
نهادهای دولتی، فعالیت ها و کارهای زیادی انجام شده 
است اما آن طوری که باید به اطلاع افکار عمومی نرسیده 
اســت، بنابرایــن روابط عمومی ها باید اطلاع رســانی 

مناسبی از این اقدامات داشته باشند.

باید شر عوامل غیر اقتصادی را از سر بازار سرمایه کم کنیم

حسین فلاح جوشقانی دبیر کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات از افزایش تا سقف چهار درصدی سهم هزینه خدمات عمومی الزامی )USO(، از مبلغ تسهیم درآمد 
سالیانه پروانه های رگولاتوری خبر داد. وی با اشاره به اینکه پیش از این سهم USO از مبلغ تسهیم درآمد دارندگان پروانه سه درصد بود، گفت: براساس مصوبه 
3-3۱۰ کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات، اکنون این مبلغ تا سقف هفت درصد از درآمد سالیانه دارندگان پروانه ارائه دهنده خدمات ارتباطی و فناوری اطلاعات، 
در حوزه خدمات عمومی اجباری )USO( هزینه می شــود. این افزایش تا سقف چهار درصدی به منظور تامین دسترسی روستاها، مدارس و مراکز آموزشی به 
شــبکه ملی اطلاعات و هزینه در بخش الزامات دسترسی مقابله با شیوع ویروس کرونا در نظر گرفته شده است که اپراتور ها می توانند خودشان یا در تعامل و 
همکاری با سایر دارندگان پروانه برای هزینه در این بخش اقدام کنند.رئیس رگولاتوری با اشاره به اینکه الحاقیه مربوط به این موضوع با همکاری اپراتور ها در 
حال تدوین است، عنوان کرد: در صورتی که دارندگان پروانه رگولاتوری، تعهدات مشخص شده در چارچوب پروانه خود را انجام ندهند، سازمان تنظیم مقررات 

و ارتباطات رادیویی می تواند دارنده پروانه را تا دو برابر میزان هزینه تعهد شده در پروانه جریمه کند.

سهمهزینه
خدماتعمومی
الزامیافزایش

یافت

بخشی از نوسانات بازار سرمایه ناشی 
از عوامل غیر اقتصــادی بود؛ عواملی که 
لزومی به تجربه کردنشان نبود. باید سایه 
ایــن عوامل غیر اقتصادی را از ســر بازار 
سرمایه کم کنیم. تنها با کم شدن شر سایه 
عوامل غیر اقتصادی از ســر بازار سرمایه 
اعتماد به این رکــن مهم اقتصاد باز می 

گردد.
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومی ســازمان بورس و اوراق بهادار  ، 
دکتر محمدعلی دهقان دهنوی سکاندار 
جدید ســازمان بورس و اوراق بهادار در 
جلســه معارفه خود که با حضور فرهاد 
دژپسند، وزیر امور اقتصادی و دارایی برگزار 
شــد، گفت: محدود کردن بازار سرمایه 
کشور به محل خرید و فروش سهام تصور 
غلطی اســت که باید اصلاح شود. امروز 
بزرگترین واحدهای تولیدی کشــور که 
ســهم مهمی از تولید ناخالص داخلی و 
اشتغال را به خود اختصاص داده اند در بازار 
سرمایه حضور دارند و اینجا نقطه تحقق 

جهش اقتصادی است.
وی با تاکید بر اینکــه جایگاه بازار 
سرمایه کشور فراتر از تصورات فعلی است 
و باید این ابن نهاد مهم اقتصادی در جایگاه 
حقیقی خود قرار بگیرد، افزود: صیانت از 
حقوق ســرمایه گذاران خرد، گسترش 
بازارها، تکثر ابزارهــای مالی، بهبود زیر 
ساخت ها، تعامل با خانواده بازار سرمایه و 
قطع زنجیره تخلف و خطا در بورس اولویت 
های اصلی نهاد ناظر بازار سرمایه است و 
بدون شک توسعه این نهاپ مهم اقتصادی 
لحظه ای متوقف نمی شود، اگر به دنبال 

اقتصاد مردمی، تحقــق جهش تولید و 
رهایی از رانت اقتصادی هســتیم باید از 
خیابان بازر ســرمایه عبور کنیم، افزود: 
پیشــرفته ترین شکل شفافیت و رقابت 
پذیری اقتصادی در بازار سرمایه متبلور 

است.
وی با طرح این پرسش که در کدام 
نهاد اقتصادی شاهد حضور 50 میلیون 
نفری هستیم!؟ افزود: بخش عظیمی از 
رشد اقتصادی و توسعه کشــور به بازار 
سرمایه وابسته شــده و بازگشت ثبات و 
آرامش به آن اولویت دولت و وزارت اقتصاد 

است.
سخنگوی شورایعالی بورس ادامه داد: 
بازار سرمایه طی ماه های گذشته با نوسان 
همرا شد. بخشی از این نوسان محصول 
عوامل اقتصادی بود که البته در روزهای 
آینده افق های روشنی پیش روی اقتصاد 
ما است. اقتصاد به ساحل آرامش نزدیک 
شده و بنابراین انتظار داریم عومل مثبت 

اقتصادی طی روزهای آینده در آینه بازار 
سرمایه نمایان شود.

اما بخشی از نوسانات ناشی از عوامل 
غیر اقتصــادی بود؛ عواملی که لزومی به 
تجربه کردنشان نبود. باید سایه این عوامل 
غیر اقتصادی را از ســر بازار سرمایه کم 
کنیم. تنها با کم شدن شر سایه عوامل غیر 
اقتصادی از سر بازار سرمایه اعتماد به این 

رکن مهم اقتصاد باز می گردد.
افزایش نقش بازار سرمایه در سیاست 
گذاری های اقتصادی از برنامه های آتی 
است، ما در کشور به دنبال جهش تولید 
هستیم و جهش تولید با افزایش سرمایه 
گذاری امکان پذیر است. سرمایه گذاری 
در کجا شکل می گیرد؟ در بازار سرمایه! اما 
سیاســت گذاری غلط،، دخالت و قیمت 
گذاری دستوری، عواملی است که سرمایه 
را از بازار سرمایه فراری می دهد. بنابراین 
نهاد ناظر بازار ســرمایه ســدی مقابل 
سیاست های غلط اقتصادی خواهد بود، 

اگر به دنبال رشــد اقتصــادی و افزایش 
سرمایه گذاری در کشور هستیم، مسیر آن 
رشد و بالندگی و پویایی بازار سرمایه است.

دبیر شــورایعالی بورس ادامه داد: 
افزایش سرمایه گذاری، تولید و اشتغال 
اهداف اصلی تصمیم گیران اقتصادی است 
و این پیام روشن باید از سوی سیاست گذار 
اقتصادی به سرمایه گذار منتقل شود که 
بازار سرمایه بهترین بستر و مناسب ترین 
راه برای تحقق این اهداف است و به کمک 
همکاران و کسانی که در سازمان بورس 
حضور دارند این پیام را به همه منتقل می 

کنیم. 
مســئولیت پذیری همه مسولین 
مسیله بعدی نهاد ناظر بازار سرمایه است 
و این مضوع را به جد پیگیری می کنیم. 
بنده در هر جایی سعادت خدمت گذاری 
داشته ام، پاسخ گویی و مسیولیت پذیری 
اولویت بوده و از این به بعد نیز خواهد بود.

وی از همه ســرمایه گذاران بورسی 
دعــوت کرد نظــرات خــود را از طریق 
مجراهای تعیین شــده به نهاد ناظر بازار 
سرمایه منتقل کنند و افزود: هر تغییری در 
مقررات بازار و یا آیین نامه ها حتما باید با 
مشورت و اخذ نظر فعالین بازار باشد. نباید 
بازار را غافلگیر کرد و باید اجازه دهیم همه 
چیز در بستر تعامل و تفاهم پیش برود. تنها 
در این صورت بهترین نتیجه حاصل می 
شود، توسعه نهاد های مالی برنامه بعدی 
نهاد ناظر بازار سرمایه است.  نهادهای مالی 
سربازان توسعه بازار هستند. اگر اشکالی 
در زمینه فعالیت این نهادها وجود داشته 

باشد حتما باید اصلاح و بازنگری شود.

یادداشت
شیوع جرائم سایبری 

در فقدان مهارت کاربران

سردار محمدرضا میرحیدری فرمانده انتظامی 
استان اصفهان: امروزه با گسترش فناوری اطلاعات و استقبال 
چشمگیر جامعه از تکنولوژی های نوظهور با عصر جدیدی به 
نام عصر ارتباطات یا سایبری روبه رو هستیم. هنگامه ای که با 
وجود تمام فرصت های اطلاعاتی و آموزشی، تهدید هایی نظیر 
جرائم رایانه ای را نیز برای مخاطبان به همراه دارد. شیوع جرائم 
رایانه ای مختلف، موجب بروز آسیب ها و خسارات گوناگونی در 
جامعه می شــود. برخی از این جرائم، مبانی اخلاقی و روابط 
اجتماعی جامعه را هدف قرار می دهند و بعضی دیگر، صدمات 
قابل توجه مالی و اقتصادی به اجتماع وارد می کنند. از میان 
جرائم رایانه ای، کلاهبرداری رایانه ای جرمی کاملاً شاخص 
محسوب می شود. این جرم به واسطه دسترسی مجرمان به 
ابزار و فناوری های جدید اســت که به این افراد امکان ارتکاب 
جرم در حد وسیع و سپس پنهان شدن پس از آن بدون نیاز به 
روبه رو شــدن فیزیکی با بزه دیده یــا قربانی خود را می دهد. 
کلاهبرداری رایانه ای یا اینترنتی را می توان از بیشترین جرائم 
رایانه ای با ابعاد مالی دانســت، ارتکاب این جرم امروزه به یک 
معضل جدی در فضای سایبر تبدیل شده و اگر انگیزه عمده 
جرائم رایانه ای را مالی بدانیم کلاهبرداری رایانه ای سهم اصلی 
در حوزه جرائم مالی را به خود اختصاص داده است و 85 درصد 
خسارات مالی ناشی از جرائم اینترنتی در نتیجه کلاهبرداری 
اینترنتــی اســت. کلاهبرداری های رایانه ای ایــن روز ها به 
شیوه هایی از جمله فیشینگ، حراج آنلاین، چت، اعلام برنده 
شدن در قرعه کشی، فروش اعتبارات، ارسال ایمیل و آگهی 

تبلیغات در جریان است. 
در روش کلاهبرداری به شیوه نیجریه ای کلاهبرداران با 
نفــوذ در ایمیل تجار و بازرگانان و هک ایمیل یکی از طرفین 
معامله )اغلب خریدار( با ارسال پیام های فریبنده خریدار را وادار 
به واریز وجوه کلان به حساب های اعلامی خود می کند در حالی 
که خریدار این تصور را دارد که با فروشنده اصلی در حال تبادل 
نامه الکترونیکی است. در روش دیگر کاربران را با این عنوان که 
قصد دارند وجوهی را از یک کشــور ثالث )اغلب آفریقایی( به 
کشور وارد کرده و فقط یک شماره حساب نیاز دارند فریب داده 
و در مرحلــه بعد با اخذ وجوهی از کاربر فریب خورده و تحت 
عنوان مالیات وجه واریزی پنهان می شوند که اکثر این ایمیل ها 
از خارج کشور ارسال می شوند. کارشناسان می گویند امروزه 
فشار یک دکمه روی صفحه کلید کامپیوتر می تواند به مراتب 
خطرناکتر از یک بمب باشد. پیامد های قربانی شدن در جرائم 
رایانه ای هم عبارتند از ایجاد ضربه عاطفی به خانواده مالباختگان 
به واسطه فروپاشی خانواده و تبعات ناشی از آن، ایجاد اختلافات 
خانوادگی به واسطه از دست دادن منابع اقتصادی خانواده و 
سخت شدن معیشت، پایمال شدن حقوق شهروندی و از بین 
رفتن اموال شــخصی افراد، ایجاد بی اعتمادی در خانواده و 
فامیل، عدم اعتماد اجتماعی به مؤسسات خیریه که با نیت 
صحیح اقدام به جمع آوری کمک های مردمی می کنند و از بین 
رفتن انگیزه کار و تلاش و سرمایه گذاری در فضای اینترنت. بر 
اساس تحقیقی که توسط کارشناسان اداره برآورد اجتماعی 
فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان در این خصوص صورت 
گرفته عمده دلائل بروز کلاهبرداری های اینترنتی نبود کنترل 
اجتماعی، عدم آشنایی با قوانین و حقوق اجتماعی و صنعتی 
شدن جوامع و عملکرد ضعیف دستگاه های نظارتی، تغییرات 

سریع فناوری اطلاعات و ضعف آموزش فرهنگی است.
با توجه به نتایج به دست آمده می توان پیشنهاد داد با توجه 
به ضرورت بررسی این مقوله مهم در این برهه از زمان که تجارت 
تکنولوژی، دانش فنی و آفرینش فکری برای دولت ها مهمتر 
از تجارت کالا و خدمات شناخته می شود، لازم است تحقیقات 
جامعی از طرف اهل علم انجام شود و در موضوعات تحقیقات 
علمی گنجانده شود. یکی از نقاط قوت نیروی انتظامی که در 
سال های گذشته بازتاب خوبی هم داشته است، اطلاع رسانی 
و برنامه ریزی جهت آموزش و آگاه سازی توسط کارشناسان 
پلیس فتا از سنین پایین و در مدارس است که باید این رویه 
باید تقویت شود. کارکرد ضعیف نهاد ها، سازمان ها و ساختار های 
اجتماعی در مشارکت با پلیس جهت تولید امنیت و نظارت 
اجتماعی باعث شده تا شاهد افزایش جرائم اینترنتی باشیم به 
همین خاطر با ایجاد دپارتمانی مشترک بین نهاد های مرتبط 
می توان به یک نظریه جمعی برای ســازماندهی شبکه های 

اجتماعی رسیده و از ارتکاب بیشتر این جرم جلوگیری کرد.

موسسه اعتباری نور طرح ساماندهی شعب خود را جهت افزایش بهره وری در دستور کار قرار داده است. به گزارش روابط عمومی موسسه 
اعتباری نور، این موسسه در راستای اجرای سند تحول راهبردی، افزایش بهره وری، طرح ساماندهی و آمایش شعب خود را آغاز کرده است. این 
گزارش می افزاید، این موسسه که از ادغام شعب دو تعاونی پیشگامان همیاران یزد، کارسازان آینده و صندوق قرض الحسنه ریحانه گستر مشیز 
در سال 1394 با 33۶ شعبه شروع به فعالیت کرد،  تاکنون تعداد 44 شعبه خود را با توجه به پراکندگی نامناسب و فاصله مکانی، ادغام کرده و در 
حال حاضر با 292 شعبه در سراسر کشور فعالیت می کند. از آنجایی که پراکندگی صحیح شعب در اقصی نقاط کشور و نیز تناسب تعداد شعب با 
حجم منابع و مشتریان یکی از مهمترین شاخص های افزایش بهره وری در میان بانک ها و موسسات اعتباری است، این موسسه در نظر دارد تا در 
افق 4 ساله آینده با هدف افزایش بهره وری، سودآوری و خدمت رسانی مطلوب تر به مشتریان، روند ساماندهی و آمایش شعب خود را تداوم بخشد.

رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای طی حکمی مشاور خود در امور بانوان این سازمان را منصوب کرد. به گزارش خبرنگار پایگاه 
خبری وزارت راه و شهرسازی، عبدالهاشم حسن نیا معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای مشاور خود 
در امور بانوان این سازمان را منصوب کرد.حسن نیا طی این حکم، “هما باعثی” رئیس اداره ارتباط با رسانه های دفتر روابط عمومی سازمان 
راهداری و حمل نقل جاده ای را با حفظ سمت به سمت مشاور رئیس این سازمان در امور بانوان منصوب کرد.در حکم رئیس سازمان راهداری 
و حمل و نقل  جاده ای به هما باعثی آمده است: نظر به تجربه و شایستگی سرکار عالی، به موجب این حکم به سمت مشاور ریاست سازمان در 
امور بانوان منصوب می شــوید. امید اســت با اتکال به خداوند متعال در انجام وظایف محوله و خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 

موفق و موید باشید.

تداومطرحساماندهیشعبموسسهاعتبارینور مشاوررئیسسازمانراهداریوحملونقلجادهایدراموربانوانمنصوبشد

نسخه جدید اپلیکیشن پرداخت بانک صادرات ایران 
)صاپ( با 8 قابلیت جدید، دسترسی به سامانه »شمس« 
و امــکان دریافــت کد تخفیف نمایشــگاه کتاب برای 
دانشــجویان، طلاب و اعضای هیئت علمی دانشگاه ها 

منتشر شد.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، نسخه 
جدید )2.07.00( اپلیکیشــن پرداخت بانک صادرات 
ایران )صاپ( برای سیستم عامل های آندروید و IOS  با 
8 قابلیت جدید و دو تغییر برای بهینه سازی عملکرد این 

اپلیکیشن منتشر شد.
دسترسی به سامانه شمس )شعبه مجازی سپهر(، 
امکان دریافت کد تخفیف نمایشــگاه کتــاب، امکان 
پرداخت اقســاط کارتی، اســتعلام شناســه شبا برای 
حساب های سپهری بانک صادرات ایران، امکان تغییر 
شماره حساب مقصد برای عملیات برداشت از کیف پول، 

نمایش شناسه کیف پول بر روی کیف، درج لوگوی صاپ 
بر روی رسیده های سوابق تراکنش، امکان به روزرسانی 
صاپ به جدیدترین نسخه از منو آخرین نسخه اپلیکیشن 
تغییرات ایجاد شده در صاپ است. همچنین بهینه سازی 
صفحه درباره ما و بهینه ســازی صفحه نمایش کارت ها 
)درج نشانه برای راهنمایی کاربر به امکان جابجا شدن 
بین کارت ها( از دیگر تغییرات نسخه جدید صاپ است.

این نسخه با قابلیت های جدید برای رفع نیازهای 
بانکی خرد و متنوع مشتریان و هموطنان در مواجهه با 
محدودیت های بهداشتی و ایجاد فاصله اجتماعی ناشی 
از شیوع بیماری کرونا بدون استفاده از فیزیک کارت های 
بانکی منتشــر و در سایت بانک صادرات ایران به نشانی 

www.bsi.ir در دسترس قرار گرفت. 
برداشت وجه از »کیف پول« )انتقال به حساب کاربر 
در بانــک صادرات ایران(، امکان شــارژ کیف پول برای 

کارت های بانک صادرات ایران از طریق صاپ و شارژ کارت 
ســایر بانک ها از طریق درگاه های پرداخت اینترنتی و 
نمایش کارت ها در کیف پول، احراز هویت غیرحضوری 
سجام، دسترسی به گزینه های سرمایه گذاری از جمله 
»اندوخته پایدار ســپهر«، »صندوق همیان سپهر« و 
»صندوق ســپهر آتی«، درج گزینه ســامانه استعلام و 
مدیریت قبوض برق )صدور قبض جدید و مبلغ بدهی( 
و به روزرســانی گزینــه نیکوکاری از دیگــر امکانات و 
قابلیت های اپلیکیشــن پرداخت بانک صادرات ایران 

»صاپ« است.

انتشار نسخه جدید »صاپ« بانک صادرات 
ایران با ٨ قابلیت جدید

حقوق اجتماعی - توسعه ی فرهنگ صلح و سازش )۱(
بسم ا... الرحمن الرحیم

 Peace    محمد اختری: صلح و سازش
Reconciliation &  به عنوان یک راهبرد در 
دســتگاه قضایی جمهوری اســلامی ایران از 
گذرگاه  توسعه ی فرهنگ حاکم بر شورا های 
بــر  تمرکــز  بــا   ، اختــلاف   حــل 
سازش  از مهمترین دغدغه های  مسئولین  در 
عرصه سیاستگذاری  دستگاه  قضایی  است . 
ریاست معظم قوه قضائیه نیز به جایگاه و استفاده 
از ظرفیت شورای های حل اختلاف بسیار تاکید 
دارند و معنقدند  باید از این ظرفیت برای توسعه 
صلح و سازش به خوبی استفاده کنیم تا بسیاری 
از پرونده های قضایی به صلح و سازش ختم شود. 
معظم له فرمودند : “ شوراهای حل اختلاف از 
کارکرد اصلی خــود فاصله گرفته اند و باید به 
رسالت اصلی خود که ایجاد صلح و سازش است 
برگردند “ .   ذستورالعمل ابلاغی ریاست معظم 
قوه قضائیه  تحت عنوان )) دستورالعمل نحوه 
مشارکت و تعامل نهادهای مردمی با قوه قضائیه   
(( سه عرصه بزرگ  در مبحث صلح و سازش  در 
پرتــو مقررات قانونی را  تعریف و  چشــم انداز 

گسترده ای  بعنوان میدانهای عمل در راستای  
توسعه ی  فرهنگ صلح و سازش و بومی سازی 
آن برای جامعه ی اســلامی گشود . توسعه ی 
شوراهای حل اختلاف با استفاده از ظرفیت های 
عظیم  نهادهای مردمی در مساجد ، بقاع متبرکه 
، ندامتگاه ها  در راستای تبیین عدالت ترمیمی و  
هر نقطه ای که ضرورت آن احساس شود .، در 
دســتور کار قرار خواهد گرفت .   در این راستا 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
قضائیه  با همکاری مرکز توسعه ی حل اختلاف 
کشــور با  ایجاد ســازو کارهای مناسب  برای 
همکاری با ســازمانهای مردم نهاد و نهادهای 
مردمی  از درخواســت های همکاری ظرفیت 
هــای مردمی، مجامع دینــی ،  مراکز علمی ، 
تخصصی  در سراســر کشور ،  برای گسترش 
مبانی صلح و سازش استقبال می نماید .                                                           
 گسترش فرهنگ صلح و سازش متضمن 
آثار و پیامدهایی است که از جمله آن در  دسترس 
بودن محاکم  صلح  در سراسر جغرافیای انسانی 
کشور ، کاهش مراجعه مردم به دادگستری ها ، 
تقلیل پرونده های محاکم دادگستری ،کاهش 

هزینه ها، عدم اتلاف وقت  ، فوری بودن صدور 
حکم بصورت  ایجاد صلح و سازش ، صدور سازش 
نامه و  استفاده از گزینه های  میانجیگری و داوری  
و تعییــن تکلیف طرفین دعوی می باشــد  . 
همچنین  این اقــدام بزرگ ،با رفع  منازعات و 
اختلافات به مقوله امنیت اجتماعی کمک کرده 
و  موجبات  تحقــق  نیافتن پیامد های ناگوار 
اجتماعی و فرهنگی در نتیجه قتل و درگیری های 
قومی و قبیله ای در شهر ها و روستا ها می گردد  
و بدین توصیف از بین رفتن زمینه های وقوع جرم  
در پرتو  توسعه ی صلح و سازش نیازمند عزم ملی 
است  . تجربه جهانی حاکی از آنست که گسترش 
فرهنگ صلح و سازش  همواره ضامن سلامتی 
افراد در جامعه است ، چه اینکه نهادینه سازی  
خُلقیــات  مدارا ،  عفــو  و  اصلاح ذات البین  از 
ارزش های والای انســانی موکد در دین مبین 
اسلام می باشد  . پدیده صلح و گسترشِ  سازش  
بدان پایه از اهمیت اســت که  خدای تعالی در 
تنزیل  آسمانی اسلام   هشتاد مرتبه  در خصوص 
موضوع آشتی،  صلح  و  سازش و مشتقات آن  
تمثیل فرموده و  یا  فرمان داده   که برای جامعه 

ی  انقلابی ، اسلامی  ایران  مسئولیت ساز و در 
بردارنده  پیام های .ویژه ای است  .تغییر سبک 
زندگی بسوی  بهره گیری از ظرفیت های مبانی 
قرآنــی در خصوص صلح و ســازش به همت 
دستگاه قضایی  و اســتفاده از  هنر و رسانه در 
راستای  ترویج ، توسعه و بومی سازیِ  فرهنگ 
صلح وسازش در جامعه از نیازهای اولویتی کشور 
اســت . تحقق این هدف به تــلاش مجدانه و 
صادقانه افکار عمومی به ویژه گروه های صلح و 
سازش و انجمن های مردم نهاد بستگی دارد .

ناگفته نماند که  قوانین در کشور ما  رویکرد جرم 
انگارانه دارد ، اما با عنایت به ظرفیت عظیم صلح 
و ســازش و اثر گذاری آن در جامعه و تصویب 
شدن مقررات و قوانین شوراهای حل اختلاف و 
پیدایش مهارت های مذاکره  و اقناع  ســازی 
اخلاقی و منطقی نسبت به طرفین دعوی  زمینه 
ی  تغییر رویکردِ بخش عمده ای از دســتگاه 
قضایی کشور  بسوی ایجاد محاکم مردمی صلح 
و ســازش بعنوان یک  فرهنگ معنوی و یک 

فرصت  اجتماعی در خورتوجه است.
ادامه دارد 
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خبر
تشکیل هیات ویژه در دیوان محاسبات برای 

کمک به ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز

مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاسبات گفت: با تعیین 
هیات ویژه جهت رســیدگی به اجرای دقیق قانون، ترک فعل 
مسئولین در زمینه مبارزه با قاچاق کالا و ارز را رسیدگی می کنیم 
و در این زمینه کمک ستاد خواهیم بود.به گزارش اعتبار به نقل 
از خانه ملت، رئیس و معاونان ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با 
حضور در دیوان محاسبات کشور با مهرداد بذرپاش رئیس کل 
دیوان محاسبات دیدار کردند، پس از قانون مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز اتفاقات نسبتا خوبی انجام گرفته اما هنوز مشکلات زیاد است، 
با تعیین هیات ویژه جهت رسیدگی به اجرای دقیق قانون، ترک 
فعل مسئولین در زمینه مبارزه با قاچاق کالا و ارز را رسیدگی 
می کنیم و در این زمینه کمک ستاد خواهیم بود.عضو هیات 
رئیسه مجلس نهم، با ذکر خاطره ای، بیان کرد: یادم می آید وقتی 
این قانون در مجلس نهم تصویب شد، 2 نفر از وزرای وقت گفتند 
آن را قبــول نداریم و اجرا نمی کنیم. راهــی جز ردیابی کالا و 
شناسنامه دار کردن کالاها نداریم و این تجربه را دنیا انجام داده و 
نتیجه گرفته است، نان عده ای در عدم شفافیت فرایند ورود و 
خروج کالاهاست.الان سامانه های جدای از هم زیاد راه اندازی 
شده ولی متاسفانه از یکپارچگی و انسجام برخوردار نیستند. مثلا 
سامانه گمرک با ادارات صنعت، معدن و تجارت هماهنگ نیستند 
که باید این عدم یکپارچگی حل شود. در موضوع تلفن همراه، با 
رجیستری بخش زیادی از قاچاق از بین رفت. البته کالاهای دیگر 
تفاوت زیادی دارند و روش تلفن همراه را نمیتوان برای آنها به کار 
برد. بذرپاش در پایان با اشاره به نحوه ی محاسبه میزان قاچاق از 
طریق مصرف داخل منهای تولید داخل و واردات از مبانی رسمی 
تاکید کرد: عدد دقیقی از میزان مصرف و تولید داخل در اختیار 
نیست، بنابراین رقم اعلامی قاچاق هم نمی تواند عدد دقیقی باشد 
که باید برای محاسبه دقیق آنها، با این حجم عظیم ظرفیت های 

مختلف فناوری، فکری کرد.

خبر
 تولید 14میلیون 

دوز واکسن کرونا  تا 3 ماه دیگر

محمد مخبر، رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام دراین 
مراسم گفت: خط تولید 2 داروی ایورمکتین و موکوسیل و 
مواداولیه چند داروی بیماری های قلب و عروق، صرع و فشار 
خون به بهره برداری رسید. دراین مراسم خط تولید داروی 
ایورمکتین که درزمینه پیشگیری و درمان کووید-19 تجویز 
می شود و تولید آن تاکنون دراختیار چند کشور دنیا بود، خط 
تولید داروی موکوسیل و 3ماده اولیه دارویی بیماری های قلب 
و عــروق، صرع، فشــارخون و تهوع رونمایی شــد. یکی از 
جهت گیری های جدی ستاد اجرایی در چندسال گذشته 
پرکردن خلأهای دارویی موجود درکشــور و جلوگیری از 
خروج ارز بوده است. او  گفت: حدود 3درصد واردات دارویی 
داریم که 35درصد قیمت تمام شده دارویی کشور را تشکیل 
می دهد. مخبر با اشاره به احداث شهرک دارویی توسط ستاد 
اجرایی فرمان امام گفت: شــرکت های دارویی مختلفی در 
شــهرک صنعتی برکت راه اندازی شده است که تا 3 درصد 
واردات کشور را تأمین می کنند.وی  با اشاره به تولید داروی 
ایورمکتین توســط محققان داخلی گفت: تعهد کردیم هر 
دارویی که احتمال اثرگذاری در بیماری کرونا داشته باشد را 
تولید کنیم که امروز از یک دارو که به گفته پزشکان در بیماری 
کرونا تأثیرگذاری بالایی دارد را رونمایی کردیم. قطعا حجمی 
از این داروی جدید را برای استفاده در مناطق محروم کشور 
به طور رایگان در اختیار وزارت بهداشــت قرار خواهیم داد. 
محققان دارویی ستاد اجرایی فرمان امام از 3روش دیگر هم 
مشــغول تولید واکسن کرونا هستند که آن3واکسن هم تا 
پیش از عید به مرحله تست انسانی می رسند. ظرف یک ماه 
آینده به تولید 3میلیون دوز واکسن کرونا در ماه خواهیم رسید 
 و ظرف 3مــاه آینده این عــدد به 14میلیــون دوز در ماه

 خواهد رسید.

بانک تجارت شریک راهبردی ذوب آهن اصفهان برای ارتقاء تولید
آیین انعقــاد دو تفاهم نامه )ارزی و 
ریالی( فی مابین بانک تجارت ایران و ذوب 
آهن اصفهان، یکم بهمن ماه با حضور رضا 
دولت آبادی مدیرعامل این بانک و منصور 
یزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن در حضور 
جمعی از مسئولین این دو سازمان مبادله 

شد.
رضا دولت آبادی در حاشیه این آیین، 
در مصاحبه با خبرنگار ما گفت: ذوب آهن 
اصفهان به عنوان اولین تولید کننده فولاد 
کشور جایگاه خاصی در ابعاد مختلف دارد 
و توانسته با صادرات محصولات  خود که 
منطبق با آخرین استانداردهای روز دنیا 
اســت، ارز حاصل از صادرات را به کشور 
بازگرداند و  این موضوع دستاورد بزرگی 
به ویژه در دوران تحریم به شمار می رود.

وی افزود: بازدید بســیاری خوبی از 
بخش های مختلف کارخانه امروز انجام 

گرفت و ما به عنوان بانک تجارت آمادگی 
خود را برای همکاری با این مجتمع عظیم 
صنعتی اعلام می کنیم.مدیرعامل بانک 
تجارت ایران خاطرنشــان کرد: بانک ها 
مشــاوران خوبی بــرای تولید کنندگان 
محسوب می شوند و لذا  می توان از طریق 

تعاملات دو سویه در زمینه های مختلف 
همکاری های مناسب و نتایج سودمندی 
گرفت .منصور یزدی زاده مدیرعامل ذوب 
آهن اصفهان نیز گفت: وارد 5۶  ســالگی 
ذوب آهن اصفهان شدیم و این تفاهم نامه 
که نزدیک به روز بیســت و سوم دی ماه 

سالروز انعقاد قرارداد کارخانه، تبادل شد 
را به فال نیک می گیریم.وی افزود: هر آنچه 
در چرخه تولید نیاز داریم به ســرمایه در 
گردش باز می گردد و بانک ها ارکان بسیار 
موثری در این راستا محسوب می شوند.

مدیر عامل شرکت اظهار داشت: ذوب آهن 
اصفهان نخســتین تولید کننده مقاطع 
ساختمانی کشور و تنها تولید کننده ریل 
در غرب آسیا به شما می رود و هم اکنون 
این محصــول دارای ارزش افزوده بالا در 
پنج محور راه آهن کشور مورد استفاده قرار 
می گیــرد. وی گفت: ذوب آهن اصفهان 
نیازمند یک پشــتوانه مالی است و بانک 
تجــارت ایران که بــرای همکاری  اعلام 
آمادگی نموده است، می تواند یک شریک 
راهبــردی و موثــر بــرای ذوب آهن  در 
راســتای ارتقاء کمــی و کیفی تولیدات 

شرکت، باشد.

مرتضی براری رییس سازمان فضایی ایران و معاون 
وزیر ارتباطات گفت: سال 87 با قرارگیری ماهواره در مدار 
250 کیلومتری نهمین کشور دنیا بودیم که به چرخه کامل 
فن آوری فضایی دست پیدا کردیم، مهمترین دغدغه ما در 
برنامه 10 ساله دوم این است که فناوری فضایی به تثبیت 
برسد و ماهواره ای عملیاتی بالای مدار 500 کیلومتر قرار 
دهیم تا بتوانیم به جامعه خدمات پایدار ارائه دهیم به عبارتی 
مهمترین اولویت ما این است که اقتدار علمی و فناوری در 
عرصه فضا را به اقتدار صنعتی و اقتصادی تبدیل کنیم، بیش 
از 40 سال است که در کشور داده های ماهواره ای را دریافت 
می کنیم.  امروزه این داده های می تواند در صنعت کشاورزی 
ارزش افزود بخش را بالا ببرد، به کشاورز برای افزایش تولید 
ســرویس و خدمات بدهد و کاهــش هزینه های تولید 
محصولات کشاورزی را در پی داشته باشد و در حوزه محیط 
زیست برای حفظ و مراقبت از جنگل ها، منابع طبیعی و 
مدیریت بلایای طبیعی کاربرد بسیار زیادی دارد، در دنیای 
امروز صد ها استارت آپ شکل گرفته اند که با استفاده از داده 

های ماهواره ای به جامعه خدمات می دهند و تلاش ما این 
بود که با حضور جوانان خلاق و خوش فکر و شکل گیری 
استارت آپ های فضایی در این حوزه نقش آفرینی کنیم، 
در کنار این تلاش جهت ورود داده های فضایی به زندگی 
روزمره مردم، برای ورود بخش خصوصی، شــرکت های 
دانش بنیان و استارت آپ ها در این عرصه بسترسازی کردیم، 
راه اندازی کارگاه های توانمندســازی، معرفی و گزارش 
ظرفیت های بخش فضایی در دانشگاه هایی که به این صنعت 
مرتبط بودند،  خوشبختانه علاقه مندان زیادی به این عرصه 
وارد شــدند و ما برای آماده سازی زیرساخت ها، در اولین 
اقدام آرشیو 40 ساله داده های ماهواره ای را آزاد و آمادگی 
خود را برای دسترسی رایگان بخش خصوصی به این داده 
ها اعلام کردیم، از ســوی دیگر کتابخانه طیفی را هم به 
صورت رایگان در اختیار علاقمندان قرار دادیم و استارت آپ 
ها با این آزاد سازی داده ها این شروع به شکل گیری کردند 
و در کنار آن تلاش کردیم برای توسعه زیرساخت ها مرکز 
داده را قویتر کنیم و در حال حاضر  از 12 ماهواره به صورت 

آنلاین داده دریافت می کنیم که منشا شکل گیری بسیاری 
از کســب و کارها شده است. از سوی دیگر تلاش کردیم با 
همکاری بخش خصوصی مراکز نوآوری بخش فضایی را 
توسعه دهیم و هم اکنون دو مرکز نوآوری توسط سازمان 
فضایی و پژوهشگاه فضایی با مشارکت بخش خصوصی در 
حال شکل گیری است و امیدواریم با علاقمندی جدی که 
در بخش خصوصی به وجود آمده بتوانیم تعداد این مرکز 
نوآوری را افزایش بدهیم. مهمترین هدف مراکز نوآوری این 
است که بتوانند شرکت های دانش بنیان را این عرصه توسعه 
دهند و به صورت عملی سرویس های قابل قبولی را به جامعه 
ارائه بدهند. یکی از مشکلات دستگاه های دولتی بودند که 
باید کمک می کردیم که از خدمات استارت آپ ها استفاده 
کنند. به همین منظور با اکثر دستگاه های دولتی مصرف 
کننده فناوری جلساتی داشتیم و خوشبختانه دستگاه ها 
استقبال خوبی کردند، اولویت اول سازمان فضایی توسعه 
اســتارت آپ ها و ارائه خدماتی است که به شکل گیری و 

توسعه صنعت فضایی در کشور می تواند کمک کند.

 محصولات خانه هوشمند ایرانسل، با عنوان »خانه هوشمند آی بان« با کاربرد فناوری اینترنت اشیا، طراحی و عرضه شده است. با استفاده از این محصولات، کاربر می تواند در هر شرایطی، حتی 
هنگامی که در خانه حضور ندارد، محیط خانه خود را با گوشی هوشمند مدیریت کند.با استفاده از اپلیکیشن موبایل آی بان، ارتباط بین اجزای خانه هوشمند از طریق اینترنت وای فای و هاب مرکزی 
برقرار می شود و کاربر می تواند کنترل وسایل برقی خانه را در دست بگیرد. این اپلیکیشن، علاوه بر کنترل و نظارت بر خانه، امکاناتی مانند تنظیمات خودکار و برنامه ریزی زمانی و دستورات شرطی 
را نیز در اختیار کاربر قرار می دهد.هاب مرکزی آی بان، با اتصال به اینترنت وای فای، امکان کنترل و مدیریت آسان سایر تجهیزات هوشمند آی بان را فراهم می کند. این هاب، در واقع یک تی وی باکس 
قدرتمند است که تلویزیون کاربر را هوشمند کرده و امکان تماشای فیلم، گوش دادن به موسیقی و بازی را نیز برای او فراهم می کند.همچنین با استفاده از پریز هوشمند، کاربر می تواند تمام لوازم 
برقی )پریزی( مانند چای ساز، تلویزیون و... را با گوشی هوشمند خود، از هر جایی حتی خارج از خانه، خاموش یا روشن کرده و میزان مصرف برق آن ها را نیز تحت نظر داشته باشد. سنسور در یا پنجره 
آی بان نیز، کاربر را از عبور و مرور ناخواسته در خانه مطلع می کند و کلید هوشمند، امکان تنظیم نور خانه و روشن و خاموش کردن چراغ ها از راه دور یا نزدیک را برای وی به وجود می آورد. خانه هوشمند 

آی بان، توسط ایرانسل و با همکاری »شرکت دانش بنیان هوش و روان )هیناوا(« عرضه شده و در سه بستۀ مختلف »مدیریت خانۀ هوشمند«، »راحتی خانۀ هوشمند« و »امنیت خانۀ هوشمند«.

ایرانسل
محصولات
خانههوشمند
ارائهکرد

نهمین کشور دنیا در دستیابی به چرخه کامل فن آوری فضایی هستیم

علیرضا رزم حسینی وزیر صمت در دیدار با وزیر اقتصاد ارمنستان، از آمادگی بخش های مختلف صنعت و خدمات ایران 
برای توسعه همکاری ها با ارمنستان خبر داد. وی در دیدار با واهان کروبیان با بیان این مطلب، افزود: ایران ظرفیت های خوبی 
در تولید محصولات فولادی، لوازم خانگی، خودرو و مواد غذایی دارد. تلاش وزارت صنعت، معدن و تجارت حمایت از بخش 
خصوصی دو کشور و تسهیل مسیر حرکت آنها می باشد.شرایط برای حضور تجار 2 کشور باید تسهیل شود، تجار ارمنستانی 
به افزایش مراودات ایران و ارمنستان علاقمند هستند و نماینده ارامنه ایران در مجلس نیز بر این موضوع تاکید دارد.عبداللهی 
رییس اتاق تعاون ایران نیز با بیان اینکه علاوه بر تامین بازار ارمنستان آمادگی داریم از طریق ارمنستان به روسیه کالا صادر 
کنیم، فراهم کردن زیرساخت ها و ایجاد هماهنگی ها را از طرف ارمنستانی خواستار شد. همچنین محسن صالحی نیا رئیس 
هیئت عامل ایدرو که سهامدار عمده دو خودروسازی مهم کشور است، علاقه مندی این سازمان بزرگ توسعه ای را برای 
سرمایه گذاری مشترک در حوزه خودرو با طرف رمنستان ای اعلام کرد. واهان کروبیان وزیر اقتصاد ارمنستان و هیئت همراه 
با وزیر صمت، معاونان وزیر صمت، عبداللهی رئیس اتاق تعاون و شافعی رییس اتاق بازرگانی ایران دیدار و گفتگو کرد.در پایان 

این دیدار یادداشت تفاهم همکاری های مشترک به امضای وزیر صمت کشورمان و وزیر اقتصاد ارمنستان رسید.

علیرضا رزم حسینی
آمادگیبخشهایمختلف
صنعتوخدماتایرانبرای
توسعههمکاریهاباارمنستان

 مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت بر ضرورت نگاه جهادی 
در حوزه تولید چوب تأکید کرد، وزارت جهاد کشاورزی این اهتمام را دارد تا در خصوص سطح زیر 
کشت نگاه جهادی و جدی داشته باشد، حدود ۶ میلیون متر مکعب نیاز به چوب برای تولید فعلی 
داریم، گفته شــد امسال یک میلیون و 700هزار متر مکعب ام دی اف خواهیم داشت، و نیاز هست 
چوب آلات مورد نیاز این صنعت تامین شود. این صنعت دارای ارزش افزوده در بخش های مختلف 
صنعتی است وبرای تامین مواد اولیه در کوتاه مدت می توان از طریق واردات چوب با پوست و چیپس 
از کشورهای همسایه که دارای ذخایر مناسب هستند؛ مواد اولیه این صنعت را تامین کرد که لازمست 
سازمان حفظ نباتات مساعدت لازم را معمول نماید همچنین هرچه سریعتر می بایست وزارت جهاد 
کشــاورزی تمهیدات لازم برای اجرای طرح کاشت گونه های سریع الرشد را به منظور تامین مواد 
اولیه از منابع داخل کشــور اجرایی سازد،سال 92 مصوبه داشتیم که در آنجا اجازه داده شده بود تا 

چوب با پوست وارد شود، اما این مصوبه تاکنون به طور کامل اجرایی نشده است ./ صمت

نیازبهحدود۶میلیونمتر
مکعبچوببرایتولیدات
فعلی

 مهدی صادقی نیارکی

با مدیریت بهینه ریسک و تمرکز بر جذب رشته های کم ریسک در پرتفوی بیمه ای، حق بیمه تولیدی شرکت بیمه 
ما با رشد ۶0 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل، از 1200  میلیارد تومان عبور کرده و با ترکیب بهینه پرتفوی که در 
صنعت بیمه کشور، کم نظیر می باشد به دنبال شکست رکوردی دیگر است.به گزارش روابط عمومی،  شرکت بیمه ما  در10  
ماه ابتدای امسال با فروش بیش از   1050000  فقره  بیمه نامه، 12237841 میلیون ریال حق بیمه صادر کرد که این رقم 
از کل فروش سال نود و هشت  بیشتر است.در طی این دوره، رشته های کم ریسک مهندسی، آتش سوزی، باربری و مسئولیت 
شرکت هر کدام  به  ترتیب با رشد 187، 118 ،8۶  و 55  درصدی نسبت  به مدت مشابه سال گذشته بیشترین درصد رشد 
فروش را در میان سایر رشته ها داشته اند.باوجود مشکلات موجود در سال جاری، بیمه ما در بازه زمانی مذکور نسبت به 
مدت زمان مشابه سال قبل، در پرتفوی بیمه نامه های مهندسی رشد 187 درصدی را رقم زده است. در راستای این افزایش 
 فروش، سیاست شرکت ، ارائه سرویس و خدمات مطلوب و مناسب در زمان بروز خسارت به مشتریان استیکی دیگر  از 
رشته های بیمه ای که  طی چند سال اخیر با استقبال شدیدی از سوی بیمه گذاران مواجه شده است، بیمه های آتش 
سوزی شرکت بیمه ما است؛ به طوری که نرخ رشدی  معادل 118 درصد نسبت به دوره مشابه سال گذشته داشته است. 

یکقدمتا
تحقق۱۰۰درصدیبودجه
درکمتراز۱۰ماه

شرکت بیمه ما

دکتر مینو محرز عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا با اشاره به ورود واکسن سوئدی کرونا به ایران در آینده نزدیک گفت: 
واکسن سوئدی وارداتی با فناوری Recombinant ساخته شده و مورد تأیید ماست،  اولویت نخست تزریق واکسن کرونا با 
کادر درمان است، اولویت دوم با افراد بالای 70 سال و بیماران دیابتی، قلبی و ریوی و افرادی است که سابقه بیماری زمینه ای 
دارند و در اولویت های بعدی، گروه های دیگر که بیشتر با مردم در ارتباط هستند، قرار می گیرند. وی با بیان اینکه نخستین بخش 
از واکســن وارداتی، بیشتر برای کادر درمان و افراد در معرض خطر کووید استفاده می شود، افزود: این واکسن که با فناوری 
Recombinant ساخته شده، از کشور سوئد وارد می شود و مورد تأیید ماست. او با تاکید بر اینکه پس از ساخت واکسن، هیچ 
داروی مؤثر جدیدی به بازار نیامده است، کرونا درمان قطعی ندارد ولی درمان های علامتی بسیار به ما کمک می کند، جهش های 
ژنی ویروس کرونا نگران کننده است و فکر می کنیم شاید حتی واکسن ها به ویروس های جهش یافته جواب ندهند. تا زمانی که 
همه واکسینه شوند، باید مصون بمانیم. هنوز استفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی و شست و شوی مداوم دست ها 
از مهم ترین عوامل جلوگیری از کرونا هستند، دورهمی ها بیشتر شده، تالار های عروسی باز شده و افراد در کنار هم و بدون ماسک 
می نشینند و غذا می خورند. اگر وضعیت به همین منوال پیش برود، پیک چهارم را اواخر بهمن و اوایل اسفند خواهیم داشت. 

مردم خسته شده اند، ولی هم اکنون باید شیوه نامه ها را رعایت کرد تا پس از تزریق واکسن بتوان شرایط را کنترل کرد.

خرید
واکسنکرونا
ازسوئد

مینو محرز

سعید عطاری مدیرکل مصدومین شیمیایی بنیاد شهید و امور ایثارگران از آمادگی کامل برای ارائه 
خدمات درمانی به اهالی سردشت که توسط کمیسیون پزشکی به عنوان جانباز شناخته می شوند خبر داد.  
وی در این بازدید که با همراهی معاون اجرایی بیمه دی انجام شد، مسائل و مشکلات کلینیک در زمینه های 
مختلف مورد بررسی قرار گرفت. به منظور برطرف کردن این مسائل تصمیماتی اتخاذ شد که مهم ترین 
آن ها افتتاح دفتر بیمه دی در محل کلینیک جهت سهولت و سرعت دسترسی ایثارگران معزز به خدمات 
بیمه ای، افزایش تعرفه پزشکان متخصص و عمومی درمانگاه به تعرفه های بخش خصوصی به منظور جلب 
همکاری پزشکان در سطح شهر و پیگیری برای تأمین داروهای مورد نیاز بود. در حال حاضر ارائه خدمات 
درمانی توسط کلینیک مصدومین شیمیایی بنیاد شهید و امور ایثارگران با تمام ظرفیت صورت می گیرد.
در تماسی با دکتر حسنی معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی استان آذربایجان غربی مقرر شد به منظور 
اجرایی شدن ماده 2 قانون شناسایی و حمایت از مصدومین شیمیایی و تأمین خدمات درمانی توسط وزارت 

بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به زودی جلساتی با مسئولان این دانشگاه برگزار شود.

آمادگیکامل
برایارائهخدمات
بهجانبازانشیمیاییسردشت

بنیاد شهید و امور ایثارگران

محمد راستاد معاون وزیر راه و شهرسازی و  مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: هم اکنون 2۶ فروند 
شناور درحال ساخت داریم که تا امسال تعداد آن ها به ۶0 و تا سال آینده به 83 فروند می رسد. برنامه های توسعه ای 
مناسب و مختلفی در بنادر شرق استان هرمزگان از سوی سازمان بنادر و دریانوردی مدنظر قرار گرفته است تا تجارت 
دریایی و سرمایه گذاری بیشتری در بنادر این بخش صورت گیرد. با توجه به نیاز حوزه دریایی کشور و با برنامه ریزی 
صورت گرفته، بندر تجاری سیریک از نظر ظرفیت، زیرساخت و روبناها؛ شرایط مناسبی خواهد داشت و در عین حال 
برنامه ریزی مدونی در راستای صادرات غیرنفتی و تجارت خارجی از این بندر مدنظر قرار گرفته است. وی همچنین 
با اشاره به اینکه سامانه اطفا حریق بندر سیریک پیشرفت مناسبی دارد، افزود: طرح احداث اسکله بندر سیریک 80 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته و بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان بهار سال آینده به بهره برداری می رسد،  
رونق فعالیت های اقتصادی بندر سیریک در سه مرحله پنج ساله با تصویب طرح جامع طراحی شده است، طرح 
جامع بندر سیریک در یک افق 15 ساله و در سه فاز پنج ساله مصوب شده که در قالب طرح جامع این بندر، پروژه ها 

مشخص است و تا با تکمیل روبنا ها شاهد رونق فعالیت های اقتصادی و تجاری در بندر سیریک خواهیم بود.

ساخت۶۰شناور
داخلیتاپایان
امسال

سازمان بنادر و دریانوردی

امیر هامونی مدیرعامل فرابورس ایران با بیان اینکه در کل دنیا نظارت بر معاملات از اهمیت ویژه ای برخوردار است، 
از رصد تخلفات بازار با استفاده از سامانه های نظارتی هوشمند و اتوماتیک خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از بازار سرمایه، 
وی در تشریح وضعیت نظارت معاملات و بهره مندی از تکنولوژی در کشف تخلفات، گفت: حضور پررنگ سهامداران در 
بازار سرمایه و اعتماد به این بازار در چند سال گذشته موجب افزایش چشمگیر نقدشوندگی این بازار نسبت به گذشته شده 
به طوری که پویایی و نشاط در این بازار دوچندان شده است ضمن اینکه این حضور، اهمیت نظارت بر معاملات را نیز بیش 
از گذشته آشکار می سازد. او  با اشاره به اینکه در جلسه اعضای کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص سامانه های نظارتی 
سوال شد که چرا تغییر کردند و بعضا کنار گذاشته شدند، عنوان کرد: برخی سامانه های قدیمی با عنوان سمپا و سمپا پرو 
در گذشته فعالیت می کردند که مربوط به سامانه معاملات قبل از اتوس بودند، اما با خرید سامانه معاملات اتَوس، فرانسوی ها 
برای سامانه نظارتی سامانه آرامیس را پیشنهاد کردند که به مرور و با افزایش عمق بازار تصمیم بر آن شد تا در کنار سامانه 
آرامیس از تکنولوژی های داخلی نیز استفاده شود.به گفته وی سامانه های نهان، بیدار و بی آی به عنوان تکنولوژی های 
داخلی در زمینه سامانه های نظارتی مورد استفاده قرار گرفتند و این سامانه ها در کنار سامانه آرامیس توسعه پیدا کردند.

تخلفاتبازارسرمایهبا
سامانههاینظارتی
هوشمندرصدمیشود

امیر هامونی

طبق اعلام معاون فناوری های نوین بانک مرکزی از امروز متقاضیان جدید ابزارهای پرداخت از بهمن ماه بدون تشکیل 
پرونده مالیاتی نمی توانند کارت خوان یا درگاه پرداخت داشــته باشند و پرونده مالیاتی دارندگان فعلی کارت خوان یا 
درگاه پرداخت فاقد پرونده نیز به طور خودکار تشکیل می شود. در راستای اجرای ماده 11 قانون پایانه های فروشگاهی 
بانک مرکزی اعلام کرد که از روز گذشته متقاضیان جدید ابزارهای پرداخت از بهمن ماه بدون تشکیل پرونده مالیاتی 
نمی توانند کارت خوان یا درگاه پرداخت داشته باشند و پرونده مالیاتی دارندگان فعلی کارت خوان یا درگاه پرداخت فاقد 
پرونده نیز به طور خودکار تشکیل می شود.بدین ترتیب، متقاضیان قبل از ارائه درخواست به بانک یا شرکت psp باید 
نسبت به مراجعه به سامانه سازمان امور مالیاتی و تکمیل اطلاعات مربوطه اقدام و سپس با کد رهگیری دریافت شده 
تقاضای خود را برای دریافت ابزار پذیرش ثبت کنند.این فرآیند در حال حاضر با صرف زمانی کوتاه در ســامانه امور 
مالیانی امکان پذیر است و از امروز امکان تشکیل پرونده از طریق بانک یا شرکت psp نیز امکان پذیر است و متقاضیان 
می توانند به صورت خودکار ابزار پذیرش را دریافت کنند.همچنین، افرادی که از ابزارهای پذیرش استفاده غیرتجاری 
می کنند، می توانند این موضوع را در ســامانه اعلام کنند و پس از بررسی سازمان امور مالیاتی، آنها از رده پذیرندگان 

تجاری خارج می شوند و شامل پرداخت مالیات نخواهند شد.

آغازاعمالمحدودیتهای
مالیاتیبرای
دریافتکارتخوان

 بانک مرکزی.ج.ا. ایران



گسترش زیست بوم نوآوری با نخستین شهر هوشمند کشور
معــاون علمــی و فنــاوری رییس 
جمهوری، گفت: ظرفیت ایجاد شده برای 
پارک علم و فناوری موجب شده است روند 
شکل گیری یک شــهر هوشمند شتاب 

بگیرد.
 به گزارش ســیتنا، معاون علمی و 
فناوری رییس جمهوری از فرآیند احداث 
پارک علم و فناوری ایرانیان در شهر تازه 

تاسیس آیلند بازدید کرد.
سورنا ســتاری در این بازدید با بیان 
این که راه ایجاد نخستین شهر هوشمند 
کشور هموار شــده است، گفت: ظرفیت 
ایجاد شــده برای پارک علــم و فناوری 
موجب شده است روند شکل گیری یک 
شهر هوشمند شتاب بگیرد. شهر اقامتی 
تفریحی و تجاری آیلند، با ظرفیت 1400 
هکتار، مجموعــه ای از مراکز تفریحی، 
اقامتی و فناور را در خود جای داده است. 
43 هکتار از این مجموعه به پارک علم و 
فناوری ایرانیان اختصاص دارد و از ظرفیت 

اســتقرار شــرکت های دانش بنیــان، 
شتابدهنده های فناوری و صنایع خلاق و 
فرهنگی برخوردار است. ستاری با اشاره به 
حمایت معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری از توســعه زیرســاخت های 
دانش بنیان در کشور، افزود: هدف از این 
بازدید حمایت از توســعه زیســت بوم 

نوآوری و فناوری برای شرکت ها و افرادی 
است که در مسیر حل مشکلات جامعه با 
خدمــات و راهکارهــای نوآورانــه گام 

برمی دارند.
فنــاوری  و  علمــی  معــاون 
رییس جمهــوری با اشــاره به پیگیری و 
جدیت بــرای اســتقرار شــرکت های 

دانش بنیان، واحدهای فنــاور و صنایع 
خــلاق در پارک علم و فنــاوری ایرانیان 
گفــت: با حمایت از ایــن مجموعه فناور 
تلاش می کنیم ضمن شــکوفا شــدن 
ظرفیت های شــهر هوشــمند، راه برای 
توسعه فناوری های پیشرفته در این فضا 
فراهم شود. همچنین واگذاری زمین به 
25 مجموعه فناور انجام شده و با توجه به 
ظرفیت منطقه اقتصــادی و منطقه آزاد 
تجــاری، راه را بــرای توســعه عرضه و 
تجاری ســازی محصــولات و خدمات 

دانش بنیان فراهم می کند.
ایجاد منطقه شرکت های دانش بنیان 
زیستی و دارویی در قالب شهر واکسن از 
برنامه هــای آینده پارک علــم و فناوری 
ایرانیان است. با تکمیل این شهر هوشمند، 
29700 شغل فناور ایجاد می شود و خلق 
ارزش افــزوده از محــل تجاری ســازی 
محصولات دانش بنیان و خدمات فناورانه 

محقق خواهد شد.
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خبر
تحقق بومی سازی با اعتماد فولاد 

مبارکه  به دانش بنیان ها

رسول میدان جو مدیر یک شرکت دانش بنیان در اصفهان گفت: 
فولاد مبارکه در سالهای اخیر با حمایت حداکثری از شرکت های دانش 
بنیان در راستای بومی سازی و ساخت تجهیزات و مواد اولیه در کشور 
اقدام کرده است. وی  با اشاره به حمایت شرکت فولاد مبارکه از شرکت 
های دانش بنیان در راستای بومی سازی محصولات تولیدی اظهار 
داشت: شرکت های دانش بنیان همواره با هدف رفع نیازهای فناورانه  
صنعت فولاد کشورکوشیده اند. این شرکت ها با توجه به ساختار، چارت 
سازمانی و تشکیلاتی انعطاف پذیرند و در راستای رفع مسائل صنعت 
فولاد و بومی سازی تجهیزات وارداتی اقدام می کنند. مدیرعامل شرکت 
مهندسی تحقیقاتی رافع اصفهان با بیان اینکه شرکت فولاد مبارکه در 
سالهای اخیر با حمایت حداکثری از شرکت های دانش بنیان در راستای 
بومی سازی و ساخت تجهیزات و مواد اولیه در کشور اقدام کرده است، 
گفت: پروژه های متعدد فناورانه با همکاری واحد تحقیق و توسعه شرکت 
فولاد مبارکه به ثمر رسیده است که می توان به اجرای پروژه کاهش 
الودگی صوتی در نورد دو قفسه ای شرکت فولاد مبارکه اشاره کرد. در 
پروژه کاهش آلودگی صوتی در نورد دو قفسه ای شرکت فولاد مبارکه 
سعی شده تا با توجه به مطالعات انجام شده و تهیه نقشه صوتی کارگاه 
مولدهای تراز بالای صدای کارگاه شناسایی و جهت کنترل تراز بالای 
صدای کارگاه خدمات مربوطه انجام گیرد که شامل حذف مولدهای 
صدا در کارگاه و تعویض نازلهای جاروب امولشن با سیستم ایر نایف شد، 
طراحی و اجرای پروژه اصلاح مبدلهای حرارتی در تانک امولشن کارگاه 
نورد دو قفسه ای مجتمع فولاد مبارکه و افزایش دمای تانک امولشن 
وراندمان تولید در کارگاه انجام گرفت. وی ارایه و اجرای طرح تحقیقاتی 
استفاده از پوشش نانو بر روی تختال درنورد گرم و کاهش 70 درصدی 
تشکیل بوسته در نورد گرم فولاد مبارکه را از دیگر دستاوردهای همکاری 
دو شرکت اعلام کرد و افزود: فعالیت و تولید ورق کورتس مورد استفاده 
درلاینرهای نورد دوقفسه ای درحال تکمیل است که این پروسه با 
تولیدانبوه می تواند به ساخت خطوط تولید و رآکتورها و خط تولید مواد 

شیمیایی منجر شود.

گفتگو-2
7 میلیون نفر فاقد پوشش بیمه بازنشستگی

علی حیدری نایب رئیس هیات مدیره ســازمان 
تامین اجتماعی گفت: لازم است به جای یارانه های نقدی به فقر 
چندبعدی توجه کنیم. وی با اشاره به اینکه اکنون بحران کرونا، تورم 
و بیــکاری هم وجود دارد، گفت: اگر بــه تکالیف دولت در قبال 
بحران هایی از این دست اشاره کنیم در صدر قانون نظام جامع و ماده 
یک آن گفته شده که دولت کفالت اجتماعی مردم در پریشانی های 
اقتصادی اجتماعی را به عهده بگیرد. باید فراگیری سطح پایه، پرونده 
الکترونیک، شناسنامه یا پنجره واحد خدمت را داشته باشیم، در 
این صورت می توانیم مالیات های اجتماعــی را بر روی کالاها و 
فعالیت های آسیب رسان بر کیفیت زندگی مردم وضع کنیم و آن 
را به سمت کمک به نظام رفاهی هدایت کنیم مثلا حق الثبت طلاق 
را دوبرابر حق الثبت ازدواج کنیم و عواید آن صرف توانمندسازی 
زنان سرپرست خانوار شود. حیدری ادامه داد: منابع حاصل از قطع 
یارانه برخوردارها در سنوات گذشته باید طبق اصول هدفمندسازی 
یارانه ها صرف کمک بیشتر به افرد غیربرخوردار می شده درحالی که 
این منابع کسری های دولت را پر کرده یا صرف زیرساخت ها شده 
است. درحالی که قرار بوده این یارانه ها از سمت افراد مستطیع به 
سمت افراد مستحق بیاید. وی تاکید کرد: اگر نظام مترکز را داشتیم 
می توانستیم به افرادی که استحقاق دارند بگوییم آن را صرف افراد 
مستحق کنند یا حتی خودشان افراد نیازمند را معرفی کنند. چون 
نظام متمرکز را نداریم بسیاری منابع که بر اساس آزمون وسع قطع 
کردیم، به سمت حوزه رفاه نیامد.   نایب رئیس هیات مدیره سازمان 
تامین اجتماعی با بیان اینکه اکنون در حوزه بیمه های بازنشستگی 
برآوردها نشــان می دهد هفت میلیون نفر فاقد پوشــش بیمه 
بازنشستگی هستند، اظهار کرد: اگر با کمکی که دولت در آزمون 
وســع می کند این افراد خودشــان در پرداخت حق بیمه شان 
مشــارکت کنند، براســاس قانون اعداد بزرگ، نسبت بستگی 
صندوقی که اینها را بیمه می کند رشد خوبی خواهد داشت و مثبت 
خواهد شد و چون ورودی جدید هستند تا 10 سال آینده مصارف 
جدی نخواهند داشت و منبع بزرگ تامین مالی محسوب می شود.

دکترعلی صالح آبادی، مدیر عامل بانک توسعه صادرات ایران از اتصال مکانیزه بازار پول و سرمایه بر بستر بانکداری باز این بانک خبر داد و اعلام کرد که بانک 
توسعه صادرات در حوزه بانکداری باز، اقدامات مهمی را انجام و آن را از راهبردی ترین محورهای عملیاتی خود قرار داده است. به همین بهانه و برای آشنایی 
بیشتر با “شاهین”، پلتفرم بانکداری باز بانک توسعه صادرات و “هما”، پلتفرم بانکداری دیجیتال این بانک، عشرت عدالت، مدیر فناوری اطلاعات و ارتباطات بانک 
توسعه صادرات  گفت: توسعه تعداد کاربرانی که از اینترنت استفاده می کنند به حدود 8 میلیارد نفر و استفاده کنندگان از تلفن همراه هوشمند به بیش از ۵ 
میلیارد نفر رسیده است. همچنین حدود 3.۵ میلیارد نفر از شبکه های اجتماعی و 3.۲ میلیارد نفر از اپلیکیشن های موبایلی استفاده می کنند.این آمار نشان دهنده  
حرکت رو به رشد دنیا به سمت اســتفاده از فناوری های دیجیتال و خصوصا ابزارها و اپلیکیشن های هوشمند است. در بانک ها نیز این روند حاکم بوده و طی 
سال های گذشته بانک ها ســعی کرده اند تا استراتژی کلان خود را از مدل های کسب وکاری مبتنی بر تجهیز و تخصیص منابع به سوی مدل های مبتنی بر ارائه 

کسب وکارها و خدمات نوین مبتنی بر فناوری های دیجیتال مالی سوق دهند.

حرکتبهسمت
بانکداریدیجیتالبانک

توسعهصادراتاز
مسیربانکداریباز

محمــد صادق حاجیــان ســخنگو ومدیر روابط 
عمومی پالایشــگاه اصفهان گفت: در فصل زمستان به 
منظور پیشگیری و کنترل آلاینده های جوی طرح های 
زیســت  محیطی در شرکت پالایش نفت اصفهان اجرا 
شده است. اســتفاده از گاز طبیعی تولیدی پالایشگاه 

بــرای احتراق در کوره ها با وجود نبود صرفه اقتصادی 
و منع استفاده از سوخت مایع به دلیل شدت آلودگی، 
تغلیــظ آلاینده ها و  Shutdown هــای احتمالی از 
مهمترین فعالیت های زیســت محیطی پالایشــگاه 
اصفهان در فصل زمستان است. بر این اساس همچنین 
این پالایشــگاه در خصوص رفع آلاینده های زیســت 
محیطی اقــدام به نصــب و بهره برداری از سیســتم 
اکونومایزر )پیشــگرمکن( دیگ بخار -در واحد تولید 
بخار که منجر به کاهش مصرف ســوخت، بهینه سازی 
سیستم احتراق و کاهش انتشار آلاینده های خروجی 
از این دیگ بخار کرده اســت.پیگیری برای ترخیص 
آنالایزر های آنلاین پایش VOC از گمرک برای نصب 
و پایش متغیر های BTEX در بخش هوا در 5 نقطه از 
شــرکت از دیگر طرح های زیست محیطی پالایشگاه 
اصفهان اســت. وی افزود: از دیگر فعالیت های زیست 

محیطی این واحد پالایشــگاهی، می تــوان به نصب 
آنالایزر های اکســیژن بر روی کوره های واحد تبدیل 
کاتالیستی شماره یک شرکت به منظور تنظیم جریان 
اکســیژن در فرآینــد احتــراق و کنتــرل حداکثری 
آلاینده های خروجــی از کوره های این واحد، افزایش 
تولید گازوئیل یورو 4 و 5 از 2 به 4 میلیون لیتر در روز 
به منظور کاهش ســهم آلودگی هــوای خودرو های 
ســنگین و تولید روزانه حدود 12 میلیون لیتر بنزین 
یورو 5 اشاره کرد. وی کاهش ظرفیت تصفیه نفت خام 
از 370 بــه 3۶0 هــزار بشــکه در روز از ابتدای فصل 
زمستان و کاهش Load تجهیزات احتراقی، استفاده 
از توان علمی دانشــگاه های معتبر کشــور در زمینه 
آلودگی هوا و تغییرات موردنیاز به منظور کاهش انتشار 
آلاینده های هوا هم از دیگر طرح های زیست محیطی 

درحال اجرای پالایشگاه اصفهان برشمرد.

اجرای طرح های زیست محیطی پالایشگاه اصفهان برای کنترل آلاینده ها

 صدرا... بمانا مشاور نوسازی ناوگان فرسوده جاده ای سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای درباره ترخیص 2 
هزار دستگاه کامیون دست دوم اروپایی از گمرکات کشور گفت: ثبت سفارش 1300 دستگاه کامیون نهایی 
شد و در حال حاضر در مراحل تخصیص ارز قرار دارد. بانک مرکزی تخصیص ارز تعدادی از این کامیون ها را 
تأیید کرد و مابقی را نیز به مرور تأیید می کند. وی همچنین در پاسخ به این پرسش که چه زمانی شاهد ترخیص 
این خودروها از گمرک خواهیم بود، گفت: پیش بینی ما این است اگر واردکنندگان تأییدیه های ارزی از بانک 
مرکزی بگیرند و همچنین گواهی های اسقاط را تهیه کنند، تا پایان سال بتدریج کار ترخیص انجام شود. بمانا 
ادامه داد: شرکت های خدماتی باید قطعات را آماده کنند و واردکننده نیازی نیست قطعات را خودش وارد کند؛ 
ضمن اینکه این کامیون ها از سوی تولیدکننده در اروپا، بعد از 2 یا 3 سال فعالیت، اوورهال می شود و سپس به 
صورت اجاره به شرط تملیک )لیزینگ( به شرکت های حمل و نقل می فروشند. وی درباره برندهایی که قرار 
اســت وارد شود، خاطرنشــان کرد: تعداد کمی از کامیون های وارداتی، بنز است مابقی ولوو، داف و رنو است. 

شخص حقیقی یا حقوقی مالک خودروی فرسوده می تواند تا 10 دستگاه وارد کند. /مهر

تخصیصارز
بهکامیونهای
وارداتیدستدوم

سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای

حبیب ا... طاهرخانی ، مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید کشور گفت: در طول یکسال گذشته 200 مدرسه در شهرهای 
جدید کشور به بهره برداری رسید. حبیب الله طاهرخانی ، افزود: با احداث این شمار مدرسه کمبود فضای آموزشی شهرهای 
جدید به سرعت برطرف شد.برای پیشبرد سیاست شهرهای جدید منابع اعتباری متنوع و متعدد است که بخشی از آن بودجه 
عمومی دولتی مختص طرح های اساسی مانند طرح های ریلی است.طاهرخانی ادامه داد: در یک سال گذشته با تخصیص 
منابع،  پنج هزار میلیارد اعتبار دولتی برای توسعه حمل و نقل ریلی شهرهای جدید کشور هزینه شد.وی ادامه داد: از محل 
بودجه منابع داخلی این شرکت نیز در سال گذشته مجموع اعتبارات هزینه شده در حوزه های خدمات عمومی شهرهای 
جدید به 23 هزار میلیارد ریال رسید.براساس برآورد صورت گرفته پیش بینی شده امسال نیز مجموع اعتبارات هزینه شده 
در حوزه خدمات عمومی شهرهای جدید به 40 هزار میلیارد ریال افزایش پیدا کند.وی گفت: در این راستا سال گذشته در 
ادامه خط پنج متروی تهران، خط مترو هشتگرد- تهران به بهره برداری رسید و انتظار می رود برای سال جاری نیز خط مترو 
بهارستان- اصفهان به بهره برداری برسد.وی اظهار کرد: بخشی از پروژه های شهرهای جدید از طریق مشارکت بخش های 

خصوصی و راه آهن احداث می شود که در این راستا مطالعات خط ریلی عالیشهر- بوشهر نیز نهایی شده است.

2۰۰مدرسه
درشهرهای
جدیدکشوراحداثشد

حبیب ا... طاهرخانی 

افزایش ســرمایه  جذاب 234 درصدی بیمه دی تصویب شــد،  با توجه به تاکید مجمع عمومی عادی 
ســالیانه صاحبان سهام مورخ 1399/04/31 مبنی بر بررسی افزایش سرمایه شرکت بیمه دی، موضوع در 
دستور کار هیات مدیره قرار گرفت و مقدمات افزایش سرمایه از جمله ارزیابی مجدد دارایی های ثابت )شامل 
زمین و ساختمان( شرکت فراهم شد. این افزایش سرمایه به منظور تقویت بنیه مالی، ارتقای توانگری مالی، 
بهبود ساختار مالی برای نگهداری بیشتر سرمایه بیمه نامه ها، فراهم ساختن زمینه اخذ مجوز قبولی اتکایی 
و افزایش توان رقابتی شرکت با هدف کاهش سهم واگذاری اتکایی اختیاری و افزایش سهم نگهداری و همچنین 
افزایش ظرفیت این شرکت در قبول ریسک بوده و سبب افزایش سودآوری و بازدهی فعالیت شرکت خواهد 
شــد. در همین راستا هیات مدیره شرکت در تاریخ 1399/11/01 گزارش توجیهی افزایش سرمایه شرکت 
بیمه دی از مبلغ 2500 میلیارد ریال به مبلغ 8350 میلیارد ریال )معادل 234 درصد( که 144 درصد آن از 
محل مازاد تجدید ارزیابی زمین و ساختمان و 90 درصد آن از محل مطالبات و آورده نقدی سهامداران تامین 

خواهد شد، را مورد تصویب قرار داده و به مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام پیشنهاد نموده است.

افزایشسرمایه
جذاب2٣4درصدیبیمهدی
تصویبشد

شرکت بیمه دی

احمد راستینه هفشجانی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی گفت: نشست اروپایی 
ها برای تعامل با کشورهای عربی و احیای برجام، فرافکنی بین المللی و حاشیه سازی است.  به گزارش 
اعتبــار به نقل از خانه ملت، وی در رابطه با نشســت رایزنی وزیــران اروپایی درباره چگونگی تعامل با 
کشــورهای عربی و احیای برجام، گفت: اروپا و آمریکا در مواجهه با برجام فرافکنی بین المللی را آغاز 
کرده اند در حالی که باید مطابق مفاد برنامه جامع اقدام مشترک یکسری تعهدات را اجرایی می کردند.
به عنوان مثال گفتگو با کشورهای عربی و برطرف کردن نگرانی های آنان نسبت به احیای برجام مصداق 
بارز فرافکنی بین المللی و حاشیه سازی برای اذهان عمومی است. بهتر است اروپایی ها بجای برگزاری 
نشســت هایی با نیت سیاسی، مسئولیت بین المللی خودشــان در برجام را بپذیرند. متاسفانه دولت 
کشــورمان نیز نگاه خوشبینانه به غربی ها دارد و باید اذعان کرد برجام مجموعه ای از دلخوشی ها به 
غربی ها خصوصا قاره سبز است. بدون شک افکار عمومی دنیا می دانند جمهوری اسلامی ایران به تمامی 

تعهداتش پایبند بوده و هیچگاه نمی توانند ایران را متهم به نقض عهد کنند.

قارهسبزبجایفرافکنیو
حاشیهسازی،مسئولیتش
دربرجامرابپذیرد

احمد راستینه هفشجانی

مجتبی رضاخواه، عضو هیئت رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال1400 مجلس شورای اسلامی گفت:ادعای 
دیگری که برخی  دولتی ها معتقدند اجرای این مصوبه به ازدواج های صوری منتهی می شود هم راه فراری است برای اینکه 
بانک ها منابع خود را به این موضوع تخصیص ندهند، چرا که آنها تمایل دارند منابع قرض الحسنه ای که در  اختیار دارند را 
به کارمندان خود بدهند، اما برای پرداخت وام ازدواج کارشــکنی می کنند.نمی دانم چرا این تصور وجود دارد که اعطاء 
تسهیلات وام ازدواج 100 میلیونی به جوانان باعث ترویج ازدواج صوری بین آنها می شود، اگر واقعا این موضوع شایع است 
باید مبتنی بر آمار بیان شود، هرچند این امکان وجود دارد با هر سیاستگذاری، درصدی انحراف هم وجود داشته باشد، اما 
نمی توان بر مبنای استثناء یک حکم کلی صادر کرد. بی تردید برای حمایت از ازدواج باید سیاستگذاری شود، ضمن اینکه 
مبلغ 100 میلیون تومان، به عنوان وام به زوج های جوان پرداخت می شود و بلاعوض نیست، بنابراین اگر نخواهیم حتی 
در حد اعطاء تسهیلات وام برای جوانان هزینه کنیم، چطور از آنها حمایت کنیم؟دولت آقای روحانی و زیرمجموعه آن 
ابتدا باید توضیح دهند که به طور مشخص برای حمایت از جوانان چه کرده اند، وقتی مسکن تهیه نکرده و اشتغال ایجاد 
نمی کنند از پرداخت یک وام ازدواج نیز دریغ می کنند؟ بنابراین اگر مسئولان دولتی با بیان دلایل پوچ همچون افزایش 

ازدواج صوری، پرداخت این نوع وام را زیرسوال ببرند بفرمایند برای ترویج ازدواج جوانان چه برنامه ای دارند؟/ خانه ملت

دولتباانتقادازوام۱۰۰
میلیونیازدواجراهفراری
برایبانکهاایجادمیکند

مجتبی رضاخواه

بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران از نقش شرکت سهامی بیمه “ما” در ترویج و نهادینه سازی فرهنگ بیمه در 
جامعه تقدیر و تشکر کرد.  به گزارش روابط عمومی بیمه “ما”، مصطفی زندی مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکزی، در نامه ای خطاب به داود شکری ، مدیر روابط عمومی و تبلیغات بیمه “ما” اعلام کرد: همراهی در رویدادهای 
فرهنگی از نشانه های رویش بلوغ سازمانی و درک اهمیت حرکت جمعی و پرهیز از رفتارهای جزیره ای و کم اثر است. وی 
به نقش ارزشمند بیمه “ما” در اجرای حرفه ای برنامه ملی »زنگ بیمه« اشاره کرد و تشریک مساعی در تمامی پروژه های 
فرهنگ سازانه صنعت بیمه را مایه مباهات و امتنان دانست . در ادامه پیام آمده است: تلاش سازنده و تعصب کم نظیرتان را 
در راستای نهادینه سازی فرهنگ بیمه در بین افکار عمومی پاس میدارم و توفیق شما را خواستارم. همچنین مصطفی 
زندی در پیامی به صورت جداگانه از پرسنل روابط عمومی و تبلیغات بیمه “ما” بابت تلاش های صورت گرفته در راستای 
نواخته شدن غرور آمیز زنگ بیمه در سراسر کشور؛ با وجود تمام محدودیت های ناشی از همه گیری ویروس کرونا قدردانی 
کرد. گفتنی است بیمه “ما” به رغم گسترش ویروس کویید19  در کشور، امسال نیز مانند سال گذشته و  با رعایت پروتکل 

های بهداشتی، نسبت به گسترش فرهنگ بیمه در مدارس کشور و مناطق محروم جامعه گام های ارزنده ای برداشت.

تقدیربیمهمرکزی
ازنقشبیمه“ما”
درترویجفرهنگ

مصطفی زندی

گروه صنعتی بارز با رشد تولید 30 درصدی تا پایان سال بالغ بر 130 هزار تن انواع تایر را به بازار مصرف عرضه 
می کند، همچنین فروش تلفیقی شرکت تا پایان سال از مرز 47 هزار میلیارد ریال و سود تلفیقی نیز از مرز 
7هزار میلیارد ریال عبور کرده و رکورد رشد 350 درصدی را به ثبت می رساند.به گزارش روابط عمومی و 
ارتباطات گروه صنعتی بارز، علی اکبر مشرفی، سرپرست گروه صنعتی بارز با بیان این مطلب از شروع عملیات 
اجرایی طرح تولید استیل کورد در سیرجان خبر داد و گفت: شروع عملیات اجرایی طرح توسعه 44 هزار 
تنی کارخانه کرمان و عملی شدن فاز اول این طرح و به تبع آن افزایش ظرفیت 10هزار تنی تا پایان سال، 
اخذ اســتانداردهای E-mark، اخذ گرید A از ســاپکو، طراحی و تولید تایر پاپهن )wide base( برای 
نخستین بار، ارائه هفت محصول جدید به بازار در سال جاری و موارد بی شمار دیگری از افتخارات گروه صنعتی 
بارز است.مجموعه گروه صنعتی بارز در وضعیت فعلی با دارا بودن دو کارخانه در شهرهای کرمان و کردستان 
بالغ بر 50 درصد تولید داخلی )انواع تایر سواری، باری اتوبوسی، کشاورزی، راهسازی و ...( را به خود اختصاص 

داده و طلایه دار نوآوری و تحول در صنعت تایرسازان ایران تلقی می شود.

پیشبینی
ثبترکوردرشد
٣5۰درصدیبارز

گروه صنعتی بارز

در یکسال، 1333 سایت لوکیشن جدید توسط شرکت ناک پیمانکار فنی همراه اول وارد شبکه موبایل کشور شده است. همراه اول 
براساس برنامه ای جامع و از پیش تعیین شده توانست با ثبت رکوردی جدید در تاریخ توسعه شبکه تلفن همراه ایران، در مدت کمی بیش 
از یک سال، 1333 سایت لوکیشن جدید )New Site Location( بالغ بر 4500 تکنولوژی G3 و G4 را در 31 استان کشور با وجود 
سخت ترین تحریم های ظالمانه علیه ایران نصب و راه اندازی کند.این حجم از راه اندازی سایت جدید به منظور بهبود کیفیت تلفن همراه 
کشور و استفاده از فرصت های برابر برای همه مردم شهرها و روستاهای ایران در روزهای سخت کرونایی انجام شده است که یک رکورد 
بی سابقه در صنعت تلکام کشور محسوب می شود.با توجه به اولویت ها و دغدغه های همراه اول، از آذرماه سال گذشته تاکنون، مهندسان 
ایرانی شرکت نقش اول کیفیت)بزرگترین شرکت زیرمجموعه همراه اول( توانسته اند با تلاش شبانه روزی 1333 سایت لوکیشن جدید 
تلفن همراه را در تمامی استان های کشور نصب و راه اندازی و 15000 تکنولوژی G3 و G4 را روی سایت های موجود اضافه کنند.
اشتغالزایی برای 1400 نفر و تلاش یکپارچه 3400 نفر به صورت مستقیم در این پروژه ملی و استفاده از توان داخلی برای ارائه آخرین 
تکنولوژی های روز تلفن همراه به مردم تمامی نقاط کشور از دیگر ویژگی های این پروژه ملی به شمار می رود. همراه اول برای نصب و 
راه اندازی 1333 سایت لوکیشن جدید در قالب پروژه فاز هشت توسعه موبایل، بیش از چهار هزار و 500 میلیارد تومان سرمایه گذاری 

کرده تا در این روزهای کرونایی، شاهد افزایش رضایت و دسترسی حداکثری مشترکان خود به بروزترین خدمات ارتباطی باشد.

همراهاولدرنصب
وراهاندازیتعدادسایتهای
جدیدرکوردشکست

شرکت همراه اول
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خبر
ناجا برای برقراری امنیت سفرهای 

راهیان نور آمادگی دارد

سردار سرتیپ »حسین اشتری« فرمانده نیروی انتظامی 
در حاشیه نهمین جلسه هیات امنای بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس که در موزه انقلاب اســلامی و دفاع 
مقدس برگزار شد، در جمع خبرنگاران با اشاره به مصوبات این 
نشست، اظهار داشت: در این نشست مسئله بودجه سال 1400 
بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس و  آیین نامه 
جلوگیری از تحریفات دفاع مقدس مطرح شد که با رفع یک 
سری اشکالات در آینده تصویب خواهد شد. نیروی انتظامی 
همچون ســایر نیروهای مسلح اعم از ارتش و سپاه در حوزه 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس اقدامات مناسبی انجام 
داده و در چند سال اخیر با استفاده از ظرفیت رزمندگان دفاع 
مقدس و مرکز پژوهش های ناجا کتبی را به چاپ رسانده است. 
نیروی انتظامی همچنین در حوزه یادمان ها با کمک بنیاد 
حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس در مناطق جنوب، 
شرق و غرب کشــور موفق به ایجاد یادمان های جدید شده 
اســت. در حوزه راهیان نور ما نیز به عنــوان یکی از اعضای 
کمک کننده در صورت عادی شدن شرایط ناشی از بیماری 
کرونا، جهت برقراری نظم و امنیت ســفرهای کاروان های 
راهیان نور و انضباط بخشی به امور حمل و نقل و تردد زائران 
به مناطق عملیاتی در خدمت بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های 

دفاع مقدس هستیم. 
وی با بیان اینکه نیروی انتظامی تاکنون 14 هزار شهید، 
20 هزار جانباز و سه هزار آزاده را تقدیم انقلاب اسلامی کرده 
اســت، گفت: این نیرو همچنان در حوزه دفاع کار را دنبال 
می کند چرا که این نیرو امروز با گروه های تروریستی، گروه های 
ضد امنیتی، اشرار، قاچاقچیان و کسانی که مسلحانه به جان 

و مال مردم تعرض می کنند، مبارزه می کند./ ایرنا

مجمع عمومی باشگاه فرهنگی ورزشی پرسپولیس 
جعفر سمیعی را با حفظ سمت و سیدمجید صدری را به 

عنوان اعضا جدید هیات مدیره آن باشگاه انتخاب کرد.
 به گزارش خبرنگار ســیتنا، مجمع عمومی باشگاه 
فرهنگی ورزشی پرســپولیس جعفر سمیعی را با حفظ 
سمت و سید مجید صدری را به عنوان اعضا جدید هیات 
مدیره آن باشگاه انتخاب کرد. همچنین مجمع عمومی، 
ضمن پذیرش استعفای علی رغبتی و مهدی رسولی پناه، 
از زحمات آنان در مدت عضویت در هیات مدیره تشکر کرد.

گفتنی است؛ سیدمجید صدری مدیرعامل سابق شرکت 
مخابرات ایران و عضو فعلی هیات مدیره ی شــرکت های 
مخابرات ایران و همراه اول است.سیدمجید صدری رئیس 
و جعفر ســمیعی نایب رئیس هیئت مدیره پرسپولیس 
شدند.اولین جلســه اعضای جدید هیئت مدیره باشگاه 
پرســپولیس با حضور مدیرعامل باشگاه و سایر اعضای 
هیئت مدیره برگزار شــد.در این جلسه و پس از استماع 
نظرات اعضای حاضر، سید مجید صدری به عنوان رئیس 
جدید هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس انتخاب و معرفی 
شد.همچنین جعفر سمیعی با حفظ سمت مدیرعاملی 
باشگاه به عنوان نائب رئیس هیئت مدیره انتخاب گردید.

در این جلسه همچنین غلامعلی محمدعلی پور به عنوان 
دبیر هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس منصوب شد.

کمک کنیم پرسپولیس همیشه اول باشد
مجید صدری عضو هیات مدیره گفت: کمک کنیم 
که پرســپولیس همیشه اول باشد و ما هم در خدمتشان 

باشیم، وی بعد از جلسه هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
اظهار داشــت: انشاا... که بتوانیم در خدمت همه عزیزان 
باشیم. کمک کنیم پرسپولیس همانطوری که همیشه 
اول بوده، باشــد و ما هم در خدمتشان باشیم. صدری در 
مورد اینکه باشگاه باید بدهی سنگینی بپردازد عنوان کرد: 
این مسایل را با آقای سمیعی مدیرعامل و روابط عمومی 
صحبت کنید به شما خواهند گفت، وی در پاسخ به سوال 
خبرنگار مبنی بر اینکه شــما به عنوان عضو اقتصادی به 
هیات مدیره اضافه شــدید آیا در جلســه برنامه خاصی 

تشریح شد، عنوان کرد: ان  شاا... در خدمت تان هستم.
 برگزاری جلسه هیأت مدیره پرسپولیس

 با حضور گل محمدی
نخستین جلسه ترکیب جدید هیأت مدیره باشگاه 
پرسپولیس با حضور سرمربی این تیم برگزار شد.مجمع 
عمومی باشــگاه پرســپولیس با پذیرش استعفای علی 
رغبتی و مهدی رسول پناه از عضویت در هیأت مدیره این 
باشگاه، جعفر سمیعی مدیرعامل فعلی و مجید صدری را 
به عنوان جانشــین آنها در ترکیب اعضای هیأت مدیره 
انتخاب کرد.  اولین جلسه هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس 
با حضور اعضای جدید در ساختمان این باشگاه با حضور 
یحیی گل محمدی ســرمربی سرخپوشان برگزار شد.و 
تصمیم گیری درباره برنامه های آتی پرســپولیس محور 

اصلی این جلسه بود.
توافق نامه فسخ قرارداد ترابی و العربی امضا شد

مهدی ترابی امروز توافق نامه ای را با باشگاه العربی 

برای فسخ قرارداد امضا کرده و قرار شد مبلغی از باقی مانده 
قراردادش را از این باشگاه دریافت کند. مهدی ترابی از سه 
هفته قبل به یحیی گل محمدی اعلام کرد که تمایل به 
جدایی از العربی دارد و ســرمربی پرســپولیس هم از او 
استقبال کرد.طی این مدت ترابی مدام با گل محمدی و 
سمیعی و شــکوری در ارتباط بوده و نماینده ترابی هم 
جلساتی با شکوری در این باره داشته است.مهدی ترابی 
پیشنهادهایی از سپاهان، تراکتور و یک تیم ترکیه ای را 
جدی نگرفته و خواهان بازگشت به پرسپولیس است.پس 
از امضای فسخ قرارداد و دریافت مطالبات از العربی توافق 
با پرسپولیس و بازگشت به این تیم آخرین مرحله حضور 

این بازیکن در جمع سرخپوشان است.
قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا 2۰2۱ 

قرعه کشی مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 2021 
برگزار شد و تیم های ایرانی حریفان خود را شناختند. لیگ 
قهرمانان آسیا برای اولین در تاریخش در سال 2021 به 
جــای 32 تیم بــا 40 تیم برگزار می شــود. طبق اعلام 
کنفدراسیون فوتبال آسیا سیدبندی منطقه غرب آسیا در 
4 سطح 5 تیمی تقسیم می شــود. در این فصل از لیگ 
قهرمانان هر منطقه به جــای 4 گروه در 5 گروه 4 تیمی 
رقابت خواهند کرد. در این مرحله از لیگ قهرمانان آسیا 
به دلیل 10 گروهی شدن تیم های صدرنشین راهی مرحله 
بعد می شوند ولی 10 تیم رده دومی به مرحله بعد راه پیدا 
نمی کنند و تنهــا ۶ تیم برتر رده دومی به مرحله بعد راه 
پیدا می کنند. بدین ترتیب از غرب آسیا 5 تیم صدرنشین 

و 3 تیم رده دومی برتر به مرحله بعد راه پیدا می کنند.
گروه A: الهلال عربســتان- شباب الاهلی امارات- 
استقلال تاجیکستان- پلی آف بین الغرافه قطر – آلمالیق 

ازبکستان
گروه B: شــارجه امــارات- تراکتــور – پاختاکور 
ازبکستان- برنده پلی آف الوحده عربستان یا نیروهوایی عراق

گروه C: الدحیل قطر- الاهلی عربستان- استقلال 
ایران- الشرطه عراق

گروه D: السد قطر- النصر عربستان-  الوحدات اردن- 
برنده پلی آف بین العین امارات یا فولاد خوزستان

گروه E: پرسپولیس – الریان قطر- گوای هند-  برنده 
پلی آف بین الوحده امارات یا الزوراء عراق

سیدمجید صدری رئیس هیئت مدیره  باشگاه پرسپولیس شد

نشست وبیناری دکتر محمدرضا حسین زاده مدیر عامل بانک ملی ایران با همکاران واحد های صف و ستاد فعال در فضای مجازی برگزار شد. به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، مدیرعامل 
بانک در این وبینارکه با حضور مسعود خاتونی عضو هیات مدیره، سعداله عیسی زاده مدیر امور حوزه مدیریت و روابط عمومی، نادر اکبری وند رئیس اداره کل روابط عمومی، محمد رضایی رئیس 
اداره کل سرمایه انسانی، مجید جعفریان رئیس اداره کل شبکه و زیرساخت، فرهاد فائزمدیر عامل شرکت داده ورزی سداد ، جمعی از کارشناسان ادارات و همچنین نزدیک به یکصد نفر از همکاران 
صف و ستاد فعال در فضای مجازی برگزار شد، طی سخنانی اظهار داشت: همه همکاران شاغل در بانک ملی ایران در هر سمت و جایگاهی که باشند نقش مهم و حساسی در بانک دارند و هرکدام 
به نوبه خود در پیشرفت امور در بانک تاثیرگذارند و در این راستا لازم است که با ارتقای دانش خود در زمینه خدمات و محصولات بانک،نسبت به ترویج آن در جامعه و شناساندن آن به مردم 
تلاش کنند و هرچه بهتر بتوانند پاسخگوی سوالات مردم در زمینه استفاده از خدمات بانک باشند. وی افزود: تمامی همکاران و از جمله همکاران فعال در فضای مجازی کسانی هستند که همواره به 
سازمان عشق می ورزند و همواره منافع سازمان را نسبت به منافع شخصی مقدم داشته اند و من امیدوارم و انتظار دارم که همواره این انرژی مثبت خود را به دیگران در گروه ها و رسانه های اجتماعی 

منتقل کنند و بنده با اطمینان می گویم که حرکت در این راه و کمک به پیشبرد اهداف بانک، حرکتی عزتمندانه است و همواره خدمت به مردم نزد پروردگار مقبول و پسندیده است.

همکارانهمواره
بهبانکملیعشق
میورزند

مصوبات بدون اجرا در حوزه حمل ونقل 
عمومی مردم را کلافه کرده است

محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران با اشاره به اینکه مصوبات 
بدون اجرا مردم را کلافه کرده است، گفت: اگر به موضوع حمل ونقل 
عمومی توجه نشود شاهد روزانه افزایش آلودگی هوا خواهیم بود. 
او  در مراســم تجلیل از ســفیران هوای پاک درباره مشکلات 
حمل ونقل عمومی اظهار داشــت: طی سال های اخیر موضوع 
حمل ونقل عمومی کمتر پرداخته و بها داده شده است و بیشتر بر 
روی حمل ونقل خصوصی تمرکز یافته ایم.وی با تأکید بر اینکه باید 
از ظرفیت ســمن  ها و مردم همچنین قوه قضائیه در مورد عدم 
پرداخت بدهی های حمل ونقل عمومی از سوی دولت به صورت 
جدی عمل کنیم، افزود: بسیاری از مصوبات در این زمینه بدون 
اجرا مانده است و این قضیه مردم را کلافه کرده، شعار بی عملی و 
مصوبات بدون اجرا کافی نیست و به نظر می رسد هیچ اراده ای 
برای اجرای این موضوعات نیز وجود نداشــته باشــد.در قانون 
هدفمندی یارانه ها 10 درصد به مســئله حمل ونقل عمومی 
اختصاص داده شده است ولی سازمان برنامه و بودجه، مجلس و 
دولت هیچکدام این قضیه را اجرا نمی کنند و ریالی هم در این راستا 
پرداخت نشده است. بر اساس یکی دیگر از قوانین نیز دولت باید 
سالانه چهار هزار میلیارد تومان از اعتبارات تخصیص یافته خود را 
به حمل ونقل عمومی پرداخت کند که در این زمینه پرداختی 
صورت نگرفته است. همچنین دو مصوبه تأمین 19 هزار اتوبوس 
و دو هزار واگن در دولت در نظر گرفته شــده که این دو مورد هم 
هیچکدام اجرا نشده و این در حالی است که اگر راهکاری برای رفع 
مشکلات حمل ونقل عمومی اتخاذ نشود شاهد روزانه افزایش 
آلودگی هوا خواهیم بود. اگر نگاه ها به موضوع حمل ونقل عمومی 
تغییر نکند قطعا هوای تهران بهتر نمی شود همچنین باید به این 
مسئله توجه داشت که اگر مترو بسازیم و آن را تجهیز نکنیم به 
نوعی دور ریختن پول و ســرمایه اســت. بایــد دیگر در تهران 
اتوبوس های دیزلی و گازی استفاده نکنیم و 9 هزار اتوبوس برقی 
را خریــداری کنیم همچنین باید ســماجت باشــد تا دولت 

مسئولیت هایش را اجرا کند./ فارس

خبر

سلامت

چرا حافظه مان ضعیف می شود؟روش های خانگی برای درمان سوء هاضمه

تأثیر کمتر نشستن بر کاهش خطر بیماری قلبی

ارتباط عادات خواب خوب با رفع خطر نارسایی قلبی

سوء  هاضمه می تواند باعث ناراحتی های بسیاری از جمله نفخ، اسیدیته، 
یبوست، احساس سوزش در قسمت فوقانی شکم یا سوزش قلب شود. بهترین 

و موثرترین اقدامات خانگی برای درمان سوء هاضمه عبارتند از: 
ادویه ها و خوراکی ها: برخی ادویه جات مانند فلفل قرمز، زردچوبه، زنجبیل 
و خوراکی هایی مانند عسل و موز می توانند به مقابله با سوءهاضمه کمک کنند 
که البته انتخاب آنها بســتگی به علائم عارضه و نیز سازگاری این مواد با بدن 

هر فرد دارد.  
سبک زندگی ســالم: ورزش منظم و خوردن غذاهای سالم می تواند به 
جلوگیری از سوء هاضمه کمک کند. سیگار کشیدن از عادات ناسالمی است 
که می تواند باعث رفلاکس اسید و ناراحتی معده شود. به همین دلایل باید از 
آن اجتناب کرد. همچنین وزن مناسب می تواند به جلوگیری از سوء هاضمه 
کمک کند چرا که اضافه وزن باعث افزایش فشــار وارد بر معده و سوزش سر 
دل می شــود. ورزش منظم و خوردن غذاهای کم کالری در کاهش وزن موثر 
است.  اگر به طور مکرر از مشکلات سوءهاضمه رنج می برید به هنگام خواب از 
چند بالش اضافه کمک بگیرید تا سر و شانه  خود را در سطح بالا نگه دارید. این 
اقدام باعث می شــود که از ورود اسید معده به مری در طول خواب جلوگیری 
شود.  استرس: یکی از علل سوء هاضمه استرس است. پیاده روی، خواب خوب، 

دوری از اخبار بد، تمرین تنفس عمیق و• همه در آرام کردن شما بسیار نقش 
مهمی دارند و به کاهش مشکلات گوارشی منجر می شوند.  

تغذیه هوشــمندانه: به جای خوردن سه وعده غذایی بزرگ در روز باید 
وعده های غذایی کوچکتر اما به دفعات بیشتر داشته باشید. همچنین به آرامی 
غذا خورده و لقمه های خود را به درســتی بجویید. از خوردن غذاهای چرب، 
سرخ شده و مضر اجتناب کنید. نوشیدنی های کافئین دار مانند چای و قهوه 
می تواند علائم سوءهاضمه را تشدید کند. توصیه می شود که سه تا چهار ساعت 

پیش از رفتن به رختخواب از خوردن اجتناب کنید.

اگر می خواهید با یک تیر دو نشــان بزنید و هم سیستم ایمنی تان را 
تقویت کنید و هم به بینایی تان خدمتی کرده باشید، از مصرف بتاکاروتن 
غافل نشوید. بتاکاروتن نوعی آنتی اکسیدان است که از ترکیب های مفید 
برای سلامت به حساب می آید. بتاکاروتن بیشتر در سبزیجات و میوه های 
زرد و نارنجی رنگ وجود دارد. علاوه بر این، می توان این ترکیب را به میزان 

ناچیزی در سبزیجات سبز و قرمز رنگ هم یافت.  
با مصرف مواد غذایی حاوی ترکیب بتاکاروتن می توان سیستم ایمنی 
و قــدرت بینایی را تقویت کرد. ایــن ترکیب در بدن به ویتامین  A  تبدیل 

می شود.  
در افرادی که احساس کسالت دارند یا سیستم ایمنی ضعیفی دارند، 
داشتن رژیم غذایی حاوی بتاکاروتن مفید است. بهترین منابع بتاکاروتن 

عبارتند از: 
 - هویج: در هر یک گرم از هویج 83 میکروگرم بتاکاروتن وجود دارد. 
برای افرادی که بینایی ضعیفی دارند، هویج مفیدترین خوراکی به حساب 

می آید. پختن هویج تأثیری روی ترکیب بتاکاروتن آن ندارد. 
 - صیفی جات: طالبی جزو منابع بتاکاروتن محســوب می شود. یک 
فنجان از گوشت نارنجی رنگ این میوه حاوی 3575 میکروگرم بتاکاروتن 
بوده، همچنین یک فنجان از هندوانه قرمز حاوی 4۶7 میکروگرم است. 

یک فنجان از گوشت سبز رنگ طالبی هم 53 میکروگرم بتاکاروتن دارد. 
 - مرکبــات: در میان مرکبات، گریپ فروت دارای بیشــترین میزان 

بتاکاروتن است، به طوری که نصف گریپ فروت 844 میکروگرم بتاکاروتن 
برای بدن فراهم می کند. از طرفی یک عدد نارنگی اندازه متوســط 13۶ 
میکروگرم بتاکاروتن دارد، در حالی که یک عدد پرتغال اندازه متوســط 

حاوی 93 میکروگرم بتاکاروتن است.  
 - کدو حلوایی: این خوراکی خوشمزه پاییزی سرشار از بتاکاروتن است 
و به شبکیه چشم کمک می کند تا نور بیشتری جذب کند؛ بنابراین قدرت 

بینایی را سالم نگه می دارد. 
 - اسفناج: اسفناج سرشار از آهن و بتاکاروتن است. همچنین میزان 
قابل توجهی از ویتامین ها و مواد معدنی در این ماده خوراکی وجود دارد و 
به همین دلیل اســت که مصرف اسفناج سلامت چشم را بهبود و میزان 

هموگلوبین در بدن را افزایش می دهد. 

خوراکی های مفید برای سیستم ایمنی و بینایی

به جز آلزایمر، از دست دادن حافظه می تواند با بسیاری از دلایل در ارتباط 
باشد و در هر سنی رخ دهد. افسردگی شدید، بد خوابی، بیماری های مغزی و... از 
دلایلی هستند که می توانند منجر به کاهش حافظه شوند و عملکرد مغز را تحت 
تأثیر قرار دهند. برخی از رایج ترین دلایلی که منجر به کاهش ســطح حافظه 

می شوند، عبارتند از: 
آپنه خواب: این اختلال خواب بسیار شایع و البته قابل درمان است و منجر 
به قطع تنفس در زمان های کوتاه و در طول خواب شبانه می شود. افراد مبتلا به 
آپنه خواب، بعد از بیدار شدن در تمام طول روز احساس خستگی و سردرد دارند. 

آپنه خواب اگر درمان نشود، حافظه مربوط به جهت یابی یا مکان یابی اشیا را تحت تأثیر قرار می دهد.  
سکته مغزی خاموش: مغز نسبت به انسداد جریان خون و یا محرومیت از اکسیژن و مواد مغذی حساس و آسیب پذیر است. در سکته 
مغزی عروق خونی پاره می شوند و تغییرات واضح در توانایی فکر کردن و حرکت یا مشکلات حافظه خفیف رخ می دهند.  داروها: از دست 
دادن حافظه می تواند با مصرف برخی داروها و مخدرها از جمله قرص های خواب، آنتی هیستامین ها، داروهای ضد اضطراب، داروهای ضد 
افسردگی، کاهنده های کلسترول خون، مسکن های خاص، داروهای دیابت و... در ارتباط باشد.   کمبودهای تغذیه ای: کاهش میزان ویتامین 
ب 12 در بدن و در واقع کم خونی ناشی از این ویتامین با کاهش سطح حافظه مرتبط است. این ویتامین برای عملکرد عصبی طبیعی ضروری 
است و کمبود آن حتی می تواند منجر به زوال عقل شود. منابع طبیعی این ویتامین محصولات لبنی، گوشت و ماهی و یا غلات غنی شده 

هستند.  اضطراب و افسردگی: اضطراب مزمن درمان نشده می تواند منجر به افسردگی شود و عملکرد مغز را تحت تأثیر منفی قرار دهد. 

پیاده روی و تحرک داشــتن فعالیت های ساده و کم هزینه ای هستند که می توانند به راحتی در زندگی روزمره ما گنجانده 
شوند و سلامت جسمی و روحی ما را تضمین کنند. به خصوص که محققان می گویند سبک زندگی بی  تحرک ریسک ابتلا به 
نارسایی قلبی را افزایش می دهد و پیاده روی موجب کاهش ریسک فشارخون بالا می شود.   محققان دریافته اند زنانی که به خاطر 
همه گیری کووید19 مدت زمان زیادی را در منزل سپری می کنند لازم است برای پیاده روی بیرون بروند و مدت زمان کوتاهی 
را جلو کامپیوتر یا تلویزیون بگذرانند.  پژوهشگران آمریکایی تحقیق خود را روی زنانی که وارد دوره یائسگی شده بودند انجام داده 
و دریافتند زنانی که به پیاده روی آهســته رفته و زمان کمتری می نشستند کمتر با ریسک فشارخون بالا و نارسایی قلبی روبرو 
بودند. در واقع صرف نظر از میزان کلی فعالیت بدنی، پیاده روی بیشتر و کم تحرکی کمتر می تواند برای سلامت قلب و عروق مفید 
باشد. محققان پی بردند بین پیاده روی و کاهش ریسک فشارخون بالا و همچنین بین بی تحرکی و افزایش ریسک نارسایی قلبی 
ارتباط وجود دارد.  بنابراین بهتر اســت روزی حداقل نیم ساعت پیاده روی را در برنامه خود بگنجانید تا خدای ناکرده مجبور به 

صرف وقت و هزینه های بیشتر برای درمان بیماری های جسمی تان نشوید. 

محققان دریافته اند افرادی که هفت تا هشت ساعت در شب می خوابند، خر و پف نمی کنند و در طول روز هم احساس خستگی 
شدیدی ندارند، کمتر احتمال دارد به نارسایی قلبی دچار شوند.  دانشمندان در این مطالعه 408 هزار و 802 نفر از افراد سالم 27 

تا 73 ساله را بین سال های 200۶ و 2010 مورد مطالعه قرار دادند و الگوهای خواب آنها را بررسی کردند. 
هر یک از این افراد براساس چندین فاکتور رتبه گرفتند از جمله: سحرخیز بودن، هفت تا هشت ساعت خواب در شب، خر و 
پف نکردن، ابتلا نبودن به بیخوابی و احساس خواب آلودگی در طول روز به گفته محققان به طور میانگین در یک دوره 10 ساله، 
5221 مورد نارسایی قلبی ثبت شد. در مقایسه با افرادی که در این ارزیابی رتبه صفر یا یک گرفتند، افرادی که رتبه دو بدست 
آوردند 15 درصد کمتر در معرض نارسایی قلبی بودند. همچنین افرادی که رتبه سه کسب کردند 28 درصد کمتر در معرض خطر 
بودند و این رقم در افرادی که رتبه چهار بدست آوردند 38 درصد پایین تر بوده است. همچنین افرادی که موفق به کسب امتیاز 
پنج شــدند 42 درصد کمتر در معرض ابتلا به نارسایی قلبی بوده اند.  در این بررسی محققان فاکتورهایی مثل استعمال سیگار، 

مصرف الکل، فعالیت بدنی، دیابت، فشار خون بالا و عوامل دیگر را در نظر گرفتند. 
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هفته نامه اقتصادی ایرانمسکن و عمران13

خبر خبر
 رشد 43 درصدی پرداخت تسهیلات 

در بانک مسکن 

محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن گفت: موفق شدیم 
طی 9 ماهه اول امسال بیش از یک میلیون و 470 هزار فقره 
انواع تســهیلات در بخش مسکن و ساختمان به متقاضیان 
پرداخت کنیم که ارزش کل این تسهیلات نزدیک به 25 هزار 

و 780 میلیارد تومان بوده است.
میزان تســهیلات پرداخت شده از ابتدای سال جاری تا 
پایان آذرماه به لحاظ ارزش ریالی رشد 43 درصدی نسبت به 
مدت مشــابه در سال 98 از خود نشان می دهد، در این مدت 
برای ســاخت 44 هزار و 297 واحد مســکونی در شهرهای 
مختلف کشور تسهیلات مشارکت مدنی به میزان کل 4 هزار 
و 425 میلیارد تومان به سازندگان و تولیدکنندگان مسکن 
پرداخت شد. تسهیلات ساخت پرداختی به لحاظ ارزش ریالی 
از رشد 4۶.7 درصدی برخوردار بوده است. به این ترتیب میزان 
رشد در پرداخت تســهیلات ساخت وساز از میزان رشد کل 
تسهیلات بیشتر است و این بیانگر اهمیت بالای عرضه و تولید 
مسکن نزد بانک است، این بانک قرار است تسهیلات ساخت 
140 هزار واحد مســکونی طرح اقدام ملی را به صورت بدون 
سپرده به پیمانکاران و سازندگان پروژه های این طرح بپردازد. 
منابع موردنیاز این تسهیلات نیز از محل اعتبارات داخلی بانک 
مسکن تأمین می شود و طی 9 ماهه اول امسال پرداخت 100 
هزار فقره تسهیلات جعاله به متقاضیان، این نوع تسهیلات  به 
ارزش کل 3 هزار و 280 میلیارد تومان به مشتریان پرداخت 
شد. در مدت مورد گزارش 78 هزار و 722 خانوار در شهرهای 
سراسر کشور به کمک تسهیلات بانک مسکن خانه دار شدند. 
تســهیلات پرداختی هم از محل اوراق مسکن و هم از محل 
صندوق پس انداز مسکن یکم بوده است، به گفته وی ارزش 
کل تســهیلاتی که برای خرید خانه در 9 ماهه اول امسال به 
افراد پرداخت شــده 50.5 درصد نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته رشد داشته است.ارقام مربوط به تأمین مالی متقاضیان 
خرید مســکن از سوی بانک مســکن در 9 ماهه اول امسال 
مشخص می کند، به هر یک از متقاضیان به صورت میانگین 

100 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است.

تعیین تکلیف 76 درصد متقاضیان 
مسکن ملی در مراحل اول و دوم

محمود محمودزاده معاون مســکن و ساختمان راه و 
شهرسازی ، با اعلام اینکه 7۶ درصد متقاضیان طرح اقدام 
ملی مسکن در مرحله اول و دوم تعیین تکلیف شدند، از سرعت 
گرفتن پالایش مرحله سوم ثبت نام با بهره مندی از تجارب 
دوره های قبل، خبر داد، جلسات طرح اقدام ملی مسکن به 
شــکل هفتگی برگزار می شود و بیشترین هدف آن بررسی 
استان به استان پروژه هاست. در همین خصوص، چنانچه در 
استانی مشکلی وجود داشته باشد و یا در روند اجرا، اختلالی 
ایجاد شده باشد، با همفکری و رفع موانع در سطح ستاد، پروژه 
سرعت پیدا کرده و زودتر به نتیجه خواهد رسید، 7۶ درصد 
متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن، تعیین تکلیف شده اند و 
مابقی در خصوص واریز اولیه وجوه خود اقدام نکرده اند که این 
موضوع نشــان دهنده این مطلب اســت که باقیمانده جزو 
متقاضیان واقعی نیستند و بنابراین باید برای آنها جایگزین 
تعیین شود. در مرحله سوم طرح اقدام ملی مسکن نیز 223 
هزار نفر ثبت نام کردند که پالایش آنها در حال انجام است که 
در این مرحله از تجربه های قبلی استفاده خواهد شد و زمان 
اعلام نتایج پالایش کوتاه می شود. گفتنی است، جلسه هفتگی 
طرح اقدام ملی مسکن در این هفته به بررسی عملکرد استان ها 
در طرح اقدام ملی مسکن در حوزه متقاضیان و ثبت پروژه ها، 
ارایــه گــزارش علمکرد اســتان های آذربایجان شــرقی، 
خراسان رضوی و قزوین در پروژه های طرح اقدام ملی مسکن 
توســط مدیران کل راه و شهرسازی در بخش های وضعیت 
تامین زمین بــر مبنای برنامه ابلاغــی و تعداد متقاضیان 
حائزشرایط، وضعیت پالایش متقاضیان ثبت نام شده، وضعیت 
اخذ پروانه ساختمانی پروژه ها، وضعیت انعقاد قرارداد ساخت 
و شــروع عملیات اجرایی پروژه ها، وضعیــت انعقاد قرارداد 
مشارکت مدنی تسهیلات و برداشــت از تسهیلات و آورده 
متقاضیان، وضعیت پیشــرفت فیزیکی پروژه ها، وضعیت 
اجرای کلیه تفاهم نامه های منعقده وزارت راه با دستگاه های 

اجرایی اختصاص داشت.

با حضور وزیر راه و شهرسازی 2 قرارداد تامین و تحویل 
10 فروند شناور راهنمابر به ارزش بیش از 390 میلیاردتومان 
به امضای سازمان بنادر و دو شرکت داخلی رسید. به گزارش 
خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، امروز با حضور 
وزیر راه و شهرســازی و در ساختمان این وزارتخانه  2 قرارداد 
تامین و تحویل 10 فروند شناور راهنمابر به ارزش بیش از 390 
میلیاردتومان به امضای سازمان بنادر و دو شرکت داخلی رسید.
در اولین قرارداد، تفاهم نامه طراحی و ســاخت 5 فروند 
شناور راهنمابر فولادی در بنادر شمالی کشور به امضای سازمان 
بنادر و دریانوردی و شرکت صنعتی دریایی ایران صدرا رسید. 
در امضای این تفاهم نامه الهیار عضو هیات عامل سازمان بنادر 
و همچنین صمدی مدیرعامل شرکت صنعتی دریایی صدرا 
حضور یافته و تفاهم نامه ها را امضا کردند. ارزش این سرمایه 

گذاری 140 میلیارد و 800 میلیون تومان است.
 امضای قرارداد طراحی و ساخت 5 فروند شناور 

راهنمابر آلومینیومی بنادر جنوب
همچنین در ادامه این مراسم قرارداد طراحی و ساخت 5 
فروند شناور راهنمابر آلومینیومی بنادر جنوب ایران به امضای 
سازمان بنادر و دریانوردی و شرکت آرام کیان قشم رسید. الهیار 
عضو هیات عامل سازمان بنادر و دریانوردی و زمانی مدیرعامل 
و عضو هیات عامل شرکت آرام کیان قشم این تفاهم نام را امضا 
کردند. ارزش این سرمایه گذاری 252 میلیارد تومان است.این 
تفاهم نامه در راســتای طرح تحول صنعت مبتنی بر اقتصاد 
مقاومتی به امضا رسید. مراســم امضای این تفاهم نامه ها در 
ساختمان دادمان و با حضور محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی، 
محمد راستاد، مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی، اکبر ترکان 
مشاور رییس جمهور، سردار محمد فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء 

و تعدادی از فعالان صنعت کشتیرانی و دریانوردی انجام شد.

 گمرک،حمل و نقل اسلامی درباره اهمیت اقتصادی کشور های محور مقاومت مطرح کرد

خط ترانزیتی ایران به عراق و سوریه وصل می شود

به گزارش روابط عمومی بیمه رازی، مراسم تقدیر و تشکر از آقای مهندس سید مجید بختیاری و معارفه جناب آقای دکتر علی جباری برگزار گردید.بهمن یزدخواستی، رئیس هیئت مدیره 
 بیمــه رازی گفــت: با توجــه به اهداف بلنــد مدتی که برای شــرکت بیمه رازی در نظر داشــتیم، دکتــر علی جباری را مناســب ترین فرد بــرای تصدی این جایــگاه دیدیم. 
می توان از دکتر علی جباری با توجه به برخورداری از سوابقی که در حوزه های بیمه ای و مالی در دستگاه های اجرایی دولتی و خصوصی و همچنین تحصیلات تکمیلی مرتبطی که دارند ایشان 
مناسب ترین گزینه در این جایگاه می باشند.پس از سخنان ریاست هیئت مدیره، بختیاری، ضمن قدردانی از هئیت مدیره شرکت بیمه رازی به خاطر اعتمادی که در این مدت به ایشان 
داشتند، گزارشی را مبنی بر فعالیت های دو سال اخیر خود ارائه نمودند.سپس دکتر علی جباری با دریافت حکم رسمی مدیر عاملی، با درود و سلام به میهمانان از شروع همکاری خود با شرکت 
بیمه رازی ابراز خشنودی نمودند و از این شرکت به عنوان شرکتی جوان، پویا، چابک و تحول گرا یاد کردند. تأکید بنده بر ایجاد برنامه استراتژیک بلند مدت می باشد و امیدوارم با کمک شما 
عزیزان به پیاده سازی سریع اهداف شرکت و تحولی عظیم در صنعت بیمه کشور دست یابیم.مدیرعامل منتخب هیات مدیره بیمه رازی دارای مدرک کارشناسی مدیریت بیمه   کارشناسی 

ارشد مدیریت دولتی  و دکترای مدیریت مالی است .وی پیش از این مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی بود و معاونت مالی – اداری شرکت بیمه ایران را نیزدرکارنامه خود دارد.

انتصابومعارفه
دکترعلیجباری
بعنوانمدیرعامل

بیمهرازی

وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اهمیت 
مبادلات اقتصادی با کشور های محور مقاومت 
گفت: مذاکرات برای ترانزیت از خاک عراق و 
اتصــال ایران به خطوط ریلی این کشــور به 
مراحل خوبی رسیده و در حال پیگیری است.

 به گزارش خبرگزاری صدا و سیما از پایگاه 
خبری وزارت راه و شهرســازی، آقای محمد 
اسلامی با حضور در صدا و سیما، درباره اهمیت 
اقتصادی کشــور های محور مقاومت، گفت: 
یکی از اهداف آمریکا و هم پیمانان و گروه های 
وابســته به آن ها در طول جنگ هایی که در 
منطقه ایجاد کردند عــلاوه بر ایجاد نا امنی، 
نابودی زیرساخت های اقتصادی کشور ها با 
برنامه ریزی دقیق بود تــا امکان همکاری و 
تبادلات اقتصادی بین آن ها را از بین ببرند، از 
جمله آن ها زیرساخت های حمل ونقل جاده ای 
و ریلی است و از طرف دیگر برای حمل ونقل 
دریایی هم تا جای ممکــن ایجاد مزاحمت 

می کنند.
وی در پاسخ به این که با توجه به تصویب 
قانون ترانزیت در مجلس عراق، چه اقداماتی 
برای اجرایی شــدن و اســتفاده ایران از این 
ظرفیت انجام شده اســت، گفت: با توجه به 
بی ثبات شدن دولت ها در عراق برای انجام این 
کار با مشکل مواجه شدیم. آخرین مذاکره ما با 
هیئت عراقی اخیراً در کمیســیون مشترک 
انجام شد، در این جلسه گفتگو های خوبی انجام 
و مقرر شد که ظرف دو ماه آینده مذاکرات وارد 
جزئیات شود و به تفاهم نامه برسیم که از قبال 
آن حمل و نقل یکســره برای دو کشور بتواند 

به صورت مساوی اتفاق بیفتد.
اسلامی افزود: عراقی ها بیان می کردند که 

تجارت ایران یک طرفه اســت و منافعی برای 
عراق ندارد، در پاسخ ما بیان کردیم که به دنبال 
متوازن کردن تراز تجاری هستیم و به صورت 
مساوی جابجایی ماشین ها اتفاق بیفتد و این 
موضع ما موجب تحرک مذاکرات شد، جمع 
بندی ما این اســت که این مذاکرات خواهد 
توانست این مشکل را حل کند و بحث ترانزیت 
برقرار شــود. وی در پاسخ به این که دو کشور 
ســوریه و عراق توافق هایی باهم برای اتصال 
خطــوط ریلی به یکدیگر انجــام داده اند، اما 
همچنان پس از سال ها، 35 کیلومتر راه آهن 
شــلمچه - بصره ساخته نشــده است، چه 
برنامه ای برای تحقــق آن وجود دارد، اظهار 
داشــت: همکاری های حمل ونقل سه جانبه 
ایران، عراق و سوریه را ما بنیان گذاری کردیم و 
مذاکراتی در سطح وزرا و معاونین وزیر تشکیل 
دادیم که اولین اجلاس آن ســال گذشته در 
تهــران بود. وزیر راه و شهرســازی بیان کرد: 
تفاهمات کلی انجام شده که این خطوط ریلی 
متصل شــود، برای بخش ایران بحث اتصال 

شلمچه به بصره تا به حال مشکل اساسی آن 
در حوزه سیاســی بود که محقق نشده است. 
اسلامی افزود: در سفر اخیری که وزیر خارجه 
ایران به بغداد داشت گام بزرگی برداشته شد، 
در طی ســال های گذشته ریاست جمهوری 
شــخصاً حداقل 15 بــار این موضــوع را از 
رئیس جمهور و نخست وزیر عراق پیگیری کرد 
و در آخرین دیدار با آقای الکاظمی برای این 
موضوع تفاهم شد و وی یک نماینده ویژه برای 
این کار تعیین کرد و در ادامه آن آخرین اتفاق، 
سفر آقای ظریف بود که مذاکرات نهایی را انجام 
داد. وی بیان کرد: چند دور مذاکرات انجام شد 
و آخرین آن هفته گذشته اتفاق افتاد که منطقه 
شلمچه مورد بازدید عراقی ها قرار گرفت و مقرر 
شد که اصلاحاتی در آرایش و امکانات مرزی ما 
صورت گیرد. این موضوعی بود که مانع اصلی 
اجرای پروژه بود و تقریباً حل و فصل و مقرر شد 
پس از انجام اصلاحــات در طرف ما، هیئت 
عراقی مجددا حضور پیدا کند و پس از تائید آن 
ها، زمین برای استقرار کارگاه در خاک عراق 

تحویل پیمانکار شود، چراکه قرارداد با پیمانکار 
منعقد شده و منتظر تحویل زمین است. وزیر 
راه و شهرســازی در پاسخ به این سؤال که در 
زمینه حضور شــرکت های ایرانی برای انجام 
پروژه های بازســازی در ســوریه و عراق چه 
اقداماتی انجام شــده است، گفت: مذاکرات و 
صحبت های زیادی برای حضور شرکت های 
ایرانی در پروژه های این کشور ها وجود دارد، اما 
مشکل اصلی برای انجام پروژه ها تأمین مالی، 

تضامین و روابط بانکی بین کشور ها است.
اسلامی گفت: برای این موضوع مذاکرات 
مفصلی انجام شده و امیدواریم که بانک مرکزی 
سریع تر توافقات خود با آن ها را نهایی کند و 
همکاری های بانکی و مبادله پول صورت گیرد. 
تعدادی از شــرکت های ما تفاهم نامه هایی را 
امضا کردند و به محض اینکه مسئله بانکی حل 
شود، کار های اجرایی را شروع خواهند کرد. وی 
توضیح داد: متأسفانه مذاکرات بانکی و تعاملات 
پولی خیلی زمان بر است، امیدواریم که دوستان 
مســئول در این زمینه تحرک بیش تری از 
خودشان نشان دهند و حرکتی اتفاق بیفتد. 
اسلامی گفت: آمریکا به هیچ وجه کوتاه نمی آید 
و برنمی تابد که ما کشورمان را در راستای منافع 
ملی خود اداره کنیم، راه پیشرفت ما این است 
که جغرافیــای اقتصادی کشــور را در همه 

محور ها گسترش دهیم.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: ظرفیت 
اقتصــادی ایران خیلــی فراتــر از ظرفیت 
جغرافیایی کشور است، لازم است با افزایش 
تعاملات دو و چندجانبه، زیرساخت های این 
کار را مستحکم کنیم و یکی از این فرصت های 

خوب، کشور های محور مقاومت هستند.
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تاســیس موسســه غیــر تجــاری باشــگاه فرهنگــی ورزشــی آریــا ایرانیــان کرمانشــاه درتاریــخ ۱399/۰3/۰6 بــه شــماره 
ثبــت ۴968۰ بــه شناســه ملــی ۱۴۰۰9۱66۰۰۱ ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح زیــر 
ــه فعالیــت ورزشــی و تاســیس باشــگاه ورزشــی  ــه هــر گون جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع : تصــدی ب
ــال اســتان تهــران و تمــام اســتانهای  ــزاری هــای دوره هــای آموزشــی و تربیــت مربی.شــرکت در مســابقات فوتب و برگ
کشــور وکشــوری زیــر ســیزده ســال و نونهــالان و نوجوانــان وجوانــان وامیــد وبزرگســالان در تمامــی رشــته هــا فوتســال 
والیبــال و بســکتبال وغیــره . اســتعدادیابی فوتبــال در تمامــی رده هــای ســنین پایــه .و نقــل انتقــال بازیکــن در تمامــی 
ســرار کشــور در تمامــی ســنین .شــرکت در اردوهــای داخلــی تهــران وخــارج از تهــران بانــوان و آقایــان عقــد قــرارداد 
بــا اشــخااص حقوقــی و حقیقــی و مــدارس و بانکهــا و شــهرداری هــا و عقــد قــرارداد بــا مجموعــه ورزشــی هــای دولتــی 
ــا اخــذ مجــوز و تاییدیــه از  و خصوصــی و شــرکت در مناقصــات و اخــذ وام و تســهیلات ریالــی وارزی از کلیــه بانکهــا )ب
وزارت ورزش و جوانــان و فدراســیون ورزشــی و ســایر ارگانهــای دولتــی ذیربــط بــا رعایــت قوانین و مقــررات مربــوط( و در 
صــورت لــزوم پــس از اخــذ مجــوز از مراجــع ذیصــلاح مــدت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان 
تهــران - منطقــه ۱6 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه تهرانپــارس ، بلــوار شــهید ناصــر کاظمــی 
ــتی ۱65588798۱  ــد 2 کدپس ــه اول ، واح ــلاک 23۰ ، طبق ــرقی( ، پ ــری )۱88ش ــی جعف ــهید عل ــان ش ــاهد( ، خیاب )ش
ســرمایه شــخصیت حقوقــی : ۱,۰۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریــال مــی باشــد. اســامی و میــزان ســهم الشــرکه شــرکا : آقــای مجیــد کاکــی 
صحنــه ء بــه شــماره ملــی ۴969۰26۴83 دارنــده 9۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه خانــم لیــلا شــاه کرمــی بــه شــماره 
ملــی ۴9696588۱۱ دارنــده ۱۰۰,۰۰۰,۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه اولیــن مدیــران : آقــای مجیــد کاکــی صحنــه ء بــه شــماره 
ــم لیــلا شــاه  ــه مــدت نامحــدود خان ــره ب ــه ســمت عضــو هیئــت مدی ــه ســمت مدیرعامــل و ب ملــی ۴969۰26۴83 و ب
کرمــی بــه شــماره ملــی ۴9696588۱۱ و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : 
همچنیــن امضــاء اوراق بهــادار و تعهــدآور از قبیــل چــک ،ســفته، بــروات ،قراردادهــا بــا امضــای مجیــد کاکــی صحنــه ء و 
اوراق عــادی و اداری لیــلا شــاه کرمــی بــا امضــای بــه همــراه بــا مهــر موسســه معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل 
: طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکور،بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت 

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰82679(

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود تاجــر فنــاوران توســعه پویــا درتاریــخ ۱399/۱۰/29 بــه شــماره ثبــت 
57۱553 بــه شناســه ملــی ۱۴۰۰9735666 ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردیــده کــه خلاصــه آن بــه شــرح 
ــات واردات و  ــوص خدم ــاوره در خص ــه مش ــت :ارائ ــوع فعالی ــردد. موض ــی میگ ــوم آگه ــلاع عم ــت اط ــر جه زی
صــادرات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی ، صــادرات و واردات کالاهــای مجــاز ، اخــذ نمایندگــی و انعقــاد قــرارداد 
ــه  ــل و نقــل ب ــه مشــاوره در خصــوص مســیرهای حم ــی ، ارائ ــی و خارج ــی داخل ــا اشــخاص حقیقــی و حقوق ب
صاحبــان کالا ، اعــلام ورود کالا بــه صاحــب کالا ، صــدور ترخیصیــه و ترخیصیــه تفکیــک در مــواردی کــه کالای 
موضــوع یــک راهنامــه بــه موجــب بارنامــه هــای اولیــه متعلــق بــه چنــد صاحــب کالا باشــد . انجــام تشــریفات 
ــا رعایــت قوانیــن و مقــررات مربــوط . خریــد و  گمرکــی ، ترخیــص کالا در گمــرک مقصــد بــر حســب توافــق ب
فــروش و واردات و صــادرات کلیــه کالاهــای مجــاز بازرگانــی پــس از اخــذ مجوزهــای لازم . ســرمایه گــذاری در 
ــران و جهــان در راســتای اهــداف  ــی تولیــدی و صنعتــی . ایجــاد و احــداث شــعبه در سراســر ای بخــش بازرگان
شــرکت . ارائــه کلیــه خدمــات مجــاز در خصــوص موضــوع شــرکت و بطــور کلــی انجــام هرگونــه فعالیــت کــه 
مســتقیم یــا غیــر مســتقیم بــه موضــوع شــرکت بســتگی داشــته باشــد . اخــذ و اعطــای نمایندگــی و شــرکت 
در کلیــه مزایــدات و مناقصــات دولتــی و خصوصــی و اخــذ وام و اعتبــار و تســهیلات ریالــی و ارزی از کلیــه بانــک 
هــا و موسســات مالــی و اعتبــاری طبــق قوانیــن جــاری کشــور درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از 
مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران - منطقــه ۱5 
، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه گانــدی ، خیابــان الونــد ، خیابــان اهورامــزدا ، پــلاک 
۱۴ ، طبقــه اول ، واحــد 5 کدپســتی ۱5۱69636۱7 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ ۴۰۰,۰۰۰,۰۰۰ 
ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای محمــد بادکوبــه ای بــه شــماره ملــی ۰۰۱336۴2۱9 
دارنــده ۱8۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای حمیدرضــا فرجــی بــه شــماره ملــی ۰۰6۰8۴87۱5 دارنــده 72۰۰۰۰۰۰ 
ریــال ســهم الشــرکه خانــم ســیده فرنــاز حســینی زوارکــی بــه شــماره ملــی ۰۰7۱7۱۱9۱۰ دارنــده ۴۰۰۰۰۰۰۰ ریــال 
ــده ۱2۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه  ــه شــماره ملــی ۰۰7۱7۴878۴ دارن ســهم الشــرکه آقــای پیمــان پزشــگی ب
آقــای احســان رحمانــی بــه شــماره ملــی ۰۰7۴682۰83 دارنــده 2۴۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه خانــم فاطمــه 
ــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیــره آقــای  ــده ۱8۰۰۰۰۰۰ ری ــه شــماره ملــی 3256855938 دارن عباســی ب
حمیدرضــا فرجــی بــه شــماره ملــی ۰۰6۰8۴87۱5 و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود خانــم 
ــه  ــره ب ــت مدی ــی هیئ ــو اصل ــمت عض ــه س ــی ۰۰7۱7۱۱9۱۰ و ب ــماره مل ــه ش ــی ب ــینی زوارک ــاز حس ــیده فرن س
مــدت نامحــدود و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار 
و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای 
ــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد  عــادی و اداری باامضــاء مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره متفقــاً همــراه ب
ــار جهــت درج آگهــی هــای شــرکت  ــر الانتشــار اعتب ــه کثی ــر عامــل : طبــق اساســنامه روزنام ــارات مدی اختی
تعییــن گردیــد. ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰82675(

ــن  ــای نگی ــرکت روان پیم ــرات ش ــی تغیی آگه
ــت  ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرش ب ع
ــتناد  ــه اس ــی ۱۰32۰666۱9۱ ب ــه مل ۴92۴ و شناس
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم صورتجلس
۱397/۱۱/۰8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : -آقــای 
ــی : 339۱۴559۱8  ــماره مل ــوب بش ــعود مرغ مس
ــرکه  ــهم الش ــال س ــغ 8۰۰,۰۰۰ری ــت مبل ــا پرداخ ب
ــرکت  ــرکاء ش ــره ش ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ب
درآمــد و آقــای آرش مرغــوب بشــماره ملــی : 
۰۰۱8272568 بــا پرداخــت مبلــغ 2۰۰,۰۰۰ریــال 
ــره  ــرکت در زم ــدوق ش ــه صن ــرکه ب ــهم الش س
شــرکاء شــرکت درآمــد در نتیجــه ســرمایه شــرکت 
ــال  ــغ 2,۰۰۰,۰۰۰ری ــه مبل ــال ب ــغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ری از مبل
افزایــش یافتــه و مــاده مربوطــه در اساســنامه 
ــهم  ــزان س ــرکاء و می ــت ش ــد. - لیس ــلاح گردی اص
ــرح  ــرمایه بش ــش س ــس از افزای ــان پ ــرکه آن الش
ــماره  ــی بش ــهریار عباس ــای ش ــت: - آق ــر اس زی
ــهم  ــال س ــده 98۰,۰۰۰ ری ــی ۱۴9۰۰93273 دارن مل
الشــرکه وآقــای اســفندیار عباســی بشــماره 
ــهم  ــال س ــده 2۰,۰۰۰ری ــی : 5۱9895۴۰2۰ دارن مل
ــی  ــماره مل ــوب بش ــعود مرغ ــای مس ــرکه وآق الش
339۱۴559۱8 دارنــده 8۰۰,۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه 
و آقــای آرش مرغــوب بشــماره ملــی : ۰۰۱8272568 
دارنــده 2۰۰,۰۰۰ریــال ســهم الشــرکه حجت الــه قلی 
ــات  ــرکتها وموسس ــت ش ــت اداره ثب ــار سرپرس تب
غیرتجــاری شهرســتانهای اســتان تهــران ســازمان 
ثبــت اســناد و امــلاک کشــور اداره کل ثبــت اســناد 
و امــلاک اســتان تهــران مرجــع ثبــت شــرکت هــا و 

ــهریار )۱۰8268۰( ــاری ش ــات غیرتج موسس

ــی  ــه مل ــت 5۱7۴5۱ و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــز ب ــا تجهی ــن بیت ــرکت آروی ــرات ش ــی تغیی آگه
۱۴۰۰7۱5856۱ بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱399/۰9/۱8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : 
محــل شــرکت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران، منطقــه ۱3، شهرســتان تهــران، بخــش مرکــزی، شــهر 
تهــران، محلــه سلســبیل شــمالی، خیابــان رودکــی، خیابــان آزادی، پــلاک 2۱8، ســاختمان ســینا ســنتر، طبقــه هشــتم، 
ــت  ــازمان ثب ــد. س ــلاح گردی ــنامه اص ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــر یاف ــتی ۱3۴5795۴97 تغیی ــد پس ــد 8۰۰2 ک واح

اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۰8268۱(

امضاي 2 قرارداد تامین و تحویل 10 
فروند شناور راهنمابر

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: تدوین سند راهبردی 
منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی و دستگاه های تابعه تا 
پایان سال جاری به اتمام می رسد و تمامی فرایندهای لازم 
به صورت یکپارچه بر اساس این سند در دستور کار ستاد، 
شــرکت ها، ســازمان های تابعه و ادارات کل استانی قرار 

می گیرد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی شست 
مشترک معاون توسعه مدیریت منابع انسانی وزارت راه و 
شهرسازی با معاونین توسعه مدیریت منابع ادارات کل راه 
و شهرسازی و راهداری و حمل ونقل جاده ای سراسر کشور 
برگزار شد. در ابتدای این نشست عبدالهاشم حسن نیا معاون 
وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای اظهار داشــت: در پی همکاری هــای وزارت راه و 

شهرسازی و سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای بر روی 
تدوین روش ها و اتخاذ تصمیماتی هدف گذاری شده است 
تا ضمن رفع مشکلات گذشــته، منتج به ارتقا بهره وری 
سازمانی و ارائه خدمات عمومی به مردم شود. در ادامه این 
نشســت نعمت الله ترکی معاون توسعه مدیریت و منابع 
وزارت راه و شهرسازی پس از استماع گزارش های معاونین 
توسعه مدیریت و منابع ادارات کل راه و شهرسازی و راهداری 
و حمل ونقل جاده ای اســتان ها اظهار داشت: سه کمیته 
تخصصی در زمینه بررسی »ساختارو تشکیلات«، »اموال 
منقول و غیر منقول« و »مطالبات راه روستایی« متشکل از 
مدیران و کارشناسان دو اداره کل در استان ها تشکیل شود 
و نتیجه بررسی برای دستیابی به نتیجه مطلوب به سمع و 
نظر معاونت های توســعه مدیریت و منابــع وزارت راه و 
شهرسازی و سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای برسد. 
وی در ادامه به تشریح اقدامات و برنامه های معاونت توسعه 
مدیریت و منابع وزارت راه و شهرســازی پرداخت و گفت: 
تلاش ما پایبندی به شعار وزارت راه و شهرسازی مبنی بر 
توســعه محوری و تحول خواهی در راستای دستیابی به 
شرایط بهتر و نتیجه مطلوب است. ترکی با تاکید بر توجه به 
بحث آینده نگری و اصلاح ساختار تشکیلاتی اظهار داشت: 
علاوه بر ساماندهی و رفع مشکلات، دو اتفاق مهم یعنی ادغام 
دو وزارتخانه راه و ترابری و مسکن و شهرسازی، همچنین 
ایجاد دو اداره کل راه و شهرسازی و راهداری و حمل ونقل 

جاده ای در استان ها که طی سنوات گذشته رخ داد، نظام 
جبران خدمات کارکنان، چابک سازی در ادارات کل، حذف 
و بهبود روش ها، اســتفاده بهینه از ســرمایه سازمانی و 
شایسته ســالاری در دستور کار قرار گرفته است. ترکی با 
اشاره به دستور وزیر راه و شهرسازی مبنی بر خانه دار شدن 
تمامی کارکنان وزارت راه و شهرسازی و دستگاه های تابعه 
بیان داشت: پیگیری های مستمر در سطح استان ها برای 
خانه دار شدن تمامی کارکنان ادامه دارد. محمد تیموری 
معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای نیز خاطرنشان کرد: با سخنرانی وزیر راه و شهرسازی 
در صحن مجلس شورای اسلامی و پیگیری های در دست 
اقدام از سوی معاون توسعه مدیریت و منابع وزارتخانه، باب 
جدیدی برای رفع مشکلات امور استخدامی راهداران باز 
شده است که از سوی این سازمان در دست پیگیری قرار 
دارد، همچنین طرحی برای واردات ماشین آلات راهداری 
تا سه سال ساخت از خارج با هدف نوسازی ناوگان فرسوده 
این حوزه در دســت تهیه قرار دارد. به گزارش ســازمان 
راهــداری و حمل و نقل جاده ای، وی یادآور شــد: برای 
نگهداری شبکه جاده ای کشور به طول 217 هزار کیلومتر 
با ارزش بیش از هزاران میلیارد تومان حد اقل به 30 هزار 
میلیارد تومان بودجه و اعتبار نیاز است و برای جلب رضایت 
عموم مردم از عملکرد ما در این حوزه باید تدبیری در این 

زمینه اتخاذ شود.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

تدوین سند راهبردی منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی تا پایان سال جاری
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
اولین فراخوان داستان کوتاه با موضوع زندگی و شخصیت شهید حسن باقری به همت موسسه شهید حسن باقری و با همکاری نهاد کتابخانه های عمومی کشور منتشر شد. به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، اولین فراخوان داستان کوتاه با موضوع زندگی و شخصیت شهید حسن باقری به همت موسسه شهید حسن باقری و با همکاری نهاد کتابخانه 
های عمومی کشور منتشر شد. این مسابقه با موضوع داستان و روایت داستانی با الهام از ویژگی های شخصیتی و نقش شهید حسن باقری در دوران دفاع مقدس، با محوریت کتاب سه جلدی 
»روایت زندگی شهید حسن باقری« نوشته سعید علامیان برگزار می شود. علاقه مندان به شرکت در این مسابقه می توانند این کتاب را از طریق کتابخانه های عمومی سراسر کشور و نیز 
فروشگاه اپلیکیشن طاقچه تهیه کنند. مهلت ارسال آثار از ابتدای اسفند ماه ۱3۹۹ تا پایان فرودین ۱۴۰۰ خواهد بود و علاقه مندان جهت ثبت نام و ارسال اثر می توانند از طریق پایگاه اینترنتی 
سماک به نشانی www.samakpl.ir اقدام کنند. متن های ارسالی باید دارای ویژگی ها و عناصر داستان از جمله روایت، شخصیت و فضاسازی بوده و بین ۲ الی ۵ هزار کلمه باشد. لازم به 
ذکر است آثار ارسالی نباید پیش از این، منتشر شده باشد. آیین اختتامیه این مسابقه در تیرماه ۱۴۰۰ برگزار می شود و طی آن به نفرات اول تا پنجم ضمن تقدیم لوح سپاس، به ترتیب 3۰ 

میلیون ریال، ۲۵ میلیون ریال، ۲۰ میلیون ریال، ۱۵ میلیون ریال و ۱۰ میلیون ریال اهدا خواهد شد. همچنین آثار برگزیده این مسابقه در قالب یک مجموعه داستان منتشر خواهد شد.

فراخوانداستانکوتاه
باموضوعزندگیو
شخصیتشهیدحسن
باقریمنتشرشد
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خبر
اولویت های نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور، ترویج اندیشه و سیره مقام معظم 
رهبری بوده و معظم له بزرگ ترین 

حامی کتاب و کتابخوانی در کشور است

حجت الاسلام والمسلمین سعید صلح میرزائی، رئیس 
نمایندگی قمِ موسســه پژوهشی-فرهنگی انقلاب اسلامی 
)دفتر حفظ و نشر آثار آیت الله العظمی خامنه ای( با حضور در 
اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان قم با سجاد عمرانی، 
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم دیدار کرد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی 
اســتان قم، حجت الاسلام والمسلمین سعید صلح میرزائی، 
رئیس نمایندگی قمِ موسســه پژوهشی-فرهنگی انقلاب 
اســلامی )دفتر حفظ و نشــر آثار حضرت آیت الله العظمی 
خامنه ای( با هدف بررســی زمینه های همکاری فرهنگی با 
سجاد عمرانی، سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان 
قم دیدار و گفتگو کرد.ســجاد عمرانی، سرپرست اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان قم در این دیدار گزارشی از وضعیت 
کنونی کتابخانه های عمومی استان ارائه کرد و گفت: یکی از 
اولویت های نهاد کتابخانه های عمومی کشور، ترویج اندیشه و 
سیره مقام معظم رهبری بوده و معظم له بزرگ ترین حامی 
کتاب و کتابخوانی در کشــور اســت. سرپرســت اداره کل 
کتابخانه های عمومی استان قم ضمن برشمردن زمینه های 
همکاری با موسســه انقلاب اسلامی از آمادگی این اداره کل 
برای برگزاری مسابقات کتابخوانی با محوریت آثار مقام معظم 
رهبری خبر داد و افزود: نهاد کتابخانه های عمومی کشــور 
ســامانه ای برای مسابقات کتابخوانی طراحی کرده است که 
می توان با همکاری انتشارات انقلاب اسلامی اقدام به برگزاری 
مسابقات کتابخوانی ملی و استانی کرد. وی بر لزوم مشارکت 
در رونمایی از آثار معظم له و برگزاری دوره هایی با محوریت این 
آثار تاکید کرد و افزود: این اداره کل آمادگی میزبانی از سلسله 
نشست هایی با موضوعات ولایت فقیه و تحلیل گفتمان انقلاب 
اسلامی بر اساس آثار مقام معظم رهبری را دارد. در این دیدار، 
حجت الاســلام والمسلمین ســعید صلح میرزائی، رئیس 
نمایندگی قمِ موسسه پژوهشی-فرهنگی انقلاب اسلامی )دفتر 
حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله العظمی خامنه ای( ضمن ابزار 
خرسندی از حضور در اداره کل کتابخانه های عمومی و استقبال 
از پیشنهادات ارائه شده، خواستار تدوین تفاهم نامه همکاری 
میان دو مجموعه شــد و گفت: زمینه های همکاری در حوزه 
کتاب و کتابخوانی و همچنین فعالیت های فرهنگی میان دو 
مجموعه وجود دارد و امیدوارم که با آماده شدن بسترها، شاهد 
اجرایی شدن آن باشیم. رئیس نمایندگی قمِ موسسه پژوهشی-

فرهنگی انقلاب اسلامی از معرفی مُدرس برای ترویج آثار مقام 
معظم رهبــری در کتابخانه های عمومی و همچنین اهدای 
کتابچه معرفی آثار معظم له خبر داد و افزود: شایسته است در 
کتابخانه های عمومی استان قم، قفسه ای خاص برای نمایش 
و عرصه آثار اهدایی این موسسه اختصاص یابد تا مراجعان از 

اندیشه و سیره معظم له استفاده کنند.

 مسابقه کتابخوانی »امام در سنگر نماز«  
در استان قزوین برگزار می شود

به همت اداره کل کتابخانه های عمومی استان قزوین و 
همزمان با دهه مبارک فجر،  مسابقه کتابخوانی با محوریت 
کتاب »امام در سنگر نماز « نوشته رهبر کبیر انقلاب و بنیانگذار 
جمهوری اســلامی ایران برگزار می شــود. به گزارش روابط 
عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان قزوین، همزمان 
با دهه مبارک فجر اداره کل کتابخانه های عمومی استان قزوین 
با همکاری ستاد اقامه نماز به برگزاری مسابقه کتابخوانی با 
محوریت کتاب »امام در ســنگر نماز«  اقدام کرده است. این 
مسابقه کتابخوانی از 4 لغایت 30 بهمن ماه برگزار می شود و 
علاقه مندان برای شــرکت در این مسابقه می توانند نسخه 
الکترونیک کتاب »امام در سنگر نماز« را از سامانه مسابقات 
الکترونیک  www.samakpl.ir  دریافت کنند. به 20 نفر از 
برگزیدگان این مسابقه جوایز نقدی اهدا خواهد شد. گفتنی 
اســت، کتاب حاضر اثری از امام خمینی )ره( رهبر انقلاب و 
بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران است که توسط انتشارات 
ستاد اقامه نماز منتشــر شده است. امام خمینی)ره( یکی از 
برجسته ترین و محبوب ترین الگوهای رفتاری و سیر و سلوک 
معنوی در عصر حاضر است. وی تمام عمر را در طریق بندگی 
و اخلاص گام برداشت و همه هستی خویش را وقف راه خدا و 

عبودیت کرد.

طرح بیمه توقف کسب وکار ناشی از کرونا 
مانع از کاهش رشد اقتصادی می شود

محسن زنگنه،عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
گفت:در حال حاضر بیمه مرکزی با صدور مجوز بیمه توقف 
کسب وکار ناشــی از کرونا، گام های اولیه ای برای جبران 
خســارت های مادی اصناف مختلف که در پاندمی کرونا 
آسیب دیده اند، برداشته است و این اقدام می تواند از زیان 
کسب وکارها به ویژه کسب و کارهای خرد جلوگیری کند و 
ضمن ایجاد آرامش در فضای تولید و توزیع به رونق اقتصادی 
و جلوگیری از کاهش رشد اقتصادی نیز منجر شود. کرونا و 
یا هر اپیدمــی دیگری جزء حوادث غیرمترقبه اســت و 
نمی توان بدون تعیین تعرفه های بیمه ای مناسب انتظار 
داشته باشیم، بیمه ها درگیر آن شوند. شیوع بیماری کرونا و 
بیماری هایی از این دست، جزء حوادث غیرمترقبه محسوب 
می شود و طبیعی است که کسب وکارها متأثر از گسترش 
آن با مشکلات بسیاری مواجه شده اند. بنابراین باید پوشش 
چتر بیمه در این موارد افزایش یابد که خوشبختانه نخستین 
گام با راه اندازی بیمه نامه توقف کسب و کار ناشی از پاندمی 
و اپیدمی کرونا برداشته شده است.   صنعت بیمه یک بنگاه 
اقتصادی است و اگر بخواهند رشته بیمه ای جدیدی تعریف 
کنند قاعدتاً براســاس مدل های بیمه ای عمل می کنند. 
درهمه بیمه نامه های کنونی بندی وجود دارد که در آن موارد 
و حوادث غیرمترقبه را از آن مستنثی کرده است بنابراین 
کرونا و یا هر اپیدمی دیگری جزء حوادث غیرمترقبه است 
که نمی توان بدون تعیین تعرفه های بیمه ای انتظار داشته 
باشــیم بیمه ها درگیر آن شــوند که خوشبختانه با انجام 
محاسبات، این اتفاق رخ داده است. در حوزه سیل و زلزله و 
آتش ســوزی نیز بیمه هایی وجود دارد که مردم استقبال 
زیادی به صورت همه گیر و فراگیر از آن ندارند بنابراین یکی 
از موضوعات مهم در بحث بیمه ها ضرورت فرهنگ سازی 
است. البته دولت ها نیز در این زمینه تکالیف و مسئولیت هایی 
دارنــد و دولت می تواند با توجه به احتمال شــیوع دوباره 
اپیدمی های دیگر و جهش هــای پی در پی ویروس کرونا 
منابعی را برای حمایت از شرکت های بیمه ای که در برابر این 
حوادث پوشش بیمه ای ارائه می کنند، پیش بینی کند. دولت 
باید از بیمه ها حمایت کند و با تعامل بین دولت و شرکت های 
بیمه ، صندوقی ایجاد شود و بخشی از ریسک شرکت های 
بیمه در مباحث مربوط به اپیدمی ها توسط دولت تعیین 
شود تا آن شرکت بیمه ای هم بتواند سقف حمایت ها از کسب 
وکارهای آسیب دیده از اپیدمی ها را ارایه دهد. در حال حاضر 
بیمه تعاون با طراحی محصولی با نام »بیمه توقف کسب وکار 
ناشی از اپیدمی« اقدام به بیمه کسب وکارها در شرایط بروز 
اپیدمی به ویژه ویروس کرونا کرده اســت که »واکســن 
اقتصــادی کووید-19« نیز نامیده می شــود و به صورت 
انحصاری از سوی بیمه تعاون به فروش می رسد. مجوز صدور 
این بیمه نامه شهریورماه سال جاری از سوی بیمه مرکزی 
صادر شده اســت. بیمه توقف کسب وکارناشی از اپیدمی 

)کرونا( اولین بیمه پارامتریک ایرانی محسوب می شود.

بالغ بر 6 هزار میلیارد ریال تسهیلات توسط 
بانک توسعه تعاون طی 9 ماه نخست امسال 

در استان یزد پرداخت شد
دکترسعید معادی معاون امور استان ها و بازاریابی 
بانک توسعه تعاون گفت: به منظور ایجاد و توسعه اشتغال 
و در راســتای تحقق شعار سال، بانک توسعه تعاون در 9 
ماهه نخســت ســال جاری بیش از ۶ هزار میلیارد ریال 
تسهیلات اثربخش به عموم مشــتریان، پرداخت کرده 
است، ظرفیت های اقلیمی و آمایشی، موقعیت جغرافیایی 
و وجود صنایع و معادن مختلف در این منطقه، استان یزد 
را به مکانی مستعد برای تجمیع سرمایه ها در بخش تعاون 
تبدیل کرده است که تلاش همکاران ما در این استان در 
راســتای بهره گیری از این ظرفیت مهم و فراهم سازی 
امکانات و خدمات بانکــی مطلوب تر برای بخش تعاون 
اســت، اســتان یزد در حوزه تخصیص منابع و پرداخت 
تسهیلات عملکردهای مثبت و مؤثری داشته است که 
کســب عناوین برتر در حوزه تســهیلات اشــتغالزایی 

روستایی و تسهیلات تکلیفی گواه این مدعاست.
مدیریت شعب بانک توسعه تعاون استان یزد با کسب 
آماری بالغ بر 151 درصد، رتبه نخست کشور را به لحاظ 
نسبت پرداختی به سهمیه ابلاغی در پرداخت تسهیلات 
اشتغال پایدار روستایی و عشایری، از آن خود کرده است.

معادی به تســهیلات بند “الــف” تبصره 18 قانون 
بودجه کشور در سال گذشته و تبدیل سرفصل مذکور به 
ماده 52 اشاره و تأکید کرد: با توجه به صنعتی بودن استان 
یزد کسب رتبه دوم کشور در پرداخت تسهیلات در شاخه 
صنعت و معدن و رتبه سوم در پرداخت تسهیلات در حوزه 
کشاورزی، نشان از تخصیص درست و مطلوب منابع مالی 

بانک توسعه تعاون در این استان دارد.

خبر

معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور گفت:در مکتب 
انسان ساز اسلام، اصلاح جامعه در گرو تقوای زنان است. 
زن مربی بشر است و می تواند با تربیت صحیح فرزند، امتی 
را تعالی بخشــد. جایگاه والای این گوهر آفرینش اقتضا 
می کند که در صــدف حجاب قرار گیرد تا ارزش هایش 
حفظ شود. از همین روست که خداوند پوشش دینی را 

بر او واجب فرموده است.
عفاف و حجاب در آینه قرآن، احادیث و روایات

رمضانی افزود: بر اساس آموزه های اسلام، هم زنان 
و هم مردان، باید در پوشــش و رفتــار و گفتار، بایدها و 
نبایدهایــی را رعایت کنند. در روایتی از امام صادق )ع( 
نقل شده است که حیا 10 جزء دارد که 9 جزء آن در زنان 
و یک جزء آن در مردان اســت. درست است که زنان بار 
اصلی حیا و عفت را بــر دوش دارند، اما وظیفه اخلاقی 

مردان در این زمینه نادیده گرفته نشده است.
وی با اشــاره به آیاتی از کلام الله مجید گفت: قرآن، 
پیش از آنکه به زنان دستور رعایت حجاب داده باشد، به 
مردان امر کرده که حجابی مقابل چشمانشان قرار دهند. 
آیه 30 ســوره نور، به صراحت بر حجاب چشــم و عفت 
مردان تأکید کرده و می فرماید: »)ای رســول( به مردان 
مؤمن بگو چشــم هایشــان را )از نگاه ناروا( بپوشــند و 

اندامشان را محفوظ بدارند که این بر پاکیزگی )جسم و 
جان( آنان سزاوارتر است و خدا به هر چه کنید کاملًا آگاه 

است«.
 لزوم هم افزایی بیشتر برای حفظ نظام

 اخلاقی خانواده
معاون توسعه کتابخانه ها و کتابخوانی نهاد یادآور 
ی از آیات و  شــد: رهبر معظم انقلاب اسلامی نیز، به تأسِّ
روایات، در بیان مقام رفیع زن در اندیشه الهی و اهمیت 
و ضــرورت حجاب فرموده اند: »امروز پرچم اســتقلالِ 
هویتّی و فرهنگیِ زنان در دست زنان ایرانی است. امروز 
بانوان ایرانی با حفظ حجاب، استقلال هویتّی و فرهنگی 
خودشان را دارند اعلام می کنند و به دنیا صادر می کنند؛ 
یعنی دنیا سخن جدیدی دارد می  شنود. زن می تواند در 

میدان های اجتماعی حضور فعّال داشته باشد«.
وی افزود:  این تأکیدات نشان می دهد که حجاب، 
در مقیاسی فراتر از پوشش ظاهری، همواره در فرهنگ 
اسلامی و ایرانی مورد توجه بوده و رعایت آن نه تنها برای 
فرد مایه آرامش و امنیت دانسته شده، بلکه برای جامعه 
نیز موجب تحکیم بنیان خانواده، کاهش طلاق و سایر 
آســیب های اجتماعی بوده اســت. رمضانی بر موضوع 
برنامه ریزی میان مدت و دراز مدت برای ترویج مناسب 
فرهنگ حجــاب و عفاف تأکید کــرد و گفت: علاوه بر 
وظایفی که همه دســتگاه های فرهنگــی، اجتماعی، 
رســانه ای و هنری بــر عهده دارند، لازم اســت از همه 
ظرفیت های مردمی در مسیر ترویج این ارزش نیز استفاده 
شود. همچنین با توجه به تأثیرِ بعضاً مخربِ فضای مجازی 
بــر نظام اخلاقی خانواده، به ویژه بر الگوهای پوشــش، 
برنامه ریزی به منطور کنترل و توســعه سواد رسانه ای، 

بیش از پیش ضروری به نظر می رسد.
فعالیت های نهاد کتابخانه های عمومی کشور با 

محوریت عفاف و حجاب
وی در ادامه به بیان برخی از اقدامات صورت گرفته 

در نهــاد در حوزه عفاف و حجاب پرداخت و گفت: ما در 
نهاد کتابخانه های عمومی کشــور که نهادی صددرصد 
فرهنگی است، نگرشی کاملًا فرهنگی به مقوله عفاف و 
حجاب داریم و تا کنون اقداماتی چون خرید منابع برتر 
در موضــوع عفاف و حجــاب و موضوعات اخلاقی برای 
کتابخانه های عمومــی و از این طریق، حمایت مادی و 
معنوی از نویسندگان این حوزه، تهیه و توزیع پوسترهای 
معرفی کتاب، تدوین بســته های مطالعاتی، برگزاری 
مســابقات کتابخوانی، تشــکیل گروه های مطالعاتی، 
برگزاری نشســت های فکری ـ فرهنگی، جلسات نقد و 
پرســش و پاســخ با موضوع عفاف و حجاب  را به انجام 
رســانده ایم.وی افزود: معرفی کتاب هــای برتر در این 
موضوع در صفحات مجازی کتابخانه ها و گروه های ترویج 
کتابخوانی، برگزاری نمایشگاه های عکس و فضاسازی 
کتابخانه های عمومی متناسب با این موضوع، آشنا کردن 
کودکان با فرهنگ عفاف و حجاب از طریق برنامه هایی 
چون شعرخوانی، قصه گویی و نقاشی،   برگزاری جلسات 
مشاوره و سخنرانی با هدف پاسخ گویی به شبهات مربوط 
به حجاب و ادله عقلی و نقلی در اثبات آن و منافع حجاب 
و مضرات بی توجهی به آن، برگزاری مراسم جشن تکلیف 
دختران در کتابخانه با اهدای کتاب های مناسب و جذاب 
از عمده تریــن اقدامات صورت گرفته در این زمینه بوده 
است. رمضانی در پایان سخنان خود ضمن تقدیر از برگزار 
کنندگان و حاضران در این نشســت مجازی گفت: نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور همواره به فرهنگ غنی 
منطقه آذربایجان و نویسندگان محترم این خطه توجه 
ویژه داشته و معرفی ارزش های ادبی و فرهنگی آن را از 
وظایــف خود می داند. امیدواریم این رخداد فرهنگی به 
همین جلسه متوقف نشود و این قبیل برنامه های مشترک 
فرهنگی توســعه یابد و هنرمندان فخیم همواره خود را 
مسئول بدانند که با قلم غرّا و کلام بلیغ و فصیح خود، از 

موضوعات مهم فرهنگی همواره حمایت کنند.

مهدی رمضانی در وبینار »یایلیق« مطرح کرد؛
لزوم هم افزایی دستگاه های فرهنگی و ظرفیت های مردمی برای تقویت مقوله عفاف و حجابکه مورد نیاز جامعه است

در مراسم رونمایی از سامانه رتبه بندی 
کتابخانه های عمومی کشــور که با حضور 
دبیرکل، معاونان، مدیران کل نهاد و مجریان 
طرح برگزار شد، ضمن تشریح ویژگی های 
این ســامانه بر کارآمد بودن آن در نظام رتبه 

بندی جدید تأکید شد.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، جلسه اختتامیه 
طرح پژوهشی و رونمایی از سامانه رتبه بندی 
کتابخانه های عمومی کشور با حضور مجید 
سالاری از دانشکده مهندسی صنایع دانشگاه 
فردوســی مشــهد و ادریس مظلــوم زاده، 
مدیرعامل شرکت بهین ره آورد بهبود به عنوان 
مجریان طرح و همچنین علیرضا مختارپور 
دبیرکل، امین متولیان معاون برنامه ریزی، 
پژوهش و فناوری اطلاعات، مهدی رمضانی 
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی، 
هوتن والی نژاد معــاون اداری مالی، عباس 
نعمتی مدیرکل حراســت، مهدی توکلیان 
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل، هادی 
امیــری مدیرکل امور عمرانی، محمد هادی 
ناصری طاهری مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان تهران، اصغر گودرزی مدیرکل توسعه 
کتابخانه ها و مشارکت ها، سیامک محبوب 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و سیدمهدی صباغ 
مدیرکل منابع انســانی و امور پشتیبانی در 
کتابخانه مرکزی پارک شهر تهران برگزار شد.

چالش های نظام رتبه بندی 
کتابخانه ها در سال های اخیر

امیــن متولیان، معــاون برنامه ریزی، 
پژوهش و فناوری اطلاعات نهاد در ابتدای این 
نشست با اشاره به ضرورت های طرح پژوهشی 
رتبه بندی کتابخانه هــای عمومی گفت: در 
ماه هــای ابتدایــی حضور در نهــاد، یکی از 
دغدغه های مهم نظام رتبه بندی و امتیاز دهی 
به کتابخانه هــای عمومی و به تبع آن میزان 
بهره گیری کتابخانه های از امکانات بود. با اینکه 
زحمات بسیاری برای تدوین و استقرار نظام 
درجه بندی در نهاد صورت گرفته بود، اما این 
نظــام دارای نقاط ضعفی جــدی بود که در 
بازدیدها، جلسات کارشناسی  و گزارش های 
مختلف خودنمایی می کرد.  وی افزود: برای 
مثال در نظام درجه  بندی جاری شاخص های 
مطرح شده بود که بیشــتر ناظر به درونداد 
کتابخانه و متغیرهای غیر مرتبط با موضوع 
خدمت به کاربران و متغیرهای وابسته به آن 
بودند. متولیان تصریح کرد: بر اســاس این 
دغدغه ها و همچنین نقایصی که در این مسیر 
وجود داشــت، ضرورت بازنگــری در نظام 

رتبه بندی کتابخانه ها مطرح شد که در نهایت 
این دغدغه  در سال 1397 در قالب بخشی از 
نظام مسائل نهاد از طریق سیستم فراخوان 
پژوهــش ارائه شــد کــه در ادامــه از میان 
پیشنهاده های دریافت شده ، پیشنهاده گروه 
مهندســی صنایع دانشکده فنی مهندسی 
دانشگاه فردوسی مشهد با اجرای آقای دکتر 
سالاری به عنوان پیشنهاده برگزیده معرفی 
شد و ایشان نیز برای اجرای آن قبول زحمت 
کردند.متولیان در ادامه گفت: جا دارد از مجری 
این طرح پژوهشی تشکر کنم به واسطه اینکه 
این طرح را بسیار به موقع، منظم و دغدغه مند 
پیش بردند و امروز این آمادگی وجود دارد که 
با اتمام مراحل آزمایشــی طــرح، آن را در 

کتابخانه های سراسر کشور اجرا  کنیم.
قابلیت های سامانه جدید رتبه بندی 

کتابخانه ها
در ادامه این نشســت مجید ســالاری از 
دانشکده مهندســی صنایع دانشگاه فردوسی 
مشهد به عنوان مجری طرح پژوهشی رتبه بندی 
کتابخانه های عمومی که به صورت مجازی در این 
نشست حاضر شده بود، درباره این طرح اظهار 
کرد: با توجه به گســتردگی نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور به لحاظ تعــدد کتابخانه ها، 
کتابداران و کارکنــان و مخاطبان، لازم بود که 
ارزیابی دقیقی از عملکرد کتابخانه های عمومی 
داشته باشیم. به همین دلیل جلسات متعددی 
در تهران و مشهد با کارشناسان مربوطه در نهاد 
داشتیم. مطالعات گسترده ای انجام شد که در 
نهایت حــدود 210 معیار بــرای رتبه بندی 
کتابخانه های شناسایی شد که برخی از آنها کمی 
و برخی دیگر کیفی بودند. وی در ادامه با تشریح 
دسته بندی های ارائه شده از این معیارها گفت: 
ما معیارها را به دو دسته کلی ورودی و خروجی 
تقسیم کردیم و به دلیل حجم زیاد آنها از تکنیک 
تحلیل پوششی داده ها بهره بردیم. در ادامه به 

مدلی دست پیدا کردیم و آن را توسعه دادیم که 
منجر به تولید نرم افزاری شد که می تواند با توجه 
به معیارهای تعریف شده کار ارزیابی عملکرد 
کتابخانه هــا را انجــام دهد. ســالاری درباره 
قابلیت های این سامانه نیز توضیح داد: سامانه 
طراحــی شــده یک ســامانه پویا اســت که 
قابلیت هایــی چــون ارزیابی و رتبــه بندی 
کتابخانه هــای هــم درجــه، تغییــر و ارتقاء 
شاخص های مختلف ارزیابی در مقاطع زمانی 
مختلف، استفاده از نظر خبرگان در رتبه بندی و 
در نهایت تحلیل نتایج و ارائه نتایج ضعف و قوت 
کتابخانه ها در مقایســه با یکدیگر است که این 

سامانه را بسیار کاربردی می کند.
 توجه به اصل ساده سازی

 در طراحی سامانه
در ادامه این نشست ادریس مظلوم زاده، 
مدیرعامل شرکت بهین ره آورد بهبود نیز در 
ارتباطی تصویری به تشــریح ابعاد فنی این 
سامانه پرداخت و گفت: مهمترین اصلی که در 
طراحی ســامانه رتبه بنــدی کتابخانه های 
عمومی رعایت شده، اصل ساده سازی است به 
طوری که تمــام کاربران بتوانند به راحتی با 
سامانه در تعامل باشند تا روند رتبه بندی به 
سرعت انجام شود. در این سامانه از دو سامانه 
اصلی مدیریت کاربــران و مدیریت عملکرد 
اســتفاده شده که هرکدام فرایندها و قابلیت 
پویای خاص خود را دارند. همچنین محسن 
اکبرپور، ناظر راهبر علمی این طرح پژوهشی 
نیز طی ســخنانی گفت: نکته قابل توجه در 
پیشبرد این طرح، جدیت، نظم و دغدغه مندی 
قابل ستایش تیم اجرایی در این طرح بود که 
در جلسات و گزارش های ارائه شده تعهد جناب 
آقای دکتر سالاری به انجام یک کار با کیفیت 
مشهود بود. با توجه به اینکه اعتبار مدل های 
نظری بر تست های انجام شده و خروجی های 
قابل تفسیر است، که می تواند در گزارش های 

نهایی نقش بیشتری داشــته باشد. که این 
موضوع با ارتباط و تعامل تیم اجرایی و تیم فنی 

سازمان محقق خواهد شد.
وی همچنیــن هماهنگــی میــان 
شــاخص های ورودی و خروجــی با فضای 
سازمانی و هدف اصلی اجرای طرح را از نکات 
شاخص این طرح پژوهشی دانست و در ادامه 
به بیان نکاتی برای بهره برداری بهتر از این طرح 
پژوهشی و سامانه پرداخت.  اصغر گودرزی، 
مدیرکل توسعه کتابخانه ها و مشارکت ها نیز در 
سخنانی کوتاه عنوان کرد: تقریبا با ابلاغ درجه 
بندی کتابخانه ها وارد نهاد شدم و برای اجرای 
آن بــا چالش های جدی مواجه بودم. با وجود 
اینکه در درجه  بندی از دستورالعمل اجرایی 
نظام قبلی آمده بود کــه معیار درجه بندی 
»اعضا«، »زیربنا« و »خدمات« است، اما هیچ 
اشاره به بحث خدمات در درجه بندی نشده 
بود و عملا در اختصاص منابع، امکانات و نیروی 
انسانی به کتابخانه ها نرسید و اشکالاتی جدی 
به آن دســتورالعمل وارد شد. خوشبختانه 
همکاران محتــرم ما با ارائه این طرح اقدام به 
پوشش این خلاء کردند و آموزش های اولیه را 
نیز به همکاران ما داده اند و امیدوارم در ادامه 
راه با استفاده از قابلیت پویایی این سامانه شاهد 

تکامل و گسترده تر شدن آن نیز باشیم.
امکان توسعه کتابخانه های مناطق 

محروم در نظام رتبه بندی جدید
مهــدی رمضانــی، معاون توســعه 
کتابخانه های و ترویج کتابخوانی نهاد نیز بحث 
رتبه بندی کتابخانه ها را یکی از مأموریت های 
اصلی نهاد در این دوره مدیریتی دانســت و 
گفت: این موضوع که یک موضوع مبنایی و 
موثر بر ســایر تصمیم گیری های نهاد است، 
یکی از مطالبات مهم دبیرکل محترم نهاد بوده 
که خوشبختانه امروز شاهد تحقق تلاش های 

صورت گرفته در این زمینه هستیم.
وی افزود: متاسفانه نوع درجه بندی مورد 
استفاده در نظام قدیم باعث توسعه کتابخانه ها 
در مناطق کمتر توســعه یافتــه و محروم 
نمی شــد، اما اگر مبنا جمــع عواملی چون 
امکانات نرم افزاری، نیروی انسانی پویا و اعضای 
کتابخانه ها باشــند، حتما این توسعه رقم 
خواهد خــورد. ضمن اینکه در بســیاری از 
کتابخانه هایی که شاید به لحاظ وسعت و متراژ 
به اندازه کتابخانه های مرکزی و یا استاندارد 
ما نباشند، خدماتی که ارائه می شود  و اعضایی 
که از آن بهره می برند گسترده تر و تاثیرگذارتر 
هستند که با مدل جدید رتبه بندی این خلا 

نیز برطرف خواهد شد.

در مراسم رونمایی از سامانه رتبه بندی کتابخانه های عمومی کشور مطرح شد؛

افزایش کارآمدی کتابخانه  های کمتربرخوردار در نظام رتبه  بندی جدید

مسابقه کتابخوانی
 »امام در سنگر نماز«
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خبر
تقدیر از مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان 

در حوزه فرهنگ ایثار،جهاد و شهادت

دکتر یزدی مشاور امور ایثارگران استانداری اصفهان با 
اشــاره به ضرورت خدمات رســانی بی وقفه به مردم گفت: 
خدمت رســانی به مردم یکی از توفیقاتی است که خداوند 
نصیب  انســان های خالص و متعهد مــی نماید که در این 
خصوص در دین اســلام احادیث  و روایات زیادی نقل شده 
است . وی حل مشکلات مردم را مصداق بارز لطف خداوند 
برشمرد و تصریح کرد: لطف و رحمت خداوند شامل افرادی 
شده که توفیق حل مشکلات مردم را دارند بنابراین مسولان 
باید قدر فرصت خدمت به مردم را غمینت شمارند و بی وقفه 
در راستای حل مشکلات مردم گام بردارند و  سقایی را یکی 
از توفیقات فعالان در صنعت آبفا دانست، فعالان صنعت آبفا 
که فرصت سقایی برای آنها مهیا شده باید بی وقفه در زمینه 
خدمت رسانی به مردم تلاش کنند والبته، مدیرعامل شرکت 
آبفا استان اصفهان بعنوان یکی از مدیران متعهد  و مسولیت 
پذیر توانسته به خوبی خدمات پایدار به مردم در سطح استان 
ارائه دهد. در ادامه مهندس هاشــم امینی با بیان اینکه 12 
درصد شاغلان شرکت ایثارگر هستند اظهارداشت: فعالان 
صنعت آبفا شبانه روزی و بی وقفه در راستای خدمت رسانی 
پایدار به مردم فعالیت می کنند که این مهم نشــانگر ایثار و 
تعهد فعالان در این صنعت می باشــد، با توجه به اقدامات 
جهادگونه کارکنان آبفا در زمینه ارائه خدمات شبانه روزی 
به بیش از 5 میلیون نفر در اســتان، به نوعی می توان گفت 
همه کارکنان آبفا ایثارگر به شــمار می آیند. وی با اشاره به 
تامین آب شرب مردم در سطح استان خاطر نشان ساخت: 
هم اکنون آب شــرب بیش از 5 میلیون نفر در بیش از 100 
شهر و بیش از هزار روستا در سطح استان بی وقفه تامین می 
شود. همچنین فاضلاب بیش از 2 میلیون نفر در سطح استان 
به صورت بهداشتی جمع آوری و تصفیه می شود که این همه 
در راستای ارائه خدمات پایدار در دستور کار قرار دارد. وی با 
بیان اینکه شرکت آبفا استان اصفهان روزتولد آقاابوالفضل 
العباس )ع( را به عنوان روز سقا نامگذاری نموده است اعلام 
کرد: شرکت آبفا در راستای قدردانی از تلاشهای ایثارگران 
حدود 140 واحد مســکونی در شهرک شهید کشوری را به 
منظور تامین مسکن ایثارگران شرکت، در دستور کار قرار 
داده است. همچنین اقداماتی در زمینه رفع مشکلات اشتغال، 
معیشت و سلامت ایثارگران مدنظر قرار گرفته است. ترویج 
فرهنگ شــهادت و ایثار را در جامعه بســیار مهم دانست، 
شرکت آبفا به منظور گرامیداشت یاد و خاطره 130 خانواده 
شــهید شرکت آبفا استان اصفهان تا کنون 2 یادواره برگزار 
نموده و مقرر گردیده است که سومین یادواره شهدا در سال 

آینده برگزار شود.

بهینه سازی ظرفیت تمامی مدول های احیا 
در دستور کار

مهندس حمید رضا  عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه، 
در جریان بازدید از روند اجرای تعمیرات سالانة مدول  - واحد 
احیا مستقیم، بهینه سازی تمامی این مدول ها را مورد تأکید 
قرار داد. به گزارش خبرنگار فولاد، مدیرعامل فولاد مبارکه 
ضمــن قدردانی از اقدامات و زحمــات کارکنان بخش های 
مختلف در این زمینه، اجرای این پروژه در زمان معین با رعایت 
نکات ایمنی را ارزشمند دانست و بر ثبت دقیق دستاوردهای 
فنی و نتایج این طرح و همچنین پیاده سازی دستاوردها بر 
سایر مدول ها تأکید کرد.در همین خصوص، داریوش رشیدی، 
مدیر ناحیة آهن سازی، در مصاحبه با خبرنگار فولاد در تشریح 
دلایل اجــرای این طرح گفت: یکــی از روش های افزایش 
ظرفیت در مدول های واحد احیا مســتقیم افزایش ظرفیت 
ریفورمر و حجم کاتالیست هاست. زمان تعویض لوله های 8 
اینچ این مدول نیز بعد از 14 سال کارکرد فرارسیده بود و این 
امر هم در نوع خود یک رکورد محسوب می شود.با برنامه ریزی 
قبلی در خصوص افزایش ظرفیت تولید، ســاخت لوله های 
سوپر آلیاژ 9 اینچ توسط سازندۀ داخلی توانمند برنامه ریزی 
شد. ساخت این لوله ها با تکنولوژی بسیار پیشرفته، با تکیه بر 
دانش و تکنولــوژی داخلی صورت گرفت. با این اقدام تعداد 
4۶8 عدد از این لوله ها نصب و اولین ریفورمر کامل با لوله های 
ساخت داخل در کشور مورد بهره برداری قرار می گیرد.با این 
تغییر قطر لوله، حجم کاتالیســت بارگذاری شده حدود 20 
درصد افزایش می یابد. در این مرحله از طرح افزایش ظرفیت، 
بدون تغییر در سایر تجهیزات، افزایش تولید آهن اسفنجی 
به میزان 5 تا 8 درصــد در این مدول را انتظار داریم. در این 
توقف، ســایر اقدامات مربوط به قسمت های مدول ازجمله 
تعویض کامل نســوز ریفورمر، تعویض منطقة خنک کنندۀ 
کوره، سرویس مخازن شست وشوی گاز و سیستم آب، تعمیر 
و سرویس کلیة تجهیزات مکانیک، برق و اتوماسیون مدول 

نیز صورت می گیرد.
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 عدم تأمین نیاز مصرف کنندگان نشان

از اخلال در مدیریت مصرف است.
در آســتانة 23 دی ماه، سالروز افتتاح 
شــرکت فــولاد مبارکه،  نشســت خبری 
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با حضور بیش 
از پنجاه نفر از اصحاب رســانه برگزار شــد. 
حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل شرکت فولاد 
مبارکه، در این نشست که با حضور معاونان و 
مدیران این شــرکت برگزار شد، به سؤالات 
خبرنگاران رســانه های مختلف پاسخ داد. 
عظیمیان دربارۀ مشــکل عــدم تأمین نیاز 
مصرف کنندگان فولاد گفت: اینکه چرا فولاد 
به دست مصرف کنندگان واقعی نمی رسد 
سؤال ما نیز هســت، زیرا ما 25 میلیون تن 
محصولات فولادی در کشور تولید می کنیم 
و با آنکه مصرف داخلی فقط 1۶ میلیون تن 
اســت، این بازار همچنان آشفته است. عدم 
تأمین نیاز مصرف کنندگان نشان از اخلال در 
مدیریت مصرف است، نه تولید. ما محصولمان 
را در بورس تحویل می دهیم و حتی حمل ونقل 
هم با خریدار اســت. اتفاقات بعد از تولید در 
حیطة مســئولیت فولاد مبارکــه به عنوان 
تولیدکننده نیست.  البته تلاش هایی از سوی 
مجلس و دولت صورت گرفته و باید ببینیم 
نتیجه در نهایت چه خواهد شد.  عظیمیان در 
پاسخ به نحوۀ تأمین سهمیة شرکت ها گفت: 
وزارت صمت بر اساس سامانة »بهین یاب«، 
برای هر شرکت سهمیه ای تعیین می کند. اگر 
شخص یا شرکتی در بورس خرید کند، ما به 
میزان آن خرید، محصول تحویل می دهیم و 
اینکه سهمیة شرکتی افزایش یا کاهش یافته 
به فولاد مبارکه ارتباطی ندارد. تهیة فهرست 
سامانة بهین یاب و به روزرسانی آن در اختیار 

وزارت صمت است.
اجرای پروژه استراتژیک گوره-جاسک 

از افتخارات فولاد مبارکه است
مدیرعامل فولاد مبارکه درمورد طرح 
بومی سازی تولید اسلب گازترش گفت: این 
پروژه توسط معاونت بهره برداری فولاد مبارکه 
طراحی شــد و با کمک دو گروه مشــاوران 
رومانیایی و کارشناسان مجرب وزارت نفت، 
در اقدامی ســه جانبه در ســال گذشته به 
موفقیت نهایی رسید. ما توانستیم برای اولین 
بار اسلب گازترش در کشورمان تولید کنیم تا 
دســتور مقام معظم رهبری بــرای پروژۀ 
اســتراتژیک گوره-جاســک به طول هزار 
کیلومتر به ســرانجام برســد.  حمیدرضا 
عظیمیان در این خصوص افزود: تاکنون 95 
درصد از پروژۀ خط لولة انتقال نفت از گوره به 
جاسک اجرایی شده و تا اواخر امسال یا اوایل 
ســال آینده به بهره برداری خواهد رسید. به 
ســرانجام رســیدن این پروژه با مشارکت 
تأثیرگذار فولاد مبارکه یکی از افتخارات این 
شرکت است. عظیمیان در ادامه یادآور شد: 
تولید اســلب گازترش برای شــرکت فولاد 
مبارکه چندان اقتصادی نیست، اما ازآنجاکه 
در نظر گرفتن وظایف ملی و حاکمیتی جزو 
اولویت های فولاد مبارکه است، در این پروژه 
و تولیــد تختال های موردنیاز مشــارکت 
داشته ایم.  مدیرعامل فولاد مبارکه در پاسخ به 
ســؤال یکی از خبرنگاران حاضر در نشست 
خبری دربارۀ جایگاه فولاد مبارکه در صنعت 
فولاد کشور گفت: فولاد مبارکه تمام حلقه های 

زنجیرۀ تولید را در اختیار دارد و ما در خانوادۀ 
فولادسازان کشور، به چشم رقیب به یکدیگر 
نگاه نمی کنیم. همة ما اجزای کشــور ایران 
هستیم و باید سعی کنیم با هم افزایی کشور را 

به مرتبه های بلندتری برسانیم.
نگاه های متعصبانه منطقه ای به صلاح 

وحدت و امنیت ملی ما نیست
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه گفت: 
ایران در سال 1357 با یک میلیون تن تولید 
و 4 میلیــون تن واردات در جایگاه 35 تولید 
فولاد جهان قرار داشــت. قطعا اگر همکاری 
همة دولت ها و مدیران کشوری و استانی نبود 
نمی توانستیم بعد از 40 سال به مقام دهم دنیا 
و به این حجم تولید برسیم و بتوانیم بین 9 تا 
10 میلیون تن صادرات انجام دهیم. این اتفاق 
با همدلی و همــکاری رخ داده و تکرار اخبار 
مقایسه ای بین استان ها با نگاه های منطقه ای 
و متعصبانه به صلاح وحدت و امنیت ملی ما 
نیســت. مدیرعامل فولاد مبارکه با اشاره به 
بومی بودن کارکنان این شرکت گفت: تقریبا 
همة کارکنان فولاد مبارکه بومی هســتند. 
همین طور در شرکت های دیگر در خراسان، 
هرمــزگان و چهارمحــال و بختیــاری نیز 
همین طور اســت. شاید تنها تیم مدیریتی، 
یعنی در حد مدیرعامل یا اعضای هیئت مدیرۀ 
بعضی از شرکت ها بومی نباشند که در انتخاب 

آن ها صلاحیت فردی ملاک است.
تولید اسلب 3۰۰ میلی متری شاهکار 

 دیگری از
 فولاد مبارکه

عظیمیان در زمینة تولید محصولات 
جدید در این شرکت گفت: تولید فولاد مبارکه 
در یک حرکت گروهی در تمام سال ها رو به 
جلو بوده اســت. در زمینة توســعه و اجرای 
پروژه ها هم همیشه پیشــرو بوده و در حال 
حاضر نزدیک به 9 پــروژه به مبلغ 50 هزار 
میلیــارد تومان در دســتور کار دارد. تولید 
محصول جدید یکی از مواردی است که ما بر 
آن تأکیــد داریم. فــولاد مبارکــه یکی از 
شاهکارهای خود را به بازار عرضه کرد و برای 
اولیــن بار در ایران اســلب با ضخامت 300 
میلی متر در فولاد مبارکه تولید شد. این کار با 
طراحی قالب خاص و تغییرات و ابداعاتی در 
بخــش خنک کن و دیگر بخش ها توســط 
کارکنان این مجتمع صورت گرفت. نکتة مهم 
دیگر درخصوص تولید این اسلب این بود که 
ما قبل از تحریم ها با شــرکت های خارجی 
قرارداد بســته بودیم که روی ماشین های 
ریخته گــری 1 تا 4 فولاد مبارکه اصلاحاتی 
انجام شــود تا بتوانیم فولاد با ضخامت های 
بیشتر تولید کنیم؛ بنابراین با این رخداد ما 
دیگر برای اصلاح ماشین ها به منظور افزایش 

ضخامت اسلب، نیازی به شرکت های خارجی 
نخواهیم داشــت و دانش آن را کاملا بومی 

کرده ایم.
رصد آنلاین میزان آلایندگی ها توسط 

سازمان محیط زیست
مدیرعامل فولاد مبارکه در پاســخ به 
سؤالی در خصوص ســهم فولاد مبارکه در 
زمینــة کاهــش آلایندگــی و حمایت از 
محیط زیســت گفت: فــولاد مبارکه جزو 
شرکت هایی است که میزان آلاینده ها در آن 
به صورت آنلاین رصد می شود و تجهیزاتی که 
سازمان محیط زیست در نقاط مختلف شرکت 
نصب کرده اطلاعــات را به صورت برخط به 
سازمان محیط زیست تهران ارسال می کند. ما 
هم از این نظارت قوی بســیار خرسندیم و 
این گونه نیست که ما خودمان اطلاعات را به 
سازمان محیط زیست بفرستیم. این سازمان 
خــودش روزانــه اطلاعــات را می گیرد. ما 
سرمایه گذاری های زیادی در خصوص کنترل 
آلاینده ها در فولاد مبارکه انجام دادیم و حدود 
هزار میلیارد تومان طی ده سال گذشته در این 
بخش هزینه شــده اســت. مــا همچنین 
هزینه های زیادی برای بازچرخانی و تصفیة 
آب انجام دادیم و به این ترتیب هم مصرف آب 
را کم کردیم هم جلو آسیب به منابع زیرزمینی 
را گرفتیم. فضای سبز وسیع فولاد مبارکه و 
مجموعه فعالیت هایی که انجام می دهیم در 
راستای دغدغه این شرکت درزمینة حفظ 

محیط زیست است.
چشم انداز فولاد چابهار مطلقا مصرف 

داخلی ندارد
عظیمیان در پاسخ به آخرین وضعیت 
پروژۀ 10 میلیــون تنی فولاد چابهار گفت: 
فولاد چابهار با مدیریت ایمیدرو و مشارکت 
فولاد مبارکه، چادرملو، گل گهر و شرکت ملی 
فولاد ایران در مرحلة تأسیس است و مبالغ 
اولیــة شــرکت در حال پرداخت اســت و 
هیئت مدیرۀ آن تعیین شده و مشاوری برای 
این پروژه گرفته شده اســت. چابهار از بازار 
مصرف ایران دور است؛ بنابراین اولویتی که 
برای این منطقه در نظر گرفته شده این است 
که مواد اولیه از خارج بیاید و در یک پلنت 10 
میلیون تنی به محصول تبدیل شود و محصول 
پس از تولید صادر شود. اصل طراحی با این 
رویکرد به خاطر منابع گاز و برق و استراتژیک 
بودن جغرافیای چابهار بوده است. این پروژه 
در حــال حاضر در مرحلة ثبت و تأســیس 

شرکت است.
نورد گرم شمارۀ 2 در زمینۀ مصرف آب 
کم مصرف ترین پروژۀ توسعه ای فولاد 

مبارکه است
عظیمیان در پاســخ به سؤالی درمورد 

ضرورت توسعة فولاد مبارکه خارج از استان 
اصفهان به دلایل زیست محیطی گفت: از 9 
پروژۀ توسعة فولاد مبارکه فقط یکی از آن ها 
یعنی ابرپروژۀ نورد گرم شمارۀ 2 در اصفهان 
است و سایر پروژه ها در خوزستان، هرمزگان، 
چهارمحال و بختیاری، یزد و خراسان رضوی 
تعریف شده است. مجوز پروژۀ نورد گرم شمارۀ 
2 هم قبلا در دهة 80 گرفته شده و در بین همة 
این پروژه ها به  لحاظ مصرف آب کم مصرف ترین 
و به لحاظ ایجاد آلودگی کم مسئله ترین است. 
این پروژه بســیار با شرایط زیست محیطی 
سازگار اســت، زیرا آب مصرفی در این پروژه 
کاملا بازچرخانی و تصفیه می شود. عظیمیان 
در ادامــه به تحول دیجیتــال فولاد مبارکه 
پرداخت و گفت: ذوب آهن اصفهان با نسل دوم 
تکنولوژی کار می کند و فولاد مبارکه نسل سوم 
تکنولــوژی را در اختیار دارد. نســل چهارم 
تکنولوژی به معنای هوشمندسازی است و اگر 
سازمانی به شکل هوشمند اداره شود، دستاورد 
بزرگی برای آن ســازمان محسوب می شود. 
فولاد مبارکه قصد دارد تا سال 1404 به یک 
کارخانة هوشمند تبدیل شود. نسل چهارم 
تکنولوژی کاهش هزینه ها و افزایش درآمد 
فولاد مبارکه را به همراه خواهد داشت. وی به 
اقدامات صورت گرفته در این خصوص اشاره 
کرد و گفت: با دانشــگاه اصفهان قراردادی 
یک ساله منعقد شده تا مدیران فولاد مبارکه 
در این خصوص آمــوزش لازم را ببینند و به 
رهبران تحول دیجیتال این شــرکت تبدیل 
شــوند که یک ترم از این دوره گذشته است. 
همچنین ما مرکز نوآوری تحول دیجیتال در 
صنعت فولاد کشور را در پارک علم و فناوری 
دانشــگاه تهران در یک محیط 800 متری 
 IT احداث کرده ایم. به همة جوان ها در بخش
و اتوماسیون اعلام می کنم که بازار کار بسیار 

بزرگی برای همة آن ها ایجاد خواهد شد. 
خوشبختانه شیوع بیماری کرونا آسیب 
قابل توجهی به فولاد مبارکه وارد نکرده 

است
مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه با اشاره 
به کمک هــای مجتمع به بیمارســتان ها و 
دانش آموزان گفت: با توجه به شیوع ویروس 
کرونا و تعطیل شــدن مدارس، فولاد مبارکه 
1۶00 عدد تبلت بــه دانش آموزان اهدا کرد. 
همچنین فروش اکسیژن در فولاد مبارکه را 
متوقف کرده ایم و آن را در اختیار مراکز درمانی 
قرار داده ایم.  عظیمیان در خصوص آســیب 
ناشی از شیوع بیماری کرونا به تولید و صادرات 
فولاد مبارکه گفت: شرکت فولاد مبارکه در این 
خصوص آسیب اقتصادی ندیده، اما متأسفانه 
تعدادی از نیروهای خــود را به علت کرونا از 

دست داده است.
 کاهش آمار صادرات فولاد مبارکه به دلیل 
توجه به بازار داخل و کاهش سهم صادرات بوده 
اســت.  عظیمیان در خصــوص طرح های 
آب رســانی گفت: در حال تأمین هزینة سد 
تنظیمی کوهرنــگ 2 به مبلغ 500 میلیارد 
تومان هســتیم که 200 میلیــارد تومان آن 
تاکنون پرداخت شده است. همچنین سامانة 
دوم آب رسانی اصفهان در دست اقدام است که 
150 میلیارد تومان هزینة لوله آن را در اختیار 
مسئولان قرار داده ایم. در صورت بهره برداری 
 از ایــن پروژه، آب شــرب اصفهــان تأمین 

خواهد شد.

نورد گرم شمارۀ 2 در زمینۀ مصرف آب کم مصرف ترین 
پروژۀ توسعه ای فولاد مبارکه است
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دکتر همتی رییس کل بانک مرکزی و دادستان کل کشور بر ضرورت رفع مشکلات تولیدکنندگان واقعی و مقابله با سوءاستفاده کنندگان از منابع بانکی با تعامل بانک مرکزی و قوه قضاییه تاکید 
کردند. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، در نشست دوره ای رییس کل بانک مرکزی با مدیران عامل شبکه بانکی که با حضور حجت الاسلام والمسلمین منتظری، دادستان کل کشور 
برگزار شد، اقدامات نظام بانکی در حمایت از جهش تولید و موانع موجود در این مسیر مورد بررسی قرار گرفت. نظام بانکی کشور در دو سال و نیم اخیر و در اوج جنگ اقتصادی کشور نقش 
بی نظیری ایفا کرده و بازار پول کشور در حال حاضر در آرامش کامل قرار دارد. رییس شورای پول و اعتبار با بیان این که در ۹ ماهه اول امسال ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان تسهیلات توسط بانک ها به 
بخش های اقتصادی پرداخت شده است، عنوان کرد: حدود ۶۰ درصد از این مبلغ در قالب سرمایه در گردش بوده است، از این رو رشد اقتصادی مثبت کشور در شش ماه نخست امسال 
بدون حمایت بانک ها امکان پذیر نبوده است.  بانک ها تمایلی به تملیک واحدهای تولیدی ندارند و تعطیلی واحد تولیدی سودی برای بانک نخواهد داشت؛ لذا بانک ها از حداکثر امکانات خود 
برای مدارا و رفع مشکل تولید کنندگان استفاده می کنند. وی با بیان اینکه حجم پرونده های مربوط به مطالبات معوق بانکی غالباً مربوط به مقاطع گذشته است تصریح کرد: در سال های اخیر با 

سیاست های اتخاذ شده و همراهی نظام بانکی با تولید کنندگان روند این  قبیل پرونده ها کاهشی بوده است. هرچند ممکن است در مواردی تخلف و قصور از سوی بانک ها رخ داده باشد.

حمایتازجهش
تولیدوبرخوردبا
سوءاستفاده

کنندگان
ازمنابعبانکی

با حضور مشاور مدیر عامل و مدیر گروه روابط عمومی 
شرکت مس و مدیران روابط عمومی تهران، مجتمع مس 
سرچشمه، شهربابک و سونگون نشستی با موضوع هم 
اندیشی برای برنامه های بزرگداشت دهه مبارک فجر در 

دفتر مرکزی تهران برگزار شد.
 به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی 
مس، در این نشســت »محمدجواد خلیلی« مشــاور 
مدیرعامل و مدیر  گروه روابط عمومی شرکت ملی صنایع 
مس ایران،  با تاکید بر اهمیت بزرگداشــت دهه مبارک 
فجر به عنوان نماد نظام مقدس جمهوری اسلامی از کلیه 
همکاران و مدیران روابط عمومی خواست تا با نهایت دقت 
فعالیت های ویژه و جدیدی در راستای بزرگداشت ایام 
چهل و دومین ساگرد پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی 

در شرکت ملی مس برای کارمندان و مردم منطقه برگزار 
کنند.

وی عنوان کرد: یکی از برنامه ریزی های گروه روابط 
عمومی برای این ایام مبارک برگزاری اردوهای جهادی 
با هدف اجرای مســئولیت های اجتماعی و گســترش 
خدمات عدالت اجتماعی در مناطق عملکردی به ویژه در 
جنوب استان کرمان است. در ادامه، روح ا... ابوالهادی مدیر 
روابط عمومی و خدمات اجتماعی مجتمع مس سرچشمه، 
احمد محمدی دهج مدیر روابط عمومی شهربابک،سید 
ابوالفضل اســمعیلی مدیر روابط عمومی مجتمع مس 
ســونگون، محمدرضا کافی مدیر روابط عمومی و امور 
بین الملل شرکت مس و روسای روابط عمومی نسبت به 
ارائه گــزارش فعالیت هــا و مصوبات گذشــته اقدام و 

پیشــنهاداتی را در خصوص  برنامه های دهه فجر ارائه 
دادند. بر اساس این گزارش،  تهیه و توزیع بسته کمک های 
مومنانه، برگزاری نمایشگاه  عکس، برگزاری مسابقات 
کتاب خوانی در ســطح مجتمع و منطقــه و برگزاری 
اردوهای جهادی از مهمتریــن برنامه های گروه روابط 

عمومی ملی مس در ایام مبارک دهه فجر است.

دومین نشست هم اندیشی مدیران گروه 
روابط عمومی های شرکت مس برگزار شد

خبر
رنج بی آبی مزارع اصفهان و امید

 به زاینده رود خشک

 خشکی زاینده رود کشاورزان شرق اصفهان را به خاطر 
نداشتن آب که نیاز اساســی تولید محسوب می شود،با 
مشکلات عدیده ای مواجه کرده و سالهاست آنان با برگزاری 
اجتماع صنفی سرنوشت غمبار بی آبی مزارع و باغ های خود 
را به همگان می گویند تا شاید روزی به این واقعه تلخ پایان 
دهند. شماری از این کشاورزان تاکید می کنند که تامین 
آب فقط درخواست این قشر است و جلوگیری از کشت به 
موقع به بهانه نبود آب سبب ضرر و زیان متمادی و چند ساله 
به آنان شده است. یکی از کشاورزان شهر زیار واقع در شرق 
اصفهان جلوگیری از برداشت های غیرقانونی در بالادست 
زاینده رود را خواستار می شود و می افزاید: عمده مشکل 
وقوع خشکی زاینده رود همین برداشت های غیرمجاز و بی 
حد است. وی خود را » م - حاجی زاده« معرفی و تاکید می 
کند: بی تفاوتی بسیاری از نهادهای ذیربط سبب شده است 
که زاینده رود که هزاران ســال جاری و زنده بود و مناطق 
متعددی را سیراب می کرد اکنون خود خشک و تشنه باشد، 
این قصه تلخ را چه می توان تعبیر کرد، گناه ما کشاورزان 
چیست؟ آیا سزای گرداندن چرخ تولید کشور باید این شود 
که ما زمین های آبا و اجدادی خود را رها و به شهرها مهاجرت 
کنیم. کشاورزی دیگر از بخش جُلگه شهرستان اصفهان می 
گوید: مخارج فعلی زندگی نسبت به قبل بسیار بالاست و با 
این حال تصمیمات اشتباه و انتقال آب زاینده رود به دیگر 
مناطق، اجازه کسب و کار را از کشاورزان سلب کرده است 
و به نوعی همگی بیکار شــده اند. وی خود را حاج حسین 
صمدی معرفی می کند و ادامه می دهد: بارها از مسئولان 
خواســته ایم تدبیر کنند اما جز وعــده چیزی ندیده ایم، 
سالهاست زاینده رود خشک شــده اما اقدام عملی موثر 
مشاهده نشده است. بسیاری از تلاشگران این عرصه به ناچار 
مجبور شدند اراضی خود را بفروشند و این موضوع در دراز 
مدت به ضرر صنعت کشاورزی کشور و استان خواهد بود. 
شماری از کشــاورزان منطقه برآن شمالی واقع در شرق 
اصفهــان هم با تاکید بر تامین حق آبه ها از زاینده رود، در 
گفتگــو با خبرگزاری جمهوری اســلامی می گویند که 
بسیاری از کشاورزان این منطقه به خاطر نداشتن آب برای 
ادامه کشت محصولات نگران هستند و عده ای هم اراضی 

کشاورزی را به خاطر همین مشکل رها کردند.
وزارت نیرو به تعهدش عمل نکرد

همچنین عضو هیات مدیره نظام صنفی کشاورزی 
شهرســتان اصفهان می گوید: پیش تر مقرر شده بود که 
وزارت نیرو پس از راه اندازی تونل های ســوم کوهرنگ و 
بهشــت آباد به دیگر استان های کشــور و بخش ها اجازه 
برداشت آب از زاینده رود را بدهد اما سال هاست که بدون 
راه اندازی این طرح ها، اجازه برداشت از محل حق آبه های 
ما به آنها داده شده است. حسین محمدرضایی تاکید می 
کند: کشاورزان خواستار جمع آوری همه پمپاژها و قطع 
برداشت حق آبه ها از زاینده رود هستند زیرا برداشت های 
غیراصولی سبب مشکلات فراوان در استان اصفهان به ویژه 
مناطق شــرق شده است. بنا به این گزارش زاینده رود که 
علاوه بر جاذبه تفریحی و فرهنگی، همواره نقشی مؤثر در 
پایداری محیط زیســت، تامین آب آشــامیدنی، رونق 
کشاورزی و اقتصاد منطقه مرکزی و هستی تالاب گاوخونی 
داشــته اســت، در دهه های اخیر به  علت برداشت های 
غیرقانونی، انتقال آب به حوضه دیگر، تراکم جمعیت و تا 
حدودی کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان 
دوره ای تبدیــل و در پایین دســت در فصول گرم به ویژه 

تابستان با خشکی مواجه شده است./ ایرنا

افزایش 20 درصدی مصرف فولاد در کشور
میزان مصرف شمش و محصولات فولادی در کشور 
طی 9 ماهه 99 نسبت به مدت مشابه سال گذشته، 20 و 
21 درصد افزایش یافت.  به گزارش روابط عمومی سازمان 
توسعه و نوســازی معادن و صنایع معدنی ایران، انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران اعلام کرد: از ابتدای فروردین 
تا پایان آذر امســال، 18 میلیون و 555 هزار تن شمش 
فولاد مصرف شد. این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 
15 میلیون و 402 هــزار تن بود.همچنین طی 9 ماهه 
امســال، 13 میلیون و 998 هزار تــن انواع محصولات 
فولادی )تیرآهن، میلگرد، ناودانی، نبشــی، انواع ورق و 
غیره( در کشور مصرف شد که در مقایسه با میزان مصرف 
مدت مشابه سال گذشته )11 میلیون و 550 هزار تن(، 
21 درصد رشد نشان می دهد. افزایش 9 درصدی مصرف 
آهن اسفنجی میزان مصرف آهن اسفنجی نیز طی 9 ماهه 
امسال با 9 درصد افزایش، به 23 میلیون و 358 هزار تن 
رسید. این رقم در مدت مشابه سال گذشته، 21 میلیون 

و 433 هزار تن بود.
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برداشته شود
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  از جنبه ی فنی، رفع تحریم و انجام تعهدات گام های مشخص و 
عملی ای دارد. آمریکایی ها چه اقداماتی را باید انجام دهند تا معلوم 

شود که سیاستشان تغییری کرده است؟
  اصلش این است که تحریم ها باید برداشته بشود. در این تردید نیست 
و اگر انجام ندهند نمی توانند عضو بشوند؛ چون تعهدشان را انجام ندادند. 
اینکه چگونه باید انجام بشود، خودش یک نقشه ی راه می خواهد و اگر فکر 
کنند که مثلًا با یک شکلات می توانند ایران را فریب دهند، ناهشیاری شان 
است. ایران هم پای این ایستاده و می گوید باید شما جدای خسارتی که از 
نظر اقتصادی به ما وارد کردید، حداقلش تحریم ها را بردارید. بعدش جزو 
1+5 می آیید و آنجا بقیه ی بحث ها انجام می شود. البته این ها واقعاً  در این 
مدت به ایران خســارت زدند؛ یعنی این طور نیست که بدون خسارت بوده 
باشد، ولی این نیاز به بحث دارد. اگر این بحث را کسی قبول نکند، معنی اش 
این است که این ها می خواهند با یک کار شکلی، چند تا تحریم مقامات را 
بردارند و بعد بیایند بگویند بقیه اش به مذاکره مربوط اســت. این به ضرر 

ماست و اصلًا ما نمی توانیم در این زمینه مذاکره بکنیم.

  همان طوری که در جریان هستید، مجلس تصمیمی گرفت و 
دولت اقدامی را شروع کرد برای اینکه بخشی از تعهدات برجامی 
جمهوری اسلامی در مقابل عملکرد آمریکا و اروپا لغو شود. تحلیل 

و ارزیابی تان از این اقدام مجلس و دولت چیست؟
  از مدت هــا پیش یک اصلی در موضوع هســته ای مطرح بود و بحث 
می شــد که ما باید رفتارمان رفتار متوازنی باشــد. یک زمانی براســاس 
گفت وگوها و تعهدات، یــک توافقی صورت گرفته که بخش زیادی از این 
توافقات مســتقیماً یا به صورت غیرمستقیم تحقق پیدا نمی کنند، ولی ما 

همچنان پایبند باشیم. 
از یک سال ونیم پیش این بحث جدی تر مطرح شد که ما باید گام به گام 
تعهداتمان را در مقابل کارهای آن ها کاهش بدهیم که یکی از آن تعهدات 
احیاء غنی ســازی 20 درصد بود و تعداد سانتریفیوژهایمان و تولید مواد 
غنی شده مان باید تغییر پیدا کند یا سانتریفیوژهای نسل جدیدمان را نصب 
کنیم که قبلاً  تعهد کرده بودیم در ســال های خاصی این را انجام بدهیم. 
این ها تصمیم گیری و ابلاغ شد و در چهار یا پنج گام بنا بود انجام شود. این 
قانونی هم که مجلس تصویب کرد تا حدی به همین مسیر نزدیک بود.من 
فکر می کنم آن چیزی که مهم است، این است که برای مردم تبیین بشود که 

ایران در مقابل کاری که غربی ها کردند انصافاً صبوری کرد. 

گفتگو-٣

نخســتین مرحله پیش فروش شاهین با 
پیــش پرداخت 80 میلیون تومان در خرداد ماه 
سال جاری انجام و موعد تحویل آن دی ماه 99 
اعلام شد ، سایپا با وجود مشکلات متعدد در مسیر 
تولید این خــودرو آن را زودتر وارد چرخه تولید 
کــرد و اکنــون و اکنون آماده پاســخگویی به 
نخستین تعهدات شاهین با قیمت 2۶7 میلیون 
تومانی تعیین شده از سوی شورای رقابت است. 
در این بین اعلام قیمت شاهین حواشی متعددی 
را در پی داشت و بســیاری از معترضان معتقد 
هستند که این خودرو باید قیمت کمتری داشته 
باشد و بعضاً به قیمت 1۶0 میلیون تومانی اشاره 
می کنند که ظاهراً از یک تصور اشــتباه نشأت 
گرفته اســت. بر اســاس قوانین پیش فروش ، 
خودروسازان می توانند حداکثر 50 درصد قیمت 
یک خودرو را بعنوان پیش پرداخت از مشتریان 
دریافت کنند و در قرار داد پیش فروش شاهین 
هیچ قیمت قطعی برای خودرو درج نشده است.

در قدم اول هیچ الزامی وجود ندارد که سایپا 
قیمت تمام شــده در دی ماه 99 را مصوب کرده 
باشد و الزاماً 50 درصد آن را دریافت کند چرا که 
بر اســاس قانون مبلغ 80 میلیون تومانی پیش 

پرداخت ممکن است درصد پایین تری از قیمت 
را شامل شود. ســایپا از بدو ثبت نام این خودرو 
هیچ گاه قیمت رســمی بــرای آن اعلام نکرد و 
برخی رســانه ها به قیمت 1۶0 میلیون تومانی 
بدون هیچ سندی اشاره کرده اند و هیچ قیمتی 
رسماً از سوی سایپا یا شورای رقابت تا سررسید 

موعد تحویل این خودرو اعلام نشده است.

شاهین ۱6۰ میلیونی از کجا آمده ؟ 
حال با ارسال سری نخست دعوتنامه های 
سدان جدید سایپا و مشخص شدن قیمت نهایی 
این خودرو از سوی شورای رقابت که نهادی کاملًا 
مستقل و جدا از سایپا است ، جنگ ها بر سر قیمت 
این خودرو در حالی بالا گرفته که اهداف مختلفی 
را می توان در پس این اعتراضات مشاهده کرد . 
پیش از هر چیز شــاهین از معدود خودروهایی 
است که قیمتش در سه ماهه چهارم سال جاری 
مشخص شــده و بسیاری از معترضان به قیمت 
این خودرو تصور می کرده اند با قیمت تمام شده 
1۶0 میلیون تومانی که منشأ نا مشخصی دارد، 
در صورت رســیدن قیمت این خودرو به حدود 
300 تا 350 میلیون تومان در بازار می توانند سود 

بســیار بالایی را کسب کنند و قیمت جدید این 
تصور عجیب و بی پایه آنها را از بین برده اســت. 
ســودای سود بیشتر بدون شک مهمترین علت 
اعتراض به قیمت جدیــد بدون در نظر گرفتن 
حقایــق این خودرو و قیمت گــذاری با فرمول 
شــورای رقابت است. برخی رسانه ها در مرحله 
نخســت پیش فروش شاهین ، با در نظر گرفتن 
50 درصدی بودن پیــش پرداخت 80 میلیون 
تومــان اعلام کردند که این خودرو حداقل 1۶0 
میلیون تومان قیمت خواهد داشت اما به نظر می 
رســد برخی در تصورات ذهنی کلمه حداقل را 
حذف کردند و برای قیمت 1۶0 میلیون تومانی 

و سود بیشتر در بازار برنامه ریزی کرده اند.

آیا قیمت شاهین با توجه به بازار 
منطقی است ؟

در گام نخست ، قیمت این خودرو از سوی 
شــورای رقابت به عنوان نهادی مستقل تعیین 
شده و سایپا در تعیین آن نقش مستقیمی نداشته 
و صرفاً برخی مســتندات را ارائه کرده اســت . 
شاهین سدانی خانوادگی با مجموعه ای جدید از 
امکانات رفاهی و ایمنی است که حتی در ساختار 

بدنه آن نیز از آلیاژ و سیستم اتصال جدید استفاده 
شــده و استاندارد های ایمنی ECE که مبنای 
ورود به بازار اروپا است را پاس کرده است . حال با 
این توصیفات در مورد شاهین و در نظر گرفتن 
این موضوع که بســیاری از ســدان های مشابه 
شاهین با امکانات ایمنی و رفاهی کمتر، در سه 
ماهه سوم سال جاری حدود 170 تا 200 میلیون 
تومان قیمت کارخانه ای داشتند می توان دریافت 
که قیمت شاهین بر اساس آنچه در بازار و صنعت 
خودرو کشور و قیمت گذاری های پیشین شورای 
رقابــت می گذرد ، چندان هــم به دور از منطق 
نیست و روی خط کنونی صنعت خودرو پیش می 
رود . حال در این شــرایط مشــتریانی که این 
محصول را با قیمت غیر قطعی ثبت نام کرده اند 
چگونه می توانند انتظار داشته باشند تا شاهین با 
قیمت سه ماهه سوم پایین ترین سدان در بازار 
به دستشان برســد در حالی که سطح امکانات 
ایمنی و رفاهی این خودرو در صدر بازار داخلی ها 
قرار دارد . از طرف دیگر شــرکت ســایپا و دیگر 
خودروسازان به دنبال نزدیک کردن قیمت بازار 
و کارخانه و کوتاه کردن دست دلالان بودند که 
اعتراضات به قیمت شاهین و مطالبه قیمت 1۶0 

میلیون تومانی نشان داد که در این مسیر موفق 
عمل کــرده اند و بســیاری از دلالان از کاهش 
احتمالی سودشان در بازار ناراضی هستند . سدان 
کلاس C سایپا ، نخستین سدان اختصاصی سایپا 
بــا طول بیش از 4/2 متر اســت کــه به جرگه 
خودروهای خانوادگی قدم گذاشــته و هدفش 

تحول آفرینی است
. شاهین یک سدان معمولی با قوای محرکه 
معمولی و امکانات پایه نیست که تنها بازیگری 
ســاده در بازار باشد بلکه یک تفکر است که قرار 
است پایه گذار رویداد های جدید در آینده صنعت 
خودرو کشــور باشــد. در قدم نخست شاهین 
محصول نخســتین مگا پلتفرم صنعت خودرو 
ایران است که نشــان از برنامه بلند مدت برای 
تنوعی گسترده از سبد محصولات می دهد و به 
نوعی نقشه راه یک دهه که با شاهین آغاز شده از 
پیش نوشته شده در حالی که چنین آینده نگری 
پیشتر در صنعت خودرو دیده نمی شد . در قدم 
بعد سایپا برای طراحی شاهین به سراغ طراحان 
مطرح ایرانی رفته که بدون نیاز به حضور شرکت 
های خارجی یا با طرح های عجیب خلق الساعه 
، در اکثر نظرسنجی ها محبوب مردم است و کمتر 

پیش می آید که کســی بگوید شاهین به فلان 
خودرو از یک برند خارجی شباهت دارد. الگوی 
ظاهری آن از شاهین ایرانی برگرفته شده و هویتی 
دارد که قرار اســت بیانگر برند سایپا باشد. برای 
تولید یک خودرو در ایران نیاز به استاندارد های 
ایمنی مشــخصی که توسط مؤسسه استاندارد 
کشــور اعلام شــده وجود دارد اما سایپا به این 
محدودیت بســنده نکرده و شاهین را همگام با 
استاندارد های ایمنی ECE که مبنای ورود یک 
خودرو به اروپا است طراحی کرده و برای اثبات 
این موضوع ، ویدیوهای تست ایمنی این خودرو 
به صورت عمومی به نمایش در آمده اســت در 
حالی که پیشتر هیچ سندی از تست های ایمنی 
هیچ یک از خودروهای ایرانی وجود نداشــت و 
سایپا با شاهین برای نخستین بار این شجاعت را 
نشان داد. ایمنی در شاهین آنقدر مهم بوده که 
سایپا در طراحی بدنه این خودرو ایمنی عابرین 
پیــاده را با طراحی ویژه متریــال بخش دماغه 
خودرو مد نظر قرار داده که آیتم مهمی در تست 
های ECE اروپا اســت. شــاهین در گام بعد از 
ایمنی ، کیفیت را پیش از تولید انبوه در اولویت 

قرار داده است.
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شاهین روی خط بازار ، دلالان به دنبال سود بیشتر!


